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Leto L, št. 511, 30. januar 2023

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer

Naslednja številka bo izšla v 
ponedeljek, 27. februarja.

Gradivo bomo zbirali do 13. februarja.

Dobrova - Polhov Gradec

Novi podžupanji
Ženske vajeti
Podžupanske vajeti bosta imeli v rokah Ire-
na Bačlija Brajnik s Šujice in Ana Oblak s 
Smolnika. Na to mesto ju je 19. decembra 
imenoval župan Jure Dolinar. Obe bosta 
svojo funkcijo opravljali nepoklicno. S tem 
se z mesta podžupana poslavlja Franc Rejec. 
Irena Bačlija Brajnik je bila izvoljena preko 
županove liste, Ana Oblak pa preko SDS. 
Hkrati se v Polhovem Gradcu in na Dobrovi 
odpirata podžupanski pisarni, kjer 
se bodo lahko občani enkrat me-
sečno sestali s podžupanjama.

Log - Dragomer

Zgradili 
kolopark
Nova pridobitev

Pri vrtcu v Dragomerju je občina uredila 
novo stezo za kolesarje. Razgibana krožna 
zanka že privablja mlade kolesarske navdu-
šence. Projekt v vrednosti 44 tisočakov je v 
večjem delu sofinancira LAS Barje z zaled-
jem. V kratkem bodo postavili še pametno 
klop, preko katere bodo obiskovalci lahko 
polnili električna kolesa, skiroje in 
telefone.

Vrhnika

Kako poteka ureditev Tankovske?
Dolgo pričakovana ureditev

Prva faza obnove Tankovske ceste, od Štirne do nogometnega igrišča na Stari Vrhniki, je v polnem 
teku. Izvajalcu del je šlo na roko toplo zimsko vreme, nato pa so dela ustavile snežne padavine. Dela 
naj bi bila sicer končana do začetka marca, dejanski zaključek pa je odvisen od vremenskih razmer. V 
tej fazi se bo izvedlo asfaltirano cestišče z enostransko peščeno razširitvijo, ki jo bodo 
kasneje asfaltirali v površine za pešce in kolesarj

Župan Občine Borovnica Peter Črnilogar in di-
rektor izbranega izvajalca, Gib gradnje z Grosu-
plja, Gašper Ploj, sta 17. januarja 2023 podpisala 
pogodbo o prenovi poslopja nekdanje trgovine 
Jurček v prostore Krajevne knjižnice dr. Marje 

Boršnik v obstoječih gabaritih. Pogodbena vre-
dnost del, ki jih mora izvajalcev opraviti v 120 
dneh po podpisu pogodbe, znaša 463.993,33 
EUR z vključenim 22-% DDV. Znesek ne vsebuje 
opreme knjižnice. Če bo šlo vse po načrtih, bo v 

naslednjih štirih mesecih končno rešeno prostor-
sko vprašanje krajevne knjižnice, ki občino bre-
meni že od njene ustanovitve. Selitev 
bi bila mogoča konec poletja. Več 
o projektu na borovniških straneh. 
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15. koncert 
Veselo v Horjulu

11. 2. 2023, ob 19. uri, v športni 
dvorani pri OŠ Horjul.

Ansambel Petra Finka z gosti: Krimski lisjaki in ansambel Novi 
spomini. 
Po koncertu sledi zabava z ansamblom Novi spomini. 
Rezervacija kart: 031/300-750 (Špela)

V dneh, ko bo Naš časopis prišel v vaše roke, 
bo, tako kažejo statistični podatki, le še 
osem odstotkov ljudi izpolnjevalo novoletne 
zaobljube. Tistih, ki so že obupali, je 92 
odstotkov; žal bodo morali na izpolnjevanje 
obljub počakati na naslednje leto. Da 
bo Naš časopis v tem letu še boljši, smo 
se zaobljubili tudi v našem uredništvu. V 
letu, ko praznujemo petdeseto obletnico 
izhajanja Našega časopisa, se bomo še 
naprej trudili med vas prinašati aktualne 
novice iz naših občin in vas seznanjati, kako 
uspešni so pri izpolnjevanju, ne novoletnih, 
temveč volilnih obljub naši župani, člani 
občinskih svetov in predstavniki krajevnih 
skupnosti. Poleg novic iz družbenega 
življenja vas že v tej številki spodbujamo k 
odgovorni in zmerni rabi energije. Razmislek 
o našem ravnanju in ravnanje samo  lahko 
pomagata naši Zemlji, poznalo pa se bo 
tudi v naši denarnici. Z idejami o vrtnarjenju 
vas spodbujamo k pridelavi lastnih vrtnin, 
če imate seveda možnosti za to, začenjamo 
pa tudi z objavo okusnih receptov iz 
lokalnega okolja. Poleg skrbi za telo bomo 
še naprej ponujali nasvete za zdravje 
našega duha in odnosov.  
V mesecu, ko bomo obhajali slovenski 
kulturni praznik, razmislimo o svojem 
odnosu do kulture, predvsem pa o svojem 
odnosu do ljudi. Kultura srca je kot leča, 
skozi katero presojamo svet okoli sebe. V 
prihajajočih dneh namenite vsaj del svoje 
pozornosti dobri knjigi, kakovostni glasbi, 
ogledu razstave ali obisku 
kakšne kulturne ustanove. 
Vsem želim prešeren kulturni 
praznik, učenkam in učencem 
pa lepe zimske počitnice. 

Besede Cankarja

Kdor greši z nedolžno in lepoteželjno dušo, 
opravlja delo, Bogu prijetno, 

in z vsakim grehom se bliža popolnosti, 
se bliža večni lepoti, 

ki je večen greh. 

Ivan Cankar, Erotika

Novim zmagam 
naproti

Borovnica z novo knjižnico
Podpisana je pogodba o prenovi nekdanje trgovine v knjižnico.

--> 33

Peter Perše, urednikHorjul

Slovo od leta
Božično-novoletni koncert  

Na tradicionalnem koncertu so se na odru pro-
svetnega doma predstavile domače skupine, ki 
redno gostujejo v njem. Na praznik dneva sa-
mostojnosti in enotnosti je do zadnjega kotička 
napolnjena dvorana pozdravila: člane folklornih 
skupin Klas iz Horjula in Šumnik iz Borovni-
ce, dekleta mažoretne in twirling skupine, doma-
či mešeni pevski zbor in člane dramske skupine.
V prenovljenem prosvetnem domu so uživali 
tako tisti, ki so bili na odru, kot tudi tisti, ki so 
bili pred njim. To se je videlo, slišalo 
in čutilo.
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Avtohiša Sever
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika
Tel.: 01 750 6 330
www.opel-sever.com

Kombinirana poraba goriva (po WLTP-ciklu): 1,1–5,7 l/100 km, izpusti CO2: 24–130 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6d. Specifične emisije dušikovih oksidov (NOX): 0,0215–0,0582 g/km.  
Trdi delci: 0,00028 g/km in število delcev 0,17–0,55 * 1011 /km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. 
Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. 
Več informacij je na voljo na www.opel-sever.com. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Slika je simbolna. 
1 Certifikat je pečat kakovosti, ki ga podeljuje neodvisni testni odbor, sestavljen iz strokovnjakov različnih medicinskih strok.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

Opel-Oglas_138x196-ASTRA_SEVER.indd   1 03/10/2022   09:16
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Prve novice
Mednarodni certifikat prejele občine                           
Borovnica, Log - Dragomer in Vrhnika
Na sedežu Javnega podjetja KP Vrhnika je bila 19. decembra krajša slovesnost, kjer so 
iz rok predsednice nacionalne Zero waste organizacije – Društvo Ekologi brez meja 
občine Vrhnika, Borovnica in Log – Dragomer prejele mednarodni certifikat »Zero 
waste«. Dogodka so se udeležili predstavniki vseh treh občin, vodstvo Komunalnega 
podjetja Vrhnika in številni novinarji časopisnih in TV hiš, ki so poročali o dobitnikih 
mednarodnega certifikata. 

Državna kolesarska povezava Borovnica - Breg
Gradnja se je pričela v začetku septembra 2022. Do konca leta je bil z izjemo zgornjega 
asfaltnega sloja dokončan odsek od predvidenega prehoda za kolesarje in pešce čez 
regionalno cesto in Ulico bratov Debevc do začetka naselja Breg v dolžini okoli 400 m. 
Ločeno od tega odseka bo Občina Borovnica spomladi izvedla javno naročilo za izvedbo 
izgradnje dvosmerne kolesarske steze ob desnem bregu Borovniščice med mostovoma 
čez Borovniščico na Mejačevi ulici in Ljubljanski cesti v dolžini okoli 700 m. Izvedba 
je predvidena po zaključku prenove železniške postaja Borovnica in bo zaključena 
najkasneje do začetka septembra 2023.

Nova, višja nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča
Na seji občinskega sveta Občine Horjul so svetniki in svetnice sprejeli nov odlok o 
odmeri nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča v Občini Horjul, ki bodo po novem 
malenkostno višja. To je posledica velikih vlaganj v infrastrukturo v zadnjem desetletju 
in uskladitev s prispevki po drugih občinah. Zadnji odlok je bil sprejet pred 20. leti, 
sprememba vrednosti točke pa pred 10. leti. Kljub višjemu nadomestilu pa ta ostaja med 
nižjimi v državi.

Zaključen del prenove Ulice Vladimirja Dolničarja
Zaključila se je prenova dela Ulice Vladimirja Dolničarja, ki se je začela letos poleti. 
S tem je bila odpravljena tamkajšnja popolna zapora ceste, ukinjeno je bilo začasno 
oz. prestavljeno avtobusno postajališče, promet na tem delu pa se je sprostil. Projekt 
je vključeval prenovo in zoženje površin za avtomobile, kar bo pripomoglo k umiritvi 
prometa, izgradnjo dvostranskega kolesarskega pasu in površin za pešce, posodobitev 
cestne signalizacije, ureditev dvignjenega križišča ulice Stara cesta, Ulice Emila Adamiča 
in Ulice Vladimirja Dolničarja ter rekonstrukcijo cestnega priključka na Horjulsko cesto. 

Zgodovinski projekt tik pred zaključkom
Gradbeno, finančno in organizacijsko najbolj obsežen projekt Občine Log - Dragomer 
(gradnja kanalizacije) se zaključuje. H koncu gredo gradbena dela na Lukovici, v ostalih 
dveh naseljih je treba še asfaltirati krajše odseke cest in za zaključek izvesti še manjša 
dela. Sedaj je na vrsti priključevanje na novo zgrajeno kanalizacijsko omrežje. Kot so 
nam povedali na občinski upravi, je na novo čistilno napravo priključenih že 90 objektov. 
Medtem je občino v okviru naključnih kontrol obiskal tudi Urad za nadzor proračuna, 
ki se je poglobil v izvajanje operacije Odvajanje in čiščenje odpadne vode v porečju 
Ljubljanice – 3. sklop. V okviru nadzora ni ugotovil nepravilnosti. 

Povsod je luč
Ob obletnici smrti našega velikega rojaka Ivana Cankarja, 11. decembra 1918, je bilo 
pripravljenih in izvedenih niz kulturnih dogodkov, ki so bili poimenovani »Povsod je 
luč 2022«. Kaj vse je potekalo v rojstnem mestu največjega slovenskega pisatelja si lahko 
preberete na kulturnih straneh.
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Računovodski servis
poslovanje: VRHNIKA / LJUBLJANA 

041 750 956 www.analiza.si info@analiza.si

Prepustite številke nam, vi pa se posvetite poslu

Z vami že

35 
let

Se utapljate v dokumentaciji namesto, da bi 
opravljali svojo glavno dejavnost?

FRIZERKA
META

·ličenje za vse priložnosti

·urejanje pričesk za posebne priložnosti

·klasična in modna barvanja

·otroško striženje
·moško striženje

·žensko striženje

NAROČILA NA
031 219 541

Meta Keršmanc s.p.
Cankarjev trg 3,
Vrhnika@frizerkameta

Cankarjev trg 3,Vrhnika

Sosed, tale sneg te pa kar pogreje! - Ha, v hiši te bo pa račun za elektriko.
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Vrhnika, 15. december 
– Na ustanovni seji se je 

sestal 24-članski vrhniški 
občinski svet. 

Lidija Ravbar Šinkovec, 
predsednica Občinske volilne 
komisije, je svetu, ki ga je tokrat 
vodil Mirko Antolović, pred-
stavila volilne rezultate, nato pa 
je tričlanska komisija preverila 
rezultate. Občinski svet je po-
trdil mandate vseh občinskih 
svetnikov in svetnic. Daniel 
Cukjati, ki je bil izvoljen tudi 
kot svetnik, je svetniško mesto 
odstopil Vidu Koprivcu. V na-
daljevanju je Cukjati zaprisegel 
kot župan, da »… bo deloval v 
dobrobit in blaginjo vseh ob-
čanov …«. Pod zadnjo točko je 
sledila izvolitev petčlanske stal-
ne komisije za mandatna vpra-

šanja, volitve in imenovanja. Iz-
voljeni so bili Boštjan Erčulj, 
Ana Skledar, dr. Benjamin 
Leskovec, Alja Stanko in 

Mirko Antolović, ki ji bo tudi 
predsedoval. Po dobri uri je bila 
ustanovna seja končana. Svet 
se bo sestal na prvi redni seji v 

drugi polovici januarja, kjer bo 
ena prvih točk potrjevanje se-
stave občinskih komisij in od-
borov. (gt)

Vrhnika, 22. december 
– Občina Vrhnika 
je državni praznik, 
dan enostnosti in 
samostojnosti, obeležila 
v Cankarjevem domu. 

Zbrane sta nagovorila nek-
danji podžupan Jožef Malovrh 
in Jožef Molk, poveljnik 53. 
Območnega štaba Logatec TO 
v osamosvojitveni vojni, danes 
zdaj predsednik Območnega 
združenja veteranov vojne za 
Slovenijo  Vrhnika - Borovnica.

Jožef Malovrh je kot pred-
stavnik gostitelja spomnil na 
prehojeno pot naše države. »Ob 
rezultatih plebiscita so nas pre-
vevali občutki ponosa na lastno 
domovino. Kaj pa danes? Po 
dobrih tridesetih letih samo-
stojnosti je drugače. Razdva-
jajo nas ideološka razmišljanja, 
veliko je kritiziranja drugače 
mislečih in iskanja problemov 
namesto rešitev. Medtem pa 
se glasovi tistih, ki želijo de-
lati za dobro vseh, mnogokrat 
preslišani. Pri obveščanju ja-
vnosti imajo ključno vlogo 
sistemi družbenega obveščanja, 
ki mnogokrat enostransko 
poročajo in tako povečujejo 
delitev med nami. Na nas je, 
da stopimo skupaj, postanemo 

bolj človeški in strpni drug do 
drugega. Različne poglede in 
mnenja je treba usklajevati 
in usmerjati po poti, ki vodi 
do cilja, da bi demokracija 
zaživela do polnosti.« Tudi os-
rednji govornik, Jožef Molk, 
je v svojem govoru izpostavil 
enotnost, ki se je kazala v vseh 
civilnih sferah in oboroženih 
strukturah. Le tako je lahko 
zadišalo po slovenski vojski, kot 
se je nekoč izrazil Lojze Petrle, 
čeprav je govorec drugačnega 
mnenja, saj je po njegovem po 
slovenski vojski zadišalo že leta 

1975, »… ko smo v Teritorialni 
obrambi na vojaških vajah prvič 
poveljevali v slovenskem jeziku. 
Verjetno so prej ta vonj zaznali 
že pripadniki avstro-ogrskih 
polkov, Maistrovi borci, tigrovci 
in partizani.« Molk je dodal, da 
so veterani vojne za Slovenijo na 
opravljeno delo ponosni. »Smo 
zagovorniki naših ustavnih 
vrednot. Če bomo na teh gradi-
li vsi, bo tudi v prihodnje naše 
najmočnejše orožje enotnost. 
Le z njo bomo kos novim voj-
nam, okoljskim katastrofam in 
pandemijam.«

Kulturni program slabo uro 
dolge prireditve, ki jo je vodila 
Ana Marija Skelo, so obogatili 
Pihalni orkester, učenci 5. in 6. 
razreda baleta GŠ Vrhnika in 
glasbena skupina Geobanda. 
Prireditvi so dali poseben pečat 
praporščaki vrhniških društev 
in organizacij, predstavniki 
Društva ljubiteljev narave in 
običajev Vrhnika pa so prev-
zeli cvetlični aranžma, ki so 
ga odnesli na grob Cankarjeve 
matere. 

Prireditev se je končala v 
sproščenem pogovoru v mali 
dvorani, kjer so udeleženci 
prireditve lahko nazdravili 
prihajajočem letu in si voščili 
praznike. (GT)

Vrhnika, 21. december 
– Župan Daniel Cukjati 
je v sejni sobi občine 
sprejel predstavnike 
sil zaščite, reševanja 
in pomoči, kjer se jim 
je zahvalil za njihov 
prispevek družbi. 

»Pomoč sočloveku, pogum, 
prostovoljnost, solidarnost so 
le nekatere od značilnosti, ki 
vas odlikujejo. Vi ste tisti, ki 
ste v naravnih in drugih ne-

srečah vedno brez pomisleka 
pripravljeni pomagati: nemu-
doma in nesebično.« Povabilu 
so se odzvali Civilna zaščita, 
vodstvo in poveljstvo Gasilske 
zveze Vrhnika, prostovoljna 
gasilska društva, Karitas, Rdeči 
križ, planinsko društvo, skav-
ti in taborniki. Predstavili so 
svojo dejavnost, sodelovanje z 
občino in izrazili upanje v še 
nadaljnje dobro sodelovanje. 
Uradni sprejem se je končal s 
sproščenim pogovorom in no-
voletnimi željami ter stiski rok. 
(gt)

Jožef Molk

Pihalni orkester Vrhnika

Sestal se je občinski svet, župan zaprisegel

Lidija Ravbar Šinkovec, predsednica Občinske volilne komisije, je svetu, 
ki ga je tokrat vodil Mirko Antolović, predstavila volilne rezultate.

Naj bo enotnost naše najmočnejše orožje

Župan sprejel predstavnike sil zaščite, reševanja in pomoči

Občina Vrhnika
Telefon: 01 755 54 10
El. pošta: obcina.vrhnika@vrhnika.si

Uradne ure za poslovanje s strankami
Ponedeljek: od 8.00 do 12.00 ure in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure in od 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 13.00 ure

Uradne ure sprejemno – informacijske pisarne
Ponedeljek, torek in četrtek: od 8.00 do 12.00 ure 
in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure in 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 12.00 ure

Občina
VRHNIKA

Čestitke  
ob slovenskem 

kulturnem prazniku

8. februar
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Občina Vrhnika, Občinski svet, Komisija za podeljevanje občinskih 
nagrad in priznanj, na podlagi Statuta Občine Vrhnika (Naš časo-
pis, 430/2015) in 19. člena Odloka o podeljevanju priznanj Občine 

Vrhnika (Uradni list RS, št. 13/00, Naš časopis, št. 307/2004, 
356/2008, 433/2015 in 493/2021)

OBJAVLJA RAZPIS 
ZA PODELITEV OBČINSKIH PRIZNANJ 

V LETU 2023

I.
NAZIV ČASTNI OBČAN

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2023 podelila največ en naziv častni 
občan. 

2.
Občanom Občine Vrhnika in drugim državljanom Republike 
Slovenije, kakor tudi državljanom tujih držav, ki imajo poseb-
ne zasluge na področjih kot so: gospodarstvo, znanost, ume-
tnost, kultura, šport in drugo ter za druge izjemne dosežke, ki 
so pomembni za razvoj in dvig ugleda Vrhnike, lahko občinski 
svet podeli naziv častnega občana.

II.
ZLATA PLAKETA IVANA CANKARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2023 podelila največ dve zlati plaketi 
Ivana Cankarja. 

2.
Zlata plaketa Ivana Cankarja je najvišje priznanje Občine Vrh-
nika, ki se podeli posamezniku za življenjsko delo, ki povečuje 
ugled občine na gospodarskem, družbenem ali drugem po-
dročju življenja in dela.

III.
SREBRNA PLAKETA IVANA CANKARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2023 podelila največ tri srebrne pla-
kete Ivana Cankarja. 

2.
Srebrno plaketo se podeli posameznikom, skupinam občanov, 
društvom in drugim pravnim osebam za dolgoletne uspehe in 
izjemne dosežke trajnega pomena, s katerimi povečujejo ugled 
občine na gospodarskem, družbenem ali drugem področju ži-
vljenja in dela.

IV.
BRONASTA PLAKETA IVANA CANKARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2023 podelila največ šest bronastih 
plaket Ivana Cankarja. 

2.
Bronasto plaketo se podeli posameznikom, podjetjem, dru-
štvom in drugim organizacijam in skupnostim za delo in 
dejanja, ki so jih dosegli ob posebnih prilikah, ob enkratnih 
dosežkih, ob izredno humanem in požrtvovalnem dejanju in 
drugih utemeljenih podobnih priložnostih in s svojim delom 
povečujejo ugled občine. 
Bronasto plaketo se podeli tudi ob posebnih jubilejnih prilo-
žnostih. 

V.
PREDLAGATELJI IN VSEBINA PREDLOGOV

1.
Predlagatelji za podelitev priznanj občine so lahko občani, 
politične stranke, liste, zastopane v Občinskem svetu Občine 
Vrhnika, krajevne skupnosti, podjetja, društva ter druge orga-
nizacije in skupnosti.
Predlagatelj za podelitev priznanj ne more biti komisija ali nje-
ni člani kot posamezniki.

2.
Predlog za podelitev priznanja mora biti v pisni obli-

ki, na predpisanih obrazcih, in mora vsebovati:
- naziv in ime predlagatelja,
- ime in priimek predlaganega kandidata za priznanja in 
osnovne osebne podatke,
- obrazložitev predloga,
- kratko obrazložitev predloga (za predstavitev na podelitvi v 
primeru izbora),
- dokumente, ki potrjujejo navedbe v obrazložitvi,
- vrsto predlaganega priznanja,
- pisno soglasje predlaganega kandidata za priznanje.

Predlagatelj lahko določenega kandidata za priznanje v okviru 
enega razpisa predlaga samo za eno izmed priznanj.

Nepopolnih in nepravočasnih vlog komisija ne bo 
obravnavala.

3.
Pobude sprejema Komisija za podeljevanje občinskih nagrad 
in priznanj, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika, s pripisom »za ob-
činska priznanja« do 1. 3. 2023 do 10. ure.

4.
Priznanja bodo podeljena na slavnostni seji občinskega pra-
znika ob občinskem prazniku, oziroma v izrednih razmerah 
na drugi primerni prireditvi predvidoma do konca leta 2023. 

5.
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom so vam na voljo na 
sedežu občine, po elektronski pošti sabina.ahcan@vrhnika.si 
ali po telefonu (01) 755-54-20 - kontaktna oseba Sabina Ahčan.

Številka:  094-1/2023
Datum:    27. 1. 2023

KOMISIJA ZA PODELJEVANJE
OBČINSKIH NAGRAD IN PRIZNANJ

Zaradi praznikov so se dela 
na OŠ Ivana Cankarja nekoliko 
zaustavila, sredi januarja pa so z 
njimi nadaljevali. 

Obnova fasade in strehe z 
ustrezno toplotno izolacijo na 
starem delu šole je že prak-
tično končana, zamenjanih je 
tudi več kot 130 velikih oken in 
urejeno prezračevanje v učilni-
cah. Topla jesen je omogočila 
tudi prenovo toplotnih podpo-
staj za učinkovitejše ogrevanje 
šole. Izvajalci nadaljujejo še z 
izvedbo obnove stavbe nekda-
nje knjižnice in obnovo strehe 
telovadnice. Izvajalcem gredo 
na roko tudi ugodne zimske 
temperature, zato se lahko ure-
sničijo izvajalčeve besede, da bo 
večina del energetske obnove 

šola končana še pred uradnim 
zaključkom, torej pred marcem. 
Vrednost pogodbe o izvedbi 
del je 2,3 milijona evrov z DDV, 
izvajalec pa je podjetje AROL 
storitveno podjetje, d. o. o. iz 
Ljubljane. Občina je za projekt 
na razpisu Ministrstva za infra-
strukturo dobila odobreno so-
financiranje v višini 991.951,06 
evra. Neodvisno od omenjene 
investicije pa na šoli poteka še 
prenova toaletnih prostorov. 
Gre za prostora pri športni 
dvorani, ki že dolgo nista bila v 
uporabi kot stranišče. Trenutno 
ju preurejajo v garderobna pro-
stora s tušem. Nato bo sledila 
še obnovitev tistih toaletnih 
prostorov in garderob v športni 
dvorani, ki so že v uporabi, a so 
dotrajani. (gt)

Prva faza Tankovske ceste, od Štirne do 
nogometnega igrišča na Stari Vrhniki, je v 
polnem teku. 

Izvajalcu del, Rajku Mivšku 
s. p., je šlo na roko toplo zimsko 
vreme v drugi polovici decem-
bra in prvi polovici januarja. 
Kot so dejali na občini, trenu-
tno izvajajo zemeljska dela z iz-
kopom obstoječega terena, saj je 
v projektu predvidena manjša 
prilagoditev horizontalnega in 
vertikalnega poteka Tankovske 
ceste. »Istočasno se na že izko-
panem delu trase menja obsto-
ječe neprimerne nasipne mate-
riale z zmrzlinsko odpornimi 
materiali. Dela naj bi bila po 
pogodbi končana 2. 3. Dejanski 

konec del je v velik meri odvisen 
od moči zime konec februarja 
in začetek marca, saj je od tega 
odvisno, ali bo izvajalec lahko 
dobavil in vgradil asfalt. Če ne, 
se bodo dela zamikala v marec 
ali april.«  

Kot so dejali, bodo v tej fazi 
izvedli asfaltirano cestišče z 
enostransko peščeno razširitvi-
jo, na kateri bi kasneje izvedli 
asfaltirane mešane površine za 
pešce in kolesarje. Ko bo nekoč 
površina asfaltirana, bo tudi 
osvetljena. Vrednost del po po-
godbi znaša 681 tisoč evrov.

Zaradi visokih cen v grad-
beništvu bo asfaltiranje Tan-
kovske ceste potekalo v dveh 
fazah (Betajnova – nogometno 
igrišče na Stari Vrhniki – Stara 
Vrhnika). Lani je Občina Vrhni-
ka z Ministrstvom za obrambo 
podpisala tudi pismo o nameri 
za gradnjo zaključnega dela ce-
ste skozi območje nekdanje vo-
jašnice na Stari Vrhniki, tako da 
bo tudi tam zagotovljena ustre-
zna prometna varnost. In kdaj 
bi lahko bila končana tudi dru-
ga faza? Na občini sp povedali: 
»Naredili bomo vse, da bi do 
Stare Vrhnike po asfaltu prišli 
že letos. Seveda je vse odvisno 
od sredstev.«

Gašper Tominc, foto: Jože 
Turk

Na Cankarjevi šoli 
nadaljujejo z deli

Kako poteka ureditev Tankovske ceste?
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Lani smo že pisali, da je most čez 
Ljubljanico v Verdu dotrajan. 

Rečeno je bilo, da se bodo dela začela kmalu, 
a so nekako izostala. Na občini pojasnjujejo, da 
je razlog v dejstvu, da je izvajalec iskal tehnično 
rešitev za opaženje projektiranega mostu, ki za 
razliko od obstoječega nima podpornikov v stru-
gi Ljubljanice. Z občine so sredi januarja sporo-
čili, da so se ravno poenotili z izvajalcem glede 
dodatnih stroškov zaradi specifičnega opaženja, 

zato načrtujejo začetek del v februarju. Kot pra-
vijo, morajo z deli začeti čim prej, kajti termin, 
»dovoljen za dela«, je zelo kratek, saj so gradbena 
dela pri Ljubljanici časovno omejena z naravovar-
stvenimi določili. Za dokončanje projekta bo imel 
izvajalec na voljo 120 dni. 

V času prenove mostu bo onemogočen prehod 
preko Ljubljanice, zato se bo šolarjem nekoliko 
podaljšala šolska pot. Da bodo lahko varno preč-
kali Sternenovo cesto, bo pri pekarni v Verdu na 
cestišče vzpostavljen začasen prehod za pešce. 
(gt)

Konec leta in v začetku januarja je na 
dveh vrhniških ulicah nov prometni 

režim – po novem sta enosmerni. 

Prva sprememba prometnega režima se je 
zgodila na ulici Gradišče, ki pelje od Mercatorja 
pod cerkvijo mimo blokovskega naselja Gradi-
šče. Enosmerna je v odseku od Mercatorja do 

odseka za pokopališče. Vožnja je dovoljena v 
smeri od trgovine proti Gradišču.  

V prvi polovici januarja pa se je skladno s sep-
tembra sprejeto odredbo spremenil prometni 
režima na ulici Partizanski tabor. To je ulica 
med gasilskim domom in Robovo cesto. Ulica 
je postala enosmerna od Robove do vključno h. 
š. Partizanski tabor 12. (gt)

Med javnimi objavami 
v tej številki je javni 

razpis, na katerem lahko 
pridobite do 20.000 

evrov nepovratnih 
sredstev za obnovo. 

Občina Vrhnika tudi letos 
razpisuje 70.000 evrov za sofi-
nanciranje obnove stavb kul-

turne dediščine, vpisanih v 
register in stavb na območjih 
naselbinske dediščine s spreje-
tim odlokom. Sofinancira se do 
50 % stroškov obnove zunanjo-
sti stavbe, ki mora biti izvedena 
v skladu s kulturnovarstvenimi 
usmeritvami. Razpis je odprt 
do porabe sredstev oz. do 3. 10. 
2023. Z razpisom Občina Vrh-
nika pomaga lastnikom stavb, 

ki morajo upoštevati usmeri-
tve Zavoda za varstvo kulturne 
dediščine Slovenije, hkrati pa 
spodbuja urejenost kraja, še po-
sebno mestnega jedra Vrhnike. 
(ov)

Na podlagi 35. člena Statuta občine Vrhnika 
(Naš časopis,  št. 430/2015) in 11. člena Odloka

o nadomestilu za uporabo stavbnega 
zemljišča v Občini Vrhnika (Naš časopis, št. 

477/2019)
je Župan Občine Vrhnika  na dan 1.1.2023 

sprejel

UGOTOVITVENI SKLEP
o revalorizaciji vrednosti točke za 
izračun nadomestila za uporabo 

stavbnega zemljišča na območju občine 
Vrhnika za leto 2023

1. člen
Ugotovi se, da na dan 1.1.2023 revalorizira-
na vrednost točke za izračun nadomestila 
za uporabo stavbnega zemljišča na območju 
Občine Vrhnika za leto 2023 znaša 0,003751 
EUR/m2.

2. člen
Vrednost točke za leto 2023 je sestavljena iz 
vrednosti točke za leto 2022 in ugotovljene-
ga indeksa rasti cen od 1. januarja 2022 do 
31. decembra 2022, ki znaša  10,3%.

3. člen
Revalorizirana vrednost točke za izračun 
nadomestila za uporabo stavbnega zemlji-
šča na območju Občine Vrhnika za leto 
2023 se uporablja od 1.1.2023 dalje. 

Ta sklep se objavi v občinskem glasilu Naš 
časopis.

Številka: 422-1 /2023-2 (4-03)
Datum:   3.1.2023

OBČINA VRHNIKA
Župan Daniel Cukjati, l.r.

Kot je zapisala Občina Vrhnika na svoji spletni 
strani, je bila uspešna na javnem razpisu za 
dodelitev sredstev v ukrepu Zeleni prehod – 
Komponenta Čisto in varno okolje, podukrep 
Izboljšanje ukrepov na področju ravnanja z vodo 
in okoljske infrastrukture, Operacija Investicije v 
sisteme odvajanja in čiščenja odpadne vode, ki 
ležijo na manjših aglomeracijah od 2.000 P. 

Gre za sredstva EU, Mehanizma za okrevanje in odpornost, ki so 
finančna podpora Republiki Sloveniji. Za investicijo v gradnjo ka-
nalizacijskega sistema Blatna Brezovica v skupni dolžini 3.676 m 
in skupni vrednosti 1,8 mio evrov je občina prejela kar 840.000 
evrov. (gt)

Prenova mostu 
v začetku februarja

Sredstva EU za 
kanalizacijo Sinja Gorica - 
Blatna Brezovica

Občina sofinancira obnovo
stavb kulturne dediščine

Novi enosmerni ulici

Vabilo 

Vabimo vas, da se pridružite ekipi 
voznikov prostovoljcev.
Pomagati ljudem je naše poslanstvo: »Če rad pomagaš, se nam pridruži.«

Pogoj sta dobra volja in izpit B-kategorije. 

Info: 041 639 972, Franjo.
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Na sedežu Javnega 
podjetja KP Vrhnika 
je bila 19. decembra 
krajša slovesnost, kjer 
so iz rok predsednice 
nacionalne organizacije 
Zero waste – Društvo 
Ekologi brez meja prejeli 
mednarodni certifikat 
Zero waste občine 
Vrhnika, Borovnica in 
Log - Dragomer. 

Dogodka so se udeležili pred-
stavniki vseh treh občin, vod-
stvo Komunalnega podjetja 
Vrhnika in številni novinarji 
časopisnih in TV hiš, ki so po-
ročali o dobitnikih mednaro-
dnega certifikata Občina Zero 
Waste. Ta evropski certifikat 
podeljuje Mission Zero Aca-

demy na podlagi ocenjevanja, 
za katerega v Sloveniji skrbijo 
Ekologi brez meja. Namenjen 
je spodbujanju in pospeševa-
nju prehoda evropskih mest v 
družbo brez odpadkov in izva-
janju krožnega gospodarstva na 
lokalni ravni.

Javno podjetje Komunalno 
podjetje Vrhnika je odgovorno 
za zbiranje komunalnih odpad-
kov. Ločeno zbiranje poteka že 
od devetdesetih let, ko so med 
prvimi prepoznali nujo po 
ohranjanju naravnih virov. Pri-
družitev evropski mreži Zero 
Waste leta 2014 je bila skoraj 
samoumevna odločitev, ki je še 
bolj poglobila zavedanje o po-
membnosti zmanjševanja koli-
čin odpadkov in željo po spre-
membi potrošniških vzorcev 
ter poslovnih procesov v duhu 
strategije Zero Waste,

S tem pa se Komunalno pod-
jetje Vrhnika zavezuje, da bo 
še naprej delovalo in uspešno 
izpolnjevalo Strategijo Zero 
Waste, se vključevalo v skupno-
sti vseh treh občin z izobraže-
vanjem in sodelovanjem. Že 
otroci se od vključitve v vrtec 
do zaključka osnovne šole izo-
bražujejo in seznanjajo z oko-
ljevarstvenimi vsebinami kar na 
ogledih Komunalnega podjetja 
Vrhnika. Zato je KP najbolj za-
služno za pridobitev mednaro-
dnega certifikata Občina Zero 
Waste.

Simon Seljak

Širitev odseka ceste v Podlipo je v 
zaključni fazi. 

Občina je konec maja lani popisala pogodbo 
z izvajalcem za obnovo ceste v Podlipi v dolžini 
300 metrov. Dela so se začela 4. 7. 2022, končana 
pa naj bi bila do 1. 4. 2023. 

Za razliko od prejšnjih odsekov je bilo treba 
na tokratnem zgradititi tudi 115 metrov dolg 

oporni zid, visok do štiri metre. Za obnovo ce-
ste je bilo v proračunu rezerviranih 450 tisoč 
evrov. Ker so bile v drugem delu decembra ugo-
dne temperature, je izvajalec položil grobi asfalt. 

Zaključni sloj bo cesta dobila po ponovnem 
odprtju asfaltnih baz. Kot so dejali na občini, je 
rekonstrukcija naslednjega odseka predvidena v 
letu 2024. (GT, foto: arhiv Občine Vrhnika)

V začetku leta je bila sestavljena komisija za 
avtobusne prevoze prek Zaplane in spomladi 
smo pridobili skoraj 600 podpisov krajanov, ki 
podpiramo idejo o organizaciji avtobusnega 
prevoze čez Zaplano predvsem v času, ko ni 
šolskega prevoza, saj bi številni krajani takrat 
potrebovali prevoz iz Vrhnike in na Vrhniko. 

Problematiko smo predstavili 
županu in seznanili občinsko 
upravo; akcija se bo nadaljevala 
v letu 2023.

V načrtu za leto 2022 smo 
imeli asfaltiranje dveh odsekov 
cest, narejen je bil popis in tudi 
izbran izvajalec. 

Potem pa je računsko sodišče 
uvedlo kontrolo nad postopkom 
in dela se bodo nadaljevala, ko 

bo končan nadzor. Za leto 2022 
smo načrtovali popravilo ceste 
iz Miznega Dola do Jamnika. G. 
župan je obljubil, da bo ta cesta 
urejena, vendar je na koncu oči-
tno zmanjkalo sredstev ali volje, 
tako da bo tudi ta cesta počaka-
la na boljše čase. 

Prav tako smo prosili, da bi 
uredili cesoa od Jerinovega gri-
ča mimo gasilskega doma do 

občinske meje, saj je ogromno 
prehitrega prometa, cesta je 
brez ograje, vendar tudi pri tem 
nismo bili uspešni.

V jeseni je bilo popravljenih 
kar veliko oglasnih desk čez 
Zaplano, nekaj bo urejenih v 
letu 2023.  

Na razpisu za nekategorizi-
rane poti smo uspeli pridobiti 
sredstva, s katerimi sta urejena 
dva odseka poti.

Proti koncu leta smo obiskali 
starejše krajane in jim s simbo-
ličnim darilom voščili vse do-
bro v novem letu ter organizi-
rali Miklavževanje za najmlajše.

VM

V letu 2022 se je poslovil dolgoletni 
predsednik krajevne skupnosti g. 

Pavel Bizjan.

Prelep prt v mrliški vežici je delo Marice Pivk – 
najlepša hvala.

V Podlipi asfalt, a 
zaenkrat samo grobi

Zaplana v letu 2022

Mednarodni 
certifikat prejele 

občine 
Borovnica, Log 
- Dragomer in 

Vrhnika

Številni novinarji in gostje na podelitvi certifikata

Župani in direktor KPV so prejeli Zero Waste Certified City od predsednice Društva Ekologi brez meja, Katje Sreš
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Rezervacije: 051 661 063

DAN ODPRTIH 
VRAT CANKARJEVE 
SPOMINSKE HIŠE

O Cankarju ob skodelici kave

8. februar 2023

www.visitvrhnika.si

V nedeljo, 15. januarja, so 
potekale volitve v Svet Krajevne 
skupnosti Verd. Kandidirale so 
kar tri liste, zato je bil nabor 
kandidatov res pester. 

Krajani in krajanke Bistre, Verda, Mirk 
in Janezove vasi ste večino glasov namenili 
kandidatom Lista Dejana Novaka in skupine 
volivcev.

Dejan Novak, Petra Hladnik, Špela Verbič 
Susman, Urban Čepon, Bernard Jazbec in 
Helena Šneberger Mandelj se vam zahvalju-
jemo za izkazano podporo. Veseli smo, da 
ste v našem programu prepoznali potencial 
in nam podelili mandat. V krajevni svet je 
bil izvoljen še Matic Mesojedec, kar nas ve-

seli, saj ga poznamo kot delavnega in vedno 
pripravljenega pomagati. 

Prepričani smo, da bomo skupaj uspešno 
stopali po poti, ki so jo prejšnji člani KS Verd 
uhodili pred nami. Usmerjali se bomo tudi v 
druge smeri in iskali nove poti, da bo življe-
nje v naši krajevni skupnosti še lepše.

Velik poudarek dajemo odkriti komunika-
ciji z vsemi krajani. S tem namenom bomo 
vzpostavili nove komunikacijske kanale in 
še marsikatero novost. Po končni razglasitvi 
rezultatov volitev bo sledila primopredaja, 
nato pa bomo lahko začeli z aktivnostmi, ki 
smo si jih zadali. O vsem vas bomo aktivno 
obveščali.

V imenu novoizvoljenega Sveta KS Verd: 
Helena Šneberger Mandelj

Drsališče v športnem 
parku, ki je javnosti 

odprlo svojo ledeno 
ploskev 18. novembra, 

je imelo rekorden obisk. 

V 52 dneh obratovanja je bilo 
približno 5500 izposoj drsalk, 
kar je več kot v sezoni pred 
tem, pa čeprav je bila slednja 
daljša kot letošnja. 

Kot so povedali na Zavodu 
Ivana Cankarja Vrhnika, kjer 
so upravljali z drsališčem, se je 
že v sezoni 2021/22 pokazala 
potreba po večjem drsališču. 
20 x 10 metrov veliko drsališče 
je komaj dohajalo številen 
obisk, zato so se na ZIC-u 
odločili (ob podpori Občine 
Vrhnika) za večje drsališče 
– 30 x 12 metrov. »Poteza se 
je izkazala za upravičeno, ka-
jti v letošnji sezoni je bilo še 
več obiska kot v preteklosti. 
Zabeležili smo približno 5500 
izposoj drsalk, domnevamo pa, 
da ima približno polovica ljudi 
sedaj že svoje drsalke. Te so v 
zadnjih letih, odkar je drsališče 
na Vrhniki, postale zares is-

kano blago. Na smučarskem 
sejmu na Vrhniki so bile v 
trenutku razprodane, ko so se 
znašle na sejemskih policah,« 
je pojasnila direktorica ZIC-
a Marija Zakrajšek Martin-
jak. »Drsališče je obratovalo 
vse dni v tednu. Dopoldne 
so na njem drsali šolarji, ka-
jti vrhniškima šolama smo 
ponudili brezplačno drsanje, 
popoldne pa siceršnji obis-
kovalci, ki so prihajali tudi iz 
drugih občin. Največ obiska je 
bilo ob vikendih, ko je bilo na 
ledeni ploskvi tudi več kot 600 
drsalcev na dan.«

Drsališče je zaprlo svoja vra-
ta v ponedeljek, 9. januarja, kar 
je prej kot v sezoni pred tem. 
Direktorica Zakrajšek Mar-
tinjak je dejala, da so izkušnje 
lanske sezone pokazale, da 
bolj kot se je datum odmikal 
od novega leta, manj je bilo za-
nimanja za drsanje. 

Drsališče je bilo kot v 
prejšnjih sezonah pod šotorom, 
le da je bil tokrat še večji: meril 
je kar 70 x 15 metrov – dovolj, 
da je v svoja nedrja»skril«  
drsališče, oder, prostor za obis-

kovalce in manjši bife. Tako 
rekoč vsi vikendi so bili polni 
družabnega dogajanja. Med 
najbolj odmevnimi in odlično 
obiskanimi dogodki sodijo 
koncert nostalgične skupine 
Pop Designa, slavnostno 
odprtje drsališča, tradicionalni 
pohod z baklami na Sveto Tro-
jico in silvestrovanje. »Težko 
izpostavljam dogodke, ker bi 
bila lahko krivična do katere-
ga od njih. Trudili smo se, da 
bi pripravili program za vse 
generacije in upam, da nam je 
uspelo,« je dejala sogovornica. 

Veseli december je tako pod 
streho, na ZIC-u pa se že prip-
ravljajo na nove izzive; to bosta 
otroško pustovanje v športni 
dvorani Slomškove osnovne 
šole in organizacija Zimskega 
vklopa. Omenjenima dogod-
koma bodo sledili še številni 
drugi, zato na ZIC-u načrtujejo 
organizacijo okrogle mize, na 
katero vabijo vse, ki bi želeli 
sodelovati pri prireditvah. 

Gašper Tominc  

Zahvala
volivkam in volivcem 
Krajevne skupnosti Verd

Drsališče
z rekordnim obiskom
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Vrhnika, 28. december – V sklopu dogajanj Veselega decembra v 
športnem parku je potekalo tudi otroško silvestrovanje. 

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika je v goste povabil otroško predstavo s Piko Nogavičko, na koncu 
pa je na oder zakorakal še dolgo pričakovani dedek Mraz. Prav vsak otrok je lahko sedel na njego-
vo koleno in se fotografiral, za vsakega od njih pa je zadnji decembrski dobri mož imel pripravlje-
no tudi majhno sladko presenečenje. (gt)

Zakorakali smo v 
novo leto, v leto novih 
izzivov, ki si jih v ZŠAM 

Vrhnika postavimo 
prav v teh dneh 

in jih potrdimo na 
občnem zboru. Tako 

kot vsako leto smo 
med naše prioritete 

postavili skrb za 
najmlajše in ranljive 

skupine udeležencev v 
prometu.

Člani ZŠAM Vrhnika smo se 
po novem letu, v torek, 3. 1. 2023, 
in v  sredo, 4. 1. 2023, vključili v 

akcijo Varovanje otrok po novo-
letnih počitnicah. S svojo fizič-
no prisotnostjo smo skozi Vrh-
niko na najbolj izpostavljenih 
in nevarnih prometnih točkah 
zagotavljali varnost, opozarjali 
voznike in vse prisotne, da so 
na cesti šolarji. Razposajenost 
otrok po daljši odsotnosti in 
slabša pozornost lahko kaj hi-
tro pripeljeta do nezgod, zato je 
izredno pomembna voznikova 
usmerjena pozornost na doga-
janje ob cesti.

S tem namenom smo prek 
različnih medijev opozarjali na 
ponovno povečano pozornost 
na dogajanje ob cesti. V križišču, 
pri spomeniku Ivana Cankarja, 

smo postavili opozorilni pano. 
S patruljami se je v varovanje 
vključila tudi PP Vrhnika, za 
kar se jim iskreno zahvaljujemo. 
S takšnimi akcijami pomagamo 
do cilja vizije nič: “Nič mrtvih v 
prometu.”

Čeprav stalno opozarjamo 
udeležence v prometu, še vedno 
nastajajo nezgode na prehodih 
za pešce, kar je zaskrbljujoče. 
Žal smo doživeli, da je cesta 
terjala prvo ponesrečeno osebo 
tudi v tem letu na Vrhniki. Sla-
ba koncentracija, vidljivost, vre-
menske nevšečnosti in  temna 
oblačila botrujejo, da se nesreče 
dogajajo. Bodite pozorni, vidni 
in varni na cesti.

Pozimi so prevečkrat vzrok 
nesreč zarosena, zaledenela in 
neočiščena vetrobranska stekla, 
težava je tudi koncentracija pri 
vožnji zaradi uporabe mobilnih 
naprav. V akciji MOBILNE NA-
PRAVE smo ugotovili, da veliko 

voznikov med vožnjo telefonira, 
kar je nevarna navada; seveda 
tudi cenovno in točkovno ni 
najugodnejše. 

Iskrena zahvala velja vsem 
članicam in članom ZŠAM 
Vrhnika, ki sodelujete v prome-

tnih akcijah.
Naj tudi v letu 2023 velja ge-

slo ZŠAM Vrhnika: »S skupni-
mi močmi se prometna preven-
tiva gradi.«

Franjo Čretnik, 
ZŠAM Vrhnika

Kot je že v navadi, je 
krajevna skupnost tudi 

letos na štefanovo 
pripravila srečanje 
starejših krajanov. 

Zaradi razmer, ki smo jim 
bili priča, se pretekli »koron-
ski« leti nismo srečali, smo 
pa zato obiskali prav vse kra-
jane, ki so bili starejši od 70 
let. Obiski so bili brez izjeme 
zelo prijetni, bilo pa je začutiti, 
da srečanje potrebujemo bolj, 
kot smo si želeli priznati. Le-
tos nam je srečanje vendarle 
uspelo. Z njim smo želeli ne le 

da se ob božičnem prazniku in 
prazniku slovenske samostoj-
nosti srečamo, se pogovorimo 
o svojih doživetjih in izkušnjah, 
ampak da tudi na tak način po-
kažemo medsebojno prijatelj-
stvo, povezanost in enotnost.  
V posebno veselje nam je, da 
se srečanja vsakokrat udeleži 
veliko vabljenih vaščanov in 
da na takšen način prisotni v 
prijetnem  vzdušju ohranjajo 
vezi s prijatelji, sosedi in znan-
ci, skratka z vrstniki, ki jih ži-
vljenje druži že vrsto let.  Prav 
novoletno druženje je tudi pri-
ložnost, ko se lahko starejšim 
zahvalimo za njihov zgled in 

za vse dobro, kar postorijo za 
našo  skupnost.  Živimo v času 
velikih družbenih sprememb, 
modrost, razumnost in potr-
pežljivost naše zlate generacije 
pa nam vedno znova dajejo 
trden oprijem, da se ne izgubi-
mo v vrvežu ponorelega sveta. 
Zato smo jim iskreno hvaležni.  
Druženje smo začeli s sveto 
mašo v podlipski cerkvi, ki jo je 
daroval podlipski župnik g. La-
dimir Jaksetič. V vedno odlič-
ni podlipski Gostilni Jurca pa 
so nas po maši lepo sprejeli in 
pripravili odlično pogostitev, 
za prešerno vzdušje je poskr-
bel glasbeni gost na citrah in v 

srca naših gostov pripeljal mar-
sikatero melodijo iz mladosti.  
Imeli smo se res lepo, prijetno 
druženje smo sklenili z voščili, 

dobrimi željami  in obljubo, da 
se bomo prihodnje leto spet 
srečali.

Predsednik Ks Podlipa - 
Smrečje

Boštjan Jurjevčič

Tudi otroci so silvestrovali

Veselo prednovoletno 
druženje krajanov

Podlipe in Smrečja

Varovanje otrok po novoletnih počitnicah
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Vrhnika, 14. december 
– Športni park je 
še enkrat postal 
osrednje prizorišče 
predprazničnega 
dogajanja na Vrhniki. 

Tokrat so na odru pod šo-
torom nastopili učenci Can-
karjeve osnovne šole, ki so 
skupaj s svojimi učiteljicami 
oziroma mentoricami pripra-
vili glasbeno-pevski program. 
Zaključili so ga s skupinskim 
plesnim nastopom na glasbeni 
podlagi venčka božično-no-
voletnih popevk. Po končani 
prireditvi so se obiskovalci, ki 
se jih je kar trlo, lahko podali 

med stojnice z izdelki, ki so jih 
izdelali učenci. Marsikdo si je 
ravno na bazarju nabral zalogo 
letošnjih voščilnic, obeskov ali 

prazničnih okraskov. Za lačne 
pa je poskrbela šolska kuhinja 
s toplim čajem in čokoladnimi 
palačinkami. (gt)

V četrtek, 5. 1. 2023, je bil za šolske novinarje 
OŠ Antona Martina Slomška Vrhnika prav 

poseben dan. 

Gostili smo namreč znanega 
novinarja, g. Gašperja Tominca. 
Zagotovo ga vsi poznamo po 
njegovem bogatem novinar-
skem delu, ki zajema predvsem 
teme iz lokalnega okolja, vrsto 
let pa je opravljal tudi delo ure-
dnika Našega časopisa, ki nas 
vsak mesec pričaka v poštnih 
nabiralnikih.

Ko smo g. Tominca vpraša-
li, če bi nas lahko obiskal pri 
izbirnem predmetu šolsko no-
vinarstvo, se je z veseljem od-
zval. Skupaj smo preživeli dve 
zanimivi šolski uri. Po uvodni 

predstavitvi nam je predstavil 
novinarski poklic in novinarsko 
delo. Bil je zanimiv in zabaven. 
Povedal nam je veliko koristnih 
informacij, odgovoril pa je tudi 
na postavljena vprašanja. 

Med drugim smo izvedeli, da 
se je za tovrstno delo navdušil 
že v najstniških letih, ko je na-
pisal tudi svoj prvi prispevek za 
objavo v časopisu, seveda še v 
rokopisni obliki. 

Tudi njegova prva služba je 
bila povezana z novinarstvom, 
delo novinarja pa opravlja še 
vedno.  Svoj poklic opravlja rad, 

saj v njem vidi več dobrega kot 
slabega. Opazili smo, da g. To-
minc o novinarstvu pripovedu-
je s posebnim čarom v očeh in 
tako je nad tem poklicem nav-
dušil tudi nas, mlade. 

Vemo, da bomo odslej še raje 
pisali novinarske prispevke za 
šolski časopis in šolsko spletno 

stran. In kdo ve, morda bomo 
tudi mi nekoč postali pravi po-

klicni novinarji.
Šolski novinarji OŠ Antona 

Martina Slomška Vrhnika
z mentorico Vesno Jurač

Prižgale so se prve lučke 
in prišel je december, ki 

smo se ga v našem vrtcu 
zelo veselili. 

Vsaka skupina je izdelala svoj 
adventni venček. Vsako jutro 
smo se ob njem zbrali, prižgali 
svečke, se pogovarjali in zapeli 
pesmice. 

V vrtcu nas je obiskal sv. Mi-

klavž, nas prijazno pozdravil in 
nam poklonil darila. Ker je de-
cember čas obdarovanja, smo 
tudi mi z dobrodelnim dru-
štvom Palčica Pomagalčica in 
dobrodelni škratki sodelovali v 
dobrodelni akciji Miklavž za en 
dan za otroke iz socialno ogro-
ženih družin. Pri tem so nam 
pomagali starši otrok. Zahvala 
vsem sodelujočim!  

V decembrskem praznova-

nju smo tudi primerno okrasili 
vrtec. Pri izdelavi dekoracije so 
nam pomagali otroci in njihovi 
starši. Nastali so čudoviti okra-
ski, s katerimi smo okrasili ho-
dnike in igralnice. Vsaka skupi-
na si je izdelala in okrasila jelko 
ter jaslice. 

Da je v vrtcu še posebej diša-
lo po praznikih, smo v skupi-
nah poskrbeli s peko božičnih 
piškotov in s kuhanjem božič-
nega čaja ter si pripravili pravo 
praznično čajanko. Naužili smo 
se tudi nekaj zimskih radosti na 
snegu. 

Decembrski čas in prazno-
vanje smo otrokom polepšali 
s presenečenji in predstavami 
v Beli dvorani. Vzgojiteljici sta 
pripravili predstavo Kako sta 
društvo Nauportus viva pa 
nam je pripravilo predstavo ka-
mišibaj – Muca copatarica. Še 
enkrat hvala! 

Zagotovo pa so starejše skupi-
ne otrok z nastopom, pozdravi 
in nasmehi polepšali praznične 
dni tudi varovancem iz Doma 
za starejše na Vrhniki.

V novem letu vam iz Župnij-
skega vrtca želimo zdravja, ve-
liko dobre volje in notranjega 
miru.

V imenu kolektiva ŽV 
zapisala Katarina Pejić.

Spoštovani starši, obveščamo vas, 
da poteka vpis otrok v Vrtec Vrhnika 
za šolsko leto 2023/2024. 

Vloga za vpis otroka v vrtec je objavljena na 
naši spletni strani: 

https://vrtec-vrhnika.si/ 
Izpolnjeno vlogo nam lahko pošljete skenira-

no na naš spletni naslov: info@vrtec-vrhnika.si 
ali po pošti na naslov: Vrtec Vrhnika, Tržaška 
cesta 2a, 1360 Vrhnika.

Komisija za sprejem novincev bo obravnavala 
vse vloge, ki bodo prispele do 31. 3. 2023. Star-
ši bodo o sprejemu otroka v vrtec obveščeni v 

sredini aprila, o razporeditvi otroka v oddelek 
pa v avgustu.

Do vstopa otroka v vrtec morajo starši oddati:
– podpisano pogodbo o določitvi medsebojnih 

pravic in obveznosti staršev ter vrtca, ki jo 
bodo prejeli ob obvestilu o sprejemu otroka v 
vrtec,

– potrdilo o zdravstvenem stanju otroka, ki ga 
izda pediater, iz katerega je razvidno, da je 
otrok cepljen po programu in

– vlogo za znižano plačilo vrtca na pristojni 
Center za socialno delo.
Lep pozdrav

Vrtec Vrhnika

Vpis v Vrtec Vrhnika

Adventni čas 
v Župnijskem vrtcu Vrhnika

Novinar na obisku
pri šolskih novinarjih

Bazar Cankarjeve šole
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Vrhnika, 17. december 
– Lions klub Vrhnika 
je v sodelovanju s 
številnimi partnerji tudi 
letos razveselil vrhniške 
otroke. 

Na osrednji prireditveni pro-
stor v športnem parku je pova-
bil Božička, ki je s seboj prinesel 
več kot dvesto daril, s katerimi 
je obdaril tam prisotne otroke, 
ki so po nastopu Alenke Kol-
man že nestprno pričakovali 
dobrega decembrskega moža.

Upamo si trditi, da sta veselje 
in zadovoljstvo otrok ob preje-
tem darilu več kot vsako plačilo. 
Ob tem ne prevevajo dobri ob-
čutki samo najmlajših, ampak 
tudi člane Lions kluba Vrhnika. 

Sicer se je tisto dopoldne pod 
šotorom dogajalo marsikaj in 
vse je bilo v znamenju dobro-
delnosti; predstavljale so se 
nekatere vrhniške organizaci-
je, zavodi, društva in ustanove. 
Na vsakem koraku je dišalo po 
piškotih, otroci so se lahko celo 
sami preizkusili v njihovi peki. 
Tisti dan se ni smejalo samo 
najmlajšim, ampak so prešerne 
volje odhajali domov tudi olim-

pijski gasilski ekipi PGD Drenov 
Grič - Lesno Brdo, ki jim je Li-

ons klub Vrhnika izročil »ček« 
za tisoč evrov. (gt)

17. 12. 2022 je bil dan, ko je Božiček  v špor-
tnem parku osrečil veliko otrok. 

Da se je to lahko zgodilo, pa se lahko zahvali-
mo dobrodelnima organizacijama Lions in Leo 
klub Vrhnika. Že nekaj let skupaj s prostovoljci 
pripravijo Dan dobrodelnosti na Vrhniki.  Na 
tej prireditvi je sodelovalo tudi Društvo lju-
biteljev narave in običajev Notranjske, ki je 
poskrbelo za dobro razpoloženje. Za obisko-
valce je predsednica društva skuhala odlično 

kuhano vino in dober čaj. Obiskovalcem smo 
ponudili drobne prigrizke, otrokom pa smo po-
stregli piškote in bonbone. Kljub slabemu vre-
menu je bilo veliko obiskovalcev, razpoloženje 
prisotnih je bilo dobro, saj so vsi pričakovali 
božično predstavo Čarobna zimska pravljica 
in  prihod  ter obdarovanje Božička, ki je tudi 
glavni vzrok njihovih prihodov. Božiček je pri-
sotne otroke razveselil z darili in fotografira-
njem z njim.                                     Sonja Bevk

V začetku novega leta 2023 vam namesto tra-
dicionalnega voščila »veliko zadovoljstva, vese-
lja, zdravja ...« želimo nekaj drugega. Za veselje, 
zdravje in osebno zadovoljstvo lahko najbolje 
poskrbimo sami. Kako? Preprosto. Toliko, kot 
smo pripravljeni narediti za svoje zdravje in ve-
selje, toliko nam bo z njim postreglo leto 2023. 
O, ja, sami sebi lahko podarimo res dobra darila. 
Z vami bi radi delili nekaj drugega – veliko srč-
nega poguma. Za majhne in velike preizkušnje, 
za nove podvige, za želje in ideje, za vse poti, ki 
nas peljejo k soncu. Osebe, ki doživljajo svet 
zunaj običajnih predstav o življenju, potrebuje-
jo veliko srčnega poguma pri čisto vsakdanjih 
stvareh. Za samostojen prihod v varstveno-de-
lovni center, za nakup v trgovini ... Vsakič, kadar 

se odpravijo v vašo družbo. Pogum potrebujejo 
vsakič, ko v vaših pogledih vidijo svojo drugač-
nost. Še posebno decembra, ko se začne čas 
božično-novoletnega druženja. Za nas je to čas 
druženja, nastopanja, prodajanja lastnih izdel-
kov, s katerimi predstavljamo sami sebe – kaj 
znamo in zmoremo. Naša srčna želja je vsako 
leto enaka. Da se opogumite tudi vi in nas spo-
znate takšne, kot smo: iskreni, pogumni in pol-
ni dobre volje. Zato se z veseljem udeležujemo 
vseh vaših dogodkov in organiziramo svoje, za 
katere si želimo, da bi postali vsaj malo tudi vaši. 
V decembru smo bili z vami na odprtju drsali-
šča v Športnem parku Vrhnika (Ledeni sejem), 
na Miklavževem sejmu, na Dnevu dobrodelno-
sti. Vsem organizacijam (Sožitje Vrhnika, Lions 
klub Vrhnika, ZIC Vrhnika, Naša skrb, Barjans 
...), ki nas pri tem (tudi finančno) podpirajo, se 
iskreno zahvaljujemo. V letu 2023 vam želimo 
veliko poguma in priložnosti, da bi se lahko še 
bolje spoznali. 

Vaš Varstveno-delovni center Vrhnika 

Pozdravljeni! Sem Jerca 
Samotorčan, bodoča 
zdravnica iz Male 
Ligojne. 

V decembru sem zaključila 
študij na Medicinski fakulteti v 
Ljubljani, čez manj kot pol leta 
pa se odpravljam na humanitar-
no-medicinsko odpravo v Zam-
bijo, ki  vam jo želim predstaviti 
v tem prispevku.

Od julija do septembra 2023 
se bomo šestčlanska ekipa šti-
rih bodočih zdravnic in dveh 
bodočih zobozdravnikov pod 
okriljem zdravnikov Sekcije za 
tropsko in potovalno medici-
no odpravili v Zambijo v vas 
Nangoma, kjer se bomo za tri 
mesece vključili v delo tam-
kajšnjih zdravnikov in drugih 
medicinskih delavcev v njiho-
vi bolnišnici. 

Vas Nangoma  leži v Cen-
tralni provinci Zambije in je 
od glavnega mesta Lusake 
oddaljena približno 180 km. 
V njej je katoliška cerkev pod 
vodstvom patra Stanka Roz-
mana leta 1996 zgradila bol-
nišnico, ki oskrbuje približno 
78000 okoliških prebivalcev. 
Zdaj bolnišnica obsega že več 
oddelkov – otroški, nosečni-
ški, ženski in moški oddelek, 
operacijsko dvorano, labora-
torij, rentgen, fizioterapijo, zo-
bozdravstveno enoto ter spre-
jemno in preventivno enoto za 
bolnike, okužene z virusom 
HIV in tuberkulozo. Sloven-
ske humanitarno-medicinske 
odprave pod okriljem Sekcije 
za tropsko in potovalno medi-
cino hodijo v Nangomo že od 
leta 1990, v letu 2023 pa je na 
vrsto prišla tudi naša ekipa. 

Člani odprave se zavedamo 

izjemne priložnosti, da lahko 
sodelujemo z lokalno bolnišni-
co v Zambiji, ki nam bo poma-
gala širiti strokovna obzorja s 
področja naših bodočih pokli-
cev zdravnika in zobozdrav-
nika ter nas hkrati obogatila s 
kulturno izkušnjo. Prav zato 
čutimo tudi veliko odgovornost, 
da se na odpravo čim bolj stro-
kovno pripravimo, zato se ude-
ležujemo strokovnih predavanj 
iz tropske medicine in volunti-
ramo v slovenskih bolnišnicah 
pod strokovnim mentorstvom 
zdravnikov specialistov.

Med pripravo na odpravo pa 
je naša naloga poleg strokov-
nih usposabljanj tudi zbiranje 
finančnih sredstev za plačilo 
stroškov medicinsko-humani-
tarne odprave, nakup zdravil 
in medicinskih pripomočkov.  
Pri tem nas lahko podprete tudi 
vi z nakazilom prostovoljnega 

prispevka na naš račun in spre-
mljate potek odprave na naših 
socialnih omrežjih in spletni 
strani:
TRR: SI56 0110 0603 0708 380 
Sklic: 250594-22 
Namen: Odprava Zambija-po-
letje 2023

Naslov: UNIVERZA V LJU-
BLJANI MEDICINSKA FA-
KULTETA, VRAZOV TRG 2, 
1000 LJUBLJANA 
Davčna št.: SI44752385 
Banka: BANKA SLOVENIJE 
Naslov : SLOVENSKA 35, 
1000 LJUBLJANA 

BIC banke prejemnika: BSLJ-
SI2X 
Pri nakazilu pazite, da nave-
dete pravi sklic!
Za morebitno pomoč in 
podporo se vam najlepše 
zahvaljujemo!

Dan dobrodelnosti

Humanitarno-medicinska odprava v Zambijo 2023

Skupinska fotografija članov odprave

V soboto, 3. 12., smo 
se ob dvajsetletnici 
pobratenja s PGD 
Dobnič na Dolenjskem 
članice in člani PGD 
Drenov Grič - Lesno 
Brdo odpravili na izlet v 
Dobrnič. 

Zjutraj smo se z avtobusom 
odpeljali proti Dobrniču, kjer 
so nas s toplim sprejemom 
pričakali člani njihovega gasil-
skega društva. Ob prigrizkih 
in kavi smo poklepetali ter se 
nato skupaj odpravili proti 
Mirni Peči v Muzej Lojzeta 
Slaka in Toneta Pavčka. Prija-

zna kustosinja Sandra nam je 
na zanimiv način prikazala in 
predstavila muzej. Ogledali 
smo si film o življenju in delu 
Lojzeta Slaka ter si ogledali 
razstavo. Pogumni gasilci, po-
samezniki obeh društev, so na 
odru celo zapeli nekaj Slakovih 
viž. Uživali smo in jih nagradili 
z bučnim aplavzom. 

Pozeje smo nadaljevali pot 
z avtobusom v kraj Paha nad 
Otočcem, kjer smo si ogledali 
Matjaževo domačijo. Pričakal 
nas je topel sprejem s pehtra-
novo potico. Ogledali smo si 
150 let staro obnovljeno do-
mačo hišo. Res je lepa, topla 
in domača. Po ogledu filma o 

zgodovini cvička je sledila še 
pokušina tega vina. Anže, član 
našega društva, nas je zabaval 
z igranjem na harmoniko in 
bilo je veselo. Proti večeru smo 
druženje nadaljevali v PGD 
Dobrnič, kjer smo se okrepčali 
s hrano in pijačo, klepetali, se-
veda pa ni manjkalo tudi naro-
dno-zabavne glasbe in petja. 

Iskreno se zahvaljujemo 
PGD Dobrnič za tako lep spre-
jem in dan, ki smo ga preživeli 
skupaj. 

Z gasilskim pozdravom: Na 
pomoč!

Za PGD DG LB zapisala: 
Barbara Friškovec

Izlet članov PGD Drenov Grič - 
Lesno Brdo v Dobrnič

QR koda 
do naših 
socialnih 

omrežij in 
spletne strani

DLNON na Dnevu dobrodelnosti

Veliko srčnega 
poguma
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Društvo ljubiteljev 
narave in običajev 

Notranjske je ob 
sodelovanju drugih 

organizatorjev in  
sodelavcev letos 26. 

decembra, na štefanovo, 
uspešno izpeljalo 

že 24. pohod Po poti 
Cankarjeve matere, 

Neže Pivk. 

Rodila se je decembra 1843 
na Vrzdencu in od tam poteka 
tudi nezahteven, štirinajst kilo-
metrov dolg pohod. Konča se na 
Vrhniki v lepo obnovljeni in go-
stoljubni majhni hiši, kjer se je 
družina Cankar težko prebijala 
skozi vsakdan. Veliko breme in 
skrb za številno družino je bila 
na materi Neži, kar je pisatelj z 
neizmerno naklonjenostjo in 
občutki krivde opisoval v svojih 
delih. S planinskimi prijatelji se 
pohoda radi udeležimo. 

Zbrali smo se ob devetih na 
Vrzdencu, si ogledali zanimivo 

cerkev sv. Kancijana, v kateri je 
freska sv. Krištofa, ki je zavetnik  
pohodnikov. Pod njo je poslo-
vilna vežica, pred njo pa je od 
leta 2020 postavljen tudi dopr-
sni kip Cankarjeve matere Neže. 
Na njem je v slovenski kamen 
izklesano  občuteno besedilo 
iz dela Podobe iz sanj (1917), ki 
opisuje njeno večno hrepenenje 
po domačem kraju.   

Na ta dan praznujemo tudi 
dan samostojnosti in enotnosti, 
zato je del nagovora posvečen 
tudi obeležitvi tega dne. Nepo-
grešljiv sopotnik pohodnikov je 
g. Damjan Debevec, ki s svojo 
podobo, poznavanjem Cankar-
jevih del in njihovo doživeto 
interpretacijo kulturno obogati 
začetek, vse vmesne postanke 
in zaključek ob hiši na Vrhniki. 

Na Vrzdencu smo si ogledali 
jaslice, ki zavzemajo skoraj celo-
tno izbo stare kmečke hiše. Pri-
zadevni domačin Lojze Bogataj 
začne z njihovo izdelavo že v no-
vembru. Vedno doda nekaj no-
vega in drugačnega, zato je po-
stanek nadvse primeren. Kmalu 

zatem smo zavili v smer naselja 
Žažar. Pohodniška skupina se 
je razpotegnila  in vsak po svoje 
smo premagovali zmerne vzpo-
ne. Navadili smo se že na daljši 
postanek pri kmečki hiši Pri 
Činžarju, kjer res lepo poskrbijo 
za obilno in okusno pogostitev 
z dobrotami, ki tako zelo sodijo 
v božično-novoletni čas. Tudi 
Cankar se je tod zelo razgovoril, 
vsi navzoči smo mu z veseljem 

prisluhnili. Pred slovesom z go-
stoljubne domačije je zaigral še 
hišni ansambel. Od tam naprej 
je šla naša maloštevilna skupi-
nica, da bi se izognila vzponu 
na Gradišče (547 m), nekoliko 
po svoje, skozi strnjeno naselje 
Žažar. Na Gradišču smo hvale-
žni poslušalci po navadi deležni 
odlomka iz Cankarjevega Ku-
renta, ko le-ta opisuje domovi-
no, razkošno obdarjeno s kra-
sotami, zadovoljnimi ljudmi, ki 
govorijo besede praznika, petja 
in vriskanja. Ta odlomek si velja 
večkrat priklicati iz spomina, še 
bolje pa prebrati in razmišljati s 
srcem.  

Na pohodnike, ki so prišli 
čez Mavsarijo (kjer naj bi se 
po pripovedovanju domačinov 
ustavljal tudi Cankar), smo po-
čakali pred Veliko Ligojno. Ob 

zanimivem lesenem znamenju 
z razpelom na obeh straneh 
nam je  Jožef Molk povedal, kdo 
je bil pobudnik  prvega poho-
da; to je bil Mihajlo Vujošević. 
Društvo ljubiteljev narave in 
običajev Notranjske pod vod-
stvom Valentina Ogrina je prvi 
pohod, posvečen spominu na 
mater našega največjega pisate-
lja Ivana Cankarja, organiziralo 
že leta 1999, udeležilo se ga je 
osem pohodnikov. Leta 2011 
so zabeležili že več kot dvesto 
pohodnikov, letos pa več kot 
sto. Vsako leto tam prižgemo 
svečko v spomin na pokojnega 
člana Toneta Jesenka. Pot se je  
nato poravnala do Stare Vrhni-
ke, kjer smo se zbrali in tudi o 
njej izvedeli veliko znamenito-
sti. Tudi letos je žal zmanjkalo 
časa za ogled kašče. Od tuam-

nas je pot vodila še  čez Sveto 
Trojico in nato prijeten spust do 
hiše, muzeja Na klancu. 

Pot je zanimiva, postala je 
tradicionalna, povezuje občini 
Horjul in Vrhnika. Želim jima 
kar največ zglednega sodelo-
vanja tudi v prihodnosti. Po-
hodniki radi pridemo in spo-
znavamo kulturno in naravno 
dediščino krajev ob poti.

Ob pol treh nas je avtobus 
odpeljal na Vrzdenec, kjer smo 
zjutraj parkirali. Nekateri so 
pogrešali avtobusni prevoz 
zjutraj z Vrhnike na Vrzdenec. 
Do naslednjega leta, ko bo že 
petindvajseti pohod, bo dovolj 
časa za razmislek. Vse dobro 
želim, večkrat obiščite kraje, ki 
so nam blizu, in kaj preberite iz 
del vedno aktualnega Cankarja.

Meta Jakoš

V času, ko se narava ne more odločiti, 
ali bi zemljo odela v belo snežno 
odejo in z mrzlimi nočmi in jutri 
umirila brstenje ali pa bi vanjo  na 
polno usmerila sončne žarke in nam 
poslala topel dež, da bi pomlad 
prehitela zimo, smo tudi ljudje 
negotovi,  malo manj zdravi in zato 
tudi bolj nejevoljni. 

A novo leto je prišlo. Vedno pride. Naj bo pri-
jazno za vse, sreče ni nikoli preveč, stopimo ji 
naproti, če jo le zaslutimo.

V Turističnem društvu Blagajana smo bili 
aktivni vse leto. Bralci Cankarjevih besedil že 
več kot šest let beremo vsako sredo in takih 
sred je bilo doslej že več kot  330. Moč pisate-
ljeve besede in naša vztrajnost  sta dosegli  tudi 
druge slovenske kraje »od štajerskih goric do 
strme tržaške obali«, kakor je pisatelj zapisal v 
svojem delu Kurent. Znašli smo se v knjigi dr. 
Vesne Mikolič Ali bereš Cankarja?.  Za vse to 
in še mnogo več  je kriv Močilnik, kraj navdiha 
za marsikatero literarno čudo našega rojaka. V 
želji, da bi to spet postal v vsem svojem narav-
nem blišču, da bi se obiskovalci vračali po lepa 
doživetja, je društvo občini prodalo stavbo Stari 
Močilnik in funkcionalna zemljišča, del parka, 
ki ga ima društvo v lasti že od leta 1960, pa ob-
držalo za vse, ki vstopijo vanj.

Na drugem koncu našega »prečudnega kraja« 

pod izvirom potoka Bela pa snujemo drugo lepo 
zgodbo naravnega bisera.  Star maln vabi. 

Čista voda vabi kopalce poleti in pozimi. 
Igrišče in plaža zaživita s prvimi toplimi dnevi. 
Zmajeva pot Zavoda Škrateljc vabi na dogodi-
vščino, iz kuhinje pa zadiši po domačih dobro-
tah. Dolgo smo načrtovali, zdaj pa stopamo ko-
rak naprej. Z arhitekti Delavnice, d. o. o., smo 
pred leti naredili idejno zasnovo, jo dopolnje-
vali in jeseni pridobili gradbeno dovoljenje za 
prenovo koče. Najprej bomo ob njej postavili  
novo kuhinjo, jo povezali z notranjostjo koče 
in uredili sanitarije.  Toliko upamo  napovedati, 
za celotno ureditev pa bo treba veliko več. Zato 
se lotevamo  pridobivanja sredstev iz razpisov 
in drugih virov. Vsaka pomoč je dobrodošla, saj 
želje segajo še dlje – tja pod jez, kjer naj bi spet 
stal mlin, kot je bil nekoč.

Prva priložnost  bo 8. februarja 2023. Za 
Kulturni praznik se tradicionalno zberemo v 
koči Star maln.  Ob 11. in ob 14. uri  bomo letos 
brali in pripovedovali poezijo in prozo Franceta 
Prešerna, Ivana Cankarja in  Karla Destovnika 
Kajuha. Iz kuhinje se bo širil vonj po ričetu brez 
krompirja in Cankarjevih  šnitah. 

Da ne bo pomote: koča je odprta celo leto. 
Pozimi v petek, soboto in nedeljo med 10. in 17. 
uro ter po dogovoru za skupine. Do nas lahko 
pridete tudi po spodnji poti, čeprav vas znak pri 
kozolcu usmerja drugam. Veselimo se druženja 
z vami.Turistično društvo Blagajana Vrhnika

Mirjam Suhadolnik, foto: Jure Žitko

Športno-kulturno 
društvo Orfej ponovno 

odpira vrata Kluba Orfej 
v Sinji Gorici. 

Po dveh letih zatišja in miro-
vanja zaradi specifične svetovne 
situacije je Društvo Orfej znova 
v zagonu.  V februarju 2023 bo 
v Klubu Orfej več zanimivih do-
godkov.  V začetku meseca bo 
večer družabnih iger za male 

in velike (ki poleg igranja iger v 
družbi omogoča tudi njihovo 
izmenjavo). Nato bosta delav-
nici za osebnostno rast (Kaj mi 
sporoča telo? in Prebudi mojega 
notranjega otroka) in dogodek, 
namenjen otrokom (Čarobni 
otroci). Mesec bomo zaključili 
z Meditacijo in dvema glasbe-
no-plesnima dogodkoma (Bob-
narski krog in Ta rezijanki ples).  
Več o naštetih dogodkih si lah-
ko preberete na fb Klub Orfej 

ali na portalu MojaObčina.si. 
O dogodkih vas bomo redno 
obveščali tudi prek plakatov na 
vidnih mestih na Vrhniki. 

Če vas zanima sodelovanje 
(izvajanje delavnic, predavanj 
…) s Klubom Orfej ali pa imate 
za nas kakšno vprašanje, pre-
dlog, pobudo, nam pišite na or-
fejklub@gmail.com. 

Veselimo se vas!
Barbara Buh, foto: 

arhiv Društva Orfej

Cankarjev pohod z Vrzdenca na Vrhniko

Klub Orfej ponovno odpira svoja vrata

Star Maln

Boste z nami 8. februarja?
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Ljudje lahko prosto 
izbiramo, kje bomo 
živeli, ne moremo pa 
izbirati svojih sosedov. 

Slovenci smo znani po nekoli-
ko slabših sosedskih odnosih in 
predvsem sosedski nevoščljivo-
sti. Da spremenimo to dejstvo, 
si moramo prizadevati, da bodo 
naši medsosedski odnosi dobri. 
Dobri odnosi s sosedi nenaza-
dnje pripomorejo k mirnejšemu 
in boljšemu življenju. 

Prvo in zlato pravilo dobrih 
sosedskih odnosov je pozdrav. 
Če vas sosed pozdravi, pome-
ni, da vas je opazil in da mu ni 
vseeno za vas. Pozdrav naj ne 
bo samo del bontona, ampak 
naj izkazuje spoštovanje do ti-
stega, ki ga srečujete vsak dan. 
Največkrat se iz pozdrava odvi-
je tudi kratek pogovor ali celo 
klepet. Dobri sosedski odnosi 
so ključnega pomena za prije-
tno vzdušje v soseski.

Navedenim trditvam po-
skušamo stanovalci ulice Pot 
v Močilnik sledititi in rezultat 
tega je tudi tradicionalno priž-
iganje lučk, ki nam jih omogo-
čata Barbara in Miran Garafolj 
ter tako poskrbita, da se sosedje 
v decembrskih dneh počutimo 
praznično. Pred nekaj leti so v 
naši ulici prvič zasvetile lučke 
na čudoviti jelki, ki stoji ob Ga-
rafoljevi hiši. Razveselile niso 
samo nas sosedov, temveč tudi 
vse tiste, ki se vozijo po naši uli-
ci. Tako je bilo tudi letos. 

Miran vsako leto naredi načrt, 
kako okrasiti jelko, kajti jelka je 
zrasla zelo visoko in ni prepro-
sto brez dvigala obesiti toliko 
lučk. V nedeljo, 11. decembra, 

ko se je začelo mračiti, smo se 
pred hišo Garafoljevih začeli 
zbirati mladi in stari. Barbara 
in Miran sta v velikem loncu 
že skuhala kuhano vino, na mi-
zah so bile naložene dobrote, ki 
smo jih prinesli sosedje. Otroci 
so bili razigrani in navdušeni, 
da so se lahko igrali s snegom, 
ki je rahlo naletaval tisti večer. 
Miran in Barbara sta pozdravi-
la vse prisotne in nas povabila 
iz tople garaže pred hišo, da bi 
svečano prižgali lučke. 

Letos je ta čast doletela naj-
mlajšo, Milo Horvat, ki je ob od-
števanju z velikim navdušenjem 
vseh nas prižgala lučke. Zaslišali 
so se vriski veselja, navdušenje 
je bilo popolno. Niso žarele 

samo lučke na jelki, ampak tudi 
iskrice v očeh naših najmlajših. 
Okrepčali smo se in si v spro-
ščenem razpoloženju povedali 
to in ono. Otroci so bili razigra-
ni in navdušeni, da se lahko tudi 
v temi lovijo po ulici. Prijetno je 
bilo vsem in ni bilo treba veli-
ko, da smo lahko vztrajali več 
ur pod najlepše okrašeno jelko 
daleč naokoli. Hkrati je bila to 
priložnost, da smo se sosedje 
zbrali v prazničnem vzdušju in 
ob sproščenem pogovoru spili 
skupaj topel napitek in se po-
sladkali v dobri družbi.

Hvala Barbari in Miranu, da 
sta nam polepšala večer.

Lado Horvat

Izidor Fortuna že 
leta in leta postavlja 
jaslice v svoji hiši 
pod Hruševco. 

V mansardi nad garažo jim 
vsako leto odmeri približno 25 
m2 velik prostor, kjer se prepu-
sti domišljiji. 

Vsako leto zastavi nekoliko 
drugače, projekt pa je tako ob-
sežen, da vključuje vso družino. 
Vsakega člana na svoj način. 

Dejal je, da tokrat ob Jezu-
sovem rojstvu ni vzporedne 
zgodbe. »Sem pa lani, na pri-
mer, na vse pastirce namestil 
majhne maske – ker je bilo pač 
leto v znamenju korone,« je 
pojasnil Izidor, ki je začel po-
stavljati jaslice že v začetku de-
cembra. »Kakih deset dni mi 
vzamejo, sodeluje pa kar cela 
družina – vsak na svoj način. 
Hčerki Katja in Nina sta posta-
vili figure ter pomagali z raz-
ličnimi idejami, žena pa mora 
malce potrpeti, ker potacamo 
po stanovanju. Se pa delo ne 
začne decembra, ampak že 
prej.« Priznava, da vse leto na 
sprehodih v naravi pogleduje 
za zanimivimi koreninami ali 
nenavadnimi parobki. »Mar-
sikaj tudi sam postorim. Letos 
sem na novo izdelal hlevček in 
gladiatorsko areno. Hčerka je 
predlagala, da bi rimske vojake 
umestila v nekakšen amfite-
ater. Malce sva poguglala za 
idejami in nato je steklo kar 
samo od sebe.« Tudi nekate-
re druge hiške, viseče stezice, 
stolpi, ograje … nastajajo med 
letom. »Po duši sem zagrizen 
adrenalinski športnik. Rad ko-

lesarim in hodim v hribe, a v 
meni je tudi drugi Iztok, ki po-
trebuje notranji mir. Zato rad 
poprimem za orodje in kaj iz-
delam, pa naj si bodo to jaslice 
ali kakšna dekoracija zunaj. To 
mi daje tisti notranji mir, ki me 
zapolnjuje in hkrati bogati.« 

Na njegovih jaslicah, ki bi 
jim na Vrhniki težko našli par, 
je okoli štiristo ovčk in več kot 
sto figur. Iztok je povedal, da 
jih ni nikoli štel. 

Sem ter tja boste našli tudi 
kakšno mini zgodbico, na pri-
mer majhno Barbiko, ki sedi na 
klopci pred gostilno. 

Le na kaj čaka, se sprašuje-
mo. Ali pa smerokaze, ki so v 
arabski pisavi z napisi Betle-
hem in Vrhnika. 

Na drugem koncu zasledi-
mo pretep rimskih vojakov, na 
tretjem pa odmaknjeno divji-
no z »divjimi« živalmi. 

Osrednje mesto pa seveda 
zaseda dobro osvetljen hlev-
ček z velikimi figurami svete 
družine, ki pobere osrednjo 
pozornost – kar je tudi prav. 

Pogled na miniaturni svet 
jaslic obiskovalce vedno znova 
razveseljuje, a hkrati nagovarja, 
da pogled usmerimo tudi vase, 
v svoje srce – pa naj si bodo 
prazniki ali ne.

Gašper Tominc

To so jaslice na prostem, postavljene pred hišo Tineta Gutnika
 v Sinji Gorici in domačini jih lahko občudujemo že kar nekaj let. 

Kot je razvidno, so figurice in vse drugo ročno delo, postavljeno v domače okolje. Čestitke 
avtorju jaslic Tinetu  in obilo zdravja, da nas bo razveseljeval še v prihodnje.                          J. R.

Gutnikove jaslice

Prižgali smo
novoletne lučke

Izidorjeve
rekordne jaslice
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Ko se obrača cerkveno 
leto, praznujemo svoj 

god cerkveni pevci. 

Sveta Cecilija (goduje 22. 11.) 
je tista patrona, ki jo častimo kot 
zavetnico glasbe. 

Pevci svojo svetnico sicer po-
častimo vsako nedeljo pri sveti 
maši in vsako sredo na pevskih 
vajah, njen god pa vsako leto 
praznujemo skupaj, na romanju. 

Hvaležnost za dar petja, vese-
lje do druženja in raziskovanja 
naše drage domovine so nas 
letos popeljali na Ptujsko goro. 

Na praznik Kristusa Kralja 
smo peli pri redni sveti maši v 
tej veličastni romarski baziliki 
Marije Zavetnice. Petje v gotski 
cerkvi, svetišču, starem več kot 
šesto let, je prav posebno doži-

vetje. Posebno na nedeljo, ko 
zadoni slovesna pesem: Kristus 
kralj vseh večnih časov, kralj 
sveta in kralj neba! Cerkev na 
Ptujski gori je bila zgrajena v 
začetku 15. stoletja in je najbolj 
znana po reliefu Marije Zave-
tnice s plaščem, ki je ena najve-
čjih mojstrovin tedanjega časa. 
Pod njenim plaščem je upodo-
bljenih 82 oseb, ki smo se jim 
zdaj pridružili tudi mi. 

Čeprav se vam mogoče zdi, 
da smo se samo fotografirali 
pred oltarjem, vam zagotavlja-
mo, da so občutki ob fotogra-
firanju drugačni. Marija Zave-
tnica nas je sprejela pod svoj 
milostni plašč, kjer je prostor za 
vse, ki se v svojih prošnjah zate-
kamo k njej. 

V zahvalo za vse, kar ima-
mo, in tihimi prošnjami, ki jih 

nosimo v srcu, smo se v duhu 
pridružili številnim romarjem, 
ki obiščejo to cerkev ter v njej 
molijo in pojejo.

Patri minoriti in domačini so 
nas ob prihodu toplo sprejeli 

ter pokazali svoje gostoljubje. 
Po končani sveti maši nas je p. 
Danilo popeljal na duhovno 
zgodovinsko popotovanje po 
baziliki Ptujskogorske Marije. 
Njegovo pripovedovanje je bil 

zanimiv preplet verouka, kultu-
re in umetnostne zgodovine.  

Obkroženi s tako veličastni-
mi umetninami, delom in po-
božnostjo naših prednikov ter 
prijaznimi ljudmi smo začutili, 

da smo res del enega Kraljestva, 
o katerem govori zadnja nedelja 
cerkvenega leta. Sveta Cecilija, 
prosi za nas!

Viktorija Mrzelj

V Društvu  Nauportus 
Viva  smo  v decembru 

organizirali delavnico 
izdelovanja božičnih 

voščilnic, nato pa smo 
se lotili pisanja. 

Sodelovali smo člani, naši 
otroci, pa tudi  naši vnuki.  Ve-
liko voščilnic smo napisali za 
stanovalce Doma upokojen-
cev Vrhnika, nekaj pa smo jih 
razdelili starejšim sovaščanom. 
Zlasti tisti, ki so v domovih 
počitka, preživljajo težke dni. 
Nekateri sploh nimajo veliko 
obiskov. Nekaj voščilnic smo 
člani napisali za ljudi, ki jih po-

znamo, še več pa jih je bilo za 
nepoznane stanovalce.  Hoteli 
smo jim polepšati božični čas.

Nekateri člani so napisali tri, 
štiri,   nekateri tudi več voščil-
nic, tako da se jih  je samo za 
stanovalce doma nabralo več 
kot šestdeset. V dom sva jih 
odnesli dve članici društva. 
Večino voščilnic sva predali 
stanovalcem v roke. Veselje 
vsakega, ki je dobil voščilnico, 
je bilo nepopisno. 

 Z nekaterimi nekdanjimi 
sovaščani smo šli ob tej prilo-
žnosti v domsko kapelo, ki pa 
so jo v koronskem času prese-
lili na vogal v domski hodnik. 
Vodstvo doma je izkoristilo 

koronski čas in iz kapele na-
redilo enoposteljno sobo.  V 
kapeli  smo zmolili kratko mo-
litev in nekoliko pokramljali, 
predvsem, kako smo božični 
čas preživljali v mladih letih.  
Srečanje je bilo kratko, ker nas 
je pregnal stanovalec, ki si je 
zaželel gledati televizijo, ki je 
montirana poleg kapele.  

Tako smo se poslovili in bili 
veseli, da smo  starejšim polep-
šali predbožični čas, še več pa 
smo pridobili mi, ki smo nekaj 
svojega časa namenili ljudem, 
ki so osamljeni. 

Zapisala in fotografija: 
Jana Rus

Vrhnika, 29. december 
– V Domu upokojencev 
Vrhnika je okrogli – 
stoti – življenjski jubilej 
praznovala Ana Nagode, 
doma z Vasi na Vrhniki. 

Ob tej priložnosti je vrhni-
ško društvo Nauportus viva v 
sodelovanju z vodstvom doma 
pripravilo krajši program, v ka-
terem je predstavilo jubilantko 
in ji hkrati tudi čestitalo.  Ana 
Nagode se je rodila leta 1922 v 
Logatcu, a se je družina s tremi 
otroki že zelo kmalu preselila 
na Vrhniko. Delala je v par-
ketarni, po vojni pa v Gumi-
ci. V domu je od leta 2017. Ker 
gospa Ana težko govori, sta o 

njenem življenju spregovorila 
nečak Marjan Zobec in neča-
kinja Martina. Kot sta dejala, je 
vedno živela skromno, zdravila 
jemala zelo previdno, dušo pa si 

je lajšala na vrtu. Program je s 
plesom in petjem popestrila vo-
kalna dekliška skupina Vešče iz 
Polhovega Gradca. (gt)

Obvestilo 

E-knjige in zvočne knjige
V naši knjižnici si lahko na daljavo brezplačno izposodite 
e-knjige prek portala Biblos in zvočne knjige prek aplika-
cije Audibook. Več informacij lahko preberete v članku 
Eme Križič na spletni strani www.ckv.si ali na družbenih 
omrežjih knjižnice. 

Vabljeni!
Cankarjeva knjižnica Vrhnika

Ana Nagode z nečakom Marjanom in nečakinjo Martino, 
levo pa predstavnik društva Nauportus Viva Jože Kurinčič, ki je vodil prireditev. 

Ana Nagode
praznovala stoletnico

Društvo nauportus Viva

Izdelovanje in pisanje 
božičnih voščilnic

MŽPZ sv. Pavla

Na ceciljanskem 
romanju
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V tej in naslednjih 
številkah bomo 

predstavili starovrhniške 
mojstre, ki so s svojimi 

deli in mojstrovinami 
ponesli ime kraja onkraj 

meja, nekateri tudi na 
druge celine sveta. 

Mojstri so bili že predstavljeni na 
Stari Vrhniki, pred dnevi (27. januar-
ja) pa tudi na razstavi v Cankarjevem 
domu. Razstavo si boste lahko ogledali 
do 19. februarja. 

Simon Ogrin, Andrejčkovcov 
(1851–1930)

Rodil se je na Stari Vrhniki 23 kroja-
ču Luku Ogrinu (1805—1858), doma iz 
Ligojne, in Mariji Skubelj. Simon je bil 
najmlajši izmed šestih otrok. Brat Ga-
šper je bil naslednik doma in priznan 
zidarski mojster, brat Luka je ostal 
samski. 

Simon se je izšolal za slikarja. Obi-
skoval je ljudsko šolo na Vrhniki le ob 
dnevih verouka. Na paši pod Kurenom 
je rezljal kipce, v domači cerkvi je ob-
čudoval svetnike in si želel, da bi jih 
znal tudi sam izdelati. Z materjo je pri 
štirih letih obiskal frančiškansko cer-
kev, ki jo je prav takrat slikal Matevž 
Langus. 

Navdušil se je tudi nad pripovedjo 
sosedovega Petra, ki je bil vojak v Italiji 
in mu pripovedoval o lepotah v laški 
deželi. Jeseni leta 1867 ga je mati dala v 
uk v Ljubljano k podobarju Avguštinu 
Götzlu v Rožni ulici, kjer je kot vajenec 
tudi stanoval. 

Takrat je obiskoval nedeljsko šolo pri 
sv. Jakobu in od leta 1868 do 1870 še 
nedeljsko obrtno šolo, kjer se je učil 
prostoročnega risanja. Jeseni l. 1870 je 
končal z učenjem pri mojstru Götzlu 
kot izučen podobar in pozlatar.

Ob vrnitvi na Vrhniko je najprej 
v cerkvi sv. Trojice prenovil oltar sv. 
Antona, izdelal Kristusov kip na vrhu 
oltarja in razpelo nad vhodom zunaj 
cerkve. Ko se je leta 1872 vrnil z Du-
naja, je prenovil glavni oltar v cerkvi sv. 
Nikolaja na Kurenu. Pri enaindvajsetih 
letih se je dokončno odločil za cerkve-
no slikarstvo.

Kot vajenec se je učil pri slikarju Ja-
nezu Wolfu v Ljubljani, ki mu je dal 

široko znanje na področju umetnosti. 
Jeseni leta 1875 je odšel v Benetke na 
Akademijo lepih umetnosti, da bi na-
daljeval s študijem. Tako se mu je iz-
polnila dolgoletna želja. Z mojstrom 
sta ostala v stikih prek pisem.

Med počitnicami mu je v Vipavi po-
magal pri poslikavi cerkve. Spominjal 
se ga je še v pozni starosti, kako očeto-
vsko jih je znal vzgajati.

Po vrnitvi v Benetke je dobil prvo 
nagrado (300 srebrnih lir) za najboljšo 
kompozicijo s kredo na kartonu zgodo-
vinskega dogodka (prizor, imenovan 
Viscontijeva smrt.) 

Zaradi zavisti jo je prepustil »rev-
nim domačim akademikom«, a dobil 
pohvalo beneškega časopisa, ki ga je 
imenoval »plemeniti umetnik«, ki je 
kot pastirček sanjal o Italiji in zbiral 
prihranke za šolanje. Obdržal je le di-
plomo. Po razstavi je nagrajeni karton 
izročil Narodnemu muzeju. 

Tako je Simon Ogrin končal beneško 
akademijo. Vendar mu to ni zadosto-
valo, tako da je svoje znanje dve leti 
izpopolnjeval še na dunajski akademiji. 
Doma je naslikal več del in ustvarjal 
tudi na Bledu, Bizeljskem, Vrhniki, Le-
snem Brdu … 

Leta 1879 se je vrnil v Benetke in 
nato nadaljeval pot; ogledoval si je mu-
zeje, cerkve, galerije v Bologni, Firen-

cah, Rimu … Leta 1881 je na Vrhniki 
naslikal božji grob za farno cerkev sv. 
Pavla, l. 1887 oltarno sliko Brezmade-
žne, križev pot l. 1910. 

Leta 1907 je na Vrhniki poslikal cer-
kev sv. Pavla (ornamentalna poslikava, 
kjer se prepletajo renesančni cvetlični 
motivi, vitičasti vzorci). Denar za pre-
novo je cerkvi po svoji smrti leta 1905 
zapustila Komarjeva Jerca.

Simon se je leta 1884 poročil s hčerko 
krčmarice Elizabeto Tomšič z Vrhnike. 
Imela sta deset otrok: Rafaela, Gabriela, 
Stanka, Natalijo, Mirka, Vido, Marijo 
Gabrijelo, Janka, Elizabeto in Vinka. 
Istega leta je začel graditi novo hišo ob 
Tržaški cesti nasproti Cankarjevega 
doma, imenovano Pri Slikari. Njegova 
naslednica na domu je bila hči Elizabe-
ta, poročena Oblak.

Več kot petdeset let je slikal po cer-
kvah in ostal zvest nazarenski smeri. 
Od leta 1885 do smrti 1930 je vodil 

seznam naročil. Poslikal je kakih 30 
prezbiterijev, naslikal 12 slik na cerkve-
ne stene, 18 križevih potov, 15 božjih 
grobov, 16 bander in poslikal 16 vaških 
kapelic. 

Njegova dela najdemo po vsej Slove-
niji in na Hrvaškem. 

Do svoje smrti je živel na Vrhniki, 
kjer je imel slikarsko delavnico že od 
leta 1884. 

Ob 150-letnici njegovega rojstva, 6. 
10. 2001, so se mu Muzejsko društvo, 
rodoslovna skupina z Vrhnike in kra-
jani Stare Vrhnike svečano poklonili s 
postavitvijo spominskih plošč na roj-
stni hiši in na njegovi hiši na Vrhniki 
ter kulturnim programom. 

Poklonili so se mu z razstavo njego-
vih del v Cankarjevem domu in izda-
jo Rodovnika Ogrinovih 1620–2001, 
knjižice Ogrinovega rodu, razglednico 
»povža«, priložnostno štampiljko in 
monografijo, ki obsega slikarjev živje-
njepis, popis del in fotografije cerkve-
nih poslikav.

Gradivo zbrali in uredili 
Ema Goričan 

in 
Joži Krvina.

Fotografije: Jože Pristavec - Joc

Odraščal si v pošteni ljube-
či partizanski družini. Mla-
dost sva preživljala v raznih 
igrah in v tvojem najljubšem 
lovljenju rib v potoku. Leta 
so tekla, midva pa sva odra-
ščala. Spletla sva »gnezda«, 
toda ohranila sva vsakda-
nje vezi. Žal tvoje življenje 
v tvojem družinskem krogu 
tudi ob posvojitvi sina ni bilo 
tako ljubeče kot pri starših 
in sestri. Večkrat si potožil! 
Vsak dan si prihajal k meni 
po toplo besedo, sok in tebi 
najljubši košček čokolade. 
Žal te je bolezen prikovala 
na posteljo in v bolnišnico. 
Težak boj si bil z boleznijo. 
Žal, dragi brat Tomaž, je bil 
zadnji stisk roke v bolnišnici. 

Brat moj, počivaj v miru 
pri mami in najdi svoj mir, 
ki si ga tako pogrešal. 

Brat Tomaž, spomin osta-
ja in živi, a čakam te zaman 
– vsak dan, a te ni. 

Tvoja sestra Brigita

V spomin

Tomažu 
Štirnu
(12. 4. 1949 – 
24. 11. 2022)

Starovrhniški mojstri

Simon Ogrin - 
Andrejčkovcov 
(1851–1930)

Simon Ogrin

Stenska poslikava v cerkvi sv. Pavla 
na Vrhniki

Slika v cerkvi sv. Pavla na Vrhniki

Rojstna hiša na Stari Vrhniki Pr’ Andrejčkovc

Ogrinova stenska slika v cekrvi sv. Trojice na Vrhniki 
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Čatež
31. 1. – 7. 2., 118
7. 3. – 14. 3., 107
18. 4. – 25. 4., 171
20. 6. – 27. 6., 103
18. 7. – 25. 7., 118
12. 9. – 19. 9., 103
24. 10. – 31. 10., 15
5. 12. – 12. 12., 86

Izola
24. 1. – 31. 1., F17
14. 3. – 21. 3., B12
18. 4. – 25. 4., F17

13. 6. – 20. 6., F16
11. 7. – 18. 7., F17
5. 9. – 12. 9., F16
17. 10. – 24. 10., F15
5. 12. – 12. 12., B12

Terme Ptuj 
8. 8. – 15. 8., G03 

Radenci - Dom zdravja
25. 7. –  1. 8., pritličje 

Avtokamp Lanterna
1. 5. – 11. 5.

11. 5. – 21. 5.
21.5. – 31. 5.
31.5. – 10. 6.
10. 6. – 20. 6.
20. 6. – 30. 6.
30. 6. – 10. 7.
10. 7. – 20. 7.
20. 7. – 30. 7.
30. 7. – 9. 8.
9. 8. – 19. 8.
19. 8. – 29. 8.
29. 8. – 8. 9.
8. 9. – 18. 9.
18. 9. – 28. 9.

Tržaška založba Mladika je v zbirki Zapisi iz 
zdomstva izdala spomine Antona Komotarja 
Ponovno združeni v tujini.

Knjigo so v  četrtek, 15. decembra 
2022, predstavili v knjižnici na Vrh-
niki. Predstavitev je vodila urednica 
knjige Helena Janežič, o knjigi so go-
vorili urednik zbirke Zapisi iz zdom-
stva Ivo Jevnikar, avtorica spremne 
besede dr. Helena Jaklitsch, v po-
govoru z urednico pa so sodelovali 
tudi trije Komotarjevi otroci: Anton, 
Katarina in Radko.

Knjiga Antona Komotarja je drago-
ceno pričevanje o preizkušnjah vojne, 
revolucije in begunstva, ki so priza-
dele mnoge Slovence v 20. stoletju. 
Pri svojih 70 in več letih je avtor zelo 
realno in kritično opisal svoje življe-
nje, življenje sorodnikov in slovenske 
družbe zlasti pred vojno in med njo.

Njegovi otroci so rokopis zaupali 
zgodovinarki, knjižničarki in publi-
cistki Heleni Janežič, ki je knjigo ure-
dila, opremila z opombami in oseb-
nim kazalom. Pripoved pomembno 
dopolnjujejo avtorjevi starejši član-
ki, intervju in pričevanja. Natančen 
okvir dogajanja med vojno, revoluci-
jo in v begunstvu pa je z esejem Čas 
negotovosti in čas upanja prispevala 
zgodovinarka, publicistka in nekdanja 
ministrica za Slovence v zamejstvu in 

po svetu dr. Helena Jaklitsch.

Kdo je bil Anton Komotar (Vrh-
nika, 1912 – Stuttgart, 2007)?

Rodil se je na Vrhniki v družini no-
tarja Antona Komotarja in Katarine, 
rojene Rabič. V hiši na Novi cesti (še 
zdaj »notarjeva hiša« na Tržaški) je 
imel oče poleg notarske pisarne tudi 
manjšo kmetijo, nekaj obdelovalne 
zemlje in hlev z živino. Po vrhniški 
osnovni šoli je obiskoval prvo držav-
no gimnazijo v Ljubljani. Maturo je 
zaključil z odliko leta 1931. Nato se je 
vpisal na pravno fakulteto ljubljanske 
univerze. Leta 1933 mu je umrl oče, 
istega leta pa je na vajah mandolinske-
ga orkestra vrhniškega Sokola spoznal 
svojo bodočo ženo Ančko Domboš, 
ki ga je zvesto spremlja na skupni 
življenjski poti. Anton je maja 1941 
opravil advokatski izpit, oba z Ančko 

pa sta bila brez službe. Konec januarja 
1942 se jima je rodil prvorojenec Toni.

Pravnik Anton Komotar bi v ureje-
nih razmerah sledil poti svojega očeta, 
ki je notarsko službo na Vrhniki opra-
vljal 45 let.  Okupacija in revolucija pa 
sta povsem spremenili njegovo življe-
nje. Zaradi nasilja komunistov je sto-
pil v vaško stražo, pred italijansko are-
tacijo se je nato umaknil med četnike. 
Po italijanski kapitulaciji se je znašel 
v Rimu, kjer je bil v gestapovskem za-
poru v ulici Tasso. Nekaj časa je bil pri 
primorskih domobrancih, ob koncu 
vojne pa se je umaknil na Koroško in 
nato v Italijo, kjer je do izselitve v Ar-
gentino živel v begunskih taboriščih 
in v Trstu. Tudi nadaljnja življenjska 
pot je bila razgibana, saj ga je vodi-
la v Urugvaj, nato v Švico in končno 
v Nemčijo. Politično je bil dejaven v 
liberalnem krogu, ki ga je zastopal v 
Slovenskem narodnem odboru.

Po poročilu, ki ga je za spletno 
stran Družine napisal Ivo 

Žajdela, priredil Jože Kurinčič.

Dejavnosti bodo sofinancirane tudi s strani RS, Ministrstvo za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti, Direktorat za družino; EU, Evropski socialni sklad, Naložba v vašo 
prihodnost in Občine Vrhnika.

PROGRAM ZA FEBRUAR

V FEBRUARJU vam nudimo kar nekaj zanimivih delavnic oz. predavanj, 
sicer pa smo za obisk in izvedbo različnih aktivnosti dostopni vsak dan 
v delavniku, izjemoma tudi ob koncu tedna. Prav tako nudimo VSA-
KODNEVNO UČNO POMOČ in BRALNI KOTIČEK ter UPORABO 
RAČUNALNIKA sedaj v naših prostorih, veseli pa smo tudi vsakršnega 
dodatnega vašega predloga oz. ideje. Vse naše delavnice so BREZPLAČ-
NE, vabljeni pa ste vsi – od najmlajših do najbolj zrelih. 

VGC Skupna točka  Vrhnika PON – PET 8.00 – 16.00  na Cankar-
jevem trgu 4 (prvo nadstropje)
Oseba za stik: koordinatorica aktivnosti Eva Ličof, e-naslov: eva.
licof@zpmmoste.net in  tel: 064 259 033

*  Čas za osnovnošolce:  ob pomoči prostovoljcev pisanje domačih  na-
log  in druženje – od PONEDELJKA do PETKA ob 12. do 16. ure. 

*  Skupna kvačkarija  – PONEDELJEK, 6., 13., 20., 27.  FEBRUARJA, od 
9. do 12. ure ustvarjalna delavnica za vse nove in stare udeležence, ki 
radi kvačkate, pletete ali kako drugače ustvarjate.

* Rastemo skupaj: igralnica in druženje za mamice in malčke – NE-
FORMALNO DRUŽENJE  – od PONEDELJKA do PETKA od 9. do 
12. ure. 

Naš novi prostor je prilagojen za igro, dojenje in previjanje, mamica pa ob 
tem lahko spije kavico.
*  Pustna delavnica – ponedeljek, 13. FEBRUARJA, ob 16.30.
*  Začetni tečaj računalništva in uporaba pametnega telefona – 

SREDA, 1., 15., 22. FEBRUARJA; od 9.00 do 10.30. 
*  Začetni tečaj kitare (obvezne prijave) –  TOREK, 7., 14., 21., 28.  

FEBRUARJA, od 18.15 do 19.15. 
*  Igralne urice s starši za otroke od 0 do 6 let (obvezne prijave) – 

ČETRTEK 2., 9., 16. IN 23. FEBRUARJA; od 17.00  do 18.30.
*  Sprostitvena meditacija in demonstracija energijske psihotera-

pije z Marjanom Rijavcem – ponedeljek, 20. FEBRUARJA, ob 17. uri.
*  Andrej Pešec – transformacija vseh negativnih čustev – stresa, 

strahu, žalosti, zamer in skrbi. Ponedeljek, 27. februarja, ob 16.30. 
*  Zvočna gong kopel – sreda, 15. februarja, ob  17.30. 
Lepo vabljeni na meditacijo ob čudovitih zvokih gonga.

Program dodatnih aktivnosti lahko spremljate na strani Facebook: VGC 
Skupna točka Vrhnika.

• Brezplačne
  delavnice, tečaji
   in predavanja
     Večgeneracijski center

     Skupna točka

Program ohranjevanja 
zdravja
Društvo invalidov Vrhnika je pripravilo program ohranjevanja 
zdravja za leto 2023. 

Vse zainteresirane člane za program ohranjevanja zdravja v letu 2023 vabimo 
v društveno pisarno v času uradnih ur, da izpolnijo prijavnico do 28. februarja 
2023.

Društvo invalidov Vrhnika

Predstavitev knjige spominov Antona Komotarja  

Ponovno združeni v tujini

Komotarjevi otroci: Tony, Katarina in Radko ter urednica Helena Janežič; zadaj vnukinji. Foto: Ivo Žajdela

Na predstavitvi knjige v Cankarjevi knjižnici. Foto: Ivo Žajdela
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P R E J E L I  S M O

V treh letih delovanja smo s predano 
ekipo skrbno opravili 60 pogrebov in 

olepšali več kot 60 grobov. 

Izdali smo brošuro Pogrebi – vse kar mora-
te vedeti, ki je bila natisnjena že v več kot 2000 
izvodih in smo jo brezplačno predali v domo-
ve za starejše, zdravstvene ustanove, upravne 
enote – organizacijam, kjer je najbolj potrebna. 
Letos nas čaka ponoven ponatis. Vsem je prosto 
dostopna tudi na naši spletni strani v obliki, pri-
merni za tisk. Izdali smo tudi knjigo. 

Uvedli kar nekaj novosti
Odprli smo prvo in edino spletno trgovino s 

pogrebnimi žarami v Sloveniji. Že od samega 
začetka našega poslovanja imajo pri nas social-
no šibkejši možnost izbire med tremi okrasni-
mi žarami – brezplačno. Naše stranke imajo 
pri nas možnost brezplačne objave osmrtnice 
na znanem spletnem portalu (objava je za svoj-
ce na tem portalu sicer plačljiva). Spodbujamo 
unikatnost. Med drugim smo prvi v Sloveniji 
predstavili tudi spominsko torto.

Pogrebne stroške lahko pri nas (so)financirajo 
tudi prijatelji, sorodniki ali sosedi svojcev. Na-
mesto cvetja ali rož lahko domačim podarite 
Vrednostno pismo. Višino zneska podarjenega 
Vrednostnega pisma odštejemo pri pogrebnih 
stroških. Tako darovalci nimajo slabe vesti, da 
so prišli praznih rok, svojci pa so vedno prijetno 
presenečeni nad nenavadno in srčno odločitvijo.

Popolnoma novo in neprecenljivo osebno 
doživetje

Poleg kar nekaj novosti k še bolj osebnemu 
pristopu pri slovesu ponujamo svojcem še en 
nov pomemben pristop – pod našim nadzo-
rom lahko sami spustijo žaro dragega pokoj-
nika v družinski grob. Neprecenljiv poslednji 
srčni trenutek, ki svojcem pomaga pri procesu 
dojemanja izgube, odpuščanja in končne izpu-

stitve. Za več podrobnosti se obrnite na našo 
pogrebno službo.

Kjer je potrebno, smo obdržali najboljšo 
klasiko

Čeprav imamo pisarno, smo še vedno obdr-
žali tudi “zastarel” pristop – obisk na domu. Tak 
pristop omogoča svojcem, da pri pripravah so-
deluje tudi drugo sorodstvo ali prijatelji, ki jim 
stojijo ob strani. Tako sta soočenje in priprave 
na slovo za svojce manj stresna in slovo pristnej-
še. Naš obisk je ob vsem tem seveda brezplačen.

Ozaveščamo, iščemo rešitve in združujemo
Ozaveščamo ljudi o njihovih pravicah, infor-

miramo o novostih in razlagamo informacije, ki 
so se skozi čas začele napačno interpretirati. Ena 
od dezinformacij je vsekakor, da lahko na dolo-
čenem pokopališču opravi pogreb le določena 
pogrebna služba (o čemer smo tudi že večkrat 
pisali). Napisali smo več člankov, kjer navajamo 
različne informacije in manj znana dejstva ter 
razlagamo zakonodajo na tem področju. Z ve-
seljem smo se odzvali tudi na povabilo društva 
Hospic na javno razpravo o teh temah. Obdr-
žali smo tudi možnost, da svojci pri nas lahko 
opravijo pripravo na slovo tudi na daljavo. To 
je primerno predvsem v primerih, ko naročnik 
živi v tujini ali je v npr. daljši bolniški odsotnosti, 
ki mu onemogoča, da bi stopil v stik z nami.

Skupaj s Cankarjevo knjižnico Vrhnika
Vsak drugi petek v mesecu pripravljamo sre-

čanja z naslovom Odkriti pogovori, ki potekajo 
v Cankarjevi knjižnici na Vrhniki. Obiskovalci 
lahko poleg brezplačne kavice pričakujejo manj-
šo skupino ljudi, ki so se pripravljeni odkrito 
pogovarjati o življenju in vseh življenjskih za-
nimivostih, ki smo jih kot posamezniki deležni. 
Vsakič povabimo k nam tudi novega zanimivega 
gosta.

Vljudno vabljeni.                  Marjeta Herksel

Ob dveh člankih v novembrskem 
NČ (2. del)

Kdo bi morda oporekal navajanju 
članka iz Slovenca v prejšnji številki 
NČ, češ da ni verodostojen vir, ker da 
gre za »belogardistični časopis«. Zato 
naj v podkrepitev svojih misli navedem 
še en partizanski vir, in sicer dnevnik 
komandanta Šercerjeve brigade T. Vid-
marja - Luka. Navedbe v njem bralcu 
zelo jasno sporočajo vso zapletenost po-
ložaja in kličejo po tem, da se poslovimo 
od mitoloških zgodb o dobrih junakih 
in hudobnih »okupatorjevih hlapcih« 
in  »revidiramo« pogled na zgodovino. 
Vidmarjev dnevnik zelo jasno pripove-
duje, kako so šercerjevci v naših krajih 
obračunavali s svojimi »razrednimi« 
sovražniki. In vsakdo si lahko predsta-
vlja, da je tako obračunavanje in nasi-
lje rodilo – nasilje. »Iz zla se zlo rodi in 
nadaljuje v novo zlo, v nikoli sklenjeni 
verigi,«  je zapisal pesnik.

Poglejmo torej v dnevnik komandan-
ta Šercerjeve brigade: 

8. april 1942 -  Rekvizicija dveh krav 
pri Galetu. Likvidiran Zorc Stanko, 
partizan 3. čete. 

14. april  - Patrulja prižene Hrena Ja-
neza iz Verda. Likvidiran. 

11. maj -  Likvidacija Oglarja in nje-
gove žene na Padežu. Zvečer miniranje 
proge med Logatcem in Planino, poško-
dovana lokomotiva, promet ustavljen 6 
ur. 

13. V. 42 -  Požig Hrenove parne žage 

na Verdu. 
13.–14. V. 42 - Zasekana vojaška pot 

Verd – Pokojišče. 
14. V.  42 - Zaplenjeno troje glav ži-

vine, namenjene za ital. oboroženo silo. 
              Likvidacija vohuna Koširja iz 

Mojstrane v logorju III. čete. 
11. V. 42 - Likvidiran denuncijant El-

ler iz Podpeči.
16. V. 42 - I. četa likvidirala dvainšti-

ridesetčlansko cigansko vohunsko ban-
do. Zaplenjeni 3 konji. 

30. V. 42 - 2. četa likvidirala belogar-
dističnega izdajalca Kovačič Filipa in 
njegovo sestro Ivano.

1. VI. 42 - Belogardistu Stražiščarju  v 
Mateni zaplenijo: 1 svinjo, 2 telici, mo-
ško kolo, 2 koži usnja, obleko in nekaj 
drugih predmetov. 

2. VI. 42  -  Posestniku Rusu Albrehtu 
iz Logatca je bilo zaplenjenih par konj, 
ker je njegov hlapec prišel odstranjevat 
naše zaseke na cesti. 

3. VI. 42 - Patrulja je streljala na ži-
vino onih, ki so odstranjevali drevje ob 
železnici. Pri tem je bil ubit en vol, en 
konj in en kmet. 

12. oktober 1942 - Zvečer rekvizicija 
pri Maroltu v Verdu. Velik plen. 

 (ARS 1815, TE 3).
Taki in podobni dokumenti podirajo 

ideološko-mitološke predstave o boju 
med junaki in izdajalci in zahtevajo 
slovo od mitologije nekega režima. To 
seveda ni lahko, kot ni nobeno slovo od 
ustaljenih predstav in predsodkov. Če 
smo tega sposobni, bo v nas več razu-
mevanja za ljudi, ki so bili vrženi v kruti 

čas okupacije, revolucije, državljanske 
vojne, ki kot vsaka vojna ni veličastje in 
junaštvo, ampak predvsem manifesta-
cija zla in velika tragedija. V nas bo tudi 
več empatije do vseh Slovencev, ki se jim 
je zgodila ta krvava morija in ljudi ne 
bomo več delili na »naše« in »njihove«, 
na junake in izdajalce. Ideologijo bo za-
menjala empatija, sočutje. In se bomo 
poslovili od ideološke predstave, da je 
bilo tako rekoč pol slovenskega naroda 
izdajalskega. In se bomo spravili z našo 
zgodovino, ki ima – kot vse druge – sve-
tle in temne plati. Hkrati bomo sprejeli 
svojo človeškost in človeškost svojih bli-
žnjih, ki je taka in drugačna, dobra in 
slaba. 

Jože Kurinčič

Odgovor na pisanje g. Kurinčiča 
o prireditvi na Pokojišču

V zadnjem Našem časopisu, štev. 510, 
z dne 19. 12. 2022, je v rubriki Prejeli 
smo gospod Jože Kurinčič napisal nekaj 
svojih pomislekov glede objave Simona 
Seljaka, ki je opisal prireditev na Poko-
jišču ter komemoracijo ob dnevu mrtvih 
na Drči nad Vrhniko.

Najprej sploh nisem imel namena 
pisati odgovora, vendar sem enostav-
no prisiljen v to, saj se je name osebno 
kot predsednika ZB za vrednote NOB 
obrnilo kar nekaj članov, ki so ali svojci 
padlih partizanov ali umrlih v razno-
raznih koncentracijskih taboriščih z 

željo po odgovoru na omenjeno pisanje 
gospoda Kurinčiča. Glede na to, da 
sem v svojem govoru citriral navedbe 
iz knjig Milana Gučka, ki piše o bojni 
poti Šercerjeve brigade in našega Vrhni-
čana Karla Grabeljška - Gabra, ki opi-
suje Vrhniko z okolico v NOB, je dejstvo, 
da so partizani na Pokojišču izbojevali 
zmago nad okupatorji in njihovimi 
hlapci, govorečimi v slovenskem jeziku.

Gospodu Kurinčiču svetujem, naj 
pojasni pojav belogardistov, ki so za 
uničevanje slovenskih partizanov vze-
li orožje iz rok najhujšega sovražnika 
slovenskega naroda in bili za to celo 
plačani. Floskula, da so se borili proti 
brezbožnemu komunizmu, enostavno 
ne drži in to gospod Kurinčič še predo-
bro ve. Dejstvo je namreč, da je bilo vsaj 
90 odstotkov partizanov vernih. 

Naj spomnim še na pojav Legije smr-
ti, ki je bila sestavni del belogardistične 
vojske. A zločini le-teh in zločini oku-
patorja nad Slovenci gospoda Kurin-
čiča ne motijo? Za lažje razumevanje 
naj gospoda Kurinčiča spomnim, še na 
pisanje duhovnikov Frana Saleškega 
Finžgarja in Vekoslava Grmiča, ki sta 
napisala nekako takole: »Rajši so spreje-
li orožje, obleko in denar od okupatorjev 
za boj zoper brate Slovence.«

Ob tem gospodu Kurinčiču svetujem, 
naj pojasni še maševanje dušnih pastir-
jev s pištolo za pasom  (tudi v vrhniški 
cerkvi, ker so priče še žive) v času med-
vojnih dogodkov. O žalostnem dogodku 
na Verdu naj gospoda Kurinčiča spo-
mnim na besede velikega  vojskovodje 

Napoleona, ki je rekel nekako takole: 
»Ljubim izdajo, izdajalcev pa nikakor 
ne.« V tem primeru je prišlo očitno naj-
prej do izdaje, šele nato do nasilja, ki 
ga sam osebno zavračam v kakršnikoli 
obliki, ga je pa treba razlagati in vsaj 
skušati razumeti v kontekstu časa, v ka-
terem se je zgodilo. Res je, da so bili to 
hudi vojni časi, ki jih na srečo nisem do-
živel in gospod Kurinčič ravno tako ne.

Kot predsednik ZB NOB Vrhnika 
sem na komemoraciji ob dnevu mrtvih 
na Drči nad Vrhniko omenil, kako je 
vodstvo ZZB NOB Slovenije nekajkrat 
obsodilo povojne poboje in kako so že 
omenjeni dušni pastirji, ki so bili orga-
nizatorji BE-GA, brez zaslužene kazni 
»potegnili črto« po podganjih poteh v 
varno Argentino ali kam drugam, svoje 
ovčice pa zapustili na milost in nemi-
lost zmagovalcem.  O tem gospod Ku-
rinčič ne piše, pa čeprav sem prepričan, 
da je tudi to prebral. Zanimivo. Lepo in 
pošteno bi bilo, da se kot človek, visoko 
izobražen in vsesplošno spoštovan, spo-
prime tudi s tem fenomenom in nam ga 
pojasni. 

S tem naj svoje pisanje končam in 
gospodu Kurinčiču svetujem, naj ome-
njene fenomene, o katerih pišem zgoraj, 
pojasni. Ko mu bo to uspelo, sem se pri-
pravljen z njim spet pogovarjati, vendar 
ne prek Našega časopisa, ampak npr. v 
pisarni ZB NOB Vrhnika. Bi šlo, g. Jože?

Miran Štupica, predsednik ZB za 
vrednote NOB Vrhnika

Pogrebno podjetje Monumentum 
obeležuje tri leta delovanja

Februar in marec 
v Kinu Bevke

Nova filmska sezona v Kinu Bevke, ki smo jo po 
dveh letih življenja na daljavo komaj čakali, se je 
jeseni začela z izjemnim obiskom. 

Kaže, da smo ljudje res željni kulturnih in 
družabnih srečanj, kino pa lahko ponudi oboje. 
Zato tudi v novem letu v Kinu Bevke pripravlja-
mo prave poslastice in izbiramo različne filmske 
žanre za družinski obisk kina – od animiranih 
dogodivščin, igranih filmov za mlade do doku-
mentarcev, med vsemi pa posebno zanimanje 
žanjejo slovenski filmi. Ob filmih imamo vedno 
priložnost, da se o njih in o vsem, kar mlade gle-
dalce v kinu zanima, pogovorimo. Filme v Kinu 
Bevke pospremimo s filmsko-vzgojnimi uvodi, 
pogovarjamo se o filmskih temah, v kinožrebu pa 
srečnim dobitnikom podarjamo posebna filmska 
darila. Ne zamudite naših filmskih dogodivščin 

in obiščite Kino Bevke! Vstopnina je tri evre za 
otroke in štiri evre za odrasle.

 
Nedelja, 12. 2., ob 17. uri: NAJBOLJŠI 
ROJSTNI DAN (animiran družinski film, 
sinhronizirano, 4+)

Zajček Karelček z ljubečo družino in hišnimi 
ljubljenčki živi v hiši na robu mesta. Kot mnogi 
petletniki tudi on hodi v vrtec in se igra s prijatelji 
v soseščini. Navajen je, da je vsa pozornost star-
šev namenjena njemu – a vse se spremeni, ko se 
rodi njegova sestrica Klara.

Nedelja, 26. 2., ob 17. uri: NAJBOLJŠI SUNE 
(družinski film, švedščina, podnapisi, 8+)

Sune se vrača, ponovno z veliko akcije in zaba-
ve za vso družino! Tokrat ga čaka dilema: koga 
postaviti na prvo mesto – dedka ali simpatijo? 
Tovrstne odločitve res niso mačji kašelj. Za povrh 
vsega pa mu štrene meša še prihodnji jaz.

Eva Murovec

K I N O
B E V K E  P R I P O R O Č A

Praznični 
semenj v Želvici

V času veselega decembra smo v enoti Želvica organi-
zirali dobrodelni »Praznični semenj«. S starši in otroki 
smo zbirali rabljene in dobro ohranjene igrače, knjige 
in oblačila. Na semnju smo se sladkali z okusnim ča-
jem, kavico, vaflji in kokicami. Manjkali niso niti pi-
škoti, ki so jih pekli otroci starejših skupin ali pa so 
jih darovali sponzorji. Izkupiček sejma bo šel za kritje 
stroškov letovanja socialno ogroženim otrokom. Hva-
la vsem staršem za zbrana sredstva, obisk in druženje 
v tem čarobnem predprazničnem vzdušju. Zahvala ve-
lja tudi vsem sponzorjem: Dnevni bar Krnica, Escobar, 
Slaščičarna Berzo, Pekarna in keksarna Adamič, Go-
stilna pri Kranjcu, Avtomati Guzelj, Coffeerik, Zavod 
Ivana Cankarja. 

Vsi otroci in zaposleni iz enote Želvica
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U P O K O J E N S K I  K O T I Č E K

Spoštovane upokojenke, 
cenjeni upokojenci

Končno se je vse umirilo od praznične evforije 
in zdaj se lahko posvetimo pogledom za nazaj, kaj 
dobrega smo storili za naše upokojencev minu-
lem letu in načrtujemo dejavnosti za novo.

Z veseljem lahko zapišemo, da smo v okviru 
socialne dejavnosti razdelili sto bogatih humani-
tarnih paketov, med letom obiskali 97 jubilantov, 
več kot 40 bolnikov in skupaj s prostovoljkami iz 
projekta starejši za starejše razdelili 450 darilnih 
novoletnih paketov. Kar osemnajst prostovoljk je 
na roko pisalo novoletne voščilnice, še prej pa so 
jih naredile doma ali na društvu.

V okviru projekta  je bilo opravljenih več kot 
1100 obiskov po domovih, a še več  je bilo želja. 
Zato vabimo tiste upokojenke, ki imajo čas in 
željo preživljati prosti čas na obiskih, s socialno 
noto, da se nam pridružijo. Včasih razmišljamo, 
kje se skrivajo upokojene socialne delavke, ki bi 
bile dobrodošle s svojimi dolgoletnimi izkušnja-
mi in profesionalnim znanjem. Naj za spodbudo 
zapišem eno od zahval, ki so množično prihajale 
na društvo v decembrskem času:

» Drage prostovoljke
Vaše požrtvovalno delo razveseljuje vsakogar, 

ki ga obiščete in obdarite. Naj se v imenu vseh 
zahvalim vsaki posebej za trud in žrtvovani čas, 
ki ga namenjate nam, starejšim.

V novem letu pa vam želim, da zdrave ohranite 
svojo srčnost in vedrino.«

Ko so prostovoljke obiskale za 90. rojstni dan 
gospo Marijo Tomšič, jih je pričakala kar s kosi-
lom. »V zahvalo,« je rekla …

Takih in podobnih lepih zgodb je še veliko.
Glede na obsežno dejavnost prostovoljk v soci-

alni komisiji in projektu je upravni odbor sklenil, 
da bi manjši prostor, ki so ga nekoč uporabljale 
balinarke, uredili kot skladišče za prehranske 
artikle. Prostor je dokončan, funkcionalno opre-
mljen, manjka le še računalnik na mizi.

Tudi z drugimi dejavnostmi (klekljanje, dru-
žabne dejavnosti, izleti, ekskurzije, kulturne pri-
reditve, zdravstvena predavanja, pohodi, pikado, 
splošna telovadba, šah …) se lahko pohvalimo, da 
so bile izvedene tako, kot smo jih načrtovali in so 
zelo dobro obiskane.

Za vse naštetete dejavnosti skrbijo mentorice 
in mentorji, organizatorke, prostovoljke in pro-
stovoljci, vodnice ter vodniki. Vsem, ki delujejo 
zdaj,  in tistim, ki ste prispevali v preteklosti, da 
društvo deluje tako uspešno, en velik HVALA  za 
nesebično, odgovorno in prostovoljno delo v ve-
selje vseh, ki kakor koli koristite  ponujeno.

Kaj načrtujemo:
– letne dejavnosti potekajo po urnikih,
– ob kulturnem prazniku odprtje razstave s kul-

turnim programom
– predpustno rajanje
– plačevanje članarine, ki je ostala nespremenje-

na in znaša 11 €,
– delavnica šivanja voščilnic in morda še kaj.

Za UO: Elica Brelih

Antonija Velkavrh, Vas (1928)
Nada Jaramaz, Lošca (1929)

Elizabeta-Zvonka Hren, Prezid (1930)
Anton Marinč, Zaplana (1931)

Ivanka-Malči Jurišić, Cankarjevo nabr. (1931)
Ivana Tranvčević, Ljubljanska c. (1931)
Marija-Majda Vuk, Dom upokojencev Vrhnika (1931)
Anton Leskovec, Gradišče (1932)
Ivana Kenk, Ljubljanska c. (1933)
Ciril Garafolj, Pot v Močilnik (1933)
Tine Suhadolnik, Kuclerjeva (1938)
Veronika Pušnik, Raskovec (1943)
Gabrijela Fortuna, Smrečje (1943)
Marinka Berlič, Na Klisu (1943)
Franc Caserman, Stara Vrhnika (1943)
Marija Petavs, Betajnova (1943)

Naše člane obveščamo, da objavljamo imena članov, ki praznujejo 80, 85, 90 
in več kot 90 let.

Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visoki jubilej. Čestitke pa tudi vsem, ki so 
januarja praznovali rojstni dan.

Okrogli
jubileji v
januarju

Četr tek,   23.  2.  ob 10.00 (Z Liffa na Vrhniko)

PO SONCU 

FILMSKO DOPOLDNE 
V KINU VRHNIKA

Vsak zadnji četrtek v mesecu. Po filmu druženje ob kavi in čaju.

Enajstletna Sophie v poznih devetdesetih z očetom preživlja počitnice v 
turškem obmorskem letovišču. Potapljata se, igrata biljard in poležavata 
ob bazenu. Dvajset let pozneje njeni spomini, tako resnični kot namišljeni, 
zapolnijo vrzeli na domačih videoposnetkih, medtem ko skuša očeta, ki 
ga je poznala, uskladiti s človekom, ki ga ni. Režiserko je brskanje po 
starih družinskih albumih navdihnilo k razmisleku o tem, kako morda nikoli 
ne bomo zares razumeli kompleksnega notranjega življenja ljudi, ki jih 
imamo radi. Njen globoko osebni, slogovno izvirni in ganljivi celovečerni 
prvenec je navdušil kritike na festivalu v Cannesu in se uvrstil na številne 
lestvice najboljših filmov leta 2022.

Za več informacij obiščite www.kino-vrhnika.si ali pišite na info@kino-vrhnika.si 

Meddruštveni Miklavžev 
turnir v pikadu

Društvo upokojencev Logatec in Športno dru-
štvo Baron Logatec sta organizirala meddruštve-
ni Miklavžev turnir v pikadu. Udeležilo se ga je 
kar trinajst ekip iz Območne zveze upokojencev 

Notranjske. DU Vrhnika sta zastopali ženska in 
moška ekipa. Bili sta zelo uspešni, saj je ženska 
ekipa dosegla odlično drugo mesto, moška pa 
sedmo. Po koncu tekmovanja smo se prijateljsko 
družili, izmenjevali mnenja o tekmi in si zaželeli 
še veliko srečanj v tako prijetnem, sicer športnem 
vzdušju.

Milena in Andrej Velkavrh

Sončki spoznavali povirje 
Ljubljanice

Na pragu ga imamo, pa ga ne poznamo v celoti. 
Vsi Vrhničani vedo za Močilnik in Retovje, da pa 
sodita v povirje Ljubljanice tudi izvira Bistre in 
Ljubije, pa ni znano vsem. In da imamo dve Lju-
bljanici.  Veliko Ljubljanico, ki izvira v Retovju, in 
Malo Ljubljanico iz Močilnika, ki se združita v 
reko Ljubljanico, ki je znana tudi kot reka sedmih 
imen. Izvirov, ki tvorijo povirje Ljubljanice, je 
veliko, njihovo število je odvisno od nivoja pod-
talnice, ki jih napaja. Višja je, več je izvirov, v suši 
pa mnogi presahnejo. Kar spomnimo se sušne-
ga poletja 2022, ko smo se po suhi strugi lahko 
sprehodili do Malega in Velikega okenca. In od 
kod priteče vsa voda, ki vre na dan v širši okolici 

Vrhnike? Kraško zaledje izvirov Ljubljanice je ob-
sežno, zajema del Snežniškega pogorja, Javornike, 
Bloke, Cerkniško polje, Pivško kotlino, del Hruši-
ce in zaledje Notranjskega podolja. 

Sončki smo si najprej ogledali tri izvire Bistre, 
ki vrejo na površje med pobočjem in cesto Vrh-
nika– Borovnica. Vanje pritekajo v glavnem pod-
zemne vode iz požiralnikov na dnu Cerkniškega 
jezera. Iz Bistre  smo šli po markirani gozdni stezi 
do Verda, kjer smo prišli na območje štirih  izvi-
rov Ljubije. Najvišje ležeča – Gradarjev in Smu-
kov izvir – sta periodična izvira, pogosto suha, 
tokrat  sta imela oba dovolj vode. V Retovju smo 
izpustili obe Okenci, ker zaradi visoke vode nista 
bila dostopna, smo pa obhodili Močilnik po ste-
zi nad stenami, ki obkrožajo to zatrepno dolino. 
Mimo spomenika na Drči smo se spustili navzdol 
in si ogledali izvire v Močilniku. Za konec smo 
pogledali še na Grogarjev dol, ki se je spremenil 

v presihajoče jezero. Voda v vse izvire priteka s 
Planinskega polja, kjer ponika Unica. Kožuhov iz-
vir, ki je začetek Hribskega potoka, smo izpustili, 
ker smo si ga ogledali na enem prejšnjih pohodov.

Bil je lep in zanimiv pohod za zaključek leta na 
domačem pragu.

Besedilo in fotografija: Sonja Zalar Bizjak 

Sončki v Retovju
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U P O K O J E N S K I  K O T I Č E K

RAZGLAS

Na podlagi 74. člena Zakona o lokalnih volitvah (Uradni list 
RS, št. 94/07-ZLV-UPB3, 45/08, 83/12 in 68/17) Občinska 

volilna komisija Občine Vrhnika objavlja naslednji

SEZNAM
ZA VOLITVE ČLANOV SVETA 

KRAJEVNE SKUPNOSTI STARA 
VRHNIKA 

dne 20. 11. 2022
(obsega naselje: Stara Vrhnika)

Barjani na povirju 
Ljubljanice

Na zadnji lanski pohod je vodnica Sonja Zalar 
Bizjak 34 Barjanov popeljala na  povirje Ljublja-
nice. Pohod smo začeli pred gradom Bistra, ki je 
dobil ime po potoku Bistra, pritoku Ljubljanice, 
ki ima ob gradu več kraških izvirov. Sam kraj je 
neločljivo povezan s samostanom Bistra iz 13. 
stoletja, ki so ga ustanovili menihi iz rodu kartu-
zijanov. Izviri Ljubljanice so nekdaj gnali žago in 
mlin samostana ter pozneje gradu Bistra, vodo pa 
so uravnavali z zapornicami. Nekaj deset metrov 
od gradu stoji mala hidroelektrarna s Francisovo 
turbino. Elektrarno je dal postaviti veleposestnik 
Franc Galle že davnega leta 1911 za potrebe parne 
žage. 

Po ogledu izvirov smo se napotili v gozd proti 
stražnemu stolpu in naprej po delu Učne poti po 
gozdovih Bistre na Verd. Tam smo si ogledati iz-
vire Ljubije, ki se prav tako izliva v Ljubljanico. Na 
poti do Mirk smo bili priča mogočni vodnatosti 
tamkajšnjega predela, saj vode po dolgi poti po 
kraškem podzemlju tam privrejo na svetlo. Ob 
številnih izvirih je v 19. stoletju na tamkajšnjem 
območju stalo več kot deset žag venecijank.

Pot smo nadaljevali mimo plezališča Retovje, ki 
s svojo markantno in izredno previsno steno pri-
vablja vedno več obiskovalcev, proti Močilniku, 
kjer na plan privre Mala Ljubljanica. 

Zadnji lanski pohod smo končali v gostilni Pri 
Kranjcu. V naše vrste smo uradno sprejeli štiri 
nove člane in dan prešerno zaključili ob petju in 
igranju dveh kitaristov.

Zapisala: Vanda, Fotografija: Andrej

Barjani od Ospa mimo 
Tinjana na Škofije

10. 1. 2023 – Prvi letošnji izlet Barjanov je bil 
na Primorsko. Vodnik Jože Školc nas je popeljal 
na zanimivo pot iz Ospa na Tinjan in naprej do 
Škofij. Osp je kraška vasica, stisnjena pod strme 
stene Kraškega roba in je ena najstarejših sloven-
skih vasi. Osapska stena je nastala kot posledica 
udora jamskega stropa; v višino sega več kot 200 
m in v širino pa kar 500 m. Skupaj z bližnjo Mišjo 
pečjo je ena najpomembnejših plezalnih obmo-
čij v Evropi. V steni sta dve jami: manjša jama ali 
Babna buža in velika jama Grad ali Osapska jama. 
V tej jami izvira Osapska reka, ki v sušnem obdo-
bju presahne, v deževnem pa svoje vode nabira 
na pobočjih celotne doline. Barjani smo bili priča 

njene mogočne vodnatosti, saj se je prazna stru-
ga reke napolnila čez noč. Po besedah domačinke 
naj bi voda v nekaj dneh presahnila in namesto 
reke bo po strugi tekel potok. Pred jamo je ohra-
njen del obrambnega zidu (Grada), za katerim so 
v preteklosti prebivalci velikokrat iskali zatočišče. 

Iz Ospa smo se po planinski poti povzpeli na 
Tinjan, ki je zadnji razgledni hrib, preden se do-
končno spustimo do morja. Na samem vrhu je 
stisnjena istoimenska vasica s cerkvico sv. Miha-
ela, od koder se v lepem vremenu odpre razgled 
na Piranski in Tržaški zaliv na eni strani ter oko-
liška hribovja na drugi. Na mestu zdajšnjih hiš je 
nekoč stalo prazgodovinsko gradišče, od katerega 
so še vedno vidni ostanki obrambnega zidu. Po 
krajšem postanku smo se spustili do Škofij, kjer 
je Andrej Velkavrh ugotovil, da je vseh osemin-
dvajset Barjanov varno končalo pohod.

Zapisala: Vanda

Zimzeleni iz Begunj na 
Gorenjskem po dolini 
Drage

10. 1. 2023 – Čeprav je v ponedeljek lilo kot iz 
škafa, je bilo torkovo jutro obsijano s soncem, ko 
smo se Zimzeleni podali na letošnji prvi pohod. 
Krenili smo z Vrhnike proti Ljubljani, Kranju in 
Begunjam na Gorenjskem. Krajši postanek smo 
imeli v Radovljici, kjer nas je z okrepčilom pogo-
stil naš voznik Miha. Med vožnjo smo vseskozi 
občudovali zasnežene vrhove naših gora, ki so 
bile obsijane s soncem. V Begunjah smo parkirali 
pri gostišču Pri Joževcu in se odpravili proti raz-
valinam gradu Kamen, kjer smo si ogledali ostan-
ke mogočnega gradu. Nekoč je bil v lasti Orten-
buržanov, pozneje so bili lastniki grofje Celjski, 

od leta 1436 pa Gašper Lambergar. Pozneje, v 18. 
stoletju, so grad opustili in se preselili v središče 
vasi v udobnejši Katzenstein. V neposredni bližini 
gradu sta še Škratov grad in arheološko najdišče 
jama Zijalka. Po ogledu smo pomalicali in se od-
pravili po dolini Drage proti Gostišču Draga. Po 
dolini vodi Lambergarjeva pohodna pot, ki se kot 
Pastirska pot nadaljuje do planin in Roblekovega 
doma na Begunjščici. Dolina Drage je ozka doli-
na z mnogimi pašniki, kjer strma pobočja v pole-
tnem času ponujajo zavetje pred vročino. Prispeli 
smo do gostišča, od tam pa vodijo poti na plani-
no Prevala, planino Planinca, Poljško planino, na 
Roblek in na Begunjščico. Pri koči smo se malo 
odpočili in se vračali proti avtobusu. Vreme nam 
je bilo res naklonjeno, saj nas je vseskozi grelo to-
plo sonce. Prijetno razpoloženi smo se zahvalili 
vodniku Frenku in vozniku.

Marička Žakelj, foto: Željko J.

Barjani iz Logatca na 
Zaplano

13. 12. 2022 – Pohod je potekal v pravih zim-
skih razmerah, saj se temperatura ves dan ni 
dvignila nad ledišče. Na petkilometrsko pot se je 
podalo 29 Barjanov. Vodnik Frenk Petrič je moral 
prvotno nekoliko daljšo pot skrajšati zaradi vre-
menskih razmer.

Pohod smo začeli v centru Logatca, mimo pre-
dora iz prve svetovne vojne in ob gozdu v smeri 
proti Zaplani. Območje je bilo že od nekdaj stra-
teško zelo pomembno. Že v rimskem času sta tod 
nastali naselji Nauportus (Vrhnika) in Logatikum 
(Logatec). Tu je bila glavna pot na relaciji Dunaj–

Trst, kjer so v zgodovini potekale prometne in 
trgovske poti. Prav tako so se strateške pomemb-
nosti območja zavedali tudi graditelji Rupnikove 
linije.

V bližini Prezida smo se ustavili pri opazoval-
nici Jezerc, ki je nastala v sklopu projekta Mala 
barja – Marja in jo je financirala Evropska uni-
ja. Visoko barje Jezerc je naravna znamenitost z 
lastnostmi naravnega rezervata. Ostanki nekda-
njega visokega barja so dandanes vidni tudi na 
Ljubljanskem barju, večinoma kot gozdički breze 
in rdečega bora. 

Pohod smo končali v naselju Zaplana, na jugo-
vzhodu Rovtarskega hribovja, katerega manjši del 
je v Občini Logatec, drugi del pa v Občini Vrh-
nika.

Zapisala: Vanda
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Naknadne in ponovne volitve, 
2023
Občinska volilna komisija

Poročilo o izidu 
glasovanja na naknadnih 

volitvah članov sveta 
krajevne skupnosti Verd 
in ponovnih volitvah v 

svet krajevne skupnosti 
Vrhnika – Breg in Bevke, 

dne 15. januarja 2023.

Volilna komisija je na podlagi zapisni-
kov o delu volilnih odborov pri ugota-
vljanju izida glasovanja ugotovila:
A) SKUPAJ VOLIVCEV ZA OBČINO 
VRHNIKA: 4655
Vpisanih v volilne imenike 4655 voliv-
cev, glasovalo s potrdili 0 volivcev.

B) SKUPAJ GLASOVALO
Na voliščih glasovalo po volilnem ime-
niku: 616 oz. 13,23 %; glasovalo s potr-
dili: 0;glasovalo po pošti:  0.

IV.
1. KRAJEVNA SKUPNOST BEV-
KE
Volilna komisija je ugotovila, da je bilo 
pri volitvah za svet Krajevne skupnosti 
Bevke: 
ODDANIH GLASOVNIC: 125 
Ker so bile prazne, ker je bilo obkrože-
nih več odgovorov oziroma ker ni bilo 
moč ugotoviti volje volivca, je bilo 
NEVELJAVNIH GLASOVNIC: 1 oz. 
0,8 %
VELJAVNIH GLASOVNIC: 124 oz. 
99,20 %
Rezultati glasovanja za svet krajevne 
skupnosti so naslednji (zapor. številka 
kandidata, število glasov, število od-
stotkov):
1. Domen PERKO; 109 glasov; 87,90 %
2. Andrej UČAKAR; 105 glasov; 
84,67 %
3. Branko GOLOMBOŠ; 94 gla-
sov;75,80 %

2. KRAJEVNA SKUPNOST VRH-
NIKA - BREG
Volilna komisija je ugotovila, da je bilo 
pri volitvah za svet Krajevne skupnosti 
Vrhnika - Breg:
ODDANIH GLASOVNIC: 155
Ker so bile prazne, ker je bilo obkrože-
nih več odgovorov oziroma ker ni bilo 
moč ugotoviti volje volivca, je bilo 
NEVELJAVNIH GLASOVNIC: 0 oz. 
0,00 %
VELJAVNIH GLASOVNIC: 
155 oz. 100,00 %
Rezultati glasovanja za svet krajevne 
skupnosti so naslednji (zapor. številka 
kandidata, število glasov, število od-
stotkov):
3. Primož JERINA; 69 glasov; 44,51 %
6. Anže GRAMPOVČAN; 67 glasov; 
43,22 %
9. Jan HOČEVAR; 62 glasov; 40,00 %
12. Jure JAKOPIČ; 62 glasov; 40,00 %
13. Sabina DOLENC; 62 glasov; 
40,00 %
8. Stanko ŠTUPICA;  61 glasov; 
39,35 %
10. Jožefa PEČAR TRČEK; 51 gla-
sov; 32,90 %
1. Bernarda KROPF; 50 glasov; 32,25 
%
5. Maja SVETLIČIČ; 46 glasov; 29,67 
%
2. Ana Marija KROPF; 42 glasov; 
27,09 %
7. Zdenka PETOŠ; 42 glasov; 27,09 %
11. Jurij KACJAN; 37 glasov; 23,87 %
14. Milan MAKSIMOVIĆ; 35 gla-
sov; 22,58 %
4. Damir PETOŠ; 31 glasov; 20,00 %
 
3. KRAJEVNA SKUPNOST VERD
Volilna komisija je ugotovila, da je bilo 

pri volitvah za svet Krajevne skupnosti 
Verd 
ODDANIH GLASOVNIC: 336
Ker so bile prazne, ker je bilo obkrože-
nih več odgovorov oziroma ker ni bilo 
moč ugotoviti volje volivca, je bilo 
NEVELJAVNIH GLASOVNIC: 0 oz. 
0,00 %
VELJAVNIH GLASOVNIC: 
336 oz. 100,00 %
Rezultati glasovanja za svet krajevne 
skupnosti so naslednji (zapor. številka 
kandidata, število glasov, število od-
stotkov):
16. Petra HLADNIK; 207 glasov; 
61,60 %
6. Urban ČEPON; 180 glasov; 53,57 
%
12. Špela VERBIČ SUSMAN; 166 
glasov; 49,40 %
10. Dejan NOVAK;  151 glasov; 44,94 
%
8. Bernard JAZBAR;  146 g l a s o v ; 
43,45 %
2. Helena ŠNEBERGER MAN-
DELJ;  123 glasov; 36,60 %
9. Matic MESOJEDEC;  117 glasov; 
34,82 %
3. Jernej ŽNIDARŠIČ;  115 glasov; 
34,22 %
4. Ana ŠPEC BREZOVAR;  105 gla-
sov; 31,25 %
18. Anže SLABE;  89 glasov; 26,48 %
13. Sanja PAJNKIHAR; 71 glasov; 
21,13 %
17. Jan MIŠIČ;  69 glasov; 20,53 %
14. Majda RIHAR; 62 glasov; 18,45 %
1. Marko MOČNIK; 62 glasov; 18,45 
%
15. Eva GRM; 58 glasov; 17,26 %
11. Ivica ČOSIĆ; 49 glasov; 14,58 %
7. Blaž VEIT; 36 glasov; 10,71 %
5. Barbara MARKOVIĆ; 33 glasov; 
9,82 %
 
Na osnovi podeljenih glasov posame-
znim kandidatom je občinska volilna 
komisija Občine Vrhnika ugotovila, da 
so bili izvoljeni naslednji kandidati:
1. KRAJEVNA SKUPNOST BEVKE: 
Domen Perko, Andrej Učakar, 
Branko Golomboš.
2. KRAJEVNA SKUPNOST VRHNI-
KA – BREG: Primož Jerina, Anže 
Grampovčan, Jan Hočevar, Jure 
Jakopič, Sabina Dolenc, Stanko 
Štupica, Jožefa Pečar Trček.
3. KRAJEVNA SKUPNOST VERD: 
Petra Hladnik, Urban Čepon, Špe-
la Verbič Susman, Dejan Novak, 
Bernard Jazbar, Helena Šneberger 
Mandelj, Matic Mesojedec.

Občinska volilna komisija 
Občine Vrhnika

Na podlagi Zakona o varstvu kulturne 
dediščine (Uradni list RS, št. 16/08, 

123/08, 8/11 – ORZVKD39, 90/12, 111/13, 
32/16 in 21/18 – ZNOrg), Zakona o 

uresničevanju javnega interesa za kul-
turo (Uradni list RS, št. 77/07 – uradno 
prečiščeno besedilo, 56/08, 4/10, 20/11, 

111/13, 68/16, 61/17, 21/18 – ZNOrg, 3/22 
– ZDeb in 105/22 – ZZNŠPP), Pravilnika 

o postopkih za izvrševanje proračuna 
Republike Slovenije (Uradni list RS, št. 
50/07, 61/08, 99/09 – ZIPRS1011, 3/13, 
81/16, 11/22, 96/22, 105/22 – ZZNŠPP 

in 149/22), Statuta Občine Vrhnika (Naš 
časopis, št. 430/2015) in Odloka o prora-
čunu Občine Vrhnika za leto 2023 (Naš 
časopis, št. 509/2022), Občina Vrhnika, 
Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika, objavlja

JAVNI RAZPIS
ZA IZBOR PREDLOGOV ZA 

SOFINANCIRANJE OBNOVE 
STAVB KULTURNE DEDIŠČINE 

V OBČINI VRHNIKA V LETU 
2023

1. PREDMET RAZPISA IN RAZ-
PISNA PODROČJA 
Predmet razpisa je sofinanciranje ob-
nove stavb kulturne dediščine na ob-
močju občine Vrhnika.

2. POMEN IZRAZOV IN UPRA-
VIČENOST STROŠKOV
Upravičene osebe po tem razpisu so la-
stniki ali upravljavci stavbne kulturne 
dediščine v občini Vrhnika ali stavb v 
območjih naselbinske dediščine v ob-
čini Vrhnika, za katera je sprejet Odlok 
o občinskem podrobnem prostorskem 
načrtu s konservatorskim načrtom za 
prenovo.
Stavbna kulturna dediščina je stavbna 
dediščina, vpisana v register nepre-
mične kulturne dediščine, ki ga vodi 
Ministrstvo za kulturo (https://gispor-
tal.gov.si/rkd) in v registru označena 
kot stavbna dediščina.
Naselbinska dediščina, za katero je 
sprejet odlok o občinskem podrobnem 
prostorskem načrtu s konservatorskim 
načrtom za prenovo, je naselbinska de-
diščina, vpisana v register nepremične 
kulturne dediščine, ki ga vodi Ministr-
stvo za kulturo (https://gisportal.gov.
si/rkd), za katero je Občinski svet Ob-
čine Vrhnika sprejel občinski podrob-
ni prostorski načrt s konservatorskim 
načrtom za prenovo.
Projekt obnove je investicijski poseg 
pri vzdrževanju zunanjosti stavbe 
(fasada, strešna kritina, okna, vrata in 
morebitni drugi vidni elementi zuna-
njosti stavbe, ki so kulturna dedišči-
na), v primeru sakralne dediščine pa 
poseg pri vzdrževanju celotne stavbe. 
Sofinanciranje posamezne stavbe v 
letu 2023 ne more presegati 20.000,00 
EUR, pri čemer lahko znaša sofinan-
ciranje posameznega sklopa (fasada/
strešna kritina/okna in vrata) največ 
10.000,00 EUR.
Financiranje pomeni, kadar se upora-
blja samostojno, tako financiranje kot 
sofinanciranje.
Finančna uravnoteženost pomeni, da 
se ujemajo skupne vrednosti predvide-
nih odhodkov in prihodkov finančne 
konstrukcije celotnega projekta (od-
hodki = prihodki). 
Upravičeni stroški so stroški gradbe-
no-obrtniških in konservatorsko – re-
stavratorskih posegov ter pripadajo-
čega materiala, izkazani z ustreznimi 
računi. Dela v lastni režiji se ne finan-
cirajo. 

3. POGOJI ZA SODELOVANJE 
NA RAZPISU

3.1 Na razpis se lahko prijavijo 
predlagatelji (upravičene osebe), 
ki izpolnjujejo vse naslednje po-
goje:
• so lastniki ali upravljavci stavbne 

kulturne dediščine v občini Vrh-
nika ali stavb v območjih naselbin-
ske dediščine v občini Vrhnika, za 
katera je sprejet odlok o občinskem 
podrobnem prostorskem načrtu s 
konservatorskim načrtom za preno-
vo;

• imajo urejeno tehnično dokument-
acijo (natančen načrt izvedbe del ali 
popis del s količinami in predračun);

• imajo pridobljeno kulturnovarst-
veno soglasje, ki se nanaša na 
predloženi popis; 

• so ali bodo izvajali projekt obnove 
v letih 2022 ali 2023 in za ta projekt 
obnove še niso prejeli sredstev iz 
proračuna Občine Vrhnika ali so 
se prijavili na Javni razpis za izbor 
predlogov za sofinanciranje obnove 
stavb kulturne dediščine v občini 
Vrhnika v letih 2020, 2021 ali 2022, 
vendar za prijavljeni projekt še niso 
prejeli sredstev iz proračuna Občine 
Vrhnika.

Drugi pogoji:
• projekt, ki je predmet sofinanciranja, 

mora biti izveden v skladu s predpisi 
o graditvi objektov, urejanju prosto-
ra in varstvu okolja ter z občinskimi 
podrobnimi prostorskimi načrti s 
konservatorskim načrtom za preno-
vo;

• projekt, ki je predmet sofinanciranja, 
mora biti izveden v skladu z Zako-
nom o varstvu kulturne dediščine;

• dvojno financiranje ni dovoljeno, 
predlagatelji lahko pridobijo za isti 
strošek sredstva samo iz enega jav-
nega vira in samo enkrat;

• projekt ustreza naslednjim pogojem:
• je celovit in zaokrožen ter tehtno 

vsebinsko obrazložen in načrtovan,
• je realno ovrednoten in ima uravno-

teženo finančno zgradbo,
• zagotavlja soudeležbo predlagatelja z 

lastnimi ali pridobljenimi sredstvi v 
višini vsaj 50%,

3.2 Izpolnjevanje razpisnih pogo-
jev:
Izpolnjevanje pogojev ugotavlja komi-
sija, ki jo imenuje župan.

Pri odpiranju vlog bodo iz nadaljnjega 
postopka izločene vse vloge, ki:
• niso bile oddane v razpisnem roku;
• jih ni vložila upravičena oseba. 

Predlagatelji, ki bodo podali nepopolne 
vloge, bodo pozvani k dopolnitvi vlog. 
Rok za dopolnitev vloge je 15 koledar-
skih dni od prejema obvestila o nepo-
polni vlogi. 

Vloge, ki niso bile oddane v razpisnem 
roku, ki jih ni vložila upravičena ose-
ba in nepopolne vloge, ki kljub pozivu 
niso bile pravočasno dopolnjene, bodo 
zavržene.

Občina Vrhnika lahko v primeru na-
knadne ugotovitve neizpolnjevanja 
pogojev in po že izdani dokončni od-
ločbi o izboru programov, spremeni 
odločitev in z izvajalcem ne sklene po-
godbe ali razveže že sklenjeno pogod-
bo, v primeru že izplačanih sredstev pa 
zahteva povračilo sredstev.

4. RAZPISNI KRITERIJI
Izbrani bodo projekti, katerih pre-
dlagatelj in projekt bo izpolnjeval vse 
razpisne pogoje. Izbrani projekti bodo 
predvidoma sofinancirani:
- v višini do 50 % za projekte na ob-

jektih, ki se nahajajo v območju va-
rovane naselbinske dediščine mest-
nega jedra Vrhnike, del Stara cesta 
– Vas ali del Tržaška cesta – Can-
karjev trg in stojijo v prvi vrsti hiš ob 
Tržaški ali Stari cesti ter na sakralnih 
objektih,

- v višini do 40 % za projekte na objek-
tih, ki so namenjeni turistični deja-
vnosti,

- v višini do 35 % za projekte na ostalih 
objektih.

Komisija bo ustreznost vloge preverja-
la iz podatkov in izjav, ki bodo nave-
deni na prijavnih obrazcih, v obveznih 
prilogah in na morebitnem drugem 
priloženem materialu ter na podlagi 
podatkov, s katerimi razpolaga iz ura-
dnih evidenc.

5. OKVIRNA VREDNOST SRED-
STEV
Okvirna vrednost razpoložljivih sred-
stev za leto 2023, namenjenih za pred-
met tega razpisa, znaša 70.000,00 EUR.

6. OBDOBJE ZA PORABO DO-
DELJENIH SREDSTEV
Dodeljena proračunska sredstva iz raz-
pisa morajo upravičene osebe porabiti 
v proračunskem letu 2023, najkasneje 
do 30. 11. 2023, kar je tudi rok za od-
dajo zahtevkov z dokazili o izvedbi 
del. Za kasnejše zahtevke si Občina 
Vrhnika zaradi postopkov preverjanja 
in potrjevanja pridržuje pravico, da jih 
ne izplača. 
Odobrena sredstva bodo nakazana na 
podlagi predloženih ustreznih raču-
nov po ogledu opravljenih del. Zadnje 
možno izplačilo je 30. 12. 2023.

7. RAZPISNI ROK
Razpis se prične 30. 1. 2023 (datum 
izida Našega časopisa) in je odprt do 
dodelitve vseh sredstev oz. najkasneje 
do 2. 10. 2023. Na spletni strani www.
vrhnika.si bo objavljeno, ko bodo dode-
ljena vsa sredstva.

8. RAZPISNA DOKUMENTACI-
JA 
Razpisna dokumentacija obsega bese-
dilo razpisa in prijavne obrazce.

Vlogo za udeležbo na razpisu s prijav-
nimi obrazci lahko vlagatelji prevza-
mejo v času uradnih ur v sprejemno-
-informacijski pisarni Občine Vrhnika, 
Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika. Lahko 
pa tudi v elektronski obliki na spletni 
strani Občine Vrhnika, www.vrhnika.
si – Javni razpisi in javne objave. 

9. ODDAJA IN DOSTAVA PRE-
DLOGOV
Vloga mora biti izpolnjena na ustreznih 
razpisnih obrazcih in mora vsebovati 
vse obvezne priloge, dokazila in podat-
ke, določene v razpisni dokumentaciji. 
Vloga mora biti predložena na naslov: 
OBČINA VRHNIKA, Oddelek za 
družbene dejavnosti in gospodarstvo, 
Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika, v za-
pečateni ovojnici z izpisom na pred-
nji strani: »NE ODPIRAJ – RAZPIS 
STAVBNA KULTURNA DEDIŠČI-
NA 2023«, do vključno 2. 10. 2023 oz. 
najkasneje ta dan oddana na pošti kot 
priporočena pošiljka. Na hrbtni strani 
ovojnice mora biti navedba vlagatelja: 
naziv in naslov (sedež).
Če posamezni predlagatelj predloži več 
vlog, mora biti vsaka v svojem, pravilno 
označenem ovitku!

Za prepozno se šteje vloga, ki ni bila 
oddana priporočeno na pošto do 
vključno 2. 10. 2023 oz. do tega dne ni 
bila predložena na Občini Vrhnika.
Oddaja vloge pomeni, da se predlaga-
telj strinja z vsemi pogoji in kriteriji 
razpisa.

10. PRISTOJNI USLUŽBENCI ZA 
DAJANJE INFORMACIJ IN PO-
JASNIL:
Informacije in pojasnila lahko zainte-
resirani dobijo v času uradnih ur Ob-
čine Vrhnika, na Oddelku za družbene 
dejavnosti in gospodarstvo, tel. 01/755-
54-27. Vprašanja se lahko posredujejo 
tudi po elektronski pošti na naslov ma-
tej.cernetic@vrhnika.si.

11. ODPIRANJE VLOG IN OBVE-
ŠČANJE O IZBORU
Odpiranje vlog, preverjanje izpolnje-
vanja pogojev, utemeljenosti prispelih 
vlog in vrednotenje le-teh bo izvedla 
komisija, ki jo določi župan Občine 
Vrhnika. Odpiranj vlog bo predvidoma 
več in ne bodo javna. Občina Vrhnika 
bo predlagatelje o izidu razpisa pisno 
obvestila v 30 dneh po vsakokratnem 
odpiranju vlog in prejemu morebitnih 
dopolnitev. Na sklep o izboru se pre-
dlagatelj lahko v 8 dneh po prejemu 
pritoži pri županu Občine Vrhnika. Po 
preteku roka za pritožbe bodo z izbra-
nimi predlagatelji sklenjene pogodbe.

Številka: 410-1/2023 (3-01)
Datum: 13. 1. 2023
 Župan
 Daniel Cukjati

Na podlagi četrtega odstavka 45. a člena 
Zakona o lokalnih volitvah (Uradni list RS, 

št. 94/07 – uradno prečiščeno besedilo, 
45/0/,83/12 in 68/17), 13. člena Statuta 
Občine Vrhnika (Naš časopis, št. 430/15) 
in 71. člena Poslovnika Občinskega sveta 
Občine Vrhnika (Naš časopis, št. 430/15 

in 491/21 ) je Občinski svet Občine Vrhni-
ka na 2. redni seji dne 26. 1. 2023 sprejel 

M E R I L A
za določitev višine nadomestila 

za člane volilnih organov Občine 
Vrhnika

1. člen
Na podlagi teh meril se določi višina 

nadomestila za člane volilnih organov 
Občine Vrhnika za vse volitve in refe-
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rendume, ki potekajo na območju občine Vrhnika, razen za vsake splošne 
volitve, ki obsegajo redne in predčasne volitve v občinski svet ter redne in 
nadomestne volitve župana v prvem in drugem krogu, za katere pa je višina 
nadomestila določena z zakonom, ki ureja lokalne volitve.

2. člen
Višina nadomestila določi Komisija za mandatna vprašanja, volitve in 

imenovanja najpozneje deset dni po razpisu volitev, pri čemer upošteva 
naslednja merila:
- območje občine, v katerem potekajo volitve (celotno območje, posame-

zen del občine),
- število volišč, potrebnih za izvedbo,
- število različnih vrst volitev, ki istočasno potekajo,
- obseg in zahtevnost volilnih opravil.

3. člen
Ob upoštevanju meril iz prejšnjega člena Komisija za mandatna vpraša-

nja, volitve in imenovanja članom volilnih organov (predsedniku, tajniku 
in njihovim namestnikom), zaradi dela v volilnih organih, določi enkratno 
denarno nadomestilo v znesku med 80% do 100% nadomestila, ki bi dobili 
v primeru splošnih volitev in je določen z zakonom, ki ureja lokalne volitve.

4. člen
Ta merila začnejo veljati naslednji dan po objavi v Našem časopisu Ob-

čine Vrhnika, uporabljajo pa se tudi za ponovne in nadomestne volitve v 
januarju 2023.

Št. 007-2/2022 (2-02)
Datum: 26. 1. 2023

Župan Občine Vrhnika 
Daniel Cukjati, l.r.

Občina 
Vrhnika leži na 
zahodnem robu 
Ljubljanskega 
barja ter obronkih 
Pokojiške planote, 
s središčem 
cca. 20 km 
jugozahodno od 
Ljubljane. 

Leži na 290 metrih nadmorske 
višine in se razprostira na 115 
km2.. Najvišji vrh je Ljubljan-
ski vrh (813m). 
Občina Vrhnika praznuje ob-
činski praznik 10. maja, na dan, 

ko se je rodil najpomembnejši 
slovenski dramatik in vse-
stranski pisatelj Ivan Cankar.

Št. prebivalcev: 17.016 (stalno 
prijavljenih na dan 18. 1. 2021)
Povprečna starost: 41 let
Površina: 115 km2
Podnebje: tipično celinsko 
podnebje
Nadmorska višina: 290 m
Pokrajina: notranjska
Statistična regija: osrednje-
slovenska

Naselja:
Bevke, Bistra, Blatna Brezovi-
ca, Drenov Grič, Jamnik, Je-
rinov Grič, Lesno Brdo, Mala 
Ligojna, Marinčev Grič, Mir-
ke, Mizni Dol, Padež, Podlipa, 
Pokojišče, Prezid, Sinja Gorica, 
Smrečje, Stara Vrhnika, Strmi-
ca, Trčkov Grič, Velika Ligojna, 

Verd, Vrhnika, Zaplana, Zavrh 
pri Borovnici

Dostopnost
• z letalom: Letališče Jožeta 

Pučnika; Kranj – Vrhnika, 
32 km

• z avtomobilom: Vrhnika leži 
ob stari glavni cesti Ljublja-
na-Postojna in tik ob avtoce-
sti A1, izvoz Vrhnika

• z avtobusom: medkrajevni 
avtobus LPP, št. 47 (Ljublja-
na-Brezovica-Vrhnika) in 
št. 48 (Ljubljana-Brezovica-
-Vrhnika-Logatec), ter med-
krajevni avtobusni prevozi 
do nekaterih drugih večjih 
slovenskih mest

Oddaljenost do posameznih 
mest
Ljubljana: 22 km, 20 minut
Trst: 71 km, 45 minut

Zagreb: 148 km, 1 ura in 41 
minut
Celovec: 101 km, 1 ura in 13 
minut

Spoznajte župane 
Daniel Cukjati 2018 - 
Stojan Jakin 2010 - 2018
Dr. Marjan Rihar 2002 - 2010
Vincenc Tomšič 1993 – 1994, 
1994-2002
France Kvaternik 1990-1993

S samostojno državo Slove-
nijo smo prešli tudi na nov 
družbenoekonomski sistem. 
S sprejetjem Zakona o lokalni 
samoupravi (stopil v veljavo 15. 
1. 1994) je bil v Sloveniji uvelja-
vljen komunalni sistem, kot ga 
poznajo zahodnoevropske dr-
žave. Na neposrednih volitvah 
se župan občine voli po večin-
skem načelu. Do leta 1994 je 

bil v veljavi skupščinski sistem 
po katerem je bila občinska 
skupščina organ družbenega 
samoupravljanja in najvišji or-
gan odločanja v okviru pravic 
in dolžnosti občine. Posebnost 
skupščinskega sistema je bila 
njena trodomnost, kar pome-
ni, da so občinsko skupščino 
sestavljali trije zbori, in sicer: 
zbor združenega dela, zbor 
krajevnih skupnosti in družbe-
nopolitični zbor. Volitve pred-
sednikov občinske skupščine 
so bile posredne.

Tomaž Grom 1988-1990
Herman Bole 1986-1988
Andrej Vidovič 1982-1986
Vladimir Mejač 1978-1982
Ing. Branko Stergar 1974-1978
Marjan Krmavner 1971-1974
Franci Širok 1962, 1963-1971
Janez Brenčič 1956
Janez Kenk 1953-1957
Janez Rozman 1949-1953
Anton Kavčič 1948-1949
Peter Reven 1948
Marko Šetinc 1945-1946
Ignac Jesenovec Maj 1945

Med drugo svetovno vojno so 
v Sloveniji razpadle vse oblike 
upravno-teritorialnih enot. Po 
končani vojni so se izobliko-
vali upravno-teritorialni kraji, 
okraji in okrožja. Upravno in 
oblastno so jih vodili Odbori 
osvobodilne fronte, 1945: Kra-
jevni odbor OF Vrhnika. Po 20. 
februarju 1946 so se preimeno-
vali v Krajevne ljudske odbore 
(KLO). Naziv predsednikov se 
je razlikoval.

Ignac Hren 1938-1945
Josip Verbič 1935-1936
Stanko Hočevar 1931-1936
Dr. Janko Marolt 1927-1931
Franc Tršar 1915 in 1918
Dr. Janko Marolt 1908
Gabrijel Viktor Jelovšek 
1888-1908
Jakob Kovač - namestnik 1885
Ignac Marko Jelovšek - okoli 

1885
Ignac Alojz Jelovšek 1880
Peter Lenassi -  dolgoletni žu-
pan, zadnjikrat 1867
Valentin Klemenčič - 1811-1821
Jurij Kotnik - okoli 1790
Verbič 1770
Jurij Jelovšek 1737
Janez Jelovšek 1584

Simboli Vrhnike
V spomin na čas starogrške 
kulture in potovanja Argonav-
tov ima občina Vrhnika ladjo 
Argo upodobljeno v svojem 
grbu. Kot govori legenda, je 
grški heroj Jazon zbral najslav-
nejše može ter pod vodstvom 
boginje Atene zgradil ladjo, 
imenovano Argo. Pomoršča-
ki – Argonavti – so potovali 
mimo mnogih dežel, vse do 
Kolhide, kjer je živela kraljeva 
hči Medeja. Le-ta se je zaljubila 
v kapitana Jazona in mu s ča-
robnim napojem pomagala, da 
je premagal zmaja in mu ukra-
del zlato runo. Argonavti so z 
njim in Medejo zapustili otok 
in se odpravili proti domu.
Njihova pot naj bi vodila od 
Črnega morja preko Donave in 
Save vse do izvira Ljubljanice. 
Besen zaradi mogočnih sten, 
ki so ovirale njihovo plovbo, je 
udaril v steno in odtis Jazono-
ve pesti je v Močilniku viden 
še dandanes. Domačini tem 
skalam rečejo tudi »Hudičeve 
skale«. Argonavti so v Močil-
niku ladjo razstavili in jo na ra-
menih prenesli do Jadranskega 
morja.
Reka Ljubljanica, ki izvira na 
Vrhniki, je torej že od pradav-
nine prepoznana kot ključni 
element za razvoj Vrhnike. Iz 
naravnega, kulturnega, pro-
metnega, bivanjskega, kmetij-
skega, in na sploh celostno ži-
vljenjskega vidika. Zato je tudi 
zastava z grbom v modri barvi. 

Spoznajte Vrhniko 
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No, morda bo malo oddiha 
koristilo vsem, gradbincem in 
občanom. 

V začetku januarja smo ime-
li na direkciji RS za infrastruk-
turo sestanek v zvezi s prome-
tnimi razmerami in stanjem 
na regionalni cesti od Vrhni-
ke do Podpeči. Sestanka se je 
udeležil tudi poslanec držav-
nega zbora g. Čebela. Predsta-
vili smo jim prometno situaci-
jo, predvsem sedaj, ko je na tej 
cesti zaradi vseh gradenj moč-
no povečan tovorni promet. 
Deležni smo bili razumevanja 
in obljube, da bodo obnovo in 
rekonstrukcijo ceste poskusili 
uvrstiti v rebalans državnega 
proračuna za leto 2024/2025. 
Poleg tega so nas seznanili, da 
je izdelan projekt za obnovo 
cestišča od Pakega proti Gori-
čici v dolžini 700 m. Verjetno 
ste opazili, da je od elektrarne 
v Bistri, v razdalji 1,2 km do 
kapelice na Dolu, že označe-
na trasa, po kateri bo potekala 
razširjena cesta. Kot vse kaže, 
bo obnova regionalne ceste 
potekala po manjših odsekih. 
Pa nič ne de, pomembno je, da 
se bo začelo.  

V zgodnjih pomladanskih 
mesecih bodo Slovenske že-
leznice začele še s prenovo 
železniške postaje Borovnica 
ter gradnjo nove elektro nape-
tostne postaje, ki bo zgrajena 
na desni strani proge v smeri 
proti Postojni, v bližini mostu 
čez Borovniščico v Jelah. Bolj 
podroben pregled lahko pre-
berete v nadaljevanju Našega 
časopisa.

17. 1. 2023 je bila podpisana 
pogodba za prenovo objekta 
Jurček za potrebe lokalne knji-
žnice. V pogodbi je predviden 
120 dnevni rok za izvedbo 
vseh gradbenih in drugih obr-
tniških del, najkasneje v začet-
ku februarja pa bomo objavili 
še razpis za dobavo notranje 
opreme. Planiramo, da bodo 
prostori prenovljeni in pripra-
vljeni za uporabo do začetka 
poletnih počitnic.

Knjižnica trenutno obratuje 
v najetih prostorih površine 
150 m2, v objektu Jurček pa bo 
na voljo 300 m2 v pritličju in še 
dodatnih 150 m2 v mansardi, 
ki bodo namenjeni za pomo-
žne prostore. Verjamem, da 
smo lahko brez skrbi, prostora 
v knjižnici bo dovolj. 

V sredini meseca ste na 
dom prejeli časopis Ogrizek, 
ki ga izdaja Komunalno pod-
jetje Vrhnika. Občina Borov-
nica je poleg Vrhnike in Log 
Dragomerja prejela priznanje 
Zero Waste, za kar gre zasluga 
občanom vseh treh občin, za 
skrbno in zgledno ravnanje z 
odpadki. Pri tem je zanimivo, 
da imamo v Borovnici name-
ščenih največ kompostnikov 
med vsem tremi občinami. 
Tako si zagotavljamo lasten 
kompost in hkrati zmanjšuje-
mo količino zelenega odpada, 
ki ga je treba voziti na odlaga-
lišče. Seveda imamo še vedno 
prostor za izboljšave. Še pose-
bej apeliram na vse, ki puščate 
smeti ob zabojnikih na ekolo-
ških otokih. Smeti odložene 
ob otokih poberejo in odpelje-
jo delavci komunale, vendar je 
to dodatna storitev, ki za našo 
občino na leto pomeni 15.000 
EUR dodatnih stroškov. Ver-
jamem, da lahko za ta denar 
naredimo kaj bolj koristnega. 

Zima nas je obiskala, kar je 
dobro za naravo kot tudi za 
povečanje vodnih zalog, manj 
dobro pa za občinski prora-
čun, saj so stroški pluženja, 
posipanja in odstranjevanja 
snega vsako leto višji. Prav 
tako se bodo nižje temperatu-
re poznale pri višjih stroških 
ogrevanja in elektrike, vendar 
se že kažejo prvi znaki, da se 
bodo cene, ki so se nekontro-
lirano povečevale čez preteklo 
leto, začele umirjati ali celo 
zniževati. Bodimo optimistič-
ni, vendar pripravljeni, saj te-
žavne razmere prinašajo tudi 
priložnosti za nove rešitve in 
napredek.  

Peter Črnilogar, župan

Županova beseda

Spoštovane občanke 
in občani!
Dobro smo že zakorakali 
v novo leto in ugodne 
vremenske razmere so 
omogočile, da so bila 
gradbišča aktivna do 
sredine januarja, ko 
so nas zajele snežne 
padavine. 

Župan Peter Črnilogar in direktor izbranega 
izvajalca, Gib gradnje d.o.o iz Grosuplja, Gašper 

Ploj, sta 17. januarja 2023 podpisala pogodbo 
o prenovi poslopja nekdanje trgovine Jurček v 
prostore Krajevne knjižnice dr. Marje Boršnik v 

obstoječih gabaritih. 

Pogodbena vrednost del, ki 
jih mora izvajalcev opraviti v 
120 dneh po podpisu pogod-
be, znaša 380.322,40 EUR brez 
DDV oziroma 463.993,33 EUR 
z vključenim 22 % DDV. 

Izvajalec je bil na dan podpi-
sa pogodbe tudi uveden v delo 
in bo z deli pričel 18. 1. 2023. 
V času prenove objekta par-
kiranje pred nekdanjo trgovi-

no TUŠ Jurček ne bo mogoče. 
Obiskovalci TVD Partizan naj 
v tem času parkirajo pri vrtcu, 
na Molkovem trgu in na drugih 
javnih parkirnih mestih v cen-
tru Borovnice. 

V sklopu prenove bo objekt 
ločeno priključen na javno 
vodovodno in kanalizacijsko 
omrežje. Na njem se bo zame-
njalo vrata in vgradilo strešna 

okna na prizidku in na prosto-
ru namenjenemu čitalnici. Do 
podložnega betona se bodo 
odstranili obstoječi tlaki, izve-
deni bodo popravilo hidroizo-
lacije, nova toplotna izolacija in 
estrihi. Stropi bodo spuščenih 
in dodatno izolirani, popra-
vljene bodo stene ter zgrajene 
sanitarije za obiskovalce, tudi 
za ovirane osebe, obstoječe pa 
bodo prenovljene za uporabo 
zaposlenih. Objekt bo talno 
ogrevanj s toplotno črpalko in 
bo imel vgrajen sistem prisilne-
ga prezračevanje objekta. 

Knjižnica bo delovala v za 
skladno s zahtevami za tovrstne 
objekte opremljenem pritličju, 

ki zaradi odprtosti omogoča 
funkcionalno razporeditev re-
galov, brez vmesnih podpor. V 
otroškem oddelku bodo regali 
na kolesih, kar bo omogočalo, 
da se jih po potrebi pri branju 
pravljic premakne in se s tem 
prostor bistveno poveča. Čital-
nica je pomaknjena v zadnji del 
objekta, kjer je omogočen večji 
mir. Prostor za pripravo gradiva 
je v bivšem servisnem delu sku-
paj s pisarno za knjižničarko in 
preko hodnika še servisni pro-
stor s sanitarijami za zaposlene, 
shrambo za čistila in kotlov-
nico. Za pomožne skladiščene 
prostore bo uporabljena man-
sarda. 

Glavni vhod je predviden na 
območju dosedanjega vhoda 
na severni strani objekta, kjer je 
tudi predviden vetrolov s knji-
gomatom za vračilo knjižnega 
gradiva. Pri vhodu v glavni pro-
stor knjižnice bodo garderoba, 
nizke knjižne police z novostmi, 
na drugi strani pa info pult za 
izposojo. Vhod za zaposlene bo 
iz južne strani objekta.

Če bo šlo v se po načrtih bo v 
naslednjih štirih mesecih konč-
no rešeno prostorsko vprašanje 
krajevne knjižnice, ki občino 
bremeni že od njene ustanovi-
tve. Nove prostore knjižnice bo 
potrebno še ustrezno opremiti 
s knjižnimi policami in drugim 
pohištvom, za kar bo predho-
dno potrebno prav tako izvesti 
javno naročilo, tako da bo do 
selitve knjižnice predvidoma 
prišlo konec poletja. (OB)

Po naročilu Občine Borovnica bila v 
začetku lanskega decembra odvzet 

vzorec pitne vode iz preizkusne vrtine 
za nov vir pitne vode v občini. 

Vrtina Prušnica je sicer bila 
poskusno prvič aktivirana že 
leta 2010. Vzorec je bil posre-
dovan Nacionalnemu labo-
ratoriju za zdravje, okolje 
in hrano. Slednji je 9. januarja 
2023 izdal obdobno poročilo o 
fizikalno-kemijskih in mikro-
bioloških preizkušanjih ome-
njenega vzorca. Ugotovil je, da 
so laboratorijska preskušanja 
pokazala, da je odvzet vzorec 
pitne vode iz zajetja Prušni-
ca VP1/2010 skladen tako z 
mikrobiološkimi kot tudi s 
fizikalno-kemijskimi krite-
riji, navedenimi v Pravilniku 
o pitni vodi (Uradni list RS, 
št. 19/04, 35/04, 26/06, 92/06, 
25/09 in 74/15). 

Ker so predhodne analize iz-
datnosti vira pokazale, da je ta 
dovolj izdaten, je tako potrjeno, 
da imamo v občini oz. v bliži-
ni Brezovica pri Borovnici na 
razpolago ustrezen vir neo-
porečne pitne vode. S tem so 
podane osnove za pospešeno 
nadaljevanje načrtovanja za-

gotavljanja oskrbe naselij Bre-
zovica pri Borovnici, Dražica, 
Niževec in Zabočevo z vodo 
iz novega vira, povezave nove-
ga vira z osrednjim občinskim 
vodohranom na Bregu pri Bo-
rovnici, zagotavljanja oskrbe 
naselja Ohonica z vodo iz no-
vega vira. Po izvedbi vseh načr-
tovanih faz bo celotna oskrba s 
pitno vodo v občini temeljila na 
črpanju in distribuciji vode iz 
novega vira, črpališče na barju 
pa bo v funkciji rezervnega vo-
dnega vira. 

Projektiranje in izvedbe je 
predvidena v štirih fazah, in 
sicer:

1. faza: izgradnja dela pri-
marnega vodovoda od vrtine 
Prušnica do odcepa za naselje 
Brezovica pri Borovnici ter iz-
gradnja črpalke,

2. faza: izgradnja dela sekun-
darnega voda za naselje Brezo-
vica pri Borovnici ter izgradnja 
novega vodohrana,

3. faza: izgradnja sekundar-
nega vodovodnega omrežja za 

naselji Niževec in Zabočevo ter 
priklop vasi Dražica na vodo-
vod,

4. faza: izgradnja preostalega 
manjkajočega dela primarne-
ga voda od odcepa za naselje 
Brezovica pri Borovnici do ob-
stoječega glavnega vodohrana 
Borovnica, ki se nahaja nad 
Bregom pri Borovnici, ter odcep 
za naselje Ohonica, ko se zgradi 
primarni vod do glavnega vodo-
hrana.Trenutno imamo prido-
bljeno gradbeno dovoljenje za 
1. fazo in za 2. fazo. Za 3. fazo 

gradbeno dovoljenje še prido-
bivamo. Za traso 4. faze poteka 
postopek razlastitve lastnikov 
zemljišča. 

Po izdelani gradbeni doku-
mentaciji bomo projekt prija-
vili na javni razpis za pri-
dobitev sredstev iz naslova 
nacionalnih sredstev evropske-
ga Načrta za okrevanje in 
odpornost. 

Za ta namen je mogoče prido-
biti do 50 % za pokrivanje upra-
vičenih stroškov, vendar največ 
do 1.000.000 evrov. (ob)

Začenja se preobrazba Jurčka v knjižnico

Preizkus vrtine za vodo iz novega vodovoda 
izkazal njeno ustreznost
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Uporabniki storitev Slovenskih 
železnic ste konec lanskega leta 
zagotovo opazili, da vas na okencu 
potniške blagajne čakajo žepni vozni 
redi vlakov na relaciji Borovnica–
Ljubljana. 

Tudi to pot sva jih za vas pripravila spodaj pod-
pisani in Boštjan Pervinšek. Naslovna stranica 
je posvečena okrogli, že 100-ti obletnici stavbe 
Sokolskega doma, oz. vsem nam bolj poznane 
pod imenom TVD Partizan Borovnica. Kdaj bo 
pojedina, vas društvo zagotovo še obvesti.

Če se poglobimo v vsebino dela z voznim re-
dom, pa ste gotovo opazili, da so označeni vlaki, 

na katere lahko nesete kolo. Obsežna prenova 
železniške proge je povzročila, da so nekatere 
vlake zamenjali avtobusi, kar je posebej označe-
no. Povzročila pa naj bi tudi ukinitev doplačil za 
mednarodne in intercity vlake. Vozni redi naj 
bi brez večjih sprememb veljali do 3. septembra 
letos.

Ljubitelje vlakov in pohodništva na tem me-
stu obveščamo, da Planinsko društvo Železni-
čar Ljubljana letos obuja tradicionalni pohod 
na Štampetov most, ki naj bi potekal 15. aprila. 
Obsežnejše vabilo objavimo, ko bo na razpolago. 
Mimogrede, ste vedeli, da vam članska izkazni-
ca kateregakoli planinskega društva prinaša 30 
% popust pri nakupu železniških vozovnic?

Damjan Debevec

Brez igrišča, ki glede velikosti, kakovosti igralne 
površine in ustrezne zmogljivosti njenega 

odvodnjavanja, ni mogoče igrati nobenih tekem 
v okviru Nogometne zveze Slovenije (NZS). 

Nogometno igrišče na Dolu 
sicer ustreza osnovnim stan-
dardom za izvedbo uradnih 
nogometnih tekem, vendar ze-
mljišče, na katerem se nahaja, ni 
v celoti last občine. Okoli tretji-
no igralne površine je na zaseb-
nem zemljišču, ki ga lastnik ni 
pripravljen prodati.

Poleti 2021 je ŠD Borovnica 
dalo pobudo za reševanje izziva 
zagotavljanja ustreznih pogojev 
za trening nogometa in igranje 
tekem v okviru NZS in po na-
ročilu občine izdelalo projektno 
nalogo, ki je opredelila osnovne 
zahteve pri zagotavljanju pogo-
jev za razvoj te najbolj priljublje-
ne športne panoge tudi v naši 
občini. Na tej podlagi se je ob-
činska uprava nemudoma lotila 
iskanja primernega zemljišča 
ter ob sodelovanje ŠD Borovni-
ca naročila tudi izdelavo idejne 
zasnove za novo nogometno 
igrišče. Kot edina lokacija, na 

kateri občina razpolaga z do-
volj velikem zemljiščem, se je 
izkazala lokacija med sedanjim 
igriščem in Centralno čistilno 
napravo Borovnica. 

Ker pa se v bližini nahaja tudi 
poplavno območje, za katerega 
je bilo s sklopu monitoringa 
dvoživk pri načrtovanju kolesar-
ske povezave Borovnica – Breg 
ugotovljeno, da je zelo pomem-
ben habitat za njihovo razmno-
ževanje, je občinska uprava v 
neformalno mnenje pristojnim 
strokovnjakom poslala pre-
dlog treh variant za prostorsko 
umestitev novega nogometnega 
igrišča na omenjenem območju. 
Ker bi pri vsaki prišlo do posega 
v omenjen habitat se je izkazalo, 
da za nobeno ne bi bilo mogoče 
pridobiti ustreznega pozitivne-
ga mnenja Zavoda za varstvo 
narave (ZRSVN). 

V letu 2022 se je ponudila pri-
ložnost, da se z nakupom ene 

od sosednjih parcel(nogometno 
igrišče umesti na omenjenem 
območju tako, da ne pride do 
neposrednega posega v za dvo-
živke pomemben habitat. Obči-
na je zemljišče (šlo je za parcelo 
716/3 k. o. Borovnica) odkupila, 
vendar je v postopku sprememb 
in dopolnitev občinskega pro-
storskega načrta ZRSVN OE 
Ljubljana po predložitvi idejne 
zasnove igrišča zahteval prikaz 
celotne ureditve nogometnega 
igrišča, se pravi tudi dostopa, 
parkiranja, tribun za gledalce 
in ureditev okolice nogometne-
ga igrišča. Ob tem pa se je po-
javila še dodatna, postopkovna 
ovira. ZRSVN OE Ljubljana je 
namreč v sklopu priprave se-
daj veljavnega OPN podobno 
pobudo za spremembo na-
membnosti zemljišča, ki je bila 
podana v širšem sklopu pred-
videnih sprememb na omenje-
nem področju, ki je vključeval 
tudi predlog severne obvozne 
ceste med Bregom in Dolom, 
že obravnaval in jo zavrnil, ker 
bi bil po njegovem predvidene 
spremembe negativno vplivala 
na prehodnost območja med 

Krimskim pogorjem in Meniši-
jo za divjad in velike zveri. Ker 
se je o pobudi, ki je vsebovala 
tudi spremembo namembnosti 
zemljišč za zagotovitev zemljišč 
za novo nogometno igrišče, 
ZRSVN OE Ljubljana že izrekel, 
tega stališča v okviru veljavne-
ga OPN ne more spremeniti. 
Pobudo lahko obravnava le v 
sklopu potekajočega proces 
sprememb in dopolnitev OPN, 
ki pa ne bo končan do konca 
letošnjega leta. S koncem leta 
pa se izteče pogodba za najem 
dela sedanjega igrišča. S ciljem 
predhodno celovito presoditi 
novega nogometnega igrišča na 
naravo je občina konec leta pri 
Centru za kartografije flore in 
favne naročila izdelavo ustre-
znega strokovnega mnenja, ki 
bo izdelano do konca januarja 
2023. Na tej osnovi bo mogoče 
oceniti ali umestitev pobude za 
spremembo namembnosti par-
cel za zagotovitev nove igralne 
površine za nogomet lahko 
časovno bistveno vpliva na do-
končanje postopka sprememb 
in dopolnitev OPN. 

V kolikor se bo izkazalo, da 
temu ni tako, bo občina pobu-
do za spremembo namembno-
sti zemljišč, ki bo omogočila 
izgradnjo nogometnega igrišča 
na parcelah v lasti občine na 
novi lokaciji, vključila v nadaljnji 
proces sprememb in dopolnitev 
OPN. V nasprotnem primeru 
pa se bo k tej spremembam na-
membnosti zemljišč pristopilo 
v okviru postopka naslednjih 
sprememb in dopolnitev OPN. 

Ustrezno veliko zemljišče v 
lasti občine, katerega namemb-
nost skladno z OPN dopušča 
ureditev nogometnega igrišča, 
pa je samo prvi pogoj, da se 

zagotovi ustrezno nogometno 
igrišče za izvedbo tekmovanj v 
okviru NZS. Kot je bilo poveda-
no uvodoma, morata biti ustre-
zna tudi sama igralna površina 
in njeno odvodnjavanje. S ci-
ljem preveriti potrebne ukrepe, 
da se to zagotovi na zemljišču, 
predvidenem za novo nogo-
metno igrišče ter na goro oce-
ni z njihovo izvedbo povezane 

stroške, je občina konec leta pri 
specializiranem podjetju za to 
področje – Green Consulting 
d. o. o. – naročila tudi izdelavo 
izvedenskega mnenja glede tega. 

Samo za zagotovitev ustre-
zne igralne površine z ustre-
znim odvodnjavanjem je po tej 
oceni potrebno zagotoviti vsaj 
150.000 €. 

Občina Borovnica

Novo nogometno igrišče - idejna zasnova

Prizadevanja 
za zagotovitev 

pogojev 
za igranje 

nogometa

Vozni redi zopet tu
Obvestilo 

Spoštovani starši 
in otroci!

 

Župnijska Karitas Borovnica se vsak mesec 
trudi pomagati več kot 40 družinam oz. posa-
meznikom s svojimi paketi pomoči. 

V njih so navadno osnovna živila, kot so 
moka, riž, testenine in konzerve. 

Včasih dodamo tudi prašek in šampon.
V prazničnem mesecu decembru želimo 

pomoči potrebnim izkazati manjšo pozor-
nost tudi s čim drugim. Tako vas vsako leto 
decembra prosimo za živila z daljšim rokom 
in izdelki za osebno higieno. 

Prav vsako leto smo ob prejetju vaših izdel-
kov presrečni, ko vidimo kako dobrosrčni ste 
naši sovaščani in pripravljeni pomagati.

Za izkazano pomoč se vam iz srca zahva-
ljujemo. 

Župnijska Karitas Borovnica

Obvestilo 

Vpis v vrtec
 
Starše obveščamo, da sprejemamo vloge za vpis v vr-

tec za šolsko leto 2023/2024. Vlogo dobite v vrtcu ali na 
spletni strani vrtca pod zavihkom »Vpis v vrtec«, oddate 
pa jo lahko po pošti, osebno v tajništvu šole ali po elek-
tronski pošti. 

Če bo vlog več kot razpoložljivih mest, bo komisija za 
sprejem novincev obravnavala vloge, ki bodo prispele 
do vključno 28. 2. 2023 in hkrati otroci s 1. 9. 2023 
izpolnjujejo pogoje za vpis (starost najmanj 11 mese-
cev, zaključen starševski dopust za vpisanega otroka ter 
opravljeno obvezno cepljenje).

Staršem, ki ste že oddali vlogo, otrok pa še ni bil sprejet 
v vrtec, ni treba ponovno izpolnjevati vloge. Obvestite nas 
le o morebitnih spremembah.

OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica, enota VRTEC
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Državna kolesarska povezava 
Borovnica - Breg

Direkcija RS za infrastruktu-
ro je dne 12. 5. 2022 podpisala 
pogodbo z izvajalcem del za gra-
dnjo odseka državne kolesarske 
povezave DKP R10 na odseku 
Borovnica - Breg. Gradnja ob-
sega rekonstrukcijo regionalne 
ceste R3-642/1146 z ureditvijo 
površin za kolesarje v dolžini 
1.325 m, vključno z ureditvijo 
ceste razsvetljave in ukrepov 
za zaščito dvoživk ter ureditev 
površin za kolesarje (kolesar-
ska steza na levi strani gledano 
proti Bregu in kolesarski pas na 
vozišču na desni strani do odce-
pa za OPPN Breg, od tam dalje 
pa pločnik na levi strani in kole-
sarska pasova na obeh straneh).
Na začetku kolesarske povezave 
ob regionalni cesti je predvide-
na izgradnja prehoda za kole-
sarje in pešce preko regionalne 
ceste in Ulice bratov Debevec 
z navezavo na kolesarsko stezo 
ob Borovniščici. Vrednost inve-
sticije znaša 1.861.745,94 EUR z 
DDV. Na podlagi sporazuma o 
sofinanciranju in sklenjenega 
Dogovora za razvoj Osrednje-
slovenske regije, Direkcija RS za 
infrastrukturo financira inve-
sticijo v višini 1.297.196,01 EUR 
z DDV, Občina Borovnica pa v 
višini 564.549,93 EUR z DDV. 
Zaključek del po gradbeni po-
godbi je 31. 8. 2023.

Gradnja se je pričela v začet-
ku septembra 2022. Do konca 
leta je bil z izjemo zgornjega as-
faltnega sloja dokončan odsek 
od predvidenega prehoda za ko-
lesarje in pešce čez regionalno 
cesto in Ulico bratov Debevc v 
do začetka naselja Breg v dolži-
ni okoli 400 m. 

Ločeno od tega odseka bo 
Občina Borovnica spomladi iz-
vedla javno naročilo za izvedbo 
izgradnje dvosmerne kolesarske 
steze ob desnem bregu Borov-
niščice med mostovoma čez 
Borovniščico na Mejačevi ulici 
in Ljubljanski cesti v dolžini 
okoli 700 m. Izvedba je predvi-
dna po zaključku prenove žele-
zniške postaja Borovnica in bo 
zaključena najkasneje do začet-
ka septembra 2023.

Gradnja se je pričela v začet-
ku septembra 2022. Do konca 
leta je bil z izjemo zgornjega as-
faltnega sloja dokončan odsek 
od predvidenega prehoda za ko-
lesarje in pešce čez regionalno 
cesto in Ulico bratov Debevc v 
do začetka naselja Breg v dolži-
ni okoli 400 m. Ločeno od tega 
odseka bo Občina Borovnica 
spomladi izvedla javno naročilo 
za izvedbo izgradnje dvosmer-

ne kolesarske steze ob desnem 
bregu Borovniščice med mosto-
voma čez Borovniščico na Me-
jačevi ulici in Ljubljanski cesti v 
dolžini okoli 700 m. Izvedba je 
predvidna po zaključku preno-
ve železniške postaja Borovnica 
in bo zaključena najkasneje do 
začetka septembra 2023. 

Prenova železniške proge 
Ljubljana - Divača med 
Brezovico in Borovnico

a) Prenova železniške proge 
Direkcija za železniški pro-

met je septembra 2022 pričela 
s prenovo železniške proge in 
podvozov na relaciji Brezovi-
ca – Borovnica. Od septembra 
do decembra 2022 so prenovili 
levi tir v smeri Borovnice. Maja 
2023 bodo pričeli s prenovo de-
snega tira in podvozov. Dela naj 
bi zaključili do oktobra 2023.

b) Prenova železniške po-
staje

Od februarja do maja 2023 bo 
Direkcija za železniški promet 
prenavljala objekt železniške 
postaje s čakalnico in perone. 
Zgradili bodo tudi podhod do 
perona namenjenega potniške-
mu prometu.

c) Izgradnja elektro-napa-
jalne postaje v Jelah 

Direkcija za železniški promet 
bo Jelah na zgradila elektro-na-
pajalno postajo dimenzij 15,20 * 
20,20 m višine 8,52 m. Gradnja 
je predvidena v obdobju januar 
2023 – marec 2024.

Rekonstrukcija ceste R3-
642/1146 Vrhnika – Podpeč 
na območju Bistre z izvedbo 
ukrepov za dvoživke v okviru 
projekta LIFE AMPHICON

Poleg 25 podhodov za dvoživ-
ke ter ustreznih ograj in kanalov 
za njihovo usmerjanje v podho-
de bo pri rekonstrukciji omenje-
nega odseka (4,375 do km 5,700) 
prišlo do naslednjih sprememb:

a) Prvih tristo metrov (od 
gradu do konca prvega ovinka 
pri Galetovem izviru oz. MHE) 
se širina vozišča in način odvo-
dnjavanja ne spremeni, v celoti 
se zamenja zgornji ustroj, preč-
ni skloni na območju obstoje-
čih zidov se prilagodijo višini 
obstoječih granitnih robnikov.

b) V naslednjem kilometru 
(do kapelice) se cesta razširi (s 
6,5m na 8,25 m). Vzpostavi se 
naslednji normalni prečni pro-
fil:
-  Peščena bankina 1,00 m

-  Robni pas 0,25 m 
-  Vozni pas 2,75 m
-  Vozni pas 2,75 m
- Robni pas 0,25 m
- Peščena bankina 1,25 m

Odvodnjavanje se uredi z 
asfaltnimi muldami in s pre-
livanjem preko bankin in bre-
žin v jarke. Izgradnja ločene 
kolesarske infrastrukture in 
infrastrukture za pešce v sklo-
pu rekonstrukcije omenjene-
ga odseka regionalne ceste ni 
predvidena. Kolesarje se vodi 
po vozišču. Gradnja je predvi-
dena med koncem januarja in 
koncem oktobra 2023.

Rekonstrukcija ceste R3-
642/1146 Vrhnika – Podpeč 
z izvedbo ukrepov za dvo-
živke med Pakom in Gori-
čico v okviru projekta LIFE 
AMPHICON

Poleg podhodov za dvoživke 
ter ustreznih ograj in kanalov za 
njihovo usmerjanje v podhode 
bo pri rekonstrukciji omenje-
nega odseka (od km 10,750 do 
km 11,550 ) prišlo do naslednjih 
sprememb:

Od Pako h. š. 33 do table, ki 
označuje konec naselja Pako v 
smeri proti Podpeči se izvede 
cesta v naslednjem prečnem 
profilu:
• Peščena bankina 0,75 m
• Kolesarski pas na vozišču 1,37 

m
• Varnostni odmik 0,5 m
• Vozni pas 2,75 m
• Vozni pas 2,75 m
• Ločevalni pas 0,5 m
• Kolesarska steza (skupna po-

vršina za kolesarje in pešce) 
1,75 m

• Peščena bankina 0,5 m ali 
oporni zid

Od konca naselja Pako do 
konca odseka (podhod pod 
železniško progo pri kapeli-
ci) se izvede rekonstrukcija 
cesta v naslednjem prečnem 
profilu: 
•  Peščena bankina 0,5 m
•  Mulda 0,5 m
•  Kolesarski pas na vozišču 1,37 

m
•  Varnostni odmik 0,5 m
•  Vozni pas 2,75 m
•  Vozni pas 2,75 m
•  Varnostni odmik 0,5 m
•  Kolesarski pas na vozišču 1,37 

m 
•  Mulda 0,5 m
•  Peščena bankina 0,5 m

Pred vstopom v naselja Pako 
iz smeri Podpeči je predvidena 
tudi izgradnja otoka za umirja-
nje prometa. Za izvedbo ome-
njenega odseka bo spomladi 
2023 DRSI izvedla javno naro-

čilo, začetek izvedbe je predvi-
dena jeseni 2023.

Do konca leta 2023 bo v ob-
čini izvedena obsežna poso-
dobitev državne cestne in 
železniške infrastrukture. 
Res je, da se bo zaradi sočasno-
sti izvedbe in posledično več 
delnih zapor prometa na eni 
ter povečanega števila tovornih 
vozil zaradi izvedbe gradbenih 
del, občutno podaljšali poto-
valni časi. Vendar se bo po za-
ključku del bistveno izboljšala 
varnost v prometu, predvsem 
za pešce in kolesarje na odseku 
med Borovnico in odcepom za 
gasilski dom na Bregu ter v ve-
čjem delu naselja Pako. Zmanj-
šale se bodo emisije hrupa, 
predvsem železniškega prome-
ta, zaradi manjših tresljajev pa 
na rekonstruiranih odsekih re-
gionalne ceste. 

Nenazadnje pa bodo na odse-
ku regionalne ceste skozi obči-
no izvedeni celoviti in trajni 
ukrepi za zaščito dvoživk 
pri prehajanju regionalne ceste. 
Razmere bodo tako bistveno 
boljše, pred občino oz. njenim 
vodstvom pa ostaja velik izziv 
kako do konca naslednje evrop-
ske finančne perspektive zago-
toviti, da se rekonstruira tudi 
odsek regionalne ceste med 
odcepom za gasilski dom 
na Pakem in Pakom h. š. 33 
in ob njem zagotovi ustrezna 
infrastruktura za kolesarje in 
pešce in še večji izziv celovite 
rekonstrukcije regionalne 
ceste od mostu čez Borov-
niščico do meje z občino 
Borovnica oz. v sodelovanju 
z DRSI in Občino Vrhnika do 
novega krožišča za odcep na 
avtocesto na Verdu. 

Izvedba ukrepov za zaščito 
dvoživk na regionalni cesti 
Vrhnika – Borovnica – Podeč 

– Ig 

Direkcija RS za infrastruktu-
ro je v sklopu mednarodnega 
projekta LIFE AMPHICON 
(LIFE 18 NAT/SI/000711) v 
mesecu januarju 2023 pričela 
z izvedbo trajnih ukrepov za 
zmanjševanje smrtnosti dvo-
živk na cestah na projektnem 
odseku Bistra. Osrednji cilj 
projekta LIFE AMPHICON je 
izboljšati stanje ohranjenosti 
dvoživk na več območjih Na-
ture 2000. Ljubljansko barje kot 
eno večjih mokrišč predstavlja 
pomemben življenjski prostor 
številnih ogroženih vrst dvo-
živk. Ukrepi za zmanjšanje 
smrtnosti dvoživk na cestah so 
poleg obnove njihovih življenj-
skih prostorov eden najpo-
membnejših ukrepov, s katerim 
jih varujemo. 

Cestni odsek R3-642/1146 
Vrhnika-Podpeč od km 4,375 do 
km 5,700 je v elaboratu Predlog 
ukrepov za zaščito dvoživk na 
cestah v upravljanju Direkcije 
RS za infrastrukturo, prepo-
znan kot ena najbolj perečih 
črnih točk prehajanja dvoživk 
čez cesto v Sloveniji. Predvideni 
so trajni ukrepi na cesti, ki pre-
prečujejo dostop živalim na ce-
stišče (varovalne ograje) in jim 
omogočajo varno selitev pod 
cesto (podhodi in usmerjeval-
ne ograje). Sočasno z urejanjem 
ukrepov za dvoživke bo izve-
dena tudi rekonstrukcija ceste 

z ureditvijo ustreznega odvo-
dnjavanja padavinskih voda 
ter postavitvijo nove prometne 
signalizacije.

V skladu s priporočili so 
podhodi za dvoživke s trajni-
mi ograjami v projektu LIFE 
AMPHICON predvideni na 
območju Ljubljanskega barja 
(območje Natura 2000):

Cesta R3-642, odsek 1146 
Vrhnika - Podpeč v Bistri na 
Ljubljanskem barju;

Cesta R3-642, odsek 1147 
Podpeč - Ig med Jezerom in 
Podkrajem na Ljubljanskem 
barju;

Cesta R3-642, odsek 1146 
Vrhnika - Podpeč pri Paku-Go-
ričici na Ljubljanskem barju.

Izvedba ukrepov za dvoživke 
na posameznih projektnih od-
sekih bo potekala v več fazah. 
V izogib motnjam dvoživk med 
njihovimi selitvami preko cest, 
se bodo vsa gradbena dela izva-
jala v obdobju, ko je teh najmanj. 
Gradnjo bo nadzoroval gradbe-
ni inženir, odgovoren za ustre-
zno izvedbo projektov. Center 
za kartografijo flore in favne ter 
Javni zavod krajinski park Lju-
bljansko barje bosta nadzirala 
pravilno izvedbo ukrepov z vi-
dika dvoživk. 

Gradbena dela na projektnem 
odseku Bistra so se pričela v 
januarju 2023 in bodo trajala 
predvidoma 10 mesecev.

Barbara Pezdir, 
Vodja projekta LIFE 

AMPHICON, 
Direkcija RS za 
infrastrukturo

Državni infrastrukturni 
projekti na območju 
občine Borovnica v 
izvedbi in pred njo 

Ukrep za zaščito dvoživk v Škocjanskem zatoku.
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Volitve, velika dela na 
prometni infrastrukturi, 
oživitev in obogatitev 
kulturnega dogajanja, 
novi športni poligoni za 
mlade ter obnovljena 
železniške dediščine in 
okrepljene zmogljivosti za 
interpretativno vodenje po 
njej.

 
Januar

V začetku januarjasmo se spomni-
li 180 letnice rojstva nadučitelja in 
sadjarja ter kulturnega in političnega 
aktivista Frana Paplerja, moža, ki 
je našo dolino zaznamoval z razvojem 
šolstva in novo sorto jabolk – Paplerje-
vim bobovcem. Začetek leta je bil tudi 
v znamenju brezplačnega cepljenja 
za starejše od 12 let proti obolelosti 
za COVID-19 v Lovskem domu ter 
brezplačnega hitrega testiranja na 
okužbo z virusom SARS Cov 2 v za-
bojniku, postavljenem nasproti vhoda 
v poslopje železniške postaje v Borov-
nici, ki se je končalo konec lanskega 
februarja. 

Februar
Februarja je Občina Borovnica po-

zvala vaške odbore, društva in občane, 
da do konca meseca predlagajo kan-
didate za predsednike in člane vo-
lilnih odborov za volitve poslancev 
v Državni zbor RS. S tem se je tudi v 
naši občini začelo »volilno super-leto«, 
v katerem je bil, po tem, ko je pred-
sednik Stranke Gibanje Svoboda dr. 
Robert Golob prevzel funkcijo pred-
sednika Vlada RS, za poslanca potrjen 
nekdanji župan Bojan Čebela. 

Marec
Marca so se z začetkom usposa-

bljan za interperativno vodenje 
po železniški dediščini nadaljevale 
aktivnosti v okviru projekta Tematski 
park in spominska pot Borovniškega 
viadukta. KD Borovnica-Gledališka 
skupin Šota je v goste povabilo Gle-
dališko skupino Mah z Log-Drago-
mera, ki je 12. 3. 2022 v večnamenskem 
prostoru OŠ dr. Ivana Korošca Borov-
nica uprizorila gledališko igro PO-
HLEP V KOTLINI BARJANSKI po 
motivih Cankarjevega Pohujšanja v 
dolini Šentflorjanski. 

Zaradi širjenja vojaških spopadov v 
Ukrajini po začetku ruskega napada na 
to državo je begunski val dosegel tudi 
našo državo in občane smo pozvali 
k temu, da beguncem iz Ukrajine 
omogočijo namestitev v nezasede-
nih sobah, stanovanjih ali hišah. 
Skladno z določili Zakona o pogrebni 
in pokopališki dejavnosti je Občina 
Borovnica izvedla javno naročilo in 
na tej osnovi 10 – letno koncesijo 
za izvajanje obvezne občinske go-
spodarske javne 24-urne dežurne 
pogrebne službe podelila podjetju 
»PIETA – Franc Tršar s. p.« .

April
V začetku aprila smo v sodelovanju s 

Pokrajinskim muzejem Celje na žele-
zniški postaji postavili razstavo »Ko 
železna pride cesta«, tik za tem pa 
je bila tudi v sodelovanju s TD Borov-
nica dokončana pot do razgledne 
ploščadi pri Z peti Borovniškega 
viadukta, ki so jo občani hitro sprejeli 
kot priljubljeno sprehajalno pot. 

Začetek meseca je obeležil tudi zače-
tek novega utripa na področju kulture 
v naši občini – festivala Glasbena 

fabr’ka v organizaciji KD Adriars. V 
župnijski cerkvi sv. Marjete je nasto-
pil Celjski godalni orkester pod 
vodstvom dirigenta Nenada Firšta z 
izvedbo del dveh znanih italijanskih 
baročnih mojstrov Tomasa Albinonija 
in Giovanija Battiste Pergolesija. 

Tradicionalno spomladansko či-
stilno akcijo, že tretjič v organizaciji 
Zavoda Tri-niti je lani, po opozorilu 
občine, da veliko odpadkov ob cestah 
»izvira« z bencinskega servisa, dopol-
nila tudi ekipa prostovoljcev podjetja 
Petrol. 

Ministrstvo za kulturo smo ponov-
no opozorili na diskriminatornost 
pri javnih razpisih za gradnjo in 
opremo knjižnic, ki občinam brez 
ustanovljenih javnih zavodov na po-
dročju kulture ne omogočajo, da kan-
didirajo za sredstva iz državnega pro-
računa. 

Druga polovica meseca pa je bila 
tudi pri nas v znamenju kampanj 
kandidatov za poslance DZ RS. 

Občani so se hitro odzvali na po-
ziv k darovanju kolesa za male-
ga ukrajinskega begunca, ki se je 
hitro priključil svojim vrstnikom na 
novo zgrajenem in v začetku zelo 
obleganem koloparku oz. pump-
-track stezi, zgrajeni s pomočjo sred-
stev Evropskega sklada za regionalni 
razvoj. Preostala zbrana kolesa smo 
odpeljali v begunski center v Logatcu. 

Maj
Sredi maja je Občina Borovnica 

slovesno podpisala 2,34 milijona 
evrov vredno pogodbo z Direkcijo 
Republike Slovenije za infrastruk-
turo in izvajalcem del podjetjem Ko-
munalne gradnje d. o. o. za ureditev 
kolesarske Borovnica – Breg z re-
konstrukcijo pripadajočega dela 
regionalne ceste. 

V večnamenskem prostoru OŠ dr. 
Ivana Korošca Borovnica je v okviru 
festivala Glasbena fabr’ka nastopil 
trobilni kvintet Kontrast. Tambu-
raši Borovnica so 22. maja 2022, na-
stopili v ljubljanskem Cankarjevem 
domu, v okviru humanitarnega kon-
certa PLEŠEM-POMAGAM, name-
njenega zbiranju sredstev za integraci-
jo ukrajinskih otrok v Sloveniji. 

Junij
V začetku meseca je vodenje obči-

ne prevzel podžupan Peter Črni-
logar, saj je županu Bojanu Čebeli 
po potrditvi mandata poslanca 
Državnega zbora Republike Slo-
venije zaradi nezdružljivosti funkcije, 
prenehal mandat župana. V okviru 
festivala Glasbena fabr’ka sta v žu-
pnijski cerkvi sv. Marjete nastopila 
klarinetist Tadej Kenig in Ensam-
ble Dissonance. 

Sredi meseca so v okviru kolesar-
ske dirke »Tour de Slovenie« tudi 
po našem delu regionalne ceste drveli 

nekateri najboljši kolesarji na svetu, na 
čelu s Tadejem Pogačarjem, nekaj dni 
kasneje pa v sklopu tradicionalnega 
Argonavtskega maratona tudi šte-
vilni rekreativni kolesarji. V okviru 
Poletne muzejske noči je v sklopu festi-
vala Glasbena fabr’ka v Tehniškem 
muzeju Slovenije, v gradu Bistra, 18. 
6. 2022, nastopil Chicarito Jazz 
Quartet. 

Julij
Prvi dan v juliju smo v tematskem 

parku Borovniškega viadukta ponov-
no razstavili ostanke 500 kg letalske 
bombe, ki so jo zavezniška letala od-
vrgla med bombardiranjem viadukta 
leta 1944. Dokončno sta bila urejana 
razgledna ploščad pri Z peti vi-
adukta in park pri lipi nasproti 
stare železniške postaje. Šest udele-
žencev je uspešno opravilo izpite iz 
interpretativnega vodenja po žele-
zniški dediščini v naši občini. Po tri-
letnem premoru smo bili tretjo soboto 
v juliju spet priča Prazniku Borovnic, 
ki ga je preko javnega razpisa izbrani 
organizator – Prozvok d. o. o. – pre-
imenoval v Festival Borovnic. Sejmu 
slastnih borovnic, slaščic in peciva z 
borovnicami, suhe robe in ostalega je 
sledil tamburaški festival, na katere-
ga so Tamburaši Borovnica povabili 
skupine iz Slovenije in Hrvaške. Za 
potešitev lakote in razvajanje brbončic 
je poskrbel aktualni slovenski master-
chef Luka Novak. Z narodno-zabav-
nih vižami in svojimi humorističnimi 
domislicami je obiskovalce zabaval 
Marjan Zgonc. Za otroški živ žav je bil 
na voljo otroški zabaviščni park, za nji-
hovo zabavo pa sta poskrbela čarovnik 
Jole Cole in klovn Žare. V OŠ si je bilo 
kot običajno mogoče ogledati razstavo 
čipk, po tematskem parku in spomin-
ski poti nekdaj mogočnega Borovni-
škega viadukta pa so zainteresirane 
obiskovalce popeljali vodiči-interpreti. 
Zvečer ja na glavnem odru zazvenela 
rock-glasba, katere vrhunec je bil na-
stop skupine Big Foot mama, na stran-
skem odru pa se bo v zvokih narodno 
zabavne glasbe od poslušalcev poslovil 
domači Ansambel Livada. 

Proti koncu meseca je okviru do-
brodelnega kolesarskega projekta 
“212 občin” tudi našo občino obiskal 
mlad cestni kolesar Matjaž Hribljan, 
član KK Jan Sport iz Vrhnike. Sprejel 
ga je Peter Črnilogar, podžupan v za-
časnem opravljanju funkcije župana 
on za obolele za ALS v imenu občine 
donirala nekaj sredstev. 

Po zaslugi Bogomirja Trohe, Roka 
Šmona in drugih zanesenjaških ljubi-
teljev železniške tehniške dediščine je 
v Borovnico natančno po 100 letih 
od njene izdelave, prispela parna 
lokomotiva iz zbirke lokomotiv 
Železniškega muzeja Slovenskih 
železnic (SŽ). Lokomotiva z oznako 
JŽ 01-074 je bila leta 1922 v Nemči-

ji izdelana za namen vleke potniških 
vlakov na relaciji Maribor – Zagreb – 
Kotoriba, občasno je potnike prevažala 
tudi v Ljubljano. Pred svojim »zadnjim 
počitkom« pri borovniški železniški 
postaji je lokomotiva vse od leta 1981 
domovala v križišču ob Kajuhovi uli-
ci in Letališki cesti, na manjši travna-
ti zaplati ob nekdanji tovorni postaji 

Ljubljana Moste v Ljubljani. 86-tonska 
stara dama je zelo redek primer ohra-
njene štiricilindrske lokomotive na slo-
venskem. 

Dan pred njenim prihodom je na 
slovesni akademiji ob občinskem 
prazniku na pomen železnice za 
razvoj Borovnice ter prizadevanj 
za ohranitev železniške tehniške 

Utrip v občini Borovnica v letu 2022

Poskusno interpretativno vodenje

V okviru Poletne muzejske noči je v sklopu festivala Glasbena fabr’ka v Tehniškem 
muzeju Slovenije, v gradu Bistra, 18. 6. 2022 nastopil Chicarito Jazz Quartet.

Prejemniki občinskih priznanj

Otroci na razgledni ploščadi

Otroci v Koloparku Borovnica.

Razstava: “Ko železna pride cesta”
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in kulturne dediščine opozoril 
tudi podžupan v opravljanju funk-
cije župana Peter Črnilogar ter 
podelil občinska priznanja za leto 
2022. Priznanja so prejeli Aleksander 
Müller za dolgoletno delovanje na 
področju glasbene dejavnosti, Mar-
ko Žitko za aktivno sodelovanje na 
področju športa in ostalih družbenih 
dejavnostih ter povezovanju lokalnih 
skupnosti, Damjana Košir za delo na 
humanitarnem področju, povezovanju 
in širjenju prepoznavnosti Občine Bo-
rovnica, Jože Zver za obuditev tambu-
raške aktivnosti in ohranjanje ljudske-
ga instrumentalnega izročila v Občini 
Borovnica, Peter Bezek za dolgoletno 
aktivno sodelovanje na zgodovinskem 
področju in Moški pevski zbor Štin-
glc za 30-letnico delovanja. 

Avgust
Po dogodkov polnemu juliju je bil av-

gust seveda bolj »počitniški«. Društvo 
Zabočela je v sodelovanju s Podru-
žnično knjižnico dr. Marje Bor-
šnik počitniško praznino zapolnilo 
s poletnimi pravljičnimi uricami 
in predvajanjem slovenske filmske 
uspešnice – komedije To so gadi, v 
»kinu pod zvezdami« pri vaškem vo-
dnjaku. 

V sklopu priprav na novo šolsko 
leto je občina v coni Struge uredi-
la dodatne parkirne površine za 
zaposlene v OŠ dr. Ivana Korošca 
Borovnica, na Zalarjevi cesti pri pre-
hodu za pešce v bližini gostilne Godec 
pa postavila prikazovalnik hitrosti 
vozil. Festival Glasbena Fabr’ka se 
je spektakularno zaključil na Kržiče-
vem parkirišču za kamione v Obrtno-
-poslovni coni Struge z vizualno- tol-
kalsko-elektronskim spektaklom 
skupine Tolkatronika, o čemer je 
poročala tudi nacionalna televizija. 

September
Prvi dan septembra je bil kot obi-

čajno v znamenju začetka novega 
šolskega leta, v lanskem letu pa tudi 
slovesnega obeleženja 100 letnice 
PGD Breg – Pako. Leta 1922 je 22 
mladih fantov s pomočjo takratnega 
veleposestnika Srečka Kobija ustano-
vilo Gasilsko četo Breg. Že naslednje 
leto so zgradili manjši gasilski dom in 

nabavili ročno gasilno brizgalno. Ga-
silski dom, zgrajen leta 1923, so že leta 
1937 popravili in povečali, za ta objekt 
obstaja v arhivu gasilskega društva še 
originalni načrt. Zaradi gradnje nove 
železniške proge so krajani od leta 
1948 do 1952 s prostovoljnim delom 
zgradili nov gasilski dom, ki povečan 
in obnovljen še danes služi svojemu 
namenu. 

Kmalu zatem se je začela dolgo 
pričakovana gradna kolesarske 
povezave Borovnica – Breg ob regi-
onalni cesti od mostu čez Borovnišči-
co do odcepa za gasilski dom na Bregu, 
ki bo ob tem tudi popolnoma preno-
vljena, sočasno pa bo obnovljen tudi 
ta del vodovoda. 

Tudi v letu 2022 so v sklopu Evrop-
skega tedna mobilnosti na za en 
dopoldan zaprti Paplerjevi ulici in na 
parkirišču pred borovniškim vrtcem 
potekale »prometne igre«, preizkusi el. 
koles in skirojev in brezplačni osnovni 
servis koles, novost, ki se je dobro prije-
la, pa je bil poligon spretnostne vožnje 
s kolesi in preizkusa znanja prometnih 
predpisov v izvedbi ZŠAM Vrhni-
ka. Ob tem je v Koloparku Borovnica 
potekalo tekmovanje v »pumpanju« v 
izvedbi KŠD Super potencial, učenci 
6. razredov OŠ pa so si ogledali tudi 
tematski park Borovniškega viadukta 
in muzejsko parno lokomotivo na že-
lezniški postaji, kjer jim je Rok Šmon 
pojasnil njeno delovanje. 

Ob koncu meseca se je s slovesno 
otvoritvijo tematskega parka 
s strani poslanca Bojana Čebele in 
podžupana v začasnem opravljanju 
funkcije župana Petra Črnilogarja ter 
zaključno slovesnostjo v izvedbi 
skupine učencev OŠ dr. Ivana Ko-
rošca Borovnica zaključil projekt 
Tematski park in spominska pot 
Borovniškega viadukta. 

Oktober
V oktobru je bila v polnem zamahu 

delna obnova Zdravstvene posta-
je Borovnica. Po odhodu dr. Marije 
Munda v pokoj je ambulanta splo-
šne medicine v Borovnici ostala brez 
zdravnika. Po več neuspešnih posku-
sih pridobiti zdravnika iz mreže jav-
nega zdravstva, je Občina Borovnica 
objavila razpis za podelitev koncesije. 

Na razpis se je prijavilo podjetje Stu-
dio R, d. o. o. iz Domžal. Na v 21. seji 
občinskega sveta 14. oktobra 2022 se 
je občinski svet soglasno odločil, da se 
koncesija ne podeli. Vodstvo občine in 
vodstvo ZD Vrhnika sta namreč dose-
gla dogovor, da ambulanto splošne 
medicine v Borovnici prevzame 
Zdravstveni dom Vrhnika. Od za-
četka decembra v prenovljenih pro-
storih Zdravstvene postaje Borovni-
ca izmenično delujeta dva zdravnika, 
doktorja medicine s specializacijo iz 
družinske in urgentne medicine, ki sta 
že desetletje zaposlena v vrhniškem 
zdravstvenem domu.

Prav tako v polnem zamahu pa se je v 
oktobru začela tudi prenova železni-
ške proge Ljubljana – Divača, na 
odsekih med Brezovico in Preser-
jami ter Preserjami in Borovnico. 
Zaradi nje so se potovalni časi vlakov 
proti Ljubljani bistveno podaljšali, šte-
vilni prevozi potnikov pa se opravljajo 
z nadomestnimi prevozi z avtobusi, kar 
je večjemu številu prebivalcev prineslo 
takšne in drugačne nevšečnosti, od re-
dnega zamujanja pri prihodu na delo 
do dolgotrajnega čakanja na ustrezen 
prevoz. Vodstvo občine je v vodstvo 
SŽ Potniški promet d. o. o. seznani-
lo s temi nevšečnostmi ter predlogi 
občanov za njihovo odpravo oziroma 
omilitev. V odgovoru so SŽ Potniški 
promet d. o. o. obljubile, da bodo stori-
le vse, kar je v njihovi moči, da bo težav 
in nevšečnosti čim manj in da bodo 
tudi ukinile vsa doplačila pri nakupu 
železniških vozovnic za prevoze na re-
laciji Borovnica - Ljubljana in obratno, 
vendar pri realizaciji te obljube še ve-
dno prihaja do težav.

Zaradi prenove železniške proge je 
prišlo tudi do začasnega zaprtja podvo-
za na Cesti pod goro, podvoz na Pakem 
pa je odprt samo za kolesarje, pešce in 
živino, medtem ko je bil podvoz na Uli-
ci bratov Debevec zaprt za 36 ur v času 
praznikov. V zvezi z izvedbo zapor in 
zagotavljanjem čim bolj nemotenega 
prometa se je vodstvo občine večkrat 
sestalo s pristojnimi z DRI in izvajalca.

21. 10. 2022 je na borovniški žele-
zniški postaji ob zaključku pre-
nove odseka proge med Ljubljano 
in Brezovico ter pričetku del na 
odsekih Brezovica – Preserje in 
Preserje – Borovnica potekala 
slovesnost, ki so se je ob prisotnosti 
podžupana v začasnem opravljanju 
funkcije župana Petra Črnilogarja, ki 
je navzoče tudi nagovori in direktorice 
občinske uprave Dolores Dolenc Bajc, 
kot govorci udeležili tudi minister za 
infrastrukturo mag. Bojan Kumer, 
vodja projektne skupine za okrevanje 
in odpornost pri Evropski komisiji ga. 
Celine Gauer, direktor Urada RS za 
okrevanje in odpornost mag. Josip 
Mihalic in v. d. direktorja Direkcije 
Republike Slovenije za infrastruktu-
ro g. Bojan Tičar, prisotni pa so bili 
tudi drugi visoki gostje in novinarji 
številnih medijskih hiš.

Vodstvo občine je v oktobru s pred-
stavniki Direkcije RS za vode po več-
letnih prizadevanjih sklenilo tudi po-
memben dogovor o sofinanciranju 
ukrepov za zmanjšanje poplavne 
ogroženosti v občini. Izvedba teh 
ukrepov, katerih vrednost je ocenjena 
na okoli 3,5 milijona evrov, predvsem 
ureditev razbremenilnega suhega ka-
nala za odvajanje voda iz potoka Ma-
lence v primeru izredno intenzivnih 
padavin, je tudi pogoj za pridobivanje 
soglasij omenjene direkcije za izvedbo 
vseh večjih gradbenih posegov v jedru 
naselja Borovnica. S širšimi bo po-
trebno zamenjati tudi večino cevi na 
zacevljenem odseku potoka, potrebno 
pa bo tudi povečanje pretočnosti Bo-
rovniščice in omogočanje njenega hi-

trejšega prelivanja vode iz njene struge 
na levem bregu ob naselju Breg. V do-
govor sta vključeni tudi novogradnja 
mostu v Jele in rekonstrukcija mostu 
čez Borovniščico na Mejačevi ulici. 

V mescu oktobru je začela delovati 
tudi nova spletna stran občine. 

 
November

V začetku novembra je bila v upo-
rabo predana plezalna stena pri 
telovadnici OŠ dr. Ivana Korošca 
Borovnica. Občina Borovnica se je v 
mesecu marcu 2022 prijavila na razpis 
Ministrstva za izobraževanje, zna-
nost in šport in pridobila podporo v 
višini 20.000 € za izgradnjo stene za 
športno plezanje. Stena je postavljena 
na zahodnem zidu šolske telovadnice, 
dolga je skoraj 16 metrov in visoka 3 
metre. Namenjena je balvanskemu 
plezanju šolarjev in varovancev vrtca 
ter občanov, člani Jamarskega kluba 
in gasilci jo bodo uporabljali tudi za 
treninge vrvnih manevrov. Sam stena 
je bila dokončana že v sredini oktobra, 
od začetka novembra pa je opremljena 
tudi s tablami z navodili za njeno upo-
rabo, ki jih prosim upoštevajte. 

V tem mesecu je bilo v Koloparku 
Borovnica postavljeno ulično pohi-
štvo, tudi stojalo za popravilo koles 
s kompletom orodja. 

Volitve župana in občinskega 
sveta so se iztekle s prepričljivo 
zmago kandidata za župana Pe-
tra Črnilogarja in njegove Liste za 
našo Borovnico, ki ima v novem ob-
činskem svetu 7 od trinajst svetniških 
mest. Socialni Demokrati in Neodvi-
sna lista za razvoj Borovnice so osvojili 
dva svetniška sedeža, Nova Slovenija – 
Krščanski demokrati in Slovenska de-
mokratska stranka pa po en sedež. 

Udeležba na volitvah za predsednika 
Republike je bila v naši občini nekoliko 
nad državnim povprečjem. 

December
V začetku decembrase je na usta-

novni seji sestal Občinski svet 

Občine Borovnica. Občinske volil-
na komisija je podala poročilo o izidu 
volitev v Občinski svet Občine Borov-
nica in poročilo o izidu volitev za žu-
pana Občine Borovnica. Imenovana 
je bila Mandatna komisija za pregled 
prispelih pritožb in pripravo predloga 
potrditve mandatov članov Občinske-
ga sveta Občine Borovnica in pripravo 
predloga ugotovitve izvolitve župana 
Občine Borovnica. Mandatna komisija 
je potem potrdila mandate izvoljenih 
članov in župana. Na koncu seje je bila 
imenovana Komisija za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja.

Po dokončanju delne prenove pro-
storov zdravstvene postaje je na dan 
Sv. Miklavža jv Borovnici pričela z 
delom ambulanta splošne medici-
ne, katere nosilec je Srđan Mančić 
dr.med., spec. druž. med. in spec. 
urg.med, sicer zaposlen na Nujni 
medicinski pomoči v Zdravstvenem 
domu Vrhnika. V ambulanti bo en-
krat na teden imela ordinacijo 
tudi dr. Vesna Homar, dr.med., 
spec.urg.med. in spec.druž.med., 
sicer vodja Nujne medicinske pomoči 
v Zdravstvenem domu Vrhnika.

Občina Borovnica je skupaj z ob-
činama Log - Dragomer in Vrhnika 
ter JP KPV d. o. o., 19. 12. 2022, s strani 
predsednice Društva Ekologi brez 
meja Katje Sreš, na slovesni podeli-
tvi na sedežu JP KPV d. o. o., prejela 
certifikat ZERO WASTE CERTFI-
ED CITY, ki ga podeljuje organizacija 
Mission Zero Academy.

Ves mesec je med vodstvom občine 
in predstavniki DRSI in DRI poteka-
la intenzivna komunikacija glede 
postavitve protihrupnih ograj ob 
železniški progi, župan Peter Črni-
logar pa se je najprej na Agencijo RS 
za železniški promet, kasneje pa na 
SŽ Infrastruktura d. o. o. pisno obr-
nil z zahtevo, da se reši vprašanje 
prekomernega obremenjevanja z 
emisijami hrupa mirujočih žele-
zniških kompozicij na območju 
železniške postaje Borovnica. 

Slovesno odprtje tematskega parka Borovniškega viadukta

Prenova zdravstvene postaje Borovnica

Med novoletnimi prazniki, ko se 
povsod umirja delo, je v vrtcu Borov-
nica, enota Mavrica, potekala nujna 
renovacija nekaterih delov kuhinje. 

Že kar nekaj časa smo v vrtcu Bo-
rovnica v enoti Mavrica imeli težave 
v kuhinji. Iz dveh sten so namreč od-
stopale ploščice in omet. Stanje se je 
v 30 letih poslabšalo do tolikšne mere, 
da je bila potrebna nujna sanacija teh 
dveh delov. Prvi del se nahaja v osre-
dnji kuhinji, drugi pa v pomivalnem 
delu.

V kuhinji je ob premikanju težkih 
strojev in kotla prišlo do poškodbe 
starih cevi in s tem posledično do 
dodatnih del. Pod tlaki je počila sta-
ra cev, zato je bilo treba zapreti vodo 
za celotni objekt in zadevo sanirati 
v najkrajšem možnem času. Ko smo 
zadevo uredili s strani vodovodnega 
inštalaterja, je lahko začel s sanacijo 
tudi keramičar. Treba je bilo odstra-

niti stare ploščice in omet, nato pa je 
keramičar stene premazal z emulzijo 
in na omet položil nove ploščice. Po 
končanem delu so strokovnjaki za 
kuhinjske stroje opremo postavili 
nazaj v prvotno stanje.

V pomivalnem delu kuhinje se je 
tudi odstranilo ploščice in omet, nato 
je keramičar prav tako stene prema-
zal z emulzijo in na omet položil nove 
ploščice. V tem času je priprava obro-
kov potekala nemoteno, saj so nam 
uporabo kuhinje odstopili v osnov-
ni šoli dr. Ivana Korošca Borovnica, 
v kateri so bile novoletne počitnice. 
Z nekaj več logistike so otroci kljub 
vsemu obroke dobivali po ustaljenem 
urniku. 

V imenu kolektiva vrtca Borovnica 
se zahvaljujemo vsem, ki so pomaga-
li pri nekajdnevni obnovi kuhinje v 
prazničnem času. 

Kolektiv vrtca Borovnica

Obvestilo kupcem
 

Spoštovani kupci, obveščamo vas, da smo multimat, ki je bil na borovniški tržnici postavljen 
leta 2018, odstranili. Vzrok je vlom in poškodovanje naprave. Zahvaljujemo se vsem, ki ste 
spremljali našo ponudbo in kdaj tudi kaj kupili. Na našem domačem naslovu lahko kupite 
ekološko pridelana živila: kokošja jajca, sveže mleko, sadne sokove, sadni kis, med in žganje. 
Na zalogi imamo tudi še krompir. Hvala za vaše zaupanje, v novem letu 2023 pa vam želimo 
predvsem zdravja in vse dobro!

Ekološka kmetija Pr’ Laškarju, Zabočevo 10, Borovnica, 040 462 373 

Sanacija kuhinje v vrtcu Borovnica
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Na delavnicah, srečanjih 
in s pogovori smo 

raziskovali stare običaje, 
pripovedi, pesmi in 

plese našega kraja ter jih 
skušali skozi igro obuditi 

ter jih podoživeti.
 
Pet skupin našega vrtca se 

je tematike lotilo razširjeno, a 
hkrati s skupno rdečo nitjo, po-
vezati staro in mlado v besedi, 
glasbi in plesu. Osredotočili 
smo se na pripovedi naših star-
šev in starih staršev. Obiskale 
so nas babice pa tudi mamice 
(tam kjer babice niso mogle 
priti) in nam povedale, kakšno 
je bilo življenje včasih. Prebrale 
so nam tudi slovenske ljudske 
pravljice. 

Veliko smo se pogovarjali tudi 
ob knjigi Cvetke Sokolov: Bilo je 

nekoč na deželi in iz nje črpali 
vprašanja za obiskovalce. Veliko 
smo se pogovarjali o običajih in 
navadah iz preteklosti in ugota-
vljali, da so se nekateri običaji/
navade še ohranile, kar nekaj pa 
jih je zamrlo. Pripravili smo si 
čutne poti iz naravnih materi-
alov in po igralnici hodili bosi, 
tako kot v starih časih. Primer-
jali smo obutev, oblačila včasih 
in danes (po fotografijah, ki 
smo jih našli na spletu). Sezna-
nili smo se z opravili, za katere 
so bili včasih zadolženi otroci. 
Zavrteli smo časi in robkali in 
ličkali koruzo. Ker ne gre za de-
javnost, ki poteka vsak dan, sta 
bili vztrajnost in volja izjemni. 
Opravilo je bilo otrokom zelo 
všeč, čeprav so nekateri zaradi 
vztrajnosti dobili čisto prave 
žulje. 

Peli smo ljudske pesmice, ki 

so jih babice pele, medtem ko 
so pasle krave, se naučili ljudske 
izštevanke iz zbirke Enci benci, 
risali s svinčnikom, ogljem, s 
palico v pesek, se igrali ristanc, 
metanje kamenčkov, se igrali z 
naravnim materialom (vejice, 
lubje, deščice, plesali enostavne 
ljudske plese Potujemo v Raki-
tnco, Bela lilija, …).

Pogovarjali smo se tudi o 
hrani nekoč in danes, o dobri-

nah, ki jih lahko kupimo danes 
in tistih, ki so jih včasih ljudje 
sami pridelali doma. Obiskali 
smo ekološko kmetijo, ki skr-
bi za samooskrbo po principu 
permakulture in biodinamike. 
Gospod Slavko Turšič nam je 
razkazal njivo, sadovnjak in 
rastlinjak, nam pripravil de-
gustacijo domačih jedi in iz-
delkov (domače marmelade, 
kruh, keksi, suhe slive, hruške, 
jabolčni sok, jabolčni kis …) in 
nam predstavil, kako postati 
samooskrben, kot so bili vča-
sih samooskrbni na deželi. Ker 
nam je vrtčevski sadovnjak po-
daril bogato letino jabolk, smo 
hiteli s pobiranjem jabolk in si 
skuhali jabolčno čežano. Otroci 
so pri dejavnosti sodelovali od 
začetka do konca (od rezanja 
sadja do kuhanja čežane). Nato 
smo kozarce čežane shranili za 
ozimnico.

Posvetili smo se tudi glasbi in 
glasbilom nekoč. Spoznali smo, 
kako so praljudje proizvajali 
zvok, ko še niso imeli glasbil (s 
telesom, s tolčenjem dveh na-
ravnih predmetov itd.). Preko 
posnetka smo spoznali najsta-
rejšo piščal, ki je bila najdena v 
Sloveniji (Divje Babe). Medtem 
smo se pogovarjali tudi o življe-
nju neandertalcev. Piščal smo 

poustvarili iz das mase in eno 
izmed njih razstavili v »vrtče-
vskem muzeju« (garderobi) ter 
ji priložili informacije za starše. 
Spoznali, poimenovali in po-
slušali smo enostavna otroška 
glasbila, ki so jih uporabljali 
nekoč (nunalca, brnivka, drdra, 
lubnata piščalka, trstenke, lon-
čeni bas) in izdelali plakat. Nu-
nalco smo poskušali izdelati iz 
koruznega stebla. Otroci so z 
navdušenjem spremljali izdela-
vo lesene piščalke, ki jo je v svoji 
delavnici naredil skupaj z nami 
gospod Stanko Brlogar, njegova 
žena pa nam je povedala, kako 
so se igrali nekoč. Spoznali 
oziroma ponovili smo nekaj 
ljudskih pesmi in zaplesali ljud-
ske plese (Ob bistrem potočku; 
Abraham; Lepa Anka; Pleši, ple-
ši črni kos). V povezavi z belo-
kranjskim plesom »Lepa Anka« 
smo spoznali tudi tamburico, v 
živo pa smo jih slišali, ko so nas 
obiskali člani skupine Tambu-
rašev Borovnica in nam zaigrali 
nekaj ljudskih pesmi, zraven ka-
terih so otroci tudi zapeli. 

Skozi projekt smo se seznani-
li tudi z osnovnimi folklornimi 
oz. ljudskimi plesi. 

Izdelali smo vabila, ki so jih 
otroci odnesli babicam in ded-
kom. In ko so povabljeni prišli 

na obisk v vrtec smo se pred-
stavili s plesi Bela lilija/Rdeči 
tulipan, Ringa raja, Potujemo v 
Rakitnico, Abraham, Peričice 
in Ob bistrem potočku. Zadnji 
ples so otroci zaplesali skupaj s 
svojimi babicami. Igralnico sva 
uredili po starinsko in razgrnili 
kar nekaj kvačkanih prtičkov. 
Otroci so na nastopu nosili 
predpasnike, deklice tudi rutke 
na glavi.

V garderobi smo za babice 
in dedke pripravili tudi razsta-
vo fotografij, iz katerih je bilo 
razvidno, kako v vrtcu spozna-
vamo kulturo: navade, običaje, 
igre, oblačila, spoznavanje svo-
jega kraja …

Gostje so bili navdušeni nad 
nastopom. Pohvalili so vse na-
stopajoče, razstavo, se zahvali-
li za ves trud, ki ga vlagamo v 
otroke in predvsem za predajo 
kulturne dediščine otrokom. 

Vse dejavnosti, ki smo jih or-
ganizirali in izvedli, so otroke 
in s tem tudi starše ter stare 
starše spodbudile k razmisle-
ku in obujanju ter ohranjanju 
običajev, starih vedenj in znanj. 
Zahvaljujemo se vsem, ki so so-
delovali z nami in svoje znanje 
predali najmlajšim.

Za vrtec Borovnica,
Tina Mazi

Vzgojiteljice Klara Bajec, Martina 
Hrženjak in Mateja Milosavljevič 
v vrtcu v Borovnici so se odločile, 
da navdušijo otroke in starše s 
postavitvijo pravljičnih poti, ki 
so otrokom zanimive, privlačne 
in ravno prav dolge, da jih lahko 
obiskujejo otroci vseh starosti. 

Poti skozi gozd so dobro označene, postanki 
in naloge privlačne in zabavne, pravljice znane 
in kratke. Vzgojiteljice jih z otroki zelo rade obi-
skujemo in spodbujamo malčke, naj na pravljič-
ne poti povedejo tudi svoje starše in se skupaj z 
njimi podajo v gozd in raziskovanje.

Tokrat so se vzgojiteljice potrudile, naredi-
le krasno pot po pravljici RAZBITA BUČA in 
ni minilo niti 14 dni, ko so nam otroci, ki so s 
starši obiskali pot, potožili, da so jo poškodovali, 
sestavljanko vrgli na tire, da jo je povozil vlak, 
uničili “slepo potko”, narejeno iz volne, strgali 

smerokaze s stopinjami živali in nametali veje 
na pot. Starši, ki so z otroki po obisku vandalov 
šli po pravljični poti, so popravljali škodo, ki so 
jo naredile roke baje malo starejših objestnih 
šolarjev. Namesto da bi svojo odvečno energijo 
vložili v kaj pametnega, so uničili pot, namenje-
no učenju in nedolžnemu veselju naših otrok.

Starši, ali sploh veste, kje se nahajajo vaši otro-
ci, kje delajo škodo, trpinčijo živali, uničujejo 
stvari, za katere se je nekdo moral pošteno po-
truditi? Morda bi namesto tega, da razmišljajo 
o traparijah, vzeli vrečo in rokavice ter pobrali 
smeti, ki nametane ležijo tudi ob naših pravljič-
nih poteh. Vsi so obiskovali vrtec in pozabili, kaj 
smo jih učili. Vaščani v Borovnici poznajo otro-
ke, ki so v tolpi. Za njimi ostanejo smeti energij-
skih in alkoholnih pijač, embalaža od prigrizkov 
in uničenje. Morda je čas, da kaj ukrenemo.

Žalostno smo zrle v uničeno pravljično pot 
in razmišljale o tem, ali sploh ima smisel posta-
vljanje takšnih poti, če jih objestneži uničijo v 
štirinajstih dneh.

Vrtec Borovnica, Zvonka Makovec

“Razbita” pravljična
pot Razbita buča

V vrtcu Mavrica smo se 
sredi novembra, v času 

priprav na Tradicionalni 
slovenski zajtrk, v 

skupini Žabice (2–3), 
pogovarjali o tem, od 

kje dobimo mleko. 

Pogledali smo si kravo na fo-
tografijah in poimenovali njene 
dele telesa, prešteli noge ter jo 
glasovno oponašali. Ugotovi-
li smo, kje ima mleko in da se 
njen mladiček – teliček – hrani 
z njim iz vimen. 

Prebrali smo tudi zgodbo o 
kravi Lizi, ki je šla na dopust 
in preko nje spoznali ogromno 
zanimivih lastnosti o njej in 
o njenem mleku. To pa ni bilo 
dovolj! Do sedaj smo se nauči-
li, kdo nam daje mleko in zakaj 
ga je dobro piti, želeli pa smo 
izvedeti še, kako ga dobimo. Z 
vzgojiteljico sva jim na prakti-
čen in poučen način prikazali, 

kako poteka molža. Iz kartona 
sva izdelali velik model krave. 
Skupaj z otroki smo jo polepili s 
črnimi lisami in ji naredili tudi 
vimena iz lateks rokavice, pre-
luknjane in napolnjene z belo 
vodo. Otroci so se lahko preiz-
kusili v molži in tistimi najbolj 
vztrajnim je uspelo! To se jim je 
zdelo zelo zanimivo. Na ‘obisk’ 
k naši kravi Mukici smo pova-
bili še druge otroke iz vrtca, da 
so se v molži lahko preizkusili 
prav vsi. 

Male glavice so bile po vsem 
tem polne novega znanja, čaka-
lo pa jih je še eno presenečenje. 
Odpravili smo se na obisk k bli-
žnjemu kmetu Marjanu, ki ga 
veliko otrok pozna, saj opravlja 
tudi hišniška dela. V svojem 
hlevu nam je pokazal prave kra-
ve. Otrokom je pokazal, kako 
molža poteka. Za otroke je bilo 
pravo doživetje, ko je iz vimen 
priteklo pravo mleko! 

Starejše oddelke vrtca je dan 
pred Tradicionalnim sloven-

skim zajtrkom obiskala Slavi 
z okoliške kmetije, na kateri 
pridelujejo ekološke dobrote. 
Razstavila je nekaj domačih pri-
delkov in izdelkov, ki teknejo k 
pravemu slovenskemu zajtrku. 
Pogovarjali so se o pomenu eko-
loške in doma pridelane hrane. 
Nekateri otroci so z navduše-
njem povedali, da imajo doma 
kmetijo ali vrt, drugi pa so se 
pohvalili, da pomagajo pri svo-
jih dedkih in babicah.

Spoznanje o tem, kako in od 
kje dobimo mleko ter zdravo 
slovensko hrano, smo zaključili 
z okušanjem enega in drugega 
v petek, 18. novembra. V vrtče-
vski kuhinji so nam pripravili 
tradicionalni slovenski zajtrk – 
domači kruh, maslo, med, sve-
že mleko in jabolko. Dokaz za 
to, da je bil zajtrk res okusen, pa 
je ta, da na mizah ni ostala niti 
drobtinica!

Za vrtec zapisala Živa Košir

Molža krave Mukice

Zajtrk z mlekom – super dan!

Teden kulturne 
dediščine 
v vrtcu
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December je praznični 
čas pričakovanja, 
kar verjetno najbolj 
doživeto občutijo 
otroci. Vrtec Borovnica v 
decembru obišče dedek 
Mraz, ki so ga bili otroci 
letos nadvse veseli.

 
Decembra 2022 je Dedek 

Mraz obiskal prav vseh 15 od-
delkov našega vrtca, a tokrat ne 
sam temveč v spremstvu dveh 
navihanih škratkov. Najprej se 
je odpeljal do oddaljenih enot 
vrtca (Zarja, Žarek, Sonček), a 
tokrat ne s sanmi, ker snega 
žal ni bilo. Za osebni prevoz je 

poskrbel vrtec predvsem zato, 
ker so ga otroci že zelo zelo po-
grešali, saj v zadnjih 2 letih niso 
imeli bližnjega srečanja z njim. 

Tako je dedek Mraz v družbi 
dveh nagajivih škratkov obiskal 

prav vse otroke, jim podaril 
sladko in zdravo darilce, otroci 
in vzgojiteljice pa smo mu zape-
li nekaj pesmic ter mu obljubili, 
da se bomo še naprej trudili biti 
dobri drug do drugega, poslušni, 

da si bomo igrače v vrtcu delili 
in se primerno obnašali. Dedek 
Mraz nam je verjel na besedo in 
obljubil, da ob prvem snegu ali 
najkasneje po novem letu škrat-

ki dostavijo darila prav vsem 
otrokom tako doma kot v vrtcu. 

In res so nas po novoletnih 
praznikih v igralnicah pričaka-
la darila – nove zanimive igre 

in igrače, ki smo jih z največjim 
veseljem odprli in se z njimi ta 
trenutek najraje igramo. 

Za vrtec Borovnica 
Tina Mazi

V ponedeljek, 5. 
12. 2022, je vrtec 

Borovnica obiskala 
znana poznavalka in 

strokovnjakinja za 
zelišča. 

Otrokom je predstavila nekaj 
osnovnih zelišč, ki nam rastejo 
pred nosom in so nam dosto-
pna skoraj skozi celo leto.

Žal nam je vreme ponagajalo 
in gospe Margite v dežju nismo 
mogli popeljati na naš vrtčevski 
zeliščni vrt, kjer nam rastejo 
drobnjak, ameriški slamnik, 
različne vrste mete in melise, 

timijan, origano, peteršilj, peh-
tran, lovor, ognjič ipd. Margita 
je otrokom poklonila tudi ži-
tno seme prave pire. Kasneje 
smo izdelali božične možičke iz 
najlonske nogavice in žaganja. 
Gospa Margita je seboj prine-
sla sveža ter posušena zelišča, 
ki smo jih prepoznavali in jih 
poimenovali. Izvedeli smo, da 
že od nekdaj velja, da marsika-
tera rastlina vsebuje zdravilne 
sestavine, ki pozitivno vplivajo 
na človeško telo. Zdravilne ra-
stline so naše naravno okolje, 
služijo nam za prehrano, hkrati 
pa so nam tudi podpora pri pre-
magovanju številnih bolezni in 

drugih težav. Iz poznanih zelišč 
smo si nato skupaj skuhali tudi 
pravi zeliščni čaj in si pripravili 
čajanko iz domačega čaja. Otro-
ci so Margito z zanimanjem 
poslušali, jo opazovali, spra-
ševali in prepoznavali zelišča 
ter pohvalili pripravljen domač 
čaj. Povedali so, da je tak kot pri 
babicah. Želimo si, da bi babice, 
tete, sosede ali druge poznaval-
ke, kot je Margita, še naprej pre-
našale svoje znanje na najmlajše. 
Ob tem se zahvaljujemo Margi-
ti za predano znanje in čas, ki 
nam ga je poklonila. 

Za vrtec Borovnica
Tina Mazi, vzgojiteljica

Nekaj strokovnih 
delavk vrtca Borovnica 
smo se združile v 
dramsko skupino. 

Že drugo leto se dobivamo 
enkrat tedensko, v popoldan-
skem času, na vajah za dram-
ske nastope. Skupaj stakne-
mo glave in po kakšni znani 
pravljici poustvarimo našo 
priredbo. Navadno v igrico 
vključimo tudi glasbo in ples. 
Sceno ustvarimo same in prav 
tako kostume. Na vajah uži-
vamo ob ustvarjanju v skoraj 
vseh komponentah umetnosti. 
Posebne smo tudi zato, ker v 

naše predstave vključimo zna-
no in popularno glasbo ter ples. 
Prav tako je naša posebnost, da 
v vsaki predstavi nastopajo isti 
junaki in junakinje, ki otrokom 
in odraslim pričarajo novo 
zgodbo, novo pravljico.

Prvič smo nastopile v Bo-
rovnici na koncu junija 2022, 
ko smo odigrale igrico Muca 
Japonkarica, ki smo jo priredile 
po znani pravljici Muca Copa-
tarica, kar je bilo letnemu času 
bolj primerno. Odzivi na igri-
co so bil zelo dobri, zato smo 
dobile veselje in motivacijo za 
delo naprej. 

Tako smo se decembra že 
drugič predstavile na »veli-

kem« odru osnovne šole Bo-
rovnica, kjer smo nastopile 
s predstavo Iglu za vse. Za 
omenjeno predstavo smo čr-
pale navdih v pravljici Hiška 
za vse, kjer je osrednja tema 
prijaznost, toleranca drug do 
drugega in prijateljstvo. 

Vsem, ki ste si že ogledali 
našo predstavo, se prav lepo 
zahvaljujemo za obisk. Ponov-
no si želimo druženja z vami v 
mesecu juniju, ko vas bodo na 
odru pričakale nove prigode že 
znanih junakov in junakinj.

Jana Sedej, mentorica 
dramske skupine

Dramska skupina vrtca 
Borovnica se predstavi

Vrtec Borovnica obiskala poznavalka in 
strokovnjakinja za zelišča 

Margita Vehar

Obisk 
dedka 
Mraza 
v Vrtcu 
Borovnica
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Daniel Horvat je ravnatelj, ki ima svoja vrata pi-
sarne vedno odprta. Še ko sem jih sam avtomat-
sko zaprl ob vstopu v prostor, da opraviva inter-
vju, jih je sam nazaj odprl. S podporo občinskega 
sveta in sveta zavoda je Daniel Horvat nastopil 
tretji mandat ravnateljevanja v Osnovni šoli dr. 
Ivana Korošca Borovnica in tako je imel kar kaj 
povedati v pogovoru. 

Kako vidite ponovno izvolitev za še tretji mandat ravna-
telja?

Kolikor sem gledal zgodovino, v Borovnici trije 
mandate na tej šoli niso tako običajni. Pred mano 
se je zvrstilo kar nekaj predhodnikov, ki so delo-
vali v skladu z duhom tedanjega časa.

Kaj menite, s čim ste prepričali pristojne?

Težko rečem, me ni bilo zraven, ko so se pogovar-
jali o tem. Verjetno sem pri občinskih svetnikih 
prepričal tudi zaradi vedno dobrega sodelovanja, 
vedno smo našli pod drug do drugega. Menda 
velja pregovor, konjev, ki dobro vlečejo voz, se 
ne menja. Je pa res, da moja predstavitev ni bila 
briljantna v primerjavi s kolegico, ki je povedala 
marsikaj. Te javne predstavitve tudi niso tako obi-
čajne, tukaj v Borovnici poskušajo to peljati. Je pa 
tako, na njej lahko marsikaj poveš.

Tako kot politiki v predvolilni kampanji?

Tako ja. Skušal sem povedati tisto, kar vem, ta-
kšna kot je realnost v šoli in kraju. V tem času že 
kar dobro poznam to realnost in seveda ne gre 
vse. Ne moreš vse narediti z veliko žlico. Denarja 
je toliko, kot ga je, in je velikokrat tisti, ki kroji 
neke možnosti.

S kakšnimi dosežki se lahko kot ravnatelj pohvalite?

Mislim, da smo kar precej stvari naredili. V tem 
času se zelo širimo. Ko sem prišel, sta bila dva 
oddelka, zdaj jih imamo skoraj povsod tri in v 
naslednjih letih bomo verjetno trioddelčna šola 
v vseh razredih. Ko sem prišel, je bilo 318 otrok, 
zdaj smo na 533. Tako se je tudi kolektiv precej 
razširil, v vrtcu in šoli nas je skoraj 140. To je že 
številka, ko se tudi način vodanja spreminja. Pri 
manjšem kolektivu lahko v vsakem trenutku ko-
municiraš z vsemi in tudi upravljanje je bolj hori-
zontalno in ne vertikalno. Spreminja se ta način 
dela, sodelovanja in vodenja. Še zmeraj imam 
kontakt z vsemi, nimam pa več toliko časa na tak 
način komunicirati. 

Prostorska stiska je gotovo eden večjih problemov, s ka-
terimi se spopada šola. Kako jo rešujete?

Podatki za naslednjih pet let kažejo, da se rast še 
ne bo ustavila. Zdaj poskušamo razmišljati, da bi 
dodatne prostore zagotovili znotraj obstoječih 
možnosti. Vzrok je tudi, da občina ne razpolaga 

z neomejenimi sredstvi, to ni Ljubljana. Da pa 
bomo naredili eno ogromno šolo in čez par let 
ugotovili, da je prevelika in draga za vzdrževanje, 
pa spet ne gre. 

Kako ocenjujete sodelovanje z občinsko upravo 
in lokalnim okoljem?

Do zdaj sem sodeloval s tremi župani, Andrejem 
Ocepkom, Bojanom Čebelo in zdaj s Petrom Čr-
nilogarjem. Z njimi, celotno občinsko upravo ter 
svetniki smo povsod našli neko pot, da smo se sli-
šali, da smo v tistem trenutku lahko speljali zade-
ve. Dobro sodelujem tudi z župnijo oz. župnikom 
Janezom Šilarjem. Z njim je bil tudi eden prvih 
pogovorov, ki sem jih imel ob nastopu ravnate-
ljevanja pred desetimi leti. Povabil sem ga k sebi, 
sva imela kar dolgo srečanje. Zaključek pa je bil, 
da sva predstavnika vsak svoje institucije, da bova 
nekje prišla skupaj, nekje pač ne, ker smo si različ-
ni. Se slišiva vsake toliko časa po telefonu, že zato 
ker imava iste otroke in tisti otroci, ki so dobri 
pri nas, so tudi pri njem. Spoštovanje je vzajemno. 

Kakšna je sicer vaša delovna kariera, 
kje vse ste delovali pred ravnateljevanjem 
v Borovnici?

Za mano je kar precej delovne dobe in nekaj raz-
ličnih delovnih mest. V osnovi sem socialni pe-
dagod oz. specialni pedagod. Moje prvo delovno 
mesto je bilo v PD Radeče, to je bil prevzgojni 
dom, takrat sem bil star 23 let. Ta šola je bila zelo 
trda in življenjska, na srečo sem imel poleg precej 
karizmatičnih ljudi in od njih sem pridobil veli-
ko izkušenj in znanj. Potem sem nadaleval v VIZ 
Frana Milčinskega v Smledniku, tudi v vzgojnem 
zavodu. Tudi tu ni bilo tako enostavno, pa čeprav 
so bili mlajši. V Radečah so bile tudi rešetke in 
bili so tudi taki zelo filmski pobegi, v Smledniku 
pa tega ni bilo, treba je bilo graditi na odnosu, živi 
in pravi človeški avtoriteti. Že v času Radeč sem 
izvajal tudi pomoč mladostnikom z izrečenim 
sodnim izrekom. To so bili fantje in dekleta, ki 
so imeli neke težave, ni pa še bil izrečen vzgojni 
ukrep. So pa pooblastili mene, da sem se z njimi 
pogovarjal, jih spravljal na pravo pot. Krajši čas 
sem deloval tudi v vrtcu v Medvodah, kjer sem 
si nabral nekaj dragocenih izkušenj in dodatnega 
znanja v delovanju ter vpetostjo vrtcev v lokalno 
skupnost. 

Na katere stvari ste najbolj ponosni, kaj je najbolj izsto-
palo v teh desetih letih, 
odkar ste v Borovnici?

Ob prihodu sem opazil, da je treba šolo poso-
dobiti tehnično, marsikaj je bilo treba popraviti. 
Takrat smo šli sistemsko urejati sanitarije. Še v 
času Andreja Ocepka smo z izdatno pomočjo 
energetsko prenovili vrtec. V času Bojana Čebele 
smo dogradili prizidek. Tudi zdaj se pogovarjamo 
o tem, da moramo pridobiti dodatne prostore, saj 

jih kronično primankuje. Zelo težko pa predvidi-
mo dejansko število otrok v šoli. V vrtcu mogoče 
lažje, v šoli pa izredno težko. 

Kakšen je vaš moto vodenja takšne ustanove, 
kot je osnovna šola?

Šolski prostor mora biti predvsem do te mere sta-
bilen in umirjen, da imajo in kolegi in predvsem 
otroci čas in možnost za delo, razmislek, učenje 
in pripravo na življenje. Predvsem ustvarjati ta-
kšno klimo. Pomembna pri tem je predvsem ko-
munikacija in slišati sogovornika.

Mislite, da vam to uspeva?

Mislim da. Zelo različni smo, karakterno in z raz-
ličnimi izkušnjami in znanji. Občasno opažam, 
da nekateri pričakujejo večji ali močnejši poseg 
z moje strani. Predvsem tisti, ki sami niso dovolj 
trdni. Izhajam iz tega, da kot dirigent vodim or-
kester. V njem so vsi perfektni glasbeniki, dirigent 
pa jih samo uglašuje, kdaj kdo bolj, kdaj kdo manj, 
s kakšnim tempom, kako hitro gremo…

Kako močan pa je ta vaš orkester, 
kakšno je razumevanje 
med “glasbeniki”?

Prišel sem v obdobju, ko je bil ta orkester zelo raz-
glašen. Potrpljenje in razumevanje je res dolgo-
trajno učenje. Verjamem pa v še bolj povezovalno 
in sodelovalno klimo. Kar pa me skrbi, je to, da 
se bo naenkrat zamenjala cela garnitura kolegov, 
tako kot se je to zgodilo v mojem času v neki dru-
gi instituciji, ko je ves zgodovinski spomin šel in 
smo začeli toplo vodo odkrivati na novo. Kar je 
izguba časa in mukotrpno. Ne bi si želel, da bi se 
to zgodilo. Več kot dve tretjini ljudi se je že zame-
njalo, tudi to pomenijo neke spremembe. Ljudje 
so od vsepovsod, iz Borovnice, okolice, Ljubljane 

… Na tak način prinašamo svežino tudi v kraj in 
v kolektiv.

Eno tako tipično vprašanje za ta čas, kaj opažate na ob-
našanju učencev po kovidnem 
karantenskem obdobju?  

Spremembe so velike. Socialna izoliranost in ta-
kojšnja sprememba načina življenja družin, ki ni 
dopuščala postopnega prilagajanja, je pustila veli-
ke posledice. Predvsem opažamo večjo ležernost 
učencev, večji individualizem. Pomanjkanje učne 
kondicije ter šolske kondicije. Vmes so bile poza-
bljene nekatere socialne veščine, ki jih pridobimo 
z življenjem v skupnostih. Po drugi strani smo vsi 
skupaj priča stiskam in zgodbam, ki so se pone-
kod pojavile v nekaterih družinah in so vplivale 
na kakovost življenja družin in s tem otrok. 

O čem vam največkrat potožijo učitelji in o čem učenci?

Učitelji pogosto govorijo o tem, da prihajajo učen-
ci manj pripravljeni na šolsko delo. Splošno znanje 
je šibkejše in nepoglobljeno. Veliko več je vzgojne 
problematike in stisk posameznih otrok. Če smo 
pred tem lahko govorili o posameznih primerih, 
ko so učenci odstopili od splošno veljavnih norm, 
vrednot in če smo na nivoju celotnega učiteljskega 
zbora v šolskem letu obravnavali zgolj posame-
zni primer, je tega zdaj veliko več. Zaradi kom-
pleksnosti problematike je pogostejše tudi sode-
lovanje z zunanjimi institucijami, kot so Centri 
za socialno delo, Svetovalni center, Policija in po-
dobno. Učenci pa prinašajo v šolo stiske od doma. 
Pogosto se jim pojavljajo vprašanja o smiselnosti 
šolanja, ne vidijo ciljev in življenjske perspektive. 
Zelo težko jih je spodbujati k učnemu procesu, 
pozornost je kratkotrajna.

Zakaj mislite, da pogosteje sodelujete tudi z 
ostalimi institucijami. Smo postali drugač-
ni, so kriteriji drugi, je tega res toliko več?

Gre za to, da se je v času kovida veliko stvari spre-
menilo. Nekaj se je verjetno že prej kuhalo, go-
vorim o celotni družbi. Spomnim se, ko sem se 
pogovarjal s kolegi ali profesorji, pa takrat nisem 
dobro razumel, ko so rekli, veš, ta hujši čas šele pri-
haja. So rekli, zdaj imamo otroke, ki so razvajeni. 
Pa ne v slabšalnem smislu, ampak to raz-vajenost 
razumem kot vaja-trening, raz- pa je nasprotno 
od tega. Ker nekatere stvari je treba natrenirati v 
življenju in tisti, ki so razvajeni, niso natrenirani. 
Prihajajo generacije, ki so zelo usmerjene v sebe, 
zato je teh stisk danes veliko več. Ta kovid scena 
je to še bolj razgalila in razkrila. Nismo bili nava-
jeni na tako intenzivno interakcijo. Močno se vidi 
individualizem, da ne rečem egoizem. Saj veste, 
otroci že od vrtca naprej trenirajo to sobivanje in 
vse to je zmanjkalo. Opazili smo pa tudi, da so se 
v času korone otroci kar precej družili in medtem 
so nastajali spori, ki se še vedno prenašajo v šolski 
prostor. Se pogovarjamo o tem in učimo na novo. 
Tudi bontona skoraj da ne poznajo.

Pozdravljajo na hodnikih?

Ja in moram reči, da mi je bila to zanimiva izku-
šnja, ko sem prišel iz drugega vzgojnega okolja. 
Prijetno mi je bilo, ko je šel otrok naproti, me gle-
dal v oči in me pozdravil. Tukaj otroke doživljam 
kot prizemljene in prijazne. S priseljevanjem pa 
je prisotne tudi več subkulture, nekih drugačnih 
vzorcev. 

Tudi prilagajanj?

Ne, ne želimo se prilagajati neprilagojenim oz. 
tistim, ki niso pripravljeni na prijazno sobivanje. 

Intervju: Daniel Horvat, ravnatelj 
OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 

Dirigent 
učiteljskemu 

orkestru
in ravnatelj z vedno 

odprtimi vrati 
Med skoraj dvournim intervjujem so v pisarno prišli 

dežurni učenec s popisom obiskovalcev tisti dan, 
učenka, ki je želela poklicati domov, da je končala 

trening, učiteljica po ključe in učenka, ki je prišla kar 
tako pogledati in vprašati, kako sta ravnatelj in tajnica. 
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Učitelji še vedno vedo, kaj je prav. Je pa res, da je 
pritisk velik. 

Kako sicer sodelujete s starši. Se jih kdaj tudi ustrašite, 
bojite?

Starši se kar obračajo name, moja vrata so tudi 
zmeraj odprta. Staršev se ne bojim, zakaj bi se 
jih? Ja, prihajajo z zahtevami, a imam razjasnjene 
stvari. Jih slišim. Si vzamem kdaj čas za premislek, 
včasih je tudi kakšna zadeva, ki ni črnobela, niti 
na strani učiteljev, niti na strani staršev. Zgodi se, 
da kdaj opazim, da bi bilo treba tudi posodobiti 
kakšno stališče, način delovanja. Takrat moram 
vzeti v obzir in potrebujem čas za razmislek. Imel 
pa sem različne situacije, tudi že grožnje. Žal se 
dogajajo tudi take stvari, ki bi se morale prej zau-
staviti na nivoju razmisleka staršev, pa očitno ne 
gre. So pa tudi zelo prijetne in prijazne izkušnje. Z 
nekaterimi res intenzivno sodelujemo za dobrobit 
otroka. 

Kolikokrat pošljejo učiteljice učence k ravnatelju? Je ta-
kšna “grožnja” še učinkovita?

Kar nekajkrat. Zadnjič nisem imel prav veliko 
časa, da bi se posvetil dvema, ki ju je poslal uči-
telj, niti nisem vedel točno, kaj sta naredila. Pa sta 
morala, medtem ko sem imel nek drug pogovor, 
napisati, kaj sta ušpičila in kaj bi morala narediti. 
Pa se je tisti pogovor razvlekel in ko sta napisala, 
sta švignila ven. Učitelj je bil vseeno zadovoljen. 

Potem to niti ni ta taka grožnja, če učitelj pošlje učenca 
k ravnatelju Danielu?

Čeprav se z njimi veliko pogovarjam, imajo nek 
“rešpekt”, ko pa pridejo, vedo, da takrat ni heca. 
Tako da mislim, da vseeno je mala grožnja. Otroci 

vzamejo zelo zares in jim tudi kaj povem. Dejan-
sko pa si mora učitelj sam tisto zdravo avtoriteto 
pridobiti.

Greste velikokrat po šoli?

Jaz kar naprej hodim sem in tja. Tudi v razrede, 
tukaj v razredni stopnji sploh in otroci me dobro 
poznajo in sprejemajo. Tudi v vrtec grem veli-
kokrat pogledati otroke in zaposlene. Grem, rad 
imam ta stik. Kdaj se zgodi, da se naredi tudi ka-
kšna nevšečnost in pride do škode, pa jih tudi na-
govorim in skušam dopovedati, da je to naš sku-
pni prostor, za katerega moramo skupaj skrbeti. 

Veliko otrok poznate po imenih?

Vseh ne, nisem dober z imeni, jih pa seveda pre-
poznam po obrazu. Zanimivo, sem prihaja dekli-
ca, ki nama s tajnico Milanko vsake toliko časa 
pride povedati, kako je, kaj počne, včasih prinese 
kakšno pisemce … 

Bi lahko rekli, da je v borovniški šoli še prisotna zdrava 
kmečka pamet?

Ja in bi želel, da ostane. Zdravo kmečko pamet 
razumem kot to, da vzamemo življenje kot življe-
nje, ne kot neke paragrafe in kot neko samo zako-
nodajo. Da cenimo prostor, ki ga imamo, odnos 
drug do drugega in seveda znanje, ki ga moramo 
dobiti. Velikokrat se o tem sprašujem, kaj je tisto. 
Ta čas se zelo, zelo spreminja.

Katere vrednote vas sicer vodijo v življenju, katerih na-
čel se držite?

Zdrava komunikacija, spoštljivost. Moram reči, 
da spoštujem okoli sebe vse ljudi, ne glede na iz-

obrazbo, od kod prihajajo ... Verjetno zaradi la-
stnih izkušenj, saj sem že precej krajev zamenjal 
in povsod sem srečeval dobre in take ljudi, ki so 
imeli drugačne namene. Mislim, da tisto dobro 
na koncu vendarle prevladuje. Ampak za to je po-
trebna tudi komunikacija, zdrav odnos. 

Večkrat vas opazimo tudi na kakšen kulturnem ali dru-
gem dogodku, ki ni šolski. Radi pridete v Borovnico?

Ja, rad pridem, ker rad slišim in vidim, s čim vse se 
ukvarjajo ljudje. Grem tudi na prireditve kolegov, 
ko kaj počenjo v svojem kraju. Malo je nerodno 
samo to, da moram sem in tja. Ponavadi grem po-
zno od tukaj, potem pa spet nazaj … 

Še niste prespali v šoli?

Ne, je pa kavč sicer res v pisarni. 

V kakšnih očeh imate Borovnico? Ste naš kraj že prej 
poznali?

Ne, nisem poznal kraja. Ko pa sem kandidiral, 
sem si rekel, da moram priti pogledati Borovni-
co. Pa sem se pripeljal, pri cerkvi sem parkiral in 
najprej sem šel pogledati cerkev in pokopališče. 
To pa zato, ker zmeraj, v kateremkoli kraju sem, 
grem pogledat pokopališče. Tam se zelo lepo vidi 
odnos ljudi, če znaš, lahko marsikaj razbereš. 

In kaj ste razbrali?

Urejenost in lep odnos. Potem sem se srečal z eno 
gospo, se z njo pogovarjal, nato sem se zapeljal 
gor v hribe, proti Krimski jami. To so bili moji 
prvi stiki z Borovnico. Z različnimi ljudmi sem 
se tekom ravnateljevanja pogovarjal in upam si 
reči, da ne glede na to, da nisem domačin in ni-
sem nikoli tukaj živel, da do neke mere kraj dobro 
poznam. Pomembno mi je to, da poznam vzgojne 

stile oz. način, kako starši svoje otroke učijo in 
vzgajajo. Pa ne zato, da bi hotel kaj pametovati, 
ampak, ko pride do kakršnekoli stuacije, kjer pač 
moram biti zraven, mi je lažje razumeti, zakaj se 
to dogaja in kako ter kaj bi lahko izboljšali. 

Po naglasu sodeč pa niste niti Ljubljančan.

Sem Ptujčan, dolgo časa sem živel v Radovljici, 
zdaj živim v Ljubljani.

Se še vračate na Ptuj?

Seveda, tam živi moja mama in brat z družino. 
Živeli smo v centru kraja. Mama je stara 83 let, ko 
grem domov, jo gotovo enkrat tedensko pokličem 
in takrat se malo pošali in me vpraša, “no, gospod 
ravnatelj, kaj boš pa zdaj povedal?”. 

Kateri predmet je bil pa vaš najljubši v osnovni šoli? 
Imate kakšen poseben spomin na to obdobje?

Spomnim se, da me je v osnovni šoli učiteljica 
slovenščine zvabila v dramsko-recitacijski krožek. 
Bilo je silno zanimivo in takrat sem se navadil jav-
nega nastopanja, izgubil sem tremo. To sem na-
daljeval tudi v gimnaziji in takrat sem delal in na-
stopal s sošolci, ki so danes znani igralci. Starši so 
me vpisali tudi v glasbeno šolo, moj instrument je 
bila violina in lahko si predstavljate, koliko potr-
pljenja je to zahtevalo od mojih staršev.

Kako pa se spominjate ravnatelja osnovne šole?

Ravnateljica je bila zelo eminentna in stroga žen-
ska. Je pa res, da kot otroci mariskaj vidimo dru-
gače, pa tudi drugačni časi so bili. Ne vem sicer, 
če je bila tako zajetna, kot se nam je zdela takrat, 
ampak nosila je najlonke in že na daleč smo slišali, 
ko je prihajala. 

Pogovarjal sem se Rok Mihevc.

V letošnjem šolskem letu 
smo se z učenci zadnje 
triade vključili v projekt 

Odprta knjiga: GG4U, ki ga 
organizirata založbi KUD 

Sodobnost International in 
Malinc. 

Projekt želi na zabaven način pove-
zovati spletne medije in klasično knji-
go. 

V novembru nam je založba KUD 
Sodobnost pripravila posebno prese-
nečenje. Našo šolo so izbrali za gosti-
teljico belgijskega avtorja Barta Mo-
eyaerta, čigar knjigo Bratje beremo v 
okviru projekta. Pisateljevo pripovedo-
vanje v nizozemščini je sproti odlično 
prevajala Mateja Seliškar Kenda, ki je 
prevedla tudi njegovo knjigo. 

Zbrani smo se ob pisateljevem pri-
povedovanju kot začarani znašli sredi 
dvourne pripovedi o njegovem življe-
nju in dogodkih, ki so ga pripeljali do 
poklica, o katerem je sanjal že od svo-
jih najstniških dni – postati pisatelj. Z 
nami je delil spoznanje, da moramo 
sprejeti tudi manj prijetne dogodke in 
ljudi v svojem življenju, saj brez njih 
morda ne bi postali to, kar smo. Zlasti 
smo si zapomnili pripoved o pisatelje-
vem gimnazijskem učitelju, ki je Barta 
zaradi nežnejšega videza nagovarjal z 
deklico. Sošolci so ga začeli tako zbada-
ti tudi sami. Bart se je zaradi tega kma-
lu počutil nevrednega in se je presedel 
v zadnjo klop. Tam je med poukom be-
žal v svoj svet, bral knjige ter zapisoval 
svoje misli. Danes se zaveda, da je bilo 
tudi to pomemben del njegove poti do 
pisateljskega poklica. 

Bart meni, da ima srečo, da ni eden 
od tistih odraslih, ki so izgubili pot do 
sebe kot otroka. To stezo do sebe kot 

devetletnika v zgodbah še ima, ker je 
bil srečen otrok in malo manj srečen 
najstnik in se lahko hitro približa sa-
memu sebi kot otroku. To ne pomeni, 
da je pisanje zaradi tega lahko, je pa 
lažje, če imaš vrata do sebe odprta.

»Na katero knjigo ste bili najbolj 
ponosni?« je zanimalo eno od učenk. 

Bart ji je odgovoril na svoj pripovedno 
bogat način. »Imaš brata ali sestro? Da-
nes zvečer bom prišel k vam na večerjo. 
Zelo okusna večerja bo, lepo se bomo 
imeli. Pri sladici pa se bo postavilo naj-
pomembnejše vprašanje. Tvoje starše 
bom vprašal: Na katerega otroka ste 
najbolj ponosni? Če bosta tvoj oče in 

tvoja mama sploh začela odgovarjati, 
bosta rekla, da se na to vprašanje ne 
da odgovoriti. In tako je tudi z mojimi 
knjigami. Nikoli ne bom objavil knjige, 
za katero ne bi bil prepričan, da ni naj-
boljša v tistem trenutku. Predstavljajte 
si tudi, da bi mi vi rekli, da je Bratje 
najslabša knjiga, ki ste jo kadar koli 
prebrali. Ne bi bil nesrečen, poslušal 
bi vaše mnenje in kritiko, a ta knjiga je 
moja in ko sem jo končal, je bila naj-
boljše delo, ki sem ga takrat zmogel.« 

Iz pisateljevih besed smo skozi ce-
lotno pripoved čutili njegovo naklo-
njenost do družine. Učence je tudi 
zanimalo, ali si je Bart kdaj želel sestro, 
saj je življenje preživljal s šestimi brati. 
Odgovoril je, da si je kot najstnik včasih 
želel sestro, ki bi ga pozorneje poslu-
šala kot njegovi bratje, a če imaš šest 
bratov, dobiš tudi šest svakinj, s tem pa 
tudi nove sestre. In kar je pri hiši, je pri 
hiši, je na svoj duhovit način odgovoril 
pisatelj. 

Za srečanje z avtorjem čutimo veliko 
hvaležnost, saj je bila izkušnja resnično 
posebna.

Kaj o obisku menijo učenci?
Projekt GG4U je odličen. Všeč mi je, 

da sodelujemo v skupinah, saj se tako 
bolj povežemo. Zaradi dela na računal-

niku sem se naučila že veliko novega. 
Všeč mi je, da beremo tudi tujo litera-
turo in tako raziskujemo, kaj je druga-
če kot v slovenski. Najbolje pa je, če te 
obišče pisatelj, tak kot Bart Moeyeart. 
Pogovor z njim je bil zelo zanimiv, saj 
je bil odprt za vprašanja. Ob njegovih 
odgovorih smo na svet za trenutek po-
gledali drugače. Lucija Albreht, 7. a

Obisk pisatelja nam je bil zelo všeč. 
Spoznali smo, kako pisatelj gleda na 
svet. Zgodba o njegovem življenju nas 
je prijetno presenetila, k čemur je pri-
speval tudi njegov način pripovedova-
nja. Klavdija in Veronika Sočič, Ka-
tjuša Kovač, 7. b

Pogovor in obisk pisatelja sta mi bila 
zelo všeč. Redkost je, da pride pisatelj 
iz tako oddaljenega kraja v Borovnico 
in nam posveti nekaj časa. Bilo mi je 
v čast, da sem ga spoznal. Nejc Mišič, 
9. a

Obisk pisatelja mi je bil zelo všeč. 
Čeprav je trajal dve uri, nisem izgubil 
koncentracije. Pisatelj je pripovedoval 
na zelo zanimiv način. Zdi se mi, da 
ima dar za pripovedovanje. Všeč mi je 
bilo tudi, da je na naša vprašanja odgo-
varjal neposredno in odgovor obrazlo-
žil. Bil je iskren. Bor Kovačič, 9. a

Mentorici: Miriam Svete in 
Katarina Fekonja

Bart Boudewijn Peter Moeyaert se je rodil leta 1964 v Bruggeju kot 
sedmi sin. Svojo prvo knjigo je objavil že pri 19. letih, doslej pa je izšlo že 
več kot 40 književnih del. Je eden najuspešnejših belgijskih mladinskih 
pisateljev, ki je poleg številnih domačih in tujih nagrad leta 2019 prejel 
prestižno mednarodno nagrada Astrid Lindgren.

Knjiga Bratje je zbirka drobnih zgodb, s katero nas avtor popelje v svoje 
otroštvo, ki je bilo polno bratskih domislic in zabavnih potegavščin. 
Zanjo je avtor prejel nizozemsko nagrado Wouterje Pieterse Prijs za 
najboljše mladinsko delo leta. 

Kako najstnike navdušiti za branje
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Bilo je večer pred finalom svetovnega 
nogometnega prvenstva in borovniški 

župan Peter Črnilogar je na koncu v tem 
duhu lepo povzel novoletni koncert v 

borovniški osnovni šoli: »Kot dva polčasa, 
prvi umirjen, drugi živahen.« In tako je tudi 

bilo. 

 »Pričarajmo si nasmeh pov-
sod tam, kamor nas zanese ko-
rak,« je bil verz, ki nas je vabil na 
Novoletni koncert pod pokro-
viteljstvom Občine Borovnica 
v izvedbi Kulturnega društva 
Borovnica, Folklorne skupine 
Bistra pod organizacijskim vod-
stvom Melite Bole. V »prvem 
polčasu« so nas skozi obdobje 
adventnega in božičnega časa, 
od sv. Miklavža pa vse do sveč-
nice, popeljali pripovedovalec 
Sebastjan Svete in pevska sku-
pina Katice, ki je Borovničanom 
dobro poznana, saj med njimi 
že dolga leta vztrajno prepeva 
Tanja Drašler. So ženska vokal-
na skupina iz Ljubljane, ki jih 
druži navdušenje nad pestrostjo 
slovenske ljudske pesmi in želja 
po iskanju novih poti, ki pove-
zujejo stare, preproste in lepe 

pesmi z novimi in modernimi 
okusi. Prepevajo izvirne ljudske 
pesmi vseh slovenskih pokrajin, 
še najraje one z obrobja sloven-
skega etničnega prostora. Velik 
izziv jim je povezovanje starega 
z novim, tradicionalnega s so-
dobnim.

V »drugem polčasu« pa so sle-
dile zabavne, narodno zabavne 
pesmi in pesmi z dalmatinskim 
pridihom v izvedbi glasbene 

skupine Septima iz Ormoža. 
Gre za osem vokalistov in in-
strumentalistov, ki z moškim 
štiriglasnim petjem in igra-
njem na akustične instrumente 
ustvarjajo priredbe skladb vseh 
žanrov in zvrsti. 

Vmes pa smo s pomočjo čla-
nice FS Bistra Nataše Grom 
in njenega pogovora z možem 
med prazničnim nakupova-
njem v nakupovalnem središču 

videli, kako danes praznuje mo-
derni človek, ki je večini podle-
gel pritiskom sodobnega sveta 
in kljub temu času vsaj za tre-
nutek občuti čarobnost, ki so jo 
poznali naši predniki. 

Ustvarjalci koncerta so z njim 
vsem skupaj zaželeli, da bi ta is-
kra v vseh nas prebudila zave-
danje, da smo del narave, vesolja 
in skupnosti, v kateri živimo. 

Rok Mihevc

Primož Križaj je Borovnici že dobro 
znano ime, saj živi in ustvarja v kraju 
že kar nekaj let. 

Njegovo glasbeno ustvarjalno delo in njega 
smo imeli moč še bolje spoznati na decembr-
skem koncertu.

 Na njem je predstavil nekaj še ne slišanih 
pesmi, ki so že dolgo čakale, da najdejo pot do 
poslušalcev. Vsebina njegovih pesmi poudarja 
veselje do življenje, pomembnost naših odloči-
tev, bogastvo odnosov, hvaležnost in mir. Kot 
je povedal Primož, so zadnja leta plodovita, 
predvsem pa nastajajo pesmi, za katerimi sto-
ji in je na njih ponosen. »Še posebej lepo je, ko 

vidim, da v globinah nagovarjajo moje poslušal-
ce. Besedila mojih pesmi govorijo o vsem kar 
doživljam. Črpam iz lastnih izkustev življenja, 
odnosov, zgodb bližnjih ljudi, v vsem pa je moj 
pomemben navdih in kompas osebna vera in 
odnos z Bogom.«

Kaj pa plani za prihodnje? Predvsem želi 
vztrajati v pisanju iskrenih, globokih, tudi spro-
ščenih pesmi, ki bodo nagovarjale celega člove-
ka. Konec letošnjega leta pa načrtuje izid druge 
avtorske zgoščenke, česar se zelo veseli. Skupaj 
z bendom bo pripravil tudi nekaj koncertov po 
Sloveniji. Kje bodo nastopali, pa lahko preverite 
na socialnih omrežjih, kjer termine sproti ob-
javlja. Gotovo pa tudi letos zopet v Borovnici. 

Rok Mihevc

Njegove pesmi poudarjajo veselje 
do življenja in bogastvo odnosov

Vabilo 

Najbarjanska zgodba
Vabljeni k sodelovanju za “Najbarjansko zgodbo 2023”, ki ga razpisuje KD Mah teater v so-
delovanju z Javnim skladom za kulturne dejavnosti, Območno izpostavo Vrhnika in Območno 
izpostavo Ljubljana okolica, Zavodom Ivana Cankarja Vrhnika, Cankarjevo knjižnico Vrhnika 
ter občinami: Vrhnika, Log - Dragomer, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec, Borovnica, Brezovica.

Vabljeni so učenci in učenke zadnje triade osnovnih šol v zgoraj naštetih občinah. 
Razpis poteka do 14. aprila. 
Udeleženci razpisa oddajo zgodbo, povezano z lokalnim okoljem. 
Več podrobnosti o razpisu poiščite na skupnih straneh Našega časopisa.

Novoletni 
koncert

dveh polčasov

Skupina Katice 

Pripovedovalec Sebastjan Svete
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Šahovski klub Borovnica 
je 26. decembra organiziral 

tradicionalni šahovski 
turnir, ki se je začel ob osmi 

uri zjutraj in je potekal v 
Gasilskem domu na Bregu pri 

Borovnici. 

Organizacijski zalogaj je bil precejšen, 
saj se je turnirja, ki se je točkoval za Fide 
rating, udeležilo 68 tekmovalcev iz Slo-
venije in tujine. Med njimi je bilo kar 24 
raznih šahovskih mojstrov. Marsikaterega 
šahista smo tega dne morali odsloviti, saj 
je bila kljub predprijavi kvota igralcev za-
polnjena že pol ure pred začetkom. Turnir 
je potekal po švicarskem sistemu 9 kol z 

10 min na igralca. Državni šahovski sodnik 
Butala Marjan je tekmovanje ob pomoči 
klubskih sodnikov Anastasov Petra in Šraj 
Jožeta vodil suvereno, strokovno in odloč-
no. Da pa udeleženci turnirja ne bi bili lač-
ni, je med tekmovanjem s krepko malico 
poskrbela najemnica bližnjega Faška bara 
Tina in njen mož Bruno. 

Na koncu se je 1. mesta z 8 točkami 
veselil šahovski mojster Šubelj Jan iz ŽŠK 
Poligram Maribor, drugo mesto si je s 7.5 
točkami priboril velemojster Šebenik Ma-
tej iz ŠK Tajfun Ljubljana, tretje mesto pa 
je s 7 točkami zasedel mojstrski kandidat 
Perič Bernard iz ŠK Zagorje ob Savi. Med 
osnovnošolci je bil najboljši Kozlovič Jernej 
iz Kopra. Borovniško čast pa je s 1. mestom 
med šahistkami rešila Kržič Saša. Vsi naj-

boljši igralci so bili bogato nagrajeni z na-
gradami, ki so jih prispevali naši sponzorji 
Pršutarna Kras, Mercator, Spar in Petrol. 
Zmagovalec turnirja je tako poleg pokala 
domov odnesel še celo nogo kraškega pr-
šuta. 

Po koncu tekmovanja, ki je trajalo do 
treh popoldne, so šahisti, eni bolj drugi 
manj zadovoljni z uvrstitvijo, odšli do-
mov. Vendar z obljubo, da se v Borovnico 
decembra prihodnje leto ponovno vrnejo. 
Za nas organizatorje šahovskega turnirja, 
ki postaja v tem obdobju eno najmočnejših 
v Sloveniji, pa je to velika pohvala in seveda 
odgovornost, da bomo še boljši. 

Boštjan Zakrajšek, predsednik 
Šahovskega kluba Borovnica

V Jamarskem klubu 
Borovnica smo 

tudi v lanskem letu 
največ raziskovali v 

Predjamskem sistemu 
pri Postojni. 

Po zelo uspešnih letih 2020 in 
2021, ko smo odkrili 2.891 in 914 
m novih rovov, smo lani skupaj 
z jamarji iz Ajdovščine, Postoj-
ne in drugih društev Predjam-
ski sistem podaljšali še za 1.046 
m. Jama je sedaj dolga že 19 km! 
Med letošnjimi novoletnimi 
prazniki pa smo odkrili še dol-
go pričakovano nadaljevanje v 
smeri Vipave (kamor teče tudi 
podzemna voda). V zahtevnem 
rovu smo napredovali za 400 m, 
ta se še nadaljuje v vedno večjih 
dvoranah, ki so precej okrašene 

s kapniki in drugimi sigastimi 
tvorbami. Od vhoda v jamo do 
konca znanega rova je sedaj že 
dve uri hoje in plazenja, zato so 
tudi raziskovalne akcije temu 
primerno dolge. Občasno nare-
dimo tudi večdnevne ekspedi-
cije, ki so precej bolj učinkovite.

Poleg Predjame smo razisko-
vali še v drugih jamah na No-
tranjskem in Kočevskem ter na 
visokogorskem krasu Kanina in 
Rombona. V lanskem letu smo 
imeli 40 jamarskih akcij, ki so 
skupaj obsegale 248 ur razisko-
vanj.

Lani smo v sklopu projekta 
iznosa posmrtnih ostankov iz 
povojnih grobišč sodelovali v 
Jami pod Macesnovo gorico v 
Kočevju. Najprej smo odstra-
nili labilen material s sten bre-

zna, utrdili zaščitne mreže in 
ob poglabljanju brezna dodajali 
nove mreže. Iz gradbenih cevi, 
plohov in lestev smo izdelali do-
stop v jamo. Ob vsaki poglobitvi 
smo nato dodajali nove viseče 
odre ter jih povezali z lestvami 
in ograjami. Na koncu je bila ta 
dostopna pot globoka 15 me-
trov. Skupno smo v 16 delovnih 
akcijah opravili 520 delovnih ur. 
Od maja do oktobra so arheolo-
gi in gradbeni delavci z mehani-
zacijo (v jami je bil manjši bager) 
izkopali okoli 2.000 m3 materi-
ala in posmrtne ostanke okoli 
3.300 ljudi. Kljub izkušnjam iz 
Krimske jame in Koščevega bre-
zna je bilo delo pri tem projektu 
nekaj posebnega. Ob odkopu 
zaprtega dela jame smo jamarji 
rov raziskali in v njem, okoli 30 
metrov stran od vpadnice bre-
zna, našli nezasute posmrtne 
ostanke 30 ljudi. Po končanih 
delih smo jamo še enkrat pre-
gledali za morebitna nadaljeva-
nja in jo izmerili. Dolžina jame 
je 182 m in globina 28 m.

Več o naših dejavnosti lahko 
najdete na naši Facebook stra-

ni. Če bi se nam radi pridružili 
v raziskovanju čudovitega, še 
neodkritega sveta, le uro stran 

od vašega doma, vas vabimo na 
jamarski tečaj, ki se bo pričel v 
februarju. Za prijavo in več in-

formacij pišite na jk.borovnica@
gmail.com.

Peter Svete, JK Borovnica

Božično-novoletni šahovski turnir
Borovnica 2022

Jamarji pod
površjem v letu 2022

Novo odkriti rov v Predjami

Izdelava dostopnega odra v Jami pod Macesnovo gorico

Oglašujte!
Oglašujte! 
Oglašujte! 
Oglašujte!
Oglašujte!

Oglašujte!

Oglašujte!
v
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Županova beseda 

Leto, ko se bodo 
končali veliki 
projekti

 
Za nami je pestro leto. 

Zgodilo se je marsikaj, am-
pak zdaj že gledamo naprej. 
Ob koncu leta smo se veliko 
družili, vzdušje v Horjulu je 
bilo dobro in čas, ki smo ga 
namenili drug drugemu, je bil 
dobro porabljen čas. Veseli me, 
da vam je bila všeč horjulska 
‘’zimska pravljica’’ na občin-
skem trgu in prav ta uspeh 
nam daje ideje in zagon, da ob 
koncu letošnjega leta vse sku-
paj ponovimo in nadgradimo.

Sicer pa smo s sodelavci pol-
ni zagona vstopili v novo leto 
in nadaljujemo s projekti, ki 
smo jih začeli v minulem letu. 
Med glavne prioritete sodi 
gradnja kanalizacije in čistil-
ne naprave ter vse pripadajoče 
infrastrukture v Žažarju in 
gradnja ‘’kolesarke’’ od Horju-
la proti Vrhniki. 

Mi poskušamo na investi-
torja in izvajalca vsakodnevno 
vplivati, da zagotovijo boljšo 
pretočnost ceste in sanirati 
neravnine, ki nastanejo na 
začasni makadamski povr-
šini, a žal vsako deževje tako 
razmoči material, da se hitro 
naredijo na cesti neravnine, 
ki so tudi dokaz, kako zelo je 
obremenjena naša glavna ce-
sta proti Vrhniki. V Lipalci so 
že začeli z nameščanjem po-
sebnih prehodov za dvoživke, 
tako lahko rečemo, da bodo, v 
kolikor bo vreme dopuščalo, 
dela potekala naprej po planu. 

Na tej cesti bomo morali biti 
letos potrpežljivi in strpni, saj 

se bo veliko gradilo – ne samo 
z naše, ampak tudi z vrhniške 
strani. Na naši strani bomo 
skušali čim bolje poskrbeti za 
urejene obvoze in prometno 
signalizacijo.

Trenutno potekajo sestanki 
in občni zbori društev in tudi 
vaških odborov. Slednji so za 
vse občane, ki živijo po vaseh, 
pomembni komunikacijski 
kanal za dogovarjanje z ob-
činskimi svetniki in vodstvom 
občine. Zato predlagam vse, ki 
imajo predloge ali kakšne do-
bre ideje ali vprašanja, naj se 
obrnejo na vaške odbore in 
tako postavijo različne teme 
na dnevni red naših rednih 
občinskih sej, kjer se dogovar-
jamo in usklajujemo, kaj bomo 
delali v prihodnje. 

Če te informacije ne preda-
te, potem, žal, tudi jaz z ekipo 
sodelavcev ne morem kaj dosti 
pomagati za naše skupno do-
bro. Za konstruktivne predlo-
ge smo vedno odprti, zavedati 
pa se moramo, da je bistvo 
demokracije prav v dialogu in 
odločanju predstavnikov, ki 
ste jih izvolili v občinski svet. 

Doslej smo vedno dobro 
sodelovali tako s svetniki kot 
z odbori in društvi in v tej 
smeri bomo nadaljevali tudi v 
letu 2023. 

Želim vam vse dobro in veli-
ko uspeha ter zdravja v novem 
letu. 

Župan Janko Prebil

Veseli december je imel 
tokrat v Horjulu povsem 

drugačen pomen kot 
pretekla leta. 

Kako zelo smo potrebovali 
druženje in zabavo v prijetnem 
ambientu, je dokazala Zimska 
pravljica na občinskem trgu, pa 
čeprav ni bilo snega niti za vzo-
rec. 

Vreme morda res ni poskrbe-
lo za pravo božično-novoletno 
idilo, a nič ne de. Pred dežjem 
smo bili skriti kar pod šoto-
ri, kjer je bilo vzdušje v resnici 
prav prijetno. Številni občani 
kot tudi obiskovalci iz okoli-
ških krajev so bili veseli, da se 
jim za decembrsko doživetje ni 
bilo treba peljati do Ljubljane 
na stojnice. Kuhano vino je bilo 
namreč odlično, družba pred 
leseno hiško pa vedno dobra. 

Izkazalo se je, da je za uspeh 
dovolj nekaj dobre volje, prava 
ideja in podpora lokalne sku-
pnosti. ‘’Seveda ni nihče vedel, 
da bo tako veselo in uspešno, a 

če je pristop pravi in vsa stvar 
dobro zastavljena, v Horjulu 
radi pridemo naproti in poma-
gamo po naših najboljših mo-
čeh. Veseli nas, da smo lahko 
prispevali k temu, da se imajo 
ljudje dobro, da se lahko družijo 
in zabavajo. 

Tudi sam program je bil pe-
ster, ponudba na stojnici pa 
dobra, kar obiskovalci hitro 
spoznajo. ‘Dober glas pa seže 
v deveto vas,’ pravi star sloven-
ski pregovor in očitno se je kar 
hitro razvedelo, da se tu na na-
šem osrednjem trgu dogaja ne-
kaj dobrega’’ je povedal župan 
Janko Prebil, ki se je tudi sam 
z veseljem ustavil pri stojnici in 
poklepetal s prijatelji in ostalimi 
obiskovalci. 

Na takšnem uspehu se seve-
da splača graditi in zagotovo bo 
naslednji december zopet pe-
stro in še bolj zanimivo.

Gostinec Miha Janša, ki je s 

svojo ekipo poskrbel, da je vse 
skupaj potekalo tako uspešno, 
je dejal: ‘’Predvsem je pomemb-
no, da se ljudje lahko sprostijo 
in poveselijo v sproščenem am-
bientu. Poleg kuhanega vina in 
čaja smo ponudili tudi moder-
no pijačo – kuhan gin – tako da 
je bilo na voljo kar precej izbire. 
Poskrbljeno je bilo tudi za naj-
mlajše, ki so se lahko pogreli 
z vročo čokolado. Pri ponudbi 
hrane pa nismo komplicirali. V 
naših koncih smo znani po do-
brih domačih mesninah, tako 
da je lahko vsak, ki se je želel 
okrepčati, poskusil domače 
klobase.’’

Zimsko pravljico so sestavlja-
le tudi različne tematske aktiv-
nosti. Vse skupaj se je začelo s 
prižigom lučk na občinskem 
trgu in uradno otvoritvijo že 
3. decembra, potem pa nada-
ljevalo z izdelavo novoletnih 
okraskov za otroke in nasto-

pom glasbenikov 11. decembra, 
že naslednji konec tedna pa so 
zapeli pevci in pevke mešanega 
pevskega zbora Horjul, za po-
vrh vsega pa ste se lahko zape-
ljali celo s praznično kočijo. Na 
praznični ponedeljek, 26. de-
cembra, so člani KUD Dobrova 
uprizorili lutkovno predstavo 
Lev in miška. 

Vrhunec je predstavljalo pra-
znovanje novega leta 31. decem-
bra. Vse skupaj se je zaključilo 
s pravo malo veselico, saj je na 
odru pod nadstreškom zaigral 
ansambel Škof in z zimzelenimi 
domačimi melodijami poskrbel, 
da so obiskovalci tudi vriskali in 
plesali. 

Upamo samo, da bo naslednja 
zimska pravljica tudi zimsko 
obarvana s pravim naravnim 
snegom za popolno praznično 
kuliso. 

Besedilo in foto: 
Peter Kavči

Občina Horjul poziva 
društva, da se prijavijo 
na javne razpise, ki so 

objavljeni na spletni 
strani www.horjul.si in 

pridobite sredstva, ki 
so na voljo za različne 

aktivnosti. 
 
V letošnjem letu so finanč-

na sredstva z naslova razpisov 
namenili društvom ali aktiv-
nostim v naslednjih zneskih: 
Javni razpis upokojenci: 
Na voljo so finančna sredstva 
v višini 2.000,00 EUR, za sofi-
nanciranje redne dejavnosti in 
ekskurzije društev upokojen-
cev z območja občine Horjul 
za leto 2023. 

Vse zainteresirane pozivajo, 
da se čim prej prijavijo saj je 
rok za prijavo 15. 2. 2023 do 
10. ure, vse informacije najdete 

na spletni strani www.horjul.
si v rubriki Javni razpis za so-
financiranje dejavnosti društev 
upokojencev v Občini Horjul 
v letu 2023 - horjul.si. Tam si 
lahko preberete vse pogoje in 
tudi natisnete vlogo za sofi-
nanciranje, ki jo je potrebno 
pravočasno oddati.

Javni razpis za prireditve: 
Letos je na razpolago znesek v 
višini 5.000,00 EUR in sicer za 
sofinanciranje prireditev in 
izobraževanj v občini Horjul v 
letu 2023. 

Naj omenimo, da je tu rok 
za prijavo 27. 10. 2023 oziroma 
do porabe sredstev. Vsi zain-
teresirani lahko najdete več 
informacij kakor tudi prijavni-
co na razpisa na spletni strani 
občine Horjul: Javni razpis za 
sofinanciranje prireditev in iz-
obraževanj v Občini Horjul v 
letu 2023 - horjul.si.

Javni razpis kulturna 

dediščina: Sredstva bodo v 
letošnjem letu namenjena v 
višini 13.000,00 EUR in sicer 
za sofinanciranje obnove in 
vzdrževanje objektov sakralne 
stavbne dediščine na območju 
občine Horjul v letu 2023. Rok 
za prijavo je 17.02.2023 do 9. 
ure. Vse dodatne informacije, 
kakor tudi prijavnica se naha-
jajo na spletni strani občine v 
rubriki: Javni razpis o finan-
ciranju obnove nepremične 
kulturne dediščine v Občini 
Horjul v letu 2023 - horjul.si.

Na občini sporočajo, da so 
za vse dodatne informacije na 
voljo v času uradnih ur. Lahko 
se tudi obrnete na sodelavko 
Uršo Remškar na e-naslovu 
ursa.remskar@horjul.si oziro-
ma željene informacije prej-
mete po telefonu na številki: 
01/7591123.

Peter Kavčič

Horjulska »Zimska pravljica«

Aktualni odprti razpisi 
v občini Horjul
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Na 2. redni seji dne 
20. 12. 2022 sprejeli 

Nov Odlok o odmeri 
nadomestila za 

uporabo stavbnega 
zemljišča v Občini 
Horjul, ki bodo po 

novem malenkostno 
višja. 

To je posledica velikih vlaganj 
v infrastrukturo v zadnjem de-
setletju in uskladitev s prispev-
ki po drugih občinah. A ob tem 
vseeno prispevek ostaja med 
najnižjimi v državi!

Prva obravnava odloka za 
usklajevanje z aktualno za-
konodajo je bila opravljena 
že na 25. redni seji, dne 29. 
11. 2022. 

Zaradi zastarelosti je nasta-
la potreba po sprejemu nove-
ga odloka, kar so svetniki tudi 
obravnavali na rednih sejah. 

Občinski svet Občine Horjul 
je leta 1999 sprejel Odlok o na-
domestilu za uporabo stavbnih 
zemljišč, leta 2000 pa njegove 
spremembe in dopolnitve. Ka-
sneje sta bila sprejeta še dva 
Sklepa (leta 2012 in leta 2013) s 
katerima se je uredila samo vre-
dnost točke za izračun nadome-
stila za uporabo stavbnega ze-
mljišča. Za obe leti je vrednost 
točke znašala 0,001526.

Iz navedenega je možno raz-
brati, da je bil zadnji odlok spre-
jet pred 20. leti, sprememba 
vrednosti točke pa pred 10. leti. 
Zaradi spremembe zakonodaje 
v tem času, veljavni odlok ni 
sledil več trenutnim zakonskim 
podlagam. Od zadnjega spreje-
tja odloka do danes je prišlo do 
mnogo sprememb na področju 
komunalne opreme, določitve 
površine ki se obračunava, na-
mena nepremičnin in načina 
zajemanja podatkov za pripravo 

odmer. Prav tako so bile poso-
dobljene geodetske in zemlji-
škoknjižne evidence. 

Cilj sprejetega odloka je, da se 
le ta uskladi z veljavno zakono-
dajo, s tem pa se bo zagotovilo 
pravno varstvo tako same Ob-
čine kot občanov samih.

Dosedanji prispevki so bili 
najnižji v Sloveniji

Poleg uskladitve Odloka z ve-
ljavno zakonodajo se je sprejela 
tudi povišanje vrednosti točke. 
Točka je bila nazadnje povišana 
leta 2012 in je znašala 0,001526 
evra/leto. Po podatkih časnika 

Delo (članek v letu 2022) ima 
Občina Horjul najnižjo vre-
dnost točke v celotni državi.

Predstavitev finančnih posle-
dic za plačnike NUSZ v Občini 
Horjul glede na območje v kate-
rem se nahaja nepremičnina in 
glede na velikost neto tlorisne 

površine objekta, oziroma ve-
likost nezazidanega stavbnega 
zemljišča:

Občinski svetniki so preje-
li tudi izračune povišanja ob 
predpostavki, da se sprejme vre-
dnost točke 0,0020 evra/leto in 
vrednosti v višini 0,0025 evra/
leto. Na podlagi izračunov, so 
se odločili za manjše povišanje 
točke na višino 0,0020 evra/leto. 
S tem Občina Horjul še vedno 
ostaja med najcenejšimi v dr-
žavi, se je pa z odlokom ukinil 
50% faktor za nezazidana stavb-
na zemljišča in za nepokrite po-
slovne površine. Kar pomeni, da 
se ukine popust na ta dva pla-
čila. Pri čemer na občini upajo, 
da bodo lastniki nepozidanih 
stavbnih zemljišč bodisi le-te 
pozidali ali pa jih bolj ažurno 
spremenili nazaj v prvotno in 
dejansko stanje (kmetijska, goz-
dna, zelene površine…). 

Med ostale poglavitne 
spremembe spadajo tudi:
- prestavitev naselja Žažar iz 

Območje II v Območje I, za-
radi izgradnje kanalizacijske-
ga sistema, ki je že v teku,

- pri točkovanju komunalne 
opreme se ukini telefon in 
doda javna razsvetljava,

-  pri namembnosti objektov je 
ukine počitniški namen in se 
ga opredeli kot stanovanjski 
namen,

-  ukinjajo se smotrnost pozi-
dave parcele, namenska raba 
parcele, ugodnost lokacije 
za poslovne subjekte in ugo-
dnost intenzivne rabe.

Občina prejeta sredstva vlaga 
v infrastrukturo za kakovost 
bivanja občanov

S sprejetjem predlaganega 
Odloka se pričakujejo višji pri-
hodki Občine Horjul. V letu 
2022 so iz naslova Nadomestila 
za uporabo stavbnega zemljišča 
prejeli 100.121,12 evrov, od tega 
74.619,21 evrov s strani fizičnih 
oseb in 25.501,91 evrov s strani 
pravnih oseb.

Glede na to, da so stroški vla-
ganja v infrastrukturo veliko 
večji kot pred 10. leti, je smisel-
no, da si Občina zagotovi več 
sredstev v ta namen. 

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Delo gasilcev se ne 
konča, ko ti zapustijo 
članske vrste, ampak 

se samo spremeni 
poslanstvo. 

Skrb za staro opremo, ki je 
nekoč poskrbela za gašenje 
požarov in je del naše tehnične 
dediščine, je samo ena od teh 
aktivnosti. Čeprav je razvoj na-
redil svoje, je jasno, da tudi ga-
silska črpalka, ki gre namesto 
na bencin ali elektriko samo 
na ‘’žgance’’ predstavlja spo-
min na neke sedaj že kar pre-

cej odmaknjene čase. Seveda je 
prenašanje znanja na mlajše ge-
neracije tudi eno od poslanstev 
veteranov, prav tako kot sode-
lovanje na raznih veteranskih 
tekmovanjih. 

Skratka tudi ko gasilci enkrat 
svojo moderno opremo obesi-
jo na klin se njihovo poslanstvo 
ne zaključi, samo spremeni se. 
Življenjske izkušnje in bogato 
znanje pa so tisto kar bogatijo 
vsakega gasilca veterana. Na 
srečanju veteranov gasilske 
zveze Horjul, ki je potekalo 
konec minulega leta, je predse-
dnik veteranske komisije podal 

poročilo o opravljenih aktivno-
stih in delu v lanskem letu, prav 
tako pa so o svojih aktivnostih 
poročali tudi predstavniki po-
sameznih društev. Najbolj ak-
tivni so bili v Horjulu, kjer so 
se tudi udeležili raznih tekmo-
vanj. 

Nekaj sprememb je tudi 
pri starostnih mejah za vstop 
med veterane. Po novem je 
starostna meja za gasilce in 
gasilke 65 let, prej pa je bila ta 
meja nižja. Smo pa v minulem 
letu ostali brez starodobnika. 
Gasilsko vozilo TAM, ki ga je 
uporabljalo društvo na Koreni, 

so zamenjali za modernejši in 
varnejši Mercedesov gasilski 
kombi. Svoj pogled na delo v 
minulem letu pa je podal tudi 
predsednik gasilske zveze Hor-
jul Lado Prebil: ‘’Glede na vse, 
kar se je dogajalo v zadnjih le-
tih, je upad aktivnosti sicer pri-
čakovan, a kot kaže v naši ob-
čini ‘’korona’’ vseeno ni pustila 
katastrofalnih posledic, saj so 
vse generacije dobro zastopane. 
Seveda je marsikaj odvisno od 
velikosti posameznega društva 
ali kraja, kjer deluje. Ko pogle-
damo na primer udeležbo na 
tekmovanju, ki smo ga izpe-
ljali to jesen, smo kljub vsemu 

lahko zadovoljni. Na tekmova-
njih, ki so z vsemi pripravami 
odličen trening za reševanje 
premoženja in življenj, ko gre 
zares, smo bili horjulski gasilci 
lepo zastopani.’’

To seveda daje dodatno moti-
vacijo za naprej in za vse aktiv-
nosti, ki tudi veterane čakajo v 
letošnjem letu. Vsak gasilec 
šteje, ko je treba pomagati, pa 
četudi je ta že med veterani, 
nenazadnje res deluje v ozad-
ju intervencije, a je prav tako 
pomemben člen, da vse skupaj 
deluje varno in tekoče. 

Peter Kavčič
Foto: Arhiv GZ Horjul

 Zahvala in voščilo
 

Naj v letu 2023 sreča vas objame, 
toplina naj vaše srce zavzame, 

vse slabo naj z novim letom zbledi, 
le veselje in zdravje naj izžarevajo vaše oči! 

To vam iz srca želimo gasilci PGD Horjul.
Iskrena hvala za vse donacije in pomoč pri delovanju 

društva v letu 2022.

Srečanje veteranov Gasilske zveze Horjul

Predstavniki gasilcev veteranov

V četrtek 22. 
decembra, torej ob 

izteku lanskega leta, 
so v Horjulu zopet 

prepevali mladi 
koledniki. 

Tako kot veleva tradicija, so 
se tudi tokrat ustavili na ob-
činskem trgu, kjer so prepevali 
božične pesmi županu in njego-
vim sodelavcem. 

Povsod, kjer so se ustavili, so 

razveseljevali svoje poslušalce. 
Natalija Rus, ki je mlade vo-

dila po Horjulu, je takole opi-
sala, koga vse so obiskali in 
razveselili: ‘’S koledniki smo 
obiskali vrtec Marjetica, Center 
starejših Horjul, občino Horjul, 
župnišče, oba Metrela, Kvader, 
Mercator in Petrol. Letos je ko-
ledovalo 23 kolednikov, in sicer 
gre za učence in učenke 6., 7., 8. 
in 9. razreda. Petje so spremljali 
z inštrumenti ukulele in kitaro, 
na katere je igralo 10 učencev. 

Vsako leto se veselijo tega do-
godka in gredo res zelo radi.’’

Koledovanje je sicer star 
predkrščanski narodni običaj v 

času okrog novega leta. Kristja-
ni so običaj prevzeli ter ga po-
stavili v čas božiča. Koledniki se 
preoblečejo v svete tri kralje in 

hodijo po vaseh ter zbirajo da-
rove za revne družine z otroki 
ali pa tudi samo prepevajo bo-
žične pesmi in s tem razveselju-

jejo ljudi, ki jih obiščejo. 

Peter Kavčič

Foto: občinski arhiv

Obiskali so nas 
koledniki

Nova, višja nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča

Žažar se je iz območja II prestavil v območje I, zaradi izgradnje kanalizacijskega sistema, ki je že v teku.
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Te dni so nas 
razveselile prve 

snežinke. Kako so 
čarobne! 

Prav potihoma so se spušča-
le na tla in nase privabile naše 
poglede in naše čudenje.

Prvošolci smo si jih nadvse 
želeli doživeti, se jih dotakniti. 
Naša učiteljica je prisluhnila 
našim željam in tako smo pouk 
likovne umetnosti izpeljali na 
snegu. Kako prikladno; prav v 
tem tednu smo v učilnici na-
meravali izdelovati snežake iz 
odpadnih materialov, a nas je 
sneg prijetno presenetil in naše 
kiparjenje se je prestavilo v na-
ravo. Sneg je zelo gnetljiv ma-
terial, če je moker. Zdaj je bil in 

pod našimi rokami so nastajali 
snežaki različnih oblik in ve-
likosti. Tudi iglu smo si zgra-

dili. Joj, koliko dela smo imeli 
z nanašanjem visokega zidu, 
obdelovanjem gladkih sten, 
predvsem pa z dovažanjem 
zadostne količine materiala. 
Ob kiparjenju smo preživljali 
radostne trenutke. Ko smo se 
vrnili v učilnico, so nam lička 
nagajivo rdela. 

Zdaj sneži in prvošolci za-
dovoljno zremo skozi okno 
učilnice in s ponosom opazu-
jemo naše kipe, ki vabijo naše 
poglede in poglede naključnih 
sprehajalcev.

Zapisali učiteljici 1. a in 1. 
b z učenci.

V organizaciji 
Konjeniškega društva 

Zelena dolina iz Horjula 
je na god svetega 

Štefana 26. decembra, 
na velikem parkirišču 

poleg gasilskega doma 
na Vrzdencu, potekalo 
tradicionalno srečanje 

ljubiteljev konj. 
 
Gre za dolgoletni običaj, ta 

navada namreč izhaja iz ljudske 
šege, ko so namesto konj blago-
slavljali sol in jo nato dodali hra-
ni in živalski krmi ter potresali 
po domu, vrtu in njivi. 

Zbrane obiskovalce in člane 

Konjeniškega društva Zelena 
dolina je najprej pozdravil žu-
pan Janko Prebil in v kratkem 
nagovoru spomnil pomen teh 
plemenitih živali nekoč in da-
nes. Sledil je blagoslov, ki ga je 
opravil župnik Janez Smrekar.

Sledila je manjša pogostitev z 
domačimi dobrotami ob melo-
dijah, ki sta jih zaigrala ljudska 
godca. Obiskovalci so lahko 
uživali v pogledu na zelo lepo 
urejene živali, saj so se mnogi 
lastniki še posebej potrudili in 
praznično počesali ter povezali 
grive. Otroci so navdušeno se-
dli na kočije in si lahko od blizu 
ogledali, kako so ljudje živeli v 
sožitju s konji v starih časih, ko 
jim je konjska vprega pomenila 

pomoč pri delu ali omogočila 
prevoz. Danes pa je seveda vse 
skupaj namenjeno le še zabavi 
in turizmu. 

Če se sprašujete zakaj je sveti 
Štefan povezan z blagoslovom 

konj je uradna razlaga takšna: 
Po legendi naj bi sv. Štefan, ki je 
sicer v krščanstvu označen kot 
prvi mučenec, v času svojega 
delovanja z znamenjem križa 
ukrotil divjega konja. Blagoslov 

konj ob njegovem godovanju 
prvič omenja neki rokopis iz 
Triera v Nemčiji iz 10. stoletja, 
na slovenskih tleh pa je o tem 
obredu v Nevljah pri Kamniku 
in na Kranjskem prvi poročal 

kranjski plemič in polihistor Ja-
nez Vajkard Valvasor.

A še ne tako zelo daleč nazaj 
so bili konji pomemben del hor-
julske doline in okolice. V časih 
predno je Ljubljano in Trst po-
vezala železnica je bilo tu moč-
no razvito furmanstvo. Mnogi 
obiskovalci prireditve še danes 
pomnijo kako pomemben je bil 
konj na kmetiji saj si dela brez 
konjske pomoči skorajda niso 
mogli predstavljati. Zato je imel 
od vseh domačih živali prav 
konj vedno posebno mesto na 
kmetijah v tej dolini. Naj je ta 
vlekel voz sena ali pa lahkega 
zapravljivčka ob posebnih pri-
ložnostih. Tone Zdešar, ki se 
vsako leto udeleži blagoslova s 
svečano okrašeno vprego se v 
imenu konjeniškega kluba za-
hvaljuje vsem, ki imajo doma te 
živali in se skupaj z njimi udele-
žijo prireditve. 

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Obvestilo 

Pregled gasilnih aparatov
 

Nedelja, 5. 2. 2023, med 9. in 12. uro v gasilskem 
domu v Horjulu. 

Vabljeni!

Čebele nam poleg 
medu in vseh ostalih 
zdravilnih produktov 
priskrbijo tudi vosek. 

Preden smo ljudje začeli upo-
rabljati parafin, so si po domo-
vih svetili tudi s svečami, nare-
jenimi iz čebeljega voska. 

 Takšne sveče ne prinašajo le 
svetlobe, ampak tudi prav lepo 
dišijo. V osnovni šoli Horjul se 
pri čebelarskem krožku mladi 
ne učijo le o tem, kako pomemb-
ne so te žuželke opraševalke za 
naš planet, ampak tudi kako za 
njih poskrbimo in kaj vse lahko 
z njihovo pomočjo naredimo. 

Krožek obiskuje 17 otrok od 
drugega do petega razreda in 
na tak način spoznavajo pomen 
čebelarstva. Iz dveh kilogramov 
voska so tako izdelovali sveče 
različnih oblik in velikosti ter 
jih odnesli domov, da je potem 
lepo dišalo, ko so jih skupaj s 
starši prižgali. ‘’Tudi tako pre-
našamo znanje na naslednje ro-
dove in spomnimo, kaj pomeni 
sobivanje z naravo, ki nam lah-
ko ogromno ponudi. Z mladimi 
je lepo delati, takšnih uric, ko 

izdelujejo različne stvari, pa so 
še posebej veseli,’’ je še povedal 
mentor Janko Prebil. 

Peter Kavčič
Foto: Janko Prebil

Blagoslov 
konjev na 
štefanovo

Pouk v naravi Mladi čebelarji so 
izdelovali čisto prave sveče 
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Vabljeni v knjižnico v Horjulu
 
ALBERTA IŠČE LJUBEZEN, 
Ura pravljic – Lara Gabrovšek
14. 2. 2023 ob 18. uri, Knjižnica Horjul
Pripovedovanje pravljice in ustvarjanje.

DEŽELA DINOZAVROV - KUD Galerija C.C.U.
23. 2. 2023 ob 17. uri, Knjižnica Horjul
Na dinozavrski ustvarjalnici se obeta razburljivo popoto-
vanje v pradavnino. Po navdihu slikanice Lile Prap DINO-
ZAVRI?! bomo izdelovali čisto prave stegozavre, tiranoza-
vre, pteranodone in njihove sorodnike ter z njimi naselili 
Dinozavrijo.
Lutkovno delavnico vodi Mateja Herbst.

Idrijska čipka je 
del naše kulturne 

dediščine, gre pa za 
zvrst klekljanja, kjer 

se prepletajo različne 
tehnike ustvarjanja 

čipke. 

Sredi januarja so v Društvu 
upokojencev Vrzdenec ponov-
no organizirali tečaj, ki je na-
menjen vsem, ki premorejo ne-

kaj ročne spretnosti in voljo za 
učenje. Tudi sedaj je še čas, da 
se jim pridružite.

 Ustvarjanje idrijske čipke v 
dobri družbi in pod mentor-
stvom izkušene učiteljice je na 
Vrzdencu vedno polno veselja. 
Že tradicionalne klekljarske uri-
ce potekajo v gasilskem domu 
Vrzdenec od 16. 1. 2023 dalje, 
in sicer vsak ponedeljek od 18. 
do 20. ure. Predvidenih je osem 
srečanj, tako da bodo s kleklja-
njem končali v začetku marca. 

Predsednica društva Elizabeta 
Petrovčič je dejala, da so prijave 
še vedno možne, se je pa zaradi 
omejenega števila mest treba 
najaviti na tel. 041 845 317, kjer 
dobite tudi vsa navodila glede 
pripomočkov. Poleg punkeljna, 
kleklov, sukanca in bucik je edi-
no, kar potrebujete, dobra volja. 
Za topel domač čaj in pecivo pa 
bodo poskrbeli v društvu. 

‘’Vsaka kleklja čipko po svo-
ji izbiri, ker imamo med nami 
tudi mentorico, pa nam ta pri 

našem ustvarjanju pomaga in 
uči tako, da so tudi naše čipke 
vedno lepše. Veseli smo tudi 
mladih deklet, ki jih z veseljem 
povabimo medse, da gre to zna-
nje in izročilo naprej iz roda v 
rod. Čipke so lahko sezonsko 
obarvane, decembra so bili pri-
ljubljeni motivi okraski za na 
novoletno smrekico, sedaj pa 
nekatere že delajo čipke z mo-
tivi za veliko noč. Še posebno 
pa so naše članice ponosne, da 
bodo tudi naše čipke v obliki 
srca krasile prte, ki bodo sešiti 
za vse oltarje v baziliki Marije 
Pomagaj na Brezjah,’’ še dodaja 
Elizabeta.

V Društvu upokojencev Vrz-
denec so sicer zelo aktivni, po-
leg klekljarskih uric bodo or-
ganizirali tudi izdelavo butaric 
pred cvetno nedeljo, vsekakor 
pa se bodo tudi letos podali na 
izlete, kot je to že navada. Kam 
točno še niso razkrili, najprej 
jih čaka občni zbor, kjer bodo 
tudi potrdili vse aktivnosti za 
letošnje leto. V svoje vrste tudi 
vabijo vse, ki izpolnjujejo pogo-
je za včlanitev in si želijo dru-
ženja ter aktivnosti tudi v tem 
življenjskem obdobju.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Vabilo 

Najbarjanska zgodba
 

Vabljeni k sodelovanju za “Najbarjansko zgodbo 
2023”, ki ga razpisuje KD Mah teater v v sodelovanju z 
Javnim skladom za kulturne dejavnosti, Območno izpo-
stavo Vrhnika in Območno izpostavo Ljubljana okolica, 
Zavodom Ivana Cankarja Vrhnika, Cankarjevo knjižnico 
Vrhnika ter občinami: Vrhnika, Log-Dragomer, Horjul, 
Dobrova-Polhov Gradec, Borovnica, Brezovica.

Vabljeni so učenci in učenke zadnje triade osnovnih šol 
v zgoraj naštetih občinah. Razpis poteka do 14. aprila. 
Udeleženci razpisa oddajo zgodbo povezano z lokalnim 
okoljem. Več podrobnosti o razpisu poiščite na sku-
pnih straneh Našega časopisa.

 Dolgoletno tradicijo 
nastopa raznih skupin, 

ki delujejo pod okriljem 
Prosvetnega doma 

Horjul, so tudi tokrat 
uspešno izpeljali 26. 

12. - na praznik dneva 
samostojnosti in 

enotnosti. 

Do zadnjega kotička napol-
njena dvorana je bučno pozdra-
vila vse nastopajoče. Torej čla-
ne in članice folklornih skupin 
Klas iz Horjula in Šumnik iz 
Borovnice, dekleta mažoretne 
in twirling skupine, pevce in 
pevke mešenega pevskega zbo-
ra Horjul in nastopajoče člane 
dramske skupine, ki so nekako 
povezovali dogodek s hudomu-
šno igro. 

Tudi letos je v nabito polni 
dvorani domače občinstvo uži-
valo v nastopih, ki so jih pripra-
vili člani in članice prosvetnega 
društva. Za smeh in pozitivno 

sporočilo obiskovalcem je sku-
paj z igralci poskrbela režiserka 
in avtorica dramske igre Bar-
bara Čepon, ki se je tokrat na 
zabaven in hudomušen način 
lotila digitalnega detoxa, ko se 
je mlad par odločil, da se uma-
kne malo stran od vrveža in 
predvsem odličnega mobilnega 
omrežja. V igri so nas spomnili, 
kako malo v resnici potrebu-
jemo, da smo srečni in kaj po-
meni pristni stik s sočlovekom. 
Seveda ni manjkalo zapleta z 
medvedom in lovcema, ki sta 
v krčmi hitela razlagati, kako 
velikega medveda sta srečala 
v gozdu … pa je v resnici šlo le 
za postavnega mladeniča, ki je 
obupno iskal signal na svojem 
mobilnem telefonu sredi gozda.

Za nekaj drame, predvsem pa 
veliko plesa, so poskrbeli tudi 
člani folklorne skupine Klas in 
Šumnik, ki so uprizorili pravi 
plesni ravs za dekleta med dve-
ma skupinama fantov. Gre za 
repertoar, s katerim so uspešno 
nastopili tudi na tekmovanjih 

oziroma nastopih in s tem po-
želi tudi lepe uspehe v minu-
lem letu. Seveda tudi tokratni 
božično-novoletni koncert ni 

minil brez mažoretne in twir-
ling skupine. Nastopile so vse 
generacije od najmlajših deklic 
do izkušenih deklet, ki v nasto-

pu že izvajajo tudi bolj zahtevne 
elemente. Predvsem pa se je za-
čutilo, kako veliko jim pomeni 
nastop pred domačo publiko, 

kar je risalo široke nasmehe 
predvsem tistim najmlajšim 
članicam. Z zborovskim petjem 
so se na velikem odru predsta-
vili tudi člani in članice meše-
nega pevskega zbora Horjul, ki 
nastopajo pod taktirko zboro-
vodkinje Ane Bizjan.

Tovrstni koncerti oziroma na-
stopi so za vsak kraj pomembna 
družabno kulturna prireditev, 
saj mu dajejo posebno energi-
jo, ko se na enem mestu zbere 
toliko ljudi za tako pozitivno 
zgodbo. V prenovljenem pro-
svetnem domu so uživali tako 
tisti, ki so bili na odru, in tudi 
tisti, ki so bili pred njim. To se 
je videlo, to se je slišalo in to se 
je začutilo. 

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič 

Društvo upokojencev Vrzdenec vabi na klekljarske urice

Klekljarske urice so tudi odlična priložnost za druženje ob ustvarjanju nečesa lepega.

Tradicionalni božično-novoletni koncert
za kulturno pester konec leta
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Tradicionalni pohod, 
ki ga že od leta 1999 

organizira Društvo 
ljubiteljev narave in 
običajev Notranjske, 

na neki prav poseben 
način povezuje 

horjulsko in vrhniško 
občino. 

Na to razgibano pot od Vrz-
denca do Vrhnike se namreč 
podajo pohodniki iz obeh 
občin.  Tudi letos se je 26. de-
cembra v jutranjih urah zbrala 
velika skupina pohodnikov pri 
spomeniku, posvečenem Neži 
Pivk, ki stoji poleg poslovilne 
vežice na robu Vrzdenca pod 
cerkvijo svetega Kancijana. Če 
je bilo lani pohodnikov rekor-
dno malo, je bila tokrat zgodba 
povsem drugačna, saj se je po-
hoda udeležilo prek 100 ljudi. 

Župan Janko prebil je vsem 
zbranim zaželel lep praznik ob 
dnevu samostojnosti in eno-
tnosti ter zbrane spomnil na to, 
da smo Slovenci stopili skupaj 
in dokazali, da smo lahko na-
rod in si zaslužimo samostojno 
državo. Na koncu se je tudi še 
malo pošalil, da ob praznikih, 
ko so mize bolj obložene, do-
bro dene tudi tak sprehod v 
dobri družbi. 

Kot veleva tradicija, je zbrane 
nagovoril tudi Damjan Debevc, 
ki s svojimi čisto pravimi ‘Can-
karjevimi’ brki na zanimiv in 
pristen način prinaša misli in 
besede v današnji čas tega na-
šega velikega pisatelja, še pose-

bej pa se je posvetil življenjski 
poti Neži Pivk. 

Pripovedovanje zgodb o 
Cankarju doživlja kot posebno 
poslanstvo: ‘’Da se na tak lep 
dan zbere tako veliko število 
ljudi, je zame osebno veliko 
priznanje Cankarju in dokaz, 
da še živi zavest o njegovem 
delu in idejah. Cankarjeva mati 
je nepogrešljiva in ta pohod 
lepo zajame to, kar sicer bolj 
redko pokažemo na Vrhniki 
obiskovalcem, kjer sicer opra-
vljam vodene oglede Cankarje-
ve hiše. Lansko leto nas je bilo 
res bolj malo in zelo posebno, 
prav tako edinstveno doživetje, 
no vseeno pa je navdušujoče 
pogledati takšno množico.’’

Letos so se na 14 kilometrov 
dolgi poti najprej ustavili še 
na Vrzdencu poleg kapelice, 
kjer so si pohodniki ogledali 
velikanske jaslice, potem pa so 
nadaljevali po bližnjici do Ža-
žarja. Pohodnike, ki so v dolgi 
strnjeni koloni premagali prvi 

del poti in ob vzponu proti Ža-
žarju premagali strm klanec 
ter nekoliko zahtevnejšo goz-
dno pot, so tako kot vsako leto 
pozdravili prijazni domačini 
in ponudili domače dobrote, 
da na poti ne bi kdo omagal. 
Na domačiji pri ‘Činžarju’ so 
pripravili topel čaj in kuhano 
vino ter domače pecivo in pri-
grizke, da so potem vsi skupaj 
lahko nadaljevali svojo pot 
proti Vrhniki. Mojca in Janez 
Prosen že deseto leto gostita 
pohodnike, kar pomeni, da je 
v domači hiši dan prej delavno, 
hkrati pa tudi prijetno diši. Ti-
sti najbolj polni energije so ob 
živahnih ritmih domačega an-
sambla tudi zaplesali. A vsega 
lepega je enkrat konec, tako da 
so polni dobre volje nadaljevali 
naprej čez Razpotje proti Vrh-
niki. Pohodniki so po dobrih 
štirih urah hoje svojo pot za-
ključili na Vrhniki.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Bogato obložena miza pri domačiji pr’ Činžarju

Po poteh Cankarjeve matere 
hodilo več kot 100 pohodnikov

Damjan Debevc med pripovedovanjem življenjske zgodbe Neže Pivk. 

Dolga kolona pohodnikov na Vrzdencu
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Inline hokejisti so v najvišjem 
nivoju tekmovanja doslej 

ugnali vse tekmece in sezono 
2023 začenjajo na vrhu.

A čisto gladko vseeno ni šlo. Tu je 
poročilo z zadnjih tekmovanj.

 V petek, 9. 12. 2022, sta se pomerili 
ekipi TNT-ja in Mufloni iz Tolmina. 
Tekma je bila polna preobratov. Začelo 
se je z vodstvom TNT-jevcev, nato so 
prevzeli pobudo Tolminci in nato po-

novno naši Horjulci. A ni konec do za-
dnjega sodnikovega žvižga. Tako je bil 
rezultat vsega 3 minute pred koncem 
za dva zadetka v prid naši ekipi, nato 
pa je sledila nezbranost in so Tolminci 
v pičlih 22 sekundah dvakrat zadeli in 
iztržili podaljšek tekme. Ekipa TNT se 
je ponovno zbrala in tekmo odločila v 
35. sekundi podaljška.

Isti dan se je tudi naša prva ekipa HK 
Dinamiti pomerila z ekipo iz Tolmina. 
Naši fantje so od prve minute naprej 
narekovali tempo in na koncu slavili z 

rezultatom 7:1.
Vsega teden dni kasneje je bil na spo-

redu zadnji tekmovalni krog v koledar-
skem letu 2022. Nasproti ekipe TNT-ja 
je stala Hrvaška ekipa IHK Karlovac 
katero naši igralci že zelo dobro pozna-
jo. Horjulski hokejisti so v tekmo vsto-
pili odločno in v prvem polčasu vodili 
z rezultatom 2:0, do konca tekme pa so 
obdržali moč in tako zanesljivo zma-
gali z rezultatom 4:2. Še isti večer so se 
pomerili tudi HK Dinamiti in novinci 
v ligi Flying Bulls. Naša ekipa je nasto-

pila nekoliko okrnjena, vendar je bila 
še vedno prevelik zalogaj za novince, ki 
so tako morali priznati premoč našim 
igralcem. Sledil je dvotedenski premor 
preko novoletnih praznikov, nato pa so 
se ekipe ponovno srečale in prekrižale 
palice v petek, 13. 1. 2023.

Ekipa TNT-ja se je pomerila z vedno 
neugodno ekipo iz Dolenjskih Toplic. 
Tekma je bila od prve minute naprej 
napeta, sledile so si priložnosti na obeh 
straneh. Tako so ob polčasu vodili naši 
z rezultatom 2:1, vendar to ni bilo do-

volj za slavje, saj so pri nasprotni ekipi 
do konca tekme uspeli zadeti še dva-
krat in tako domov odnesli vse 3 točke.

Uspešni so bili tudi HK Dinami-
ti, ki so se isti večer pomeri z večnim 
tekmecem HK Prevoje. Tekmo bi za 
Horjulce lahko opisali kot vraževerje 
petka trinajstega, tako zelo slabo je bilo. 
Naši fantje niso bili pravi in so tekmo 
začeli slabo ter ob polčasu že zgubljali 
z rezultatom 3:0. A horjulski hokejisti 
se ne predajo, kajne!? Ob polčasu je 
s strani trenerja Lončarja sledila šok 
terapija in tako so naši v drugi polčas 
vstopili kot prerojeni. Za izenačitev na 
3:3 so potrebovali pičlih 10 min, do 
konca tekme pa samo še stopnjevali 
tempo in zmagali z rezultatom 5:7. Kar 
je najbolj razveseljivo je dejstvo, da HK 
Dinamiti Horjul neporaženi zasedajo 
1. mesto na skupni lestvici najboljših 
inline hokejistov v Sloveniji, medtem 
ko ekipa TNT-ja zaseda 7. mesto.

V nedeljo, 22. 1. 2023, bo v Horjulski 
dvorani potekal tekmovalni dan mlaj-
ših selekcij. Med seboj se bodo pomeri-
le kategorije U9, U11, U13 in U16. Kako 
bodo fantje opravili s konkurenco ka-
kor tudi vse ostale aktualne informa-
cije najdete na Instagram in Facebook 
profilu HK Dinamiti Horjul. Še vedno 
pa velja, da pridete spodbujat naše 
hokejiste na tekmovanja, saj veste kaj 
pravijo, da dobra publika pomaga kot 
bi imeli vsaj še enega igralca na igrišču.

Peter Kavčič
Foto: Arhiv HK Dinamiti

Dinamiti vstopajo
v novo leto neporaženi

Pust je eden 
najbolj priljubljenih 
slovenskih ljudskih 

praznikov. Na katere 
datume pade 

letošnje pustovanje, 
pa preverite v 

spodnjih vrsticah.

Le kdo ne mara pustovanja, 
slovenskega ljudskega običaja, ki 
preganja zimo in kliče pomlad? 
Pust vsako leto pade na različne 
datume, saj je odvisen od velike 
noči – pustni torek namreč 
nastopi 47 dni pred njo. V letu 
2023 bo velika noč 9. aprila, to-

rej se bomo v maškare našemili 
v v torek, 21. februarja, pustna 
sobota bo 18. februarja, pustna 
nedelja pa 19. februarja. 

Za pust si nadenemo različne 
maske – od tradicionalnih 
do sodobnih. Nekateri izjem-
no radi ustvarjajo tematske 
pustne kostume za vso družino, 
najmlajšim pa je največkrat 
všeč kakšen lik iz risanega ali 
animiranega filma. S pustom 
so povezani različni običaji, 
pustni plesi, sprevodi pustnih 
mask, skratka zabava in bogato 
obložena miza s pustimi do-
brotami, med katerimi nikakor 
ne smejo manjkati pustni krofi.

Zgodovina pustovanja 
Pustovanje je eden izmed 

najstarejših ljudskih običajev, 
ki izvira še iz časa pred 
krščanstvom, zato mu rečejo 
tudi poganski praznik. V Slo-
veniji je bilo pustovanje prvič 
omenjeno v 17. stoletju. Naši 
predniki so namreč ob tem 
času izvajali različne obrede, s 
katerimi so želeli pregnati zimo 
in priklicati nazaj pomlad, v kat-
eri bi se narava znova prebudila.

Pustne maske so ljudje včasih 
izdelovali kar doma in sicer iz 
materialov, ki so bili takrat na 
razpolago. Otroci so se mno-

gokrat oblekli kar v ponošene 
obleke staršev ali pa so si ob-
raz namazali s sajami, hodili 
so od hiše do hiše in se tako 
razkazovali ljudem, v zameno 
pa so dobili kakšno dobroto, 
kot so krof, suho ali sveže sadje, 
nekateri pa so dajali otrokom 
tudi novčiče. Namen obhodov 
od hiše do hiše sicer ni bil zbi-
ranje denarja in dobrot, temveč 
širjenje veselja med ljudmi in 
odganjanje zime. Februar so 
tudi sicer imenovali kot norčav 
mesec, ki dovoljuje šeme in 
norčije. 

Najbolj znan tradicionalen 
slovenski pustni lik

Verjetno vsi poznamo tradi-
cionalen slovenski pustni lik 
kurenta. Le tega lahko prepoz-
namo po značilni opravi, ki jo 
imenujemo kurentija, ki vse-
buje različne dele kostuma, kot 
so kapa, obleka, sešita iz ovčje 
kože, zelene ali rdeče dokolenke, 
zvonci in ježevka. Kurent ima 
na Slovenskem glavno vlogo 
pri največjem slovenskem pus-
tovanju, Kurentovanju na Ptuju. 
Letos naj bi kurentovanje po-
tekalo od 11. do 21. februarja.

Pustne dobrote, ki ne smejo 
manjkati na praznični mizi

Gospodinje so v obdobju 
pustovanja včasih doma pekle 
miške, štravbe in krofe, ki pa so 
bili brez marmelade in pečeni 
na svinjski masti. Ljudje so radi 
rekli, da gre zima h koncu in da 
v kraje prihaja topla pomlad, ki 
bo obrodila mnoge sadove. Na 
praznični jedilni mizi so se 
pogosto znašli kuhana svinjska 
glava, ričet, krompirjeva solata 
ali svinjska juha. 

V vsem tem času so se tradi-
cionalni načini praznovanja 
nekoliko spremenili. Danes 
pustnih kostumov običajno ne 
izdelamo sami, temveč jih ku-
pimo v trgovini. Redki otroci 
si kostume izdelajo doma 
s pomočjo mamic in babic. 
Otroci se zdaj udeležujejo pust-
nih karnevalov in se zelo radi 
maskirajo v znane like, super 
junake in princeske, katerih 
kostume jim starši kupijo v 
trgovini. 

Hkrati pa je nekoliko poza-
bljena in opuščena tradicija 
sprehodov od hiše do hiše, saj 
so ljudje generalno postali 
nekoliko bolj zaprta družba, 

mesta pa velika in morda se še 
kje na vasi ohranja ta tradicija, 
večinoma pa se je že porazgubi-
la s sodobnim načinom življenja, 
ko marsikdo ne pozna svojih 
sosedov. Če pa vam slučajno 
na vrata potrkajo maškare z 
vprašanjem »Imate kaj za pusta 
hrusta?«, pa jih lahko navdušite 
tudi z domačimi krofi.

Med vsemi dobrotami, ki so 
včasih kraljevale na pustni mizi, 
namreč tudi v sodobnem času 
ne smejo manjkati slastni krofi 
ali domače miške.

Od kod izvirajo krofi?
Ni povsem jasno, od kod iz-

virajo krofi. Nekateri menijo, da 
so jih poznali že v času antike, 
spet drugi pa so prepričani, da 
krofi izvirajo z Dunaja. Slovenci 
naj bi poimenovanje zanje izpel-
jali iz nemške besede Krapfen. 
O nastanku krofov pa naj bi ob-
stajala tudi legenda, ki pravi, da 
je nesrečno zaljubljena kuharica 
testo za kruh namesto v pečico 
vrgla v vročo mast in da so tako 
nastali krofi, ki jih poznamo še 
danes. (BL)

Pust, šegavih ust



NAS CASOPIS 511 / 30. 1. 2023 C M Y K 39

30. januar 2023 39
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siObčina Horjul

Upravljavec sistema 
oskrbe s pitno vodo mora 

skladno s 34. členom 
Pravilnika o pitni vodi 

(Uradni list RS, št. 19/04, 
35/04, 26/06, 92/06, 25/09, 

74/15 in 51/17) pripraviti 
letno poročilo o kakovosti 

pitne vode. 

V poročilu so navedene informacije o 
kakovosti pitne vode na posameznem 
vodovodnem sistemu v letu 2022.

Osnovna naloga  upravljavca vodo-
vodnih sistemov je zagotavljanje varne 
oskrbe s pitno vodo, kamor prišteva-
mo zagotavljanje nemotene oskrbe s 
pitno vodo in njene zdravstvene ustre-
znosti pri uporabnikih. Nadzor nad 
zdravstveno ustreznostjo pitne vode 
smo izvajali na podlagi utečenega no-
tranjega nadzora po postopku sistema 
HACCP, ki omogoča pravočasno pre-
poznavanje mikrobioloških, kemičnih 
in fizikalnih tveganj, ki lahko pomenijo 
potencialno nevarnost za zdravje ljudi, 
izvajanje potrebnih ukrepov ter vzpo-
stavljanje stalnega nadzora na tistih 
mestih (KKT – kritičnih kontrolnih 
točkah) v oskrbi s pitno vodo, kjer se 
tveganja lahko pojavijo.

Voda je vsakodnevno živilo, zato ne 
sme vsebovati mikroorganizmov, zaje-
davcev ali njihovih razvojnih oblik, ki 
pomenijo nevarnost za zdravje ljudi in 
uporabnikov.

Strokovna podlaga za izvajanje no-
tranjega nadzora nad skladnostjo pitne 
vode je Pravilnik o pitni vodi. Notranji 
nadzor na letni ravni je izvajal Nacio-
nalni laboratorij za zdravje, okolje 
in  hrano Maribor.

Poleg notranjega nadzora sta na jav-
nih vodovodnih sistemih potekala tudi 
državni monitoring in zunanji nadzor 
zdravstvenega inšpektorata Republike 
Slovenije, ki nadzira delo upravljavcev 
vodovodnih sistemov.

Poročilo o odvzetih vzorcih no-
tranjega nadzora iz javnih vodo-
vodnih sistemov

V letu 2022 smo v okviru notranjega 
nadzora spremljali stanje kakovosti pi-
tne vode na štirih ločenih sistemih za 
oskrbo s pitno vodo na območju Obči-
ne Horjul, in sicer:

– Vodovodni sistem Horjul - Ljubgo-
jna,

– Vodovodni sistem Vrzdenec - Žažar,
– Vodovodni sistem Zaklanec - Podol-

nica - Lesno Brdo,
– Vodovodni sistem Koreno - Samo-

torica.

Na terenu je bilo odvzetih 32 vzor-
cev pitne vode za mikrobiološka pre-
skušanja in 12 vzorcev za fizikalno-
-kemijska. Mikrobiološka preskušanja 
so pokazala, da so bili vsi vzorci na 
vodovodnih sistemih skladni s Pravil-
nikom o pitni vodi (Uradni list RS, št. 
19/04, 35/04, 26/06, 92/06, 25/09, 74/15 
in 51/17). Odgovorna oseba upravljav-
ca javnega vodovoda Občine Horjul 
pa je med letom 2022 opravila več kot 
dvesto kontrolnih pregledov objektov 
in naprav za zagotavljanje zdravstve-
no ustrezne pitne vode uporabnikom 
javnega vodovoda. Koncentracija pro-
stega klora na mestu priprave na vo-
dovodnih sistemih Horjul - Ljubgojna, 

Koreno - Samotorica in Vrzdenec - Ža-
žar je od 0,1 mg/l do 0,3 mg/l. Vsak dan 
pa se je prek aplikacije in nameščene 
opreme na vseh vodovodnih sistemih 
spremljalo tudi druge kontrolne pa-
rametre, ki so pogoj za zagotavljanje 
zadostne količine zdravstveno ustre-
zne pitne vode za uporabnike javnega 
vodovoda (vrednost prostega klora, 
pretok, motnost, tlak, nivo, delovanje 
UV-naprav za razkuževanje vode …).

Rezultati skladnosti pitne vode po 
vodovodnih sistemih iz notranjega 
nadzora so prikazani v preglednici.

Priprava vode je  stalno potekala na 
vodovodnem sistemu Vrzdenec - Ža-
žar in Koreno - Samotorica  s pomočjo 
UV-dezinfekcije. Na vodovodnem sis-
temu Horjul - Ljubgojna, Koreno - Sa-
motorica ter Vrzdenec - Žažar pa se za 
pripravo pitne vode uporablja razkuže-
valno sredstvo natrijevega  hipoklorita, 
ki se avtomatsko odmerja s pomočjo 
dozirnih črpalk. Vsebnost prostega 

klora v pitni vodi se redno spremlja po 
načrtu HACCP s pomočjo nameščene 
opreme. 

Primerjava mikrobioloških rezulta-
tov laboratorijskega preskušanja vzor-
cev pitne vode notranjega nadzora, 
za katerega je zadolžen Režijski obrat 
Občine Horjul kot upravljavec in dr-
žavnim monitoringom pitne vode, ki 
ga izvaja Ministrstvo za zdravje, kaže, 
da ni bistvenih razlik med rezultati, ki 
izkazujejo kakovost pitne vode na pi-
pah pri uporabnikih.

Laboratorijska preskušanja notra-
njega nadzora v letu 2022 so pokazala, 
da je bila pitna voda v vseh vodovodnih 
sistemih vse leto v Občini Horjul zdra-
vstveno ustrezna in ni ogrožala zdravja 
ljudi. Ustrezen nadzor nad kakovostjo 
pitne vode iz rednih in rezervnih vo-
dnih virov pa tudi iz omrežja vodovo-
dnega sistema bomo zagotavljali  tudi 
v prihodnje in se trudili, da boste upo-
rabniki še naprej uporabljali kakovo-

stno pitno vodo. 
Vodni viri niso neomejeni, zato z 

njimi ravnajmo skrbno, celovito in 
trajnostno. Le tako bomo lahko tudi 
v prihodnje pili zdravo in svežo pitno 
vodo  – vodo iz pipe. Na spletni sta-

ni Občine Horjul (www.horjul.si) so 
objavljena vsa  poročila o spremljanju 
skladnosti pitne vode.   

Pripravil: Marko Keršmanec  
Občina Horjul, 

Janko Prebil, župan

Nameščanje OBVESTIL je dovoljeno samo 
na STALNIH PLAKATNIH MESTIH, ki so 
določena z Odlokom o plakatiranju, in sicer:

Vodovodni sistem  HORJUL - LJUBGOJNA
Horjul:
–  oglasna deska v obliki kozolčka v Lipalci 

na križišču  Vrhniške ceste s Cesto pod 
gozdom

–  kovinska oglasna deska med cerkvijo in 
občinsko stavbo (Pri Muh)

–  oglasna deska, pritrjena na objektu Slo-
venska cesta 7

–  kovinska oglasna deska na avtobusni po-
staji v Horjulu, Ljubljanska cesta

–  kovinska oglasna deska na križišču med 
Ljubljansko cesto in Staro cesto (pri Me-
trelu)

Ljubgojna:
– oglasna deska v obliki kozolčka pri hiši Lju-
bgojna št. 2

Vodovodni sistem  KORENO - SAMOTORICA
Koreno:
–  oglasna deska v obliki kozolčka pri hiši 

Koreno št. 1
Samotorica:
–  oglasna deska v obliki kozolčka na križi-

šču: cerkev–Seč–Tomin

Vodovodni sistem  ZAKLANEC - PODOLNICA - 
LESNO BRDO
Zaklanec:
–  oglasna deska v obliki kozolčka pri avto-

busni postaji iz smeri Ljubljana
Podolnica:
–  oglasna tabla pri avtobusni postaji smer 

Horjul–Ljubljana
–  oglasna tabla pri znamenju v središču vasi
Lesno Brdo:
– oglasna deska v obliki kozolčka pri mostu 

(Pri Mostarju)

Vodovodni sistem  VRZDENEC - ŽAŽAR
Vrzdenec:
–  oglasna deska na stavbi trgovine M-Orel,
–  oglasna tabla v obliki kozolčka pri kapelici 

oziroma avtobusni postaji
Žažar:
–  oglasna tabla na gospodarskem objektu 

Žažar št. 3
Režijski obrat Občine Horjul

Poročilo o spremljanju skladnosti 
pitne vode  na sistemih za oskrbo s pitno
 vodo v Občini Horjul za leto 2022

Preglednica: Rezultati  skladnosti pitne vode po vodovodnih sistemih (no-
tranji nadzor 2022):

Vodovod

Število
odvzetih 
vzorcev

Mikrobiološki preskusi

sk
la

de
n

ne
sk

la
de

n

Escherichia 
coli

Enterokoki
Koliformne 
bakterije

Clostridium 
perfringens s 
sporamiMB FK

Horjul 6 3 6 0
Ni najdeno  
(6-krat)

Ni najdeno 
(3-krat)

Ni najdeno  
(6-krat)

/

Ljubgojna 3 / 3 0
Ni najdeno  
(3-krat)

Ni najdeno 
(2-krat)

Ni najdeno  
(3-krat)

/

Vrzdenec 4 3 4 0
Ni najdeno  
(4-krat)

Ni najdeno 
(enkrat)

Ni najdeno  
(4-krat)

/

Žažar 3 / 3 0
Ni najdeno  
(3-krat)

Ni najdeno 
(enkrat)

Ni najdeno  
(3-krat)

/

Zaklanec 3 2 3 0
Ni najdeno  
(3-krat)

Ni najdeno 
(enkrat)

Ni najdeno  
(3-krat)

Ni najdeno     
(enkrat)

Podolnica 3 / 3 0
Ni najdeno  
(3-krat)

Ni najdeno 
(enkrat)

Ni najdeno  
(3-krat)

Ni najdeno    
(enkrat)

Lesno Brdo 4 1 4 0
Ni najdeno  
(4-krat)

Ni najdeno 
(2-krat)

Ni najdeno  
(4-krat)

Ni najdeno    
(enkrat)

Koreno 3 2 3 0
Ni najdeno  
(3-krat)

Ni najdeno 
(2-krat)

Ni najdeno  
(3-krat)

Ni najdeno    
(enkrat)

Samotorica 3 1 3 0
Ni najdeno  
(3-krat)

Ni najdeno 
(enkrat)

Ni najdeno  
(3-krat)

Ni najdeno    
(enkrat)

SKUPAJ 32 12 32 0
Ni najdeno 
(32-krat)

Ni najdeno 
(14-krat)

Ni najdeno 
(32-krat)

Ni najdeno    
(5-krat)

ČLEN PRAVIL.1 VZROK ZA OBVEŠČANJE ČAS OBVEŠČANJA NAČIN OBVEŠČANJA

9. ČLEN Obveščanje v primeru, ko: 
je vzrok neskladnosti pitne vode 
hišno vodovodno omrežje ali 
njegovo vzdrževanje.

Od začetka veljavnosti ukrepa,  a 
najkasneje v sedmih dneh od ugotovitve.

1. Osebno (kratek dopis).2
2. Obvestilo se izroči uporabniku 
neposredno v nabiralnik.
3. Oglasne table hišnih svetov.

21. ČLEN Obveščanje v primeru:
–  omejitve ali prepovedi 
uporabe pitne vode   (npr. 
prekuhavanje v prehrambne 
namene).
Pitna voda je mikrobiološko ali 
fizikalno kemijsko onesnažena 
in jo je treba v prehrambne 
namene prekuhavati.

Čimprej od začetka veljavnosti ukrepa, 
a najkasneje v dveh urah (obvešča naj 
se vsak dan do preklica). 
Uporabnika se obvesti tudi po:      – 
prenehanju omejitev ali prepovedi 
uporabe vode, izvajanju ukrepov 
oziroma dovoljenem odstopanju.

1. Obveščanje prek vodovodnih 
odborov z nameščanjem obvestil na 
stalna plakatna mesta.
2. Internetna stran www.horjul.si
3. Regijski center za obveščanje (tel. 
112) 
Za hitro obveščanje v primeru večje 
ogroženosti, zastrupitve vode ali 
drugačne neoporečnosti lahko za 
obveščanje uporabimo interni sistem 
obveščanja gasilskih enot. Prek GZ 
Horjul in ReCO se lahko trenutno hitro 
obvesti več kot sto gasilcev operativcev 
v celotni Občini Horjul s sporočilom na 
pozivnike in mobilne telefonske aparate. 
Le-ti  obvestijo občane po hišah osebno 
(kratek dopis).2

Na začetku in ob preklicu veljavnosti 
ukrepa, a najkasneje v 24 urah od 
začetka oziroma preklica ukrepa.

4.Aplikacija http://www.npv.si/ 
(obveščanje NIJZ, ZIRS, NLOZH).

22. ČLEN Obveščanje v primeru:                     
kadar se izvajajo ukrepi za 
odpravo vzrokov neskladnosti.

Od začetka veljavnosti ukrepa, a 
najkasneje v enem dnevu. Uporabnike 
se obvesti tudi po prenehanju: 

– omejitev ali prepovedi uporabe vode,
– izvajanju ukrepov
– oziroma dovoljenem odstopanju.

1. Obveščanje prek vodovodnih odborov z 
nameščanjem obvestil na stalna plakatna 
mesta.

2. Internetna stran www.horjul.si 

3. Osebno (kratek dopis).2

31. ČLEN Obveščanje v primeru 
odstopanja.

Na dan pridobitve dovoljenja, a 
najkasneje v 7 dneh. Upravljavec mora o 
dovoljenem odstopanju mejnih vrednosti 
parametrov  obvestiti uporabnike. 
Posebne skupine uporabnikov, za katere 
bi odstopanje lahko pomenilo posebno 
nevarnost za zdravje, mora posebej 
seznaniti z morebitnimi tveganji ter s 
priporočili  za varovanje zdravja ljudi, ki 
jih pripravi komisija.

1. Osebno (kratek dopis).2
(DSO Horjul, Vrtec Marjetica Horjul,
OŠ Horjul se obvesti po telefonu).
2. Obveščanje prek vodovodnih odborov 
z nameščanjem obvestil na stalna 
plakatna mesta.
3. Internetna stran www.horjul.si 

34. ČLEN Letno poročilo o skladnosti pitne 
vode.

Najmanj enkrat na leto (najkasneje do 31. 
marca).

1. Občinsko glasilo Naš časopis.
2. Internetna stran www.horjul.si
3. Aplikacija http://www.npv.si 
(obveščanje NIJZ, ZIRS, NLZOH).

Obveščanje uporabnikov pitne vode v Občini Horjul – 2023
Na podlagi  Pravilnika o pitni vodi uporabnike pitne vode  obveščamo o njeni ogroženosti na naslednje 
načine:

1Člen Pravilnika o pitni vodi (Ur. l. RS, št. 19/04, 35/04, 26/06,92/06,25/09,74/15, in 51/17).
2Osebno – kratek dopis, ki se izroči uporabniku hkrati s položnico ali neposredno v nabiralnik. V primeru enostanovanjskih objektov 
zadostuje samo osebni način obveščanja.
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Prebivalci občine Dobrova - Polhov 
Gradec bodo v prihodnje še lažje 

stopili v stik z Občino in tako aktivno 
sodelovali pri njenem razvoju. 

V Polhovem Gradcu in na 
Dobrovi se namreč odpirata 
novi podžupanski pisarni, kjer 
se bodo občani lahko sestali s 
podžupanjama Ano Oblak in 
Ireno Bačlijo Brajnik. Pisarni 
bosta skrbeli za komunikacijo 
med občani, krajevno skupno-
stjo in Občino ter za čim bolj 
učinkovito reševanje pobud, 
predlogov in morebitnih težav 
občanov. Namenjeni pa bosta 
vsem občanom, ne glede na to, 
pod katero krajevno skupnost 
spadajo. 

Podžupanska pisarna v Pol-
hovem Gradcu bo odprta en-
krat mesečno, in sicer vsak prvi 

ponedeljek v mesecu, med 18. 
in 19. uro, v prostorih Krajev-
ne skupnost Polhov Gradec 
(Kulturni dom Jakoba Trobca, 
Polhov Gradec 13, 1355 Polhov 
Gradec). Uradne ure bodo po-
tekale sočasno z uradnimi ura-
mi Krajevne skupnost Polhov 
Gradec. Občane bo sprejemala 
podžupanja Ana Oblak.

Tudi na Dobrovi bo podžu-
panska pisarna, v kateri bo de-
lovala podžupanja Irena Bačlija 
Brajnik, odprta enkrat mesečno, 
in sicer vsak prvi torek v mese-
cu, med 18. in 19. uro, v prosto-
rih Občine Dobrova - Polhov 
Gradec (Stara cesta 13, 1356 

Dobrova). 
Zaradi lažje organizacije pro-

simo, da se za obisk podžupan-
ske pisarne predhodno najavite 
na e-mail naslov info@dobrova-
-polhovgradec.si. Pobudo, vpra-
šanje ali predlog pa lahko naslo-
vite tudi po elektronski pošti na 
e-mail naslova ana.oblak@do-
brova-polhovgradec.si oziroma 
irena.baclija.brajnik@dobrova-
-polhovgradec.si.

Uradne ure župana 
Občanom pa je še naprej na vo-
ljo tudi sestanek pri županu, in 
sicer na sedežu Občine Dobro-
va - Polhov Gradec. Župan Jure 
Dolinar je vsem občanom na 
voljo vsako sredo popoldne, za 
termin sestanka pa se je potreb-
no obvezno predhodno naročiti 
na telefonsko številko 01/3601-

800 ali e-mail naslov info@do-
brova-polhovgradec.si. 

Kontakti krajevnih skupnosti
Vse, ki bi želeli stopiti v stik s 
svojo krajevno skupnostjo, pa 
obveščamo o njihovih novih 
elektronskih naslovih: 
-  KS Dobrova: ksdobrova@

dobrova-polhovgradec.si 
(predsednik: Marjan Pograjc)

-  KS Polhov Gradec: kspol-
hovgradec@dobrova-polhov-
gradec.si 

 (predsednik: Gregor Čuden)
-  KS Črni Vrh: kscrnivrh@do-

brova-polhovgradec.si 
 (predsednik: Milan Dolenec)
- KS Šentjošt: kssentjost@do-

brova-polhovgradec.si 
 (predsednik: Janez Oblak)

l.o.

Županova beseda 

Spoštovane občanke 
in občani! 

Prvi mesec v vlogi 
župana je minil delovno 
intenzivno z veliko 
sestanki in ker je bil 
mesec december tudi 
z veliko prazničnimi 
dogodki. 

Občina Dobrova - Polhov Gradec je 
dobila novi podžupanji. 

Z dnem 19. december 2022 sta to postali Irena 

Bačlija Brajnik s Šujice in Ana Oblak iz Smolnika. 
Imenoval ju je novi župan Jure Dolinar. Obe 

bosta svojo funkcijo opravljali nepoklicno. S tem 
se z mesta podžupana poslavlja Franc Rejec.

Irena Bačlija Brajnik je letos prvič vstopila v 

občinski svet, po tem ko je bila na lokalnih voli-
tvah za članico sveta izvoljena preko Liste Jureta 
Dolinarja. Ana Oblak pa je že drugi zaporedni 
mandat članica občinskega sveta, izvoljena pa je 
bila na listi SDS. Županu Juretu Dolinarju bosta 

pomagali pri njegovem delu, opravljali posame-
zne naloge iz pristojnosti župana, za katere bosta 
pooblaščeni, v primeru županove odsotnosti oz. 
zadržanosti, pa ga bosta lahko nadomeščali.

Znani sta novi podžupanji – to sta postali Irena Bačlija Brajnik in Ana Oblak

Predsedniki krajevnih 
skupnosti so postali 
Marjan Pograjc, Gregor 
Čuden, Janez Oblak in 
Milan Dolenec.

 
Pred iztekom leta 2022 so 

se sestali novi člani krajevnih 
skupnosti, ki so bili izvoljeni na 
novembrskih lokalnih volitvah. 
Na prvih sejah so se seznanili z 
uradnim izidom volitev, potr-
dili mandate članov svetov kra-
jevnih skupnosti in imenovali 
predsednika ter namestnika 
predsednika krajevnih skupno-
sti. V nadaljevanju je opisano 
kdo bo v obdobju od 2022 do 
2026 zastopal občane v svetu 

krajevne skupnosti.
Člani Krajevne skupnosti Do-

brova so postali Mihael Oven, 
Janez Rozman, Jernej Suhadolc, 
Zoran Jazbec, Vida Bonča Do-
linar, Franc Smrtnik, Borut 
Dolinar, Gregor Jevšjak, Gregor 
Bogataj, Robert Rotar, Tomaž 
Dolenec in Marjan Pograjc. Sle-
dnji je bil imenovan kot pred-
sednik krajevne skupnosti, za 
njegovega namestnika pa je bil 
imenovan Gregor Bogataj.

Člani Krajevne skupnosti Pol-
hov Gradec so postali Andraž 
Založnik, Jan Pangršič, Gregor 
Čuden, Zdenko Dolenec, Karel 
Kozjek, Marko Gerjolj, Vinko 
Zibelnik, Marjan Malovrh, Ja-
nez Marolt, Ljubo Vovk, Miha 

Zibelnik, Janez Yartz in Miha 
Zajšek. Za predsednika je bil na 
seji izvoljen Gregor Čuden, za 
njegovega namestnika pa Ljubo 
Vovk.

Člani Krajevne skupnosti 
Šentjošt pa so postali Anton 
Krek, Janez Osredkar, Miha 
Dolinar, Alojzij Košir, Andrej 
Končan, Janez Oblak in Božo 
Jurjevčič. Janez Oblak je bil iz-
voljen za predsednika krajevne 
skupnosti, za njegovega name-
stnika pa je bil izvoljen Alojzij 
Košir.

Člani Krajevne skupnosti 
Črni Vrh so postali Milan Do-
lenec, Darinka Raztresen, Pe-
ter Maček, Klemen Raztresen, 
Majda Grbec Plestenjak, Rok 

Končan, Marko Rus, Vinko Buh, 
Katarina Plestenjak in Janez 
Burjek. Za predsednika je bil 
na seji izvoljen Milan Dolenec, 
kot njegov namestnik pa Peter 
Maček. 

Vseh štirih konstitutivnih sej 
sta se udeležila tudi župan Jure 
Dolinar in podžupanja Ana 
Oblak, ki sta z novimi člani 
krajevnih skupnosti že sprego-
vorila o sodelovanju krajevne 
skupnosti z organi občine, ob-
činsko upravo in drugimi orga-
nizacijami, katerih ustanovite-
ljica je občina, ter o tem, kako 
bodo skupaj lahko kar najbolj 
uspešno uresničevali voljo ob-
čanov.

l.o.

Kdo so predsedniki krajevnih skupnosti?

V Polhovem Gradcu in na Dobrovi
se odpirata podžupanski pisarni

Zaključila se je prenova dela Ulice Vladimirja 
Dolničarja, ki se je pričela letos poleti. 

S tem je bila odpravljena tamkajšnja popolna za-
pora ceste, ukinjeno je bilo začasno oz. prestavljeno 
avtobusno postajališče, promet na tem delu pa se je 
sprostil. Projekt je vključeval prenovo in zoženje po-
vršin za avtomobile, kar bo pripomoglo k umiritvi 
prometa, izgradnjo dvostranskega kolesarskega pasu 
in površin za pešce, posodobitev cestne signalizacije, 
ureditev dvignjenega križišča ulice Stara cesta, Ulice 
Emila Adamiča in Ulice Vladimirja Dolničarja ter 
rekonstrukcijo cestnega priključka na Horjulsko ce-
sto.

Dela na odseku od križišča s Horjulsko cesto do 
križišča s Staro cesto in Ulico Emila Adamiča so za-
ključena. Preostanek pa se bo urejal sočasno z gra-
dnjo 1. etape Barjanske kolesarske povezave v sredi-
šču Dobrove. Ta bo izvedena do sredine leta 2023.

l.o.

Zaključen del prenove Ulice Vladimirja Dolničarja

Ulica po prenovi

Kot pravijo, je življenje ne-
predvidljivo, kar dokazuje tudi 
to, da smo se že prvi teden 
mojega županovanja morali 
za vedno posloviti od pokoj-
nega bivšega župana g. Franca 
Setnikarja.

V mesecu decembru sem se 
seznanil s podrobnejšim de-
lovanjem občinske uprave in 
spoznavanju novih sodelavcev 
na občinski upravi, s katerimi 
smo pregledali tekoče projek-
te in nastavili izhodišča za pri-
pravo proračuna za leto 2023, 
v katera bomo vključili tudi 
nove projekte.  

Zaradi učinkovitejšega de-
lovanja občine, hitrejše od-
zivnosti in dostopnosti na 
posameznih področjih sem 
imenoval dve podžupanji izr. 
prof. dr. Ireno Bačlijo Brajnik 
in Ano Oblak, ki bosta pokri-
vala vsaka svoje področje. Ire-
na Bačlija Brajnik bo pokrivala 
področje optimizacije izbolj-
šave delovanja občinske upra-
ve, Ana Oblak pa koordinacijo 
javnih zavodov, gasilskih dru-
štev, krajevnih skupnosti, ter 
civilno zaščito in sodelovanje 
na področju infrastrukture, 
okolja in prostora predvsem 
za območje krajevnih skupno-
sti Polhov Gradec Črni Vrh 
in Šentjošt. Obe podžupanji 
bosta imeli redne uradne ure, 
katerih namen je prisluhniti 
vsem pobudam in težavam 
občanov. 

Že v mesecu decembru smo 
izvedli tudi vse prve konsti-
tutivne seje vseh krajevnih 
skupnosti, na katerih so se 
izvolili predsedniki krajevnih 
skupnosti in njegovi name-
stniki. Predsedniki in pred-
stavniki krajevnih skupnosti 
bodo ključni za reševanje pro-
blematike občanov v njihovih 
krajih, kjer se bo pričakovala 
njihova odzivnost in aktivnost 
pri reševanju problemov. Prav 
tako smo v decembru že imeli 
prvo sejo občinskega sveta, v 
mesecu januarju pa drugo, na 
kateri smo soglasno potrdili 
vse člane odborov. 

Imel sem tudi že sestanke z 
direktorjem LPP za pripravo 

predloga, da se v naši občini 
vzpostavi redna mestna linija 
LPP - z namenom, da se zago-
tovi pogostejše prevoze v Lju-
bljano in nazaj. Z namenom, 
da bi zagotovili dostopnost 
tudi za ranljive skupine starej-
ših do zdravnika in trgovine, 
se dogovarjamo tudi za pripra-
vo predloga vzpostavitve pro-
jekta Prostofer v naši občini. Z 
veseljem sem se odzval tudi na 
informativen sestanek z direk-
torjem podjetja Swartzmann 
in obema ravnateljicama OŠ 
Polhov Gradec in OŠ Dobro-
va predvsem z namenom, da 
se spoznamo in dogovorimo 
o nadaljnjih ciljih. Že v prvem 
mesecu mandata pa smo re-
ševali problematiko plazov na 
Osredku in v Stranski vasi.

Imeli pa smo tudi vrsto 
zelo lepih in dobro organizi-
ranih prireditev, ki sem se jih 
udeležil. Med njimi je bila 30. 
letnica Turističnega društva 
Briše in proslava ob državnem 
prazniku ob dnevu samostoj-
nosti in enotnosti Republike 
Slovenije. Vsi organizirani 
dogodki so presegli vsa moja 
pričakovanja, saj smo z do-
mačimi nastopajočimi izve-
dli vrhunske predstave, ki se 
lahko primerjajo z večjimi in 
odmevnejšimi predstavami v 
Sloveniji. Vse pohvale organi-
zatorjem in nastopajočim.

Iskreno se zahvaljujem tudi 
Lions klubu Vrhnika, ki je po-
daril 1000 EUR za družino v 
stiski v naši občini in upam, 
da bomo v prihodnje uspe-
li spodbujati še več takšnih 
projektov, ki bodo pomagali 
ljudem v stiski in nadarjenim 
otrokom.

Naj zaključim, da mi je v za-
dovoljstvo, da ugotavljam, da 
imamo tako v naši občini kot 
tudi v občinski upravi ljudi, ki 
so zavzeti, pripravljeni poma-
gati in se trudijo, da je in bo 
naša občina postajala še boljša 
in še bolj prijazna našim kra-
janom.    

Jure Dolinar, 
župan Občine Dobrova – 

Polhov Gradec
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Vabilo

Zaključna delavnica Zdravje na vsakem koraku 

Predavanje župnika 
Martina Goloba z naslovom 

»Približevanje«
 
Občina Dobrova - Polhov Gradec vabi na zaključno 
delavnico projekta Zdravje na vsakem koraku, ki bo 
potekala v soboto, 18. februarja 2023, ob 10. uri v 
plesni dvorani OŠ Polhov Gradec.

Predaval bo župnik Martin Golob, ki bo govoril o 
svojem poslanstvu, življenju, izzivih in radostih ter 

svojem delovanju, ki se razlikuje od delovanja drugih 
župnikov. V času koronavirusa je pričel maševati preko 
spleta, novembra je izdal svojo prvo knjigo z naslovom 
Na spletni prižnici, snema vloge, je vedno nasmejan, 
izjemno priljubljen pa je tudi med mladimi. 
Z vsem tem se je uspel približati številnim Slovencem in 
si tudi na družbenih omrežjih ustvariti zvesto občinstvo. 

Pogovor z Martinom Golobom bo vodil Simon Purger. 
Sočasno bodo med 10. in 12. uri v športni dvorani 
OŠ Polhov Gradec potekale tudi športno-ustvarjalne 
aktivnosti za otroke, ki jih bo pripravilo Športno društvo 
Atlet. 
Tako bo na pustno soboto poskrbljeno tudi za najmlajše.

Vljudno vabljeni!
Občina Dobrova - Polhov Gradec

Vabilo

Delavnica Zdravje na vsakem koraku 

Družinska e-pravila 
(vzgoja v digitalnem svetu s 
smernicami za starše otrok in 
mladostnikov)
 
Občina Dobrova - Polhov Gradec vabi na 10. 
delavnico Zdravja na vsakem koraku naslovljeno 
Družinska e-pravila (vzgoja v digitalnem svetu s 
smernicami za starše otrok in mladostnikov), ki bo 
potekala v četrtek, 2. februarja 2023, ob 17:30 v 
dvorani OŠ Dobrova.

Zasloni in splet so postali sestavni del vsakdanjega 
življenja staršev ter njihovih otrok. Vse več staršev ima 
težave pri razumevanju življenj otrok in mladostnikov 
na spletu, vse pogosteje izgubljajo stik z njihovim 
življenjskim svetom in mnogi potrebujejo podporo 
ali pomoč pri spoprijemanju z izzivi tega zahtevnega 
življenjskega obdobja. 
Predavanje se osredotoča na vzgojo v digitalnem svetu 
s smernicami za starše. Napotki, kot so, kje je mesto 
računalnika, pravila in dogovori o načinih uporabe, 
pozitivni zgledi staršev in ostala preventivna sporočila, 
so še kako pomembna v ranljivem obdobju otroškega 
odraščanja. 
Predaval bo Tilen Hočevar, Center Logout.

Vljudno vabljeni!

Občinska prireditev ob dnevu samostojnosti 
in enotnosti Republike Slovenije, s katero je 

Občina Dobrova - Polhov Gradec obeležila 
državni praznik, je potekala v petek, 23. 

decembra 2022, letos pa jo je prvič gostil župan 
Jure Dolinar.

Prireditev je v dvorano pri 
OŠ Dobrova privabila veliko 
gostov, ki jih je na odru priča-
kala voditeljica Bernarda Žarn 
in jih popeljala skozi bogat kul-
turni program, ki je bil obarvan 
predvsem glasbeno. Soustvarili 

so ga Godba Dobrova - Polhov 
Gradec, Lovro Tavčar s tro-
bento, sopranistka Beti Bratina, 
Gabrijel Klančar, Anton Čuden 
in Jakob Kobal ter dramska sku-
pina OŠ Dobrova, ki je za priso-
tne zaigrala predstavo o Zakleti 
grofici.

Župan Jure Dolinar je v svo-
jem nagovoru poudaril pogum 
in vizijo vseh posameznikov, ki 
so sodelovali pri osamosvoji-
tvi Slovenije in tako pomagali 
uveljaviti voljo naroda. Izrazil 
je tudi željo, da bi danes na po-
litičnem parketu znali preseči 
razlike, se povezovali in tako 
uresničevali željo vseh Sloven-
cev – uspešno vodenje države. V 
nadaljevanju je vsem prisotnim 
voščil še lepe, mirne in zdrave 
božične praznike, poklonil pa 
se je tudi nekdanjemu županu 
Francu Setnikarju.

Kot slavnostni govornik je 
prisotne nagovoril tudi dr. Di-
mitrij Rupel, prvi minister za 
zunanje zadeve Republike Slo-
venije. Posvetil se je predvsem 
vpogledu v politično zgodovino 
ter začetke samostojne države. 
‘’Čeprav smo se zavedali težav 
in tveganj, smo uspeli,’’ je povzel 
uspešnost plebiscita, s čimer se 

je Slovenija leta 1990 podala na 
pot osamosvojitve.

Prireditvi je sledila še pogo-
stitev, ki je bila odlična prilo-
žnost za klepet, izmenjavo vo-
ščil in lepih misli za prihajajoče 
božično-novoletne praznike ter 
pregled načrtov za leto 2023.

l.o., foto: t.p.

Zapore cest v občini 
Dobrova - Polhov Gradec
Občina Dobrova - Polhov Gradec obvešča vse občane in druge uporabnike 
cest o spodnjih aktualnih zaporah cest zaradi gradbenih del. Vabljeni k 
spremljanju občinske spletne strani www.dobrova-polhovgradec.si za 
najaktualnejše informacije. Podatki o zaporah cest temeljijo na podatkih, 
ki jih je izvajalec del navedel na vlogi za izdajo dovoljenja za zaporo ob-
činske ceste:

Polovična zapora regionalne ceste Ljubljanica–Ljubljana zaradi 
gradnje barjanske kolesarske povezave (Dobrova–Razori, Gabrje–
Šujica)
Obveščamo vas, da je do predvidoma 30. maja 2023 med 7. in 17. uro ob-
časno vzpostavljena polovična zapora regionalne ceste Ljubljanica–Lju-
bljana na dveh odsekih zaradi gradnje Barjanske kolesarske povezave, in 
sicer na odseku od transformatorske postaje na Dobrovi do Razorov in na 
odseku Gabrje–Šujica.

Druge zapore

Polovična zapora ceste v dolini Hrastnice
Občina Škofja Loka obvešča, da je v dolini Hrastnice (na območju Puštala 
in Sv. Barbare) polovična zapora ceste LC401091 Škofja Loka–Petačev gra-
ben podaljšana do vključno 30. aprila 2023. Zapora je vzpostavljena zaradi 
gradnje vodovoda in fekalne kanalizacije v sklopu ureditve lokalne ceste.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Proslava ob državnem prazniku minila v znamenju spominov na osamosvojitev

od 14. do 20. ure
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Dvojčno leto 2022 se je izteklo. Naše 
Gradišče je lansko leto pridobilo čudoviti 

stolpič s cevnimi zvonci, na katere je 
mogoče po vrvi zaigrati s kembljem, 

obenem pa mizo ali dve ter par klopi – vse 
lično izdelano iz masivnega lesa in kovine. 

Vse to je del poti »Zven zakle-
te grofice«, ki sta jo novembra 
družno otvorila Zavod Škrateljc 
z Urošem in Nino ter njuno eki-
po in občina Dobrova - Polhov 
Gradec, predvsem KS Dobrova. 

Vsi obiskovalci Gradišča, ki 
nas povezuje, lahko vsak po 
svoje poskrbimo, da se ta pot 
ohrani, saj je po mojem mnenju 
čudovita nadgradnja legende o 
ošabni grofici in ubožnem pa-
stirčku, ki je odkril skrivnost.

Za vse nas je Gradišče tista 
skrivnost, ki jo vedno znova 
odkrivamo, ko se upehani za-
vihtimo čez nasip starodavnega 
selišča. Sem prihajamo z Do-
brove, Draževnika, Komanije, 
Podsmreke, Kozarij, pa tudi z 
Brezovice čez njen starodavni 
zaselek Radno, bodisi ob poto-
ku Radna bodisi čez Fajtov breg. 
Ko se srečujemo na vrhu staro-
davnega Gradišča, si izmenja-
mo par besed in marsikakšno 
novo poznanstvo se splete tukaj.

Lansko leto se je v knjižico za 
brezoviško obhodno pot vpisa-
lo približno 1200 ljudi, v knji-

žico Gradišča (zaenkrat star 
oranžni zvezek, v zeleni skrinji-
ci od aprila 2022) po oceni 1010 
ljudi, v aplikaciji Planinc pa je 
doslej 1917 vpisov. Ta številka je 
skupna za vse prijave v aplika-
cijo od začetka njenega obstoja. 
Letos je tako kot lansko leto naj-
več vpisov (130) pridobila Karin 
P iz Šmartne, drugi sem bil že 
drugo leto zapored Miha (78 
vpisov), tretji pa je bil Primož 
N. s 44 vzponi, kmalu za njim 
pa Janez Zalaznik (na spletnem 
mestu ni več podatkov za lan-
sko leto, je pa ta junak pridobil 
38 vzponov).

Vse skupaj po oceni kakšnih 
3000 vzponov, še veliko več jih 
je, saj mnogi samo pritečejo ali 
se sprehodijo čez, tako da bi 
lahko ocenili, da je leta 2022 
Gradišče nad Dobrovo (nad 
Razori ali pa nad Draževnikom, 
kakor se tudi imenuje ta vrh) 
doživelo kakšnih 4000 do 5000 
obiskovalcev. Na aplikaciji Pla-
ninc za zadnjim s seznama Je-
terbenkom zaostajamo za 1300 
prijav, vseeno pa je ta številka 

kar zavidljiva. Pri tem nikakor 
ne smem pozabiti na gospo 
Dragico Češnovar iz Šmartna, 
ki je tudi zelo pridna obiskoval-
ka bližnje vzpetine, pa seveda 
Brezovičana Romana Tomca, ki 
pridno skrbi za večino etap bre-
zoviške obhodnice Pentlja.

Le tako naprej. Drevni na-
seljenci tega vrha v permokar-

bonskih skladih Debelega hriba 
gledajo na nas in se zadovoljno 
muzajo. 

Naj nas vrh grofice in pastirč-
ka, ki gledata na Marijo v Le-
ščevju, še naprej združuje, vpet 
v mogočno Pentljo, ki vnetega 
popotnika odpelje vse tja daleč 
v Krimsko pogorje.

Miha Rus

Slovenski kulturni praznik
Obeležite slovenski kulturni 
praznik z obiskom Polhograj-
ske graščine! 8. februarja bo 
prost vstop v Muzej pošte in 
telekomunikacij. Poleg spre-
mljevalnega programa bo na 
ta dan potekala tudi menjalni-
ca knjig. Morda najdete knjigo 
zase. Če imate doma knjige, 
ki jih ne potrebujete več, jih 
kar prinesite. Del viška knjig 
bomo darovali v domove za 
starejše občane, z nekaterimi 
pa bomo vzpostavili knjigo-
bežnice – omaro, kjer boste 
lahko skozi celo leto puščali in 
odnašali knjige.

Zven zaklete grofice in Polhov 
doživljajski park 
Polhov doživljajski park je vre-
den obiska skozi celo leto. Za-
snovan je tako, da skozi preplet 
pravljičnega in resničnega sve-
ta ustvarja doživetja, ki otroke 
spodbujajo h gibanju v naravi. 
Zraven jih na nevsiljiv način 
uči o naravi in kulturi Polho-
vega Gradca. Vrhunsko doži-
vetje za družine z otroki! Park 
si deloma deli pot z Blagajevo 
tematsko potjo, ki poleg zgo-
dovinskih poudarkov obrav-
nava tudi prisotne naravne 
znameniti. Polhov doživljajski 
park je odprt vse dni v tednu, 
od 10.00 do 16.00, vstopnice 
lahko kupite v graščini.
Prav poseben obisk Polhovega 
doživljajskega parka lahko do-
živite v soboto, 18. 2. ob 17.00. 
Na pot se boste podali z inter-
pretativnim vodnikom. Ker 
pa bo takrat že temno, s seboj 
prinesite naglavne lučke. Gre 
namreč za nočno dogodivšči-
no, ko lahko park doživite na 
čisto poseben način. 
Novembra pa smo odprli novo 
pravljično pot! Zven zaklete 
grofice. Ta se nahaja na robu 
Blagajeve dežele. Vstopnice 
lahko kupite na recepciji G 
Design hotela, po ceni 7,5 eur 
na otroka. Pot vas bo vodila na 
Gradišče. S pomočjo knjižice 
boste sledili zgodbi o zakle-
ti grofici, spoznali človeške 
vrline, ki jih boste poizkusili 
imitirati z zvokom. Po poti 
lahko namreč zaigrate na 9 
zvočil, občudujete skulpture 
in objekte, ki še dodatno obo-
gatijo izkušnjo.

Vsak mesec bomo organizirali 
vodenja. Prvo letos se ima zgo-
diti 11. 2. Dobimo se pri G De-
sign hotelu ob 10.00. Vabljeni!

Četrtkove večerne urice 
ročnih del
TD Črni Vrh nad Polhovim 
Gradcem v sodelovanju z 
Društvom rejcev drobnice 
notranjske vabi vse, ki vas za-
nimajo ročna dela, da se jim 
pridružite 9. in 23. februarja 
ob 19. uri. Na četrti in peti 
delavnici to sezono. Dobimo 
se pri Birt (Črni Vrh 31, vhod 
zadaj z dvorišča).
Za material je poskrbljeno, 
oziroma se dogovorimo ob 
prijavi. Prosijo, da svojo ude-
ležbo potrdite na tel. 041 940 
804 (Simona). Pohitite, število 
mest je omejeno! Delavnice 
so brezplačne, zaželeni pa so 
prostovoljni prispevki ali pri-
boljški

Mozartovi družinski dnevi
Kako lepše zaključiti mesec 
kot s Festivalom ljubiteljev 
klasične glasbe. V nedeljo, 26. 
februarja ob 17.00 vabljeni na 
235. Mozartove družinske 
dneve. Prepustite se začarati 
grajskemu ambientu ob zvo-
kih klasične glasbe. 

Poroka v Polhograjski 
graščini 
Zaljubljenci! Če se namerava-
te v letošnjem letu poročiti, si 
čimprej rezervirajte termin. 
Po civilnem obredu lahko del 
poročnega slavja lahko nada-
ljujete v parku, največkrat kar 
pod stoletno grajsko lipo. Ura-
dne ure za poroke so ob sre-
dah med 12. in 17. uro, vendar 
le ob predhodni najavi. 

Pišite, pokličite, spremljajte, za vas 
smo na voljo: 
T: 031 776 259 
E: info@grad-polhovgradec.si 
www.grad-polhovgradec.si 
www.visitpolhovgradec.si

Spremljajte nas tudi na FB strani Bla-
gajeva dežela, igrivo zaledje Ljubljane 
in Polhov doživljajski park ter na Insta-
gram profilu polhograjska_grascina

Pripravili: Bor Bevc

V zimskih mesecih smo odprti vse dni v tednu 
od 10.00 do 16.00. 

V graščini in na naši spletni strani lahko rezervirate 
zanimiva lokalna doživetja, ki jih ponuja naš okoliš 
– delavnico izdelave fresk, delavnico peke kruha, 

rezbarsko delavnici in še več! Tudi lokalne produkte, 
ki jih ponujamo v graščini si lahko sedaj ogledate na 

naši spletni strani, še preden pridete na obisk! 

Ste že raziskali Polhograjske dolomite? PD Blagajana 
skrbi za Polhograjsko planinsko pot, ki vas popelje 

skozi njihove vrhove. Predlagamo, da se na pot 
podate s pomočjo njihove planinskega dnevnika, 
kjer je pot do dobra razložena, prav tako pa vam 

omogoča zbiranje žigov na kontrolnih točkah. 
Dnevnik in prvi žig dobite pri nas. 

Dogodki in novosti v  februarju

Franci Prek je tudi za letošnji 
božični čas postavil velike 

jaslice pri župnijskem domu na 
Dobrovi.

Osrednje prizorišče je seveda hlevček s 
sv. družino, zanimivo pa je tudi dogajanje 
v okolici hlevčka. Tudi tokrat jaslice sesta-
vljajo ročno izdelane makete hiš, hlevov in 
kozolcev, ki predstavljajo stavbarsko dedi-
ščino občine Dobrova-Polhov Gradec. Vsa-

ko leto pa so bogatejše tudi figure, ki krasi-
jo te velike jaslice. Da jaslice izgledajo tako 
veličastno, se je treba zahvaliti tudi tistim 
posameznikom, ki so nabrali mah in poma-
gali pri postavitvi. 

Sicer pa tudi Franci Prek, tako kot so 
opozorili slovenski škofje v božični posla-
nici, poziva, da se v tem času spomnimo 
osamljenih in onemoglih, bolnih in tistih, 
ki v teh dneh v bolnišnicah skrbijo zanje, pa 
vseh tistih, ki delajo in skrbijo, da lahko mi 
v miru praznujemo. Pomisliti pa moramo 

tudi na mnoge ljudi, ki v tem času trpijo za-
radi različnih oblik nepravičnosti. 

Fotografinja Marjana Ojstršek je pri-
pravila enostranski koledar za leto 2023 z 
motivi iz naših župnijskih jaslic. Dobite ga 
v zakristiji ali pri zunanjih jaslicah. Vaš pro-
stovoljni prispevek zanj bo šel za jaslice. Vsi, 
ki si še niste uspeli ogledati jaslic, imate še 
dovolj časa, na ogled bodo namreč do sveč-
nice, 2. februarja. 

Mitja Prek 

Tudi letos jih je postavil Franci Prek

Jaslice na Dobrovi

Dragi prijatelji Gradišča!
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Tridesetletnico TD 
Briše smo praznovali 

17. decembra 2022 
v Športni dvorani 

Osnovne šole Polhov 
Gradec. 

Na tej za nas pomembni oble-
tnici se nas je zbralo preko tisoč. 
Koncert Ansambla Saše Avse-
nika in Kvatropircev, Zimska 
pravljica pa je tudi pripomogel 
k prazničnemu vzdušju. Med 
njihovim nastopom je plesala 
folklorna skupina TD Briše, ki 
je spet zaživela z novimi mladi-
mi pari. Pred nastopom naših 
gostov so mladi iz Turističnega 

društva Briše odigrali kratko 
igro, ki jo je napisal Janez Ko-
privec. V njej smo lahko začuti-
li kakšno je bilo življenje v naši 
vasi pred 30 leti, ko smo ustana-
vljali društvo. Hkrati pa je bil 
ta kratki skeč tudi povabilo na 
koncert. Sledil je še nagovor žu-
pana občine Dobrova – Polhov 
Gradec, Jureta Dolinarja, ki je 
podelil priznanje TD Briše za 
vsestransko delovanje v teh le-
tih. To je prevzel sedanji pred-
sednik David Knez. Mlade pev-
ke iz Dekliškega pevskega zbora 
Vešče, ki jih vodi Ana Koprivec 
in nekaj mladih fantov, so z 
ubranim petjem naredili uvod 
v koncert Zimska pravljica, ki 

je v nas gledalcih vzbudil dobro 
razpoloženje. Še posebno tisti, 
ki vseh teh trideset let vztraja-
mo v našem društvu smo ob 
tej domači glasbi lahko obujali 
spomine na naše delo, pomoč 
in praznovanja. 

Turistično društvo Briše je 
bilo ustanovljeno leta 1992. Naj-
prej smo pričeli s čiščenjem in 
urejanjem okolja. Obnovili smo 
kapelice in križe v kraju, na raz-
potjih smo postavili informa-
tivne kozolce, domačijam, ki 
imajo hišna imena, smo izdelali 
napise. Vsaka hiša dobi pomladi 
prispevek za nakup rož.

Turistična prireditev Dan pod 
Lovrencem je osrednji in najbolj 

prepoznaven vsakoleten dogo-
dek našega društva. Prične se 
s sprevodom, nadaljuje z dram-
sko igro na prostem, kulturnim 
programom, kmečkimi igrami, 
delavnicami za otroke ... Glav-
ni namen prireditve je ljudem 
prikazati stare običaje, nekdanji 
način dela in življenja ter se spo-
mniti na pomembne dogodke iz 
preteklosti.

Leta 1997 smo se v Budim-
pešti udeležili mednarodnega 
tekmovanja Igre brez meja. Če-
prav medalje nismo osvojili, so 
se nas vsi zapomnili kot ekipo, 
ki je zastopala kraj, ki je imel 
daleč najmanj prebivalcev med 
vsemi. Vsako leto organiziramo 
planinske izlete in kolesarjenje, 
jeseni se pa radi odpravimo na 
kakšen izlet po Sloveniji ...

Le leto mlajši kot društvo 
je Moški pevski zbor, ki še ve-
dno deluje. 20 let je prepeval 
tudi ženski pevski zbor Danica. 
Otroci so najprej peli v zborčku 
Zaspani petelinčki, kasneje pa 
kot Zvončki. Dekleta so pričela 
peti v dekliškem zboru Briške 
cvetke, ki pa danes v nekoliko 
razširjeni zasedbi delujejo kot 
DPZ Vešče.

V Termah smo postavili dru-
štveni objekt. Služi nam za šte-
vilne sestanke in srečanja. Po-
leti tam najdejo zatočišče tisti, 
ki iščejo osvežitev na kopališču 
Male vode.

Leta je bila dejavna tudi fol-
klorna skupina TD Briše. Za-
radi različnih življenjskih poti 
članstva so se z leti razšli. Prav 

letos z mladimi plesalci fol-
klorna skupina spet pričenja z 
delom. Več let je delovala tudi 
skupina Nagajivčki z najmlajši-
mi plesalci.

V društvu smo bili vedno tudi 
solidarni. Pomagali smo ljudem, 
ki so potrebovali pomoč z de-
lom in tudi s sredstvi, ki smo 
jih pridobili z našo dejavnostjo. 
Velik je bil tudi naš vložek pri 
obnovi okoliških cerkva na Bri-
šah, na Setniku, na Gori in na 
Koreni.

Vse to nas je povezovalo v teh 
tridesetih letih, verjamemo, da 
bomo še dolgo vztrajali na tej 
skupni poti.
Besedilo in fotografije Jelka 

in Tone Koprivec

Čestitamo vam 
ob slovenskem 

kulturnem 
prazniku

8. februar

ob slovenskem 
kulturnem 

prazniku

OBČINA DOBROVA – POLHOV GRADEC

Namiznoteniška sekcija 
ŠD Šentjošt beleži 
odlične rezultate. 

Neutrudno večletno delo Hi-
neta Koširja in Darka Makovca 
kaže rezultate v gorenjski ligi, 
medregijski ligi Ljubljana in na 

državnih tekmah za mlajše ka-
dete, kadete in mladince. Kot je 
dejal naš sogovornik Hine Ko-
šir, trenirajo štirikrat tedensko 
v prostorih kulturnega doma v 
Šentjoštu. »Treniranje mladih 
poteka že sedem let. Nekateri 
pridejo v naše vrste kot osnov-
nošolci druge ali tretje triade, 

najraje pa imamo tiste iz prve 
triade. Ti so kot neobrušen di-
amant, iz katerega lahko ustva-
riš vrhunske rezultate. Tak je 
na primer naš Maks Maček, ki 
je trenutno pri mlajših kade-
tih me prvih osem v državi. Iz 
naših vrst je pred leti izšla tudi 
Tereza Kavčič, ki se je okitila z 

naslovom šolske državne prva-
kinje.« Uspehi mladih, ki redno 
prinašajo medalje s tekmovanj, 
na katerih nastopajo samo 
klubi in sekcije registrirane pri 
slovenski namiznoteniški zvezi, 
potrjujejo pravi pristop v sek-
ciji. »Nočem se hvaliti, a upam 
se reči, da trenutno v okoliških 
občinah nimamo konkurence. 
Kosamo se lahko s takimi klu-
bi, kot so na primer Preserje, 
Logatec ali Rakek, ki imajo že 
dolgoletno tradicijo in brado 
rezultatov.« Kakovost igranja 
namiznega tenisa se v Šentjo-
štu vztrajno dviga. Mladim to 
ponuja možnost rekreacije, ti-
stim bolj tekmovalnim pa tudi 
možnost doseganja vrhunskih 
rezultatov. Naj tako tudi ostane 
v prihodnje! (gt)

Gašper Tominc

Ansambel Saša Avsenika v Polhovem Gradcu.

Terme Briše

Turistična prireditev Dan pod Lovrencem je osrednji in najbolj prepoznaven vsakoleten dogodek našega društva.

Podelitev priznanja TD Briše.

30 let Turističnega 
društva Briše

V Šentjoštu se igra odličen namizni tenis
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Miklavževanje je že dolgoletna 
tradicija v Šentjoštu in tudi ta 

december ni bilo čisto nič drugače. 

Priprave za enega najlepših večerov v letu so 
se začele že oktobra, ko so Miklavževi pomagači 
pričeli z organizacijo njegovega prihoda. Čeprav 
nas je namesto snega letos na predvečer njego-
vega praznika presenetil dež, se je Miklavž ob 
pisanih barvah ognjemeta s svojim spremstvom 
vseeno spustil iz nebes in obiskal šentjoške otro-
ke. V kulturnem domu se je kot vsako leto od-

vila gledališka predstava, pri kateri brez zapleta 
seveda ni šlo, a na koncu sta se angel in parkelj 
vseeno uspešno zaljubila, igrače, sladkarije in vsa 
ostala darila pa so bila dostavljena in za nami je 
bil še en uspešen Miklavžev večer. Dvorano so 
zapustili sami nasmejani obrazi, otroške ročice 
tako polne daril, da so jih komaj držale, Miklavž 
pa je zagotovil, da se bo definitivno oglasil še 
prihodnje leto.

Foto: Vid Klančar ,Anastazija Tominc in 
Ajda Ušeničnik, KUD Šentjošt 

Vabljeni na prireditev ob  
slovenskem kulturnem dnevu 
v petek, 3. februarja ob 19ih 
v dvorani kulturnega doma  

na Dobrovi.

Vstop prost!

Izmed 1100 likovnih del, ki 
so jih izdelali mladi ustvarjal-
ci je bilo izbranih 60 del, ki so 
bila razstavljena na Fakulteti 
za kemijo in kemijsko tehnolo-
gijo, Univerze v Ljubljani. Ideja 
za sliko talentirane dijakinje 2. 
letnika Gimnazije Vič v akrilni 
tehniki na platnu je bila ukri-
vljanje prostora in časa ter od-
krivanje možnosti časovnega 
popotovanja, ki nam je vsem 
velika uganka. 

Ana likovno ustvarja od ma-
lih nog. Njena slika je krasila 
naslovnico šolskega časopisa 
Brihtne glavce, v okviru likov-
ne delavnice na Gimnaziji Vič 
pa je ustvarila že vrsto likovnih 
del, ki jih je razstavila na šoli, v 
hostlu Trezor na Čopovi ulici v 
Ljubljani in na miklavževem 
sejmu v polhograjski graščini. 
(gt)

Nagrado je podelil predsednik ustanove dr. Edvard Kobal.

Njena dela si lahko ogledate tukaj

Astronavt hodi po tlakovani 
poti, kjer vsak kamen predstavlja 
prelomno znanstveno odkritje, ki je 
prestavilo meje mogočega. Časovni 
stroj z arhaičnim mehanizmom 
kaže čas tik pred dvanajsto. Še 
korak torej in človek bo prvič v vsej 
zgodovini odkril sveti sveti gral in 
vstopil v prihodnost.

Domači župnik Janez Kvater-
nik je pohvalil izvedbo dobršne-
ga dela povsem novih skladb. 
Zbor mu je iskreno hvaležen za 
ponujen prostor, kjer vadijo od 
epidemije naprej. 

Pevci in pevke so se svojemu 
zborovodji letos še posebej to-
plo zahvalili, saj je ravno v tem 
mesecu obeležil 30 let vodenja 
zbora. Kot lahko sam s pono-
som gleda na prehojeno pot, 
se lahko zbor z upanjem ozi-
ra naprej, saj so se zboru pred 
kratkim pridružile nove mlade 
sile, tako da je bilo tokrat petje 
še bolj zagnano. Božične me-

lodije je z veznim besedilom 
zgnetla v celoto Lucija Rus. Na 
klavirju je nekatere pospremila 
Lucija Muženič. Koncert je z 
instrumentalno glasbo čudovi-
to popestrila komorna skupina 
sorodnikov Dolinar.

 S čudovitim božičnim kon-
certom so pevci voščili vse do-
bro svojim zvestim poslušalcem 
in jih nato povabili še na klepet 
ob čaju in kuhanem vinu. Za-
radi toplejšega vremena je čas 
pred župniščem tokrat mineval 
še hitreje. 

Magdalena Tehovnik, 
foto Urška Dolinar

Gostje večera - pihalni kvintet Godbe Dobrova - Polhov Gradec.

Mešani pevski zbor Dobrova z dirigentom Borutom Dolinarjem.

Sv. Miklavž v Šentjoštu Strokovna žirija je izbirala izmed 1100 poslanih del s cele Slovenije 

Ana Jankovec zmagala na 
likovnem natečaju Slovenske 
znanstvene fundacije

Božični koncert Mešanega pevskega zbora na Dobrovi
V sami sredi božično-novoletnih praznikov, sicer 
na delovni torek, so pevci in pevke Mešanega 
pevskega zbora pod vodstvom Boruta Dolinarja 
izvedli svoj 26. božični koncert. 27. december 
je njihov dan že vrsto let – zato vas že sedaj 
lahko povabijo na 27. koncert po vrsti, ki bo 27. 
decembra 2023. 

S tematiko natečaja »Potovanje in bivanje v 
vesolju« so se v Slovenski znanstveni fundaciji 

poklonili Hermanu Potočniku Noordungu, 
slovenskemu raketnemu inženirju in pionirju 

astronavtike ob 130. obletnici rojstva. 
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Po dveh letih uspešno 
izvedenega projekta 

Dihamo z naravo 
nadaljujemo z vadbo 
tudi v obdobju 2023–

2025!
 
Društvo Šola zdravja ima 

status humanitarne organiza-
cije ter status društva v javnem 
interesu in je bilo uspešno na 
javnem razpisu Ministrstva 
za zdravje 2023– 2025, ki so-
financira programe svetovanja, 
aktivnosti in oskrbe ranljivih, 
ogroženih oseb. 

Dobili smo potrditev za do-
bro opravljeno delo, ki bomo v 

novem obdobju še nadgradili. 
V prvih dveh letih projekta Di-
hamo z naravo smo zabeležili 
več kot štiri tisoč udeležencev 
na 615 izvedenih vadbah. Po 
Sloveniji se je bilo možno ude-
ležiti vadbe na 18 lokacijah v 
letu 2021 in dvajsetih lokacijah 
v letu 2022. 

Aktivnost Dihamo z naravo 
je brezplačna za vse udeležen-
ce in namenjena vsem genera-
cijam. 

Za aktivnost ne potrebujete 
predznanja, vadbo vodi stro-
kovni kader, ki vas pelje skozi 
celoten proces umirjanja in 
čuječega gibanja. Vadba omo-
goča osvajanje enostavnih 

metod sproščanja, ki jih lahko 
vadeči kasneje izvajajo sami.

Meseca marca 2023 bomo 
ponovno začeli z vadbo tudi na 
Dobrovi. Vadba je namenjena 
vsem, ki imate željo po umiku 
v naravo, po miru. Vsem, ki 
želite ponovno prebuditi pra-
spomin pravilnega dihanja in 
povečati gibljivost hrbtenice. V 
obdobju šestih mesecev lahko 
svoje zdravje nadgradite ter se 
povežete s samim sabo in na-
ravo. Več informacij najdete 
na https://solazdravja.com/ca-
tegory/dihamo-z-naravo/.

Andraž Purger, 
vodja projekta Dihamo z 

naravo

Maja Železnikar iz Podrebra pri 
Polhovem Gradcu se lahko že pri 

svojih 17 letih pohvali s številnimi 
izjemnimi dosežki na plesnem 

področju. 

Že leta 2019 je zanje in za vso izkazano priza-
devnost na področju športa prejela tudi prizna-
nje Občine Dobrova - Polhov Gradec. Že devet 
let trenira jazz balet. Kot članica plesnega centra 
Bolero Ljubljana pa se na tekmovanjih uvršča 
med najboljše, tako kot posameznica kot tudi 
del plesnega para in skupine. 

Med njene največje dosežke lahko štejemo 
srebrno medaljo iz leta 2021, ki jo je osvojila na 
svetovnem prvenstvu na Poljskem med mla-
dinkami v disciplini modern solo. V letu 2022 
pa je v svoji prvi članski sezoni v isti disciplini 
postala državna prvakinja, nato pa septembra 
na evropskem prvenstvu v Skopju osvojila še iz-
redno 6. mesto med izjemno težko konkurenco, 
ki jo je tvorilo kar 54 tekmovalk iz 27 držav. De-
cembra 2022 je v domači Sloveniji, natančneje v 
Podčetrtku, prvič potekalo svetovno prvenstvo 
v modernih tekmovalnih plesih. Tam je Maja 
Železnikar kar dvakrat osvojila 3. mesto in se 
domov vrnila z dvema bronastima medaljama, 
in sicer v kategoriji solo ženske – člani in kot del 
plesne skupine The last scene. Na tekmovanju 
v Podčetrtku pa je skupaj z Alexom Isteničem 
v kategoriji duo – člani osvojila tudi naslov sve-
tovne prvakinje!

To pa ni prvi uspeh za plesni dvojec, ki skupaj 
pleše že peto leto. Maja in Alex sta bila skupaj 
zelo uspešna že kot mladinca, saj sta zmagala 
že na svoji prvi tekmi na svetovnem pokalu v 
Pragi leta 2018, leta 2019 pa na Poljskem posta-
la še svetovna mladinska podprvaka. V članski 
konkurenci sta leta 2021 ponovno na Poljskem 
osvojila bronasto medaljo, največje uspehe pa 
sta nizala v letu 2022, ko sta skupaj postala 
državna in evropska podprvaka in kot že ome-
njeno tudi svetovna prvaka. Maja in Alex pa si 
ne delita le plesnega talenta – sta namreč tudi v 
zanimivem sorodstvenem razmerju. Čeprav je 
leto mlajša, je Maja Alexova teta. 

18-letni Alex Istenič sicer prihaja iz Podolni-
ce in je izjemno uspešen tudi kot solo plesalec. 

Samo v lanskem letu je v disciplini modern 
solo – člani osvojil 3. mesto na državnem, 11. 
mesto na evropskem in 8. mesto na svetovnem 
prvenstvu. Po njegovih stopinjah pa se je podala 
tudi njegova sestra Sara, ki se že lahko pohvali z 
bronasto medaljo z evropskega prvenstva v di-
sciplini jazz duo – mladinke.

Gre za nadarjene posameznike, ki so pod vod-
stvom trenerjev Žive Laterner, Matevža Česna, 
Petre Ravbar in Tiana Ćehića zgled vztrajnosti 
in predanosti plesu, saj kljub dvoletnem pre-
moru v tekmovanjih zaradi koronavirusa niso 
popustili in so s treningi nadaljevali, tudi na 
daljavo v svojih domačih dnevnih sobah. Med 
izjemno močno slovensko plesno konkurenco 
so poskrbeli za odličen povratek na tekmovalne 
odre, zato bomo o njihovih nadaljnjih uspehih 
zagotovo brali prav kmalu.                                 l.o.

V začetku šestdesetih let prejšnjega stoletja je 
bilo v Polhovem Gradcu ustanovljeno Kulturno 
umetniško društvo (KUD) Polhov Gradec. Učitelji, 
ki so leta 1956 prišli v Polhov Gradec, so v kulturno 
življenje Polhovega Gradca prinesli nov zagon. 

V okviru KUD-a, ki ga je vo-
dila Mira Kraker, sta učiteljici 
Lili Bremec (kasneje poročena 

Založnik) in Vida Gostič za no-
voustanovljeno folklorno sku-
pino postavili splet gorenjskih 

plesov.
Leta 1956 se je tako za-

čela folklorna dejavnost na 
Polhograjskem, ki traja še 
danes.

Od leta 1999 naprej v Pol-
hovem Gradcu neprekinjeno 
deluje Folklorna skupina Grof 
Blagaj. Kar nekaj plesalcev se 
je s prvimi folklornimi koraki 
srečalo že v osnovni šoli in ka-
sneje v Folklorni skupini Polhov 
Gradec. Skupino je do leta 2001 
vodila Mojca Bizjak Čamernik, 
naprej pa Anita Kobe, ki skupi-
no vodi še danes. 

Folklorno skupino Grof Bla-
gaj sestavlja 9 poročenih parov, 
ki plešemo ob zvokih harmoni-
ke Marka Buha in pod taktirko 
Anite Kobe. Zaradi neugodnih 
zdravstvenih razmer skupina 
leta 2020 ni izvedla letnega kon-
certa ob 20 letnici delovanja. To 
pa se bo zgodilo letos 22. in 23. 
aprila v Kulturnem domu Jako-
ba Trobca v Polhovem Gradcu 
ob 23-letnici delovanja.

V sodelovanju z Ivanom 
Hudnikom in drugimi zu-
nanjimi sodelavci bomo 
pripravili dobrodelni kon-
cert »Dva novčiča«. Vabljeni 
vsi, ki vas ples, pesem in igra ne 
pustijo ravnodušne. Skupaj z 
vami bomo praznovali in obe-
nem naredili nekaj dobrega.

Več o Folklorni skupini Grof 
Blagaj boste lahko prebrali v na-
slednji številki Našega časopisa.

FS Grof Blagaj

Dihamo z naravo –  tudi na Dobrovi

Nova odličja za plesalko 
Majo Železnikar

FS Polhov Gradec 1978

Folklorna skupina Grof Blagaj z gosti (kar tretjina plesalcev je plesala tudi pred 45 leti)

V Polhovem Gradcu 
se pleše že več kot 65 let



NAS CASOPIS 511/30. 1. 2023 C M Y K 46

30. januar 2023 46
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siObčina Dobrova-Polhov Gradec

V DU Dobrova se je 13. decembra 52 
članov podalo na pohod v neznano. 

Pot nas je vodila proti morju v Sečovlje. Podali 
smo se do državne meje. Pot nas je vodila med 

sečoveljskimi solinami, po označeni poti bivše 
ozkotirne železnice (parenzane). 

Dišalo je po soli, razvajal nas je tudi vonj po 
morju, a brez burje. 

Prevzel nas je čudovit razgled na Krajinski 
park Sečoveljske soline. 

To je bil dan, ko smo spoznali in doživeli za-
klade, ki sta jih za nas ustvarila narava in slo-
venski človek. Druženje smo nadaljevali proti 
rižanski dolini, v Hrastovlje, kjer nas je čakalo 
kosilo. Nekateri so si ogledali še tamkajšnjo 
cerkev z znamenitimi freskami mrtvaškega 
plesa. 

Razšli smo se veseli, nasmejani in z željo, da 
bi se zdravi družili tudi v letu 2023. 

Vilma Snoj 

Vabilo

Naj barjanska 
zgodba
Vabljeni k sodelovanju za “Najbarjansko 
zgodbo 2023”, ki ga razpisuje KD Mah 
teater v v sodelovanju z Javnim skladom za 
kulturne dejavnosti, Območno izpostavo 
Vrhnika in Območno izpostavo Ljubljana 
okolica, Zavodom Ivana Cankarja Vrhni-
ka, Cankarjevo knjižnico Vrhnika ter ob-
činami: Vrhnika, Log -Dragomer, Horjul, 
Dobrova-Polhov Gradec, Borovnica, Bre-
zovica.

Vabljeni so učenci in učenke zadnje tria-
de osnovnih šol v zgoraj naštetih občinah. 
Razpis poteka do 14. aprila.
Udeleženci razpisa oddajo zgodbo poveza-
no z lokalnim okoljem. 

Več podrobnosti o razpisu poiščite na 
skupnih straneh Našega časopisa.

Marijana Buh
je praznovala 
100. rojstni dan
Marijana Buh iz Butajnove je v so-
boto, 17. decembra 2022, praznovala 
svoj 100. rojstni dan. 

Ob tem jubileju jo je obiskal tudi župan občine 
Dobrova - Polhov Gradec Jure Dolinar in ji pre-
dal iskrene čestitke ter ji voščil vse najboljše ob 
njenem prazniku. 

Spoštovani gospe Marijani želimo veliko 
zdravja, miru in lepe praznike!

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Za tokratni tradicionalni pohod 
na Vrhe smo se odločili, da 

bo to kar novoletno srečanje 
pohodnikov, kot tudi vseh ostalih 

mladih po srcu. 

Da bi se srečanja udeležilo čim več članov DU 
Dobrova, smo izbiro poti prepustili vsakemu po-
samezniku. Kdor je želel, pa je lahko tudi v skupi-
ni odšel od ŠC Gaberje. Kljub slabemu vremenu, 
čeprav je za ta letni čas bilo pretoplo in je vseskozi 
rahlo deževalo, se nas je 3. 1. 2023 ob 11. uri na 
Vrheh zbralo 53 članov DU. Veseli, da smo zopet 
takoj po novem letu na domačih Vrheh, smo si se-
gli v roke in si zaželeli srečno predvsem pa zdravo 
leto 2023. Srečanje se je nadaljevalo v prijetnem 
vdušju. Manjkalo ni niti dobrot iz nahrbtnikov 
in zopet se je pokazalo, kako dobre gospodinje 
so med nami. Vsi vodje pohodov so spregovorili 
par besed in nam dali upanje, da se bomo tudi v 
novem letu veselo družili, na vsakomesečnih po-
hodih. Res škoda, da je vseskozi rahlo deževalo in 
da smo se po dobri uri druženja morali odpraviti 

nazaj domov. Pred vrnitvijo smo naredili še foto-
grafijo za spomin na 17. novoletni pohod na Vrhe 
in do sedaj opravljenih 280 pohodov.

Slika in tekst Vinko Kuder

Izlet v neznano Novoletno srečanje na Vrhah

Sporočamo žalostno vest, da je umrl 
Janez Ivo Belec iz Babne Gore, ki je bil 
od leta 2014 dalje častni občan Občine 
Dobrova - Polhov Gradec zaradi svojega 
izjemnega dela na kulturnem in film-
skem področju.

Kot snemalec je sodeloval pri številnih 
znanih slovenskih filmih, kot so Ne joči 
Peter, Jara gospoda, Tistega lepega dne, 
Dobri stari pianino, Ne čakaj na maj, 
Vesna, Kekčeve ukane in Srečno Kekec. 
Tako je pomembno prispeval k razvoju 
slovenske filmografije. 

S svojo kamero je ustvaril številne sli-
ke in posnetke izrednega pomena, saj je 
zabeležil gradnjo infrastrukture (vodo-
voda, lokalnih in državnih cest v naši 
občini), obnove cerkev, blagoslove križev 
in drugih spominskih krajev, raziskoval 
pa je tudi slovensko kulturno dediščino. 
Skozi svoje delo je domačim krajem in 
celotni Sloveniji zapustil bogato zbirko 
arhivskih posnetkov. Tako je poskrbel za 
ohranitev zgodb in kulturno-zgodovin-
ske dediščine naših krajev.

Vsem svojcem, prijateljem in drugim 
žalujočim izrekamo iskreno sožalje.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Umrl je 

Janez Ivo 
Belec 

(1928–2023), 
častni občan Občine 

Dobrova - Polhov 
Gradec

Podelitev naziva leta 2014

Nepričakovano nas je 
pretresla žalostna vest, da 
nas je zapustil in odšel za 
mavrico naš častni član v 
Društvu upokojencev Polhov 
Gradec, Franc Setnikar. Ob 
smrti našega častnega člana 
in dosedanjega župana naše 
lepe Občine Dobrova - Pol-
hov Gradec Franca Setnikar-
ja izrekamo iskreno sožalje 
njegovi družini in svojcem.

Članice in člani DU Pol-
hov Gradec te bomo močno 
pogrešali na vsakem našem 
dogodku, saj si nas s svojo 
prisotnostjo vedno razvese-

lil in nam dal preprost na-
svet, ki nam je segel do srca. 
Pa smo ti včasih z veseljem 
rekli: “Čakamo tisti dan, ko 
prideš v naše društvo in se 
bomo družili skupaj!” Toda 
usoda je izbrala drugo pot.

Kot župan si nam znal ve-
dno prisluhniti, ko smo po-
trebovali nasvet ali pomoč. 
Hvala za tvojo požrtvoval-
nost. Ponosni smo, da si bil 
med nami. HVALA z veliko 
začetnico. Počivaj v miru!

Društvo upokojencev Pol-
hov Gradec

Predsednica, Cecilija Jarc

V slovo 

Francu 
Setnikarju
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Svetniki imenovali delovna telesa
Županova beseda

Spoštovane 
občanke, 
spoštovani občani!
Sprašujem se kaj bi bilo 
vredno in primerno reči ob 
začetku leta. Zelo me veseli, 
da smo na več lokacijah 
s spontanimi in iskrenimi 
druženji smuknili v novo leto. 
Kar nekaj se vas je potrudilo 
in organiziralo skupna 
silvestrovanja in to zelo 
uspešno, kar sem tudi osebno 
preveril in začutil zelo prijazno 
energijo. 

Log, 18. januar 2023 – 
Občinski svet Občine 

Log - Dragomer je v 
novi sestavi zasedal 

že drugič, svetniki so 
se sestali tudi na prvi 

izredni seji. 

Tokrat je bilo na dnevnem 
redu osem točk.  Novi občin-
ski svet je dvignil zelene karto-
ne za sestavo stalnih delovnih 
teles, nadzorni odbor pa bodo 
imenovali na dopisni seji, ko bo 
lista popolna. Svetniki pa so na 
mize med drugim dobili še 
program dela za leto 2023.

 Občinski svet je na svoji 
drugi redni seji v tem manda-
tu imenoval člane in članice 
stalnih delovnih teles in nad-
zornega odbora občine. Sta-
tutarno-pravno komisijo bo 
vodil Viljem Kosednar, člani 
komisije pa so postali Darin-
ka Kociper, Jelka Pontelli, Ro-
man Remškar in Blaž Rupnik. 

Odbor za negospodarstvo in 
javne službe družbenih dejav-
nosti bo žensko obarvan, pred-
sedovala mu bo Jelka Pontelli, 
sestavljale pa ga bodo še Kata-
rina Davidović, Sanja Dolinar, 
Tina Rebernik Kovač in Bojana 
Vogrinec. Predsednica Odbo-
ra za prostorsko planiranje in 
gospodarjenje z nepremični-
nami je postala Marina Kokalj, 
člani odbora pa so Branimira 
Brecelj, Andrej Miklić, Gregor 
Stanišič in Helena Žavbi. Na 
čelu Odbora za gospodarstvo, 
varstvo okolja in gospodarske 
javne službe bo Andrej Jerman 
Blažič, člani tega delovnega te-
lesa pa bodo še Domen Cukjati, 
Severin Maffi, Tomaž Požar in 
Ivanka Urbanc. Občina zaen-
krat ostaja brez nadzornega 
odbora, saj Komisija za man-
datna vprašanja, volitve in ime-
novanja ni prejela popolne liste. 

Stranke in liste so ponovno 
pozvali k predlogom dodatnih 
kandidatov, nadzorni odbor 
pa naj bi bil potrjen na dopisni 

seji, ki naj bi potekala konec 
januarja. Svetniki so imenovali 
tudi predstavnika Občinskega 
sveta Občine Log - Dragomer v 
Svetu za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu, to mesto bo 
zasedel Marko Vengust, Poleg 
njega bodo v Svetu še Jasmina 
Urbas, predstavnica Policijske 
postaje Vrhnika, Matevž Snoj, 
predstavnik Komunalnega 
podjetja Vrhnika, Nina Ciu-
ha Cerkovnik, predstavnica 
javnega zavoda Osnovna šola 
Log - Dragomer, David Sepe, 
predstavnik Medobčinskega 
inšpektorata ter Alojzij Kavč-
nik, predstavnik Združenja šo-
ferjev in avtomehanikov, ki ima 
stalno prebivališče na območju 
Občine Log - Dragomer. 

Občinski svet se bo ve letu 
2023 sestal še predvidoma na 
štirih rednih sejah. Naslednja 
naj bi potekala 15. marca, nato 
pa še 14. junija, 11. oktobra in 
13. decembra. Nova sestava se 
je seznanila še z uresničeva-
njem projekta kanalizacije in 

čistilne naprave, svetniki pa so 
prvič v novem mandatu zasta-
vili vprašanja in podali pobude. 

Po redni še izredna seja
Tokratna izredna seja ni bila 

obsežna. Svetniki so obravna-
vali zgolj eno točko in sicer je 
bilo na dnevnem redu ime-
novanje začasnega direktorja 
javnega podjetja Komunalno 
podjetje Vrhnika. 

V gradivu, ki so ga prejeli, so 
se svetniki seznanili z zaključ-
ki sodnih postopkov ter za 
začasnega direktorja Javnega 
podjetja Komunalno podjetje 
Vrhnika d. o. o za dobo največ 
enega leta soglasno imenovali 
Gregorja Klemenčiča. Na seji 
so razpravljali predvsem v pre-
teklem dogajanju v vrhniški 
komunali, se dotaknili sodb ter 
družbene pogodbe in Odloka. 

V. L.
Foto: V. L. 

Obvestilo

Vpis otrok v enoto vrtca 
Log - Dragomer
Spoštovani! Starše/skrbnike obveščamo, da poteka vpis v OŠ Log - Dragomer, 
enota vrtec Log - Dragomer, za šolsko leto 2023/24. 

Vloge sprejemamo najkasneje do 28. 2. 2023 za spre-
jem otrok s 1. 9. 2023. 
Vlog, ki bodo prispele po tem datumu, komisija ne bo obravnavala. 

Vloge za vpis otrok v vrtec so na voljo na spletni strani vrtca na naslovu: http://
osldvrtec.splet.arnes.si/files/2020/01/Vloga-za-vpis-v-vrtec-2020.pdf 

Nove vloge morajo vložiti tudi starši, katerih otroci so bili v preteklem šolskem 
letu odklonjeni in so uvrščeni na čakalni seznam. 

Prav tako morajo nove vloge vložiti tisti starši, ki so oddali vloge za sprejem v 
šolskem letu 2022/23 po 28. 2. 2022 in otroci niso bili sprejeti. 

Komisija za sprejem otrok bo vloge obravnavala v mesecu aprilu na podlagi 
Pravilnika o sprejemu otrok v vrtec (Ur. l. RS, št. 107/10 in 29/17). Dokument je 
objavljen tudi na spletni strani vrtca na naslovu: http://osldvrtec.splet.arnes.si/
files/2019/10/pravilnik_sprejem_otrok_vrtec.pdf.

Ravnateljica mag. Mihaela Mrzlikar

Log - Dragomer, 14. december 
2022 – V mansardi Upravnega 
centra Občine Log - Dragomer 

so se na konstitutivni seji zbrali 
župan in občinski svetniki 

Občine Log - Dragomer, ki so na 
novembrskih lokalnih volitvah 

prejeli največ podpore volivk in 
volivcev. 

Na prvi seji sveta v mandatu 2022–2026 
so med drugim potrdili izvolitev župana 
Mirana Stanovnika, potrdili mandate sve-
tnic in svetnikov ter imenovali Komisijo 
za mandatna vprašanja, volitve in imeno-
vanja.

Občinski svet občine Log - Dragomer je 
sestavljen. Predsednica Občinske volilne 
komisije Občine Log - Dragomer, Mateja 
Kuntarič, ja na konstitutivni seji predsta-
vila izide volitev v občinski svet in volitev 

župana. Nato pa je mandatna komisija, v 
sestavi Gregor Stanišič, Domen Cukjati 
in Viljem Kosednar, poročilo pregledala 
in potrdila mandate članic in članov Ob-
činskega sveta Občine Log - Dragomer ter 
ugotovila izvolitev župana. Na lokalnih 
volitvah 20. novembra je Miran Stanovnik, 
kot edini kandidat za župana, dobil 1079 
glasov in tako župansko tekmo pravzaprav 
dobil še pred samimi volitvami. Občinski 
svet sestavlja pet strank oziroma list. Naj-
več predstavnikov v občinskem svetu, in 
sicer 6, ima Lista za Dragomer, Log in Lu-
kovico, po dva mandata so dobili Gibanje 
Svoboda, SDS in SD, en mandat pa Nova 
Slovenija.

Župan Miran Stanovnik je na seji podal 
slovesno prisego v kateri je izjavil, da bo 
svoje dolžnosti opravljal v skladu s prav-
nim redom Republike Slovenije in Občine 
Log - Dragomer ter pri izvrševanju svoje 
funkcije ravnal vestno in odgovorno v ko-

rist in za blaginjo občanov in občank. Či-
sto na koncu je Občinski svet imenoval še 
Komisijo za mandatna vprašanja, volitve, 
imenovanja in administrativne zadeve. 
Tako kot v prejšnjem mandatu ji bo pred-
sedoval Gregor Stanišič, za člane komisije 
pa so bili imenovani še Domen Cukjati, 
Andrej Jerman - Blažič, Viljem Kosednar 
in Branimira Brecelj. 

LIDLL – Lista za Dragomer, Log in 
Lukovico: Gregor Stanišič, Matjaž Gams, 
Tomaž Požar, Marina Kokalj, Simon Strgar, 
Jelka Pontelli

Gibanje Svoboda: Bojana Vogrinec, 
Branimira Brecelj

Slovenska demokratska stranka: 
Domen Cukjati, Roman Remškar

Socialni demokrati: Andrej Jerman 
Blažič, Katarina Davidović

Nova Slovenija – krščanski demo-
krati: Viljem Kosednar 

V. L. 

Občinski svetniki so se zbrali na konstitutivni seji

Vse to le ponovno dokazuje, 
da smo ljudje socialna bitja, ki 
potrebujemo družbo in dru-
ženje. Osamljenost nas vodi v 
neprijazno preživljanje časa in 
prinaša nesluteno hude posle-
dice, ki si jih ne želimo. Tudi to 
poudarjam glede na izkušnje, 
saj se v zadnjem obdobju veliko 
gibljem v domu upokojencev na 
Vrhniki kjer prijazno, skrbno in 
strokovno osebje zelo lepo skrbi 
za stanovalce, vendar obiski in 
druženja z domačimi in bližnji-
mi prekašajo vse. 

Veseli me, da se okrog nas 
vedno odvijajo dogodki, ki nas 
povezujejo in se imam vsem 
akterjem tudi s tega mesta mo-
žnost iskreno zahvaliti. Zave-
dati se moramo, da seveda nič 
ni samo po sebi umevno in nič 
se ne zgodi samo od sebe, zato 
moram podpirati organizatorje 
s svojo proaktivno vlogo v druž-
bi in nesebično pristopiti tudi h 
kaki izvedbi dogodka, saj bomo 

v tem primeru različne aktivno-
sti znali še bolje ceniti. Vsem, ki 
ste na tem področju gonilna sila 
se iskreno zahvaljujem. 

Zelo verjamem v to, da se po 
jutru dan pozna in bo leto, ki 
je v znamenju zajca za vse nas 
prijazno, iskreno in spontano. 
Potrudimo se vsak po svojih 
najboljših močeh, saj smo sku-
paj močnejši in nepremagljivi. 

Naj le še omenim, da je tudi 
ekipa mojih sodelavk in sode-
lavcev v izvrstni formi in delu-
jemo z velikimi ambicijami po 
zagotavljanju pogojev za kvali-
tetno življenje vsem skupinam 
v naši lokalni skupnosti. Verja-
mem, da bomo tudi v prihodnje 
znali prisluhniti vsem in vsake-
mu posebej in se skupaj trudili 
za rešitve vseh izzivov s kateri-
mi se bomo srečevali.

Želim vam vse dobro.

Miran Stanovnik, vaš župan
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Log - Dragomer, 13. 
januar 2023 – Občina 

Log - Dragomer se 
je sredi jeseni lotila 

gradnje drugega 
prizidka k vrtcu v 

Dragomerju. 

Delavci Trgograda so že začeli 
s postavljanjem montažne kon-
strukcije, ta naj bi bila končana 
do konca januarja,  februarja 

naj bi nov objekt dobil še streho. 
Vrednost projekta je dobrih 450 
tisočakov, uporabno dovoljenje 
za objekt naj bi pridobili do 1. 
junija.

Občina Log - Dragomer je 
sredi septembra v prostorih 
Upravnega centra podpisala 
pogodbo o gradnji prizidka k 
vrtcu v Dragomerju. 452 tisoča-
kov vreden posel je dobil Trgo-
grad, trgovina in gradbeništvo 
d. o. o., ki je edini oddal ponud-
bo za gradnjo dvooddelčnega 

prizidka. Dela so hitro stekla. 
Novembra je Trgograd začel z 
izvedbo zemeljskih del, izvedbo 
temeljne plošče ter polaganjem 
kanalizacijskih cevi. Medtem 
so projektanti pripravili delav-
niške načrte montažne lesene 
konstrukcije, ki so jo izdelali 
in sestavili v delavnici. Še pred 
montažo konstrukcije so delav-
ci Trgograda zasipali zunanje 
stranice AB plošče, izvedli ka-
nalizacijo z jaški ter preostala 
zemeljska dela. V začetku no-

vega leta so na gradbišče pripe-
ljali prve zunanje in notranje 
prefabricirane panelne stene, ki 
že kažejo obrise bodočega pri-
zidka. Kot so nam pojasnili na 
Občinski upravi naj bi zunanje 
in notranje ogrodje postavili do 
konca januarja, nato pa naj bi 
sledilo še leseno ostrešje s stre-
ho. Ob tem naši sogovorniki 
upajo, da se bo tudi v prihodnje 
nadaljevalo lepo vreme, ki bo še 
naprej omogočajo hitro napre-
dovanje del. Gradnja bo pote-
kala še februarja, nato pa naj bi 
sledila obrtniška dela. Ta naj bi 
izvajali med februarjem in apri-
lom, uporabno dovoljenje pa naj 
bi bilo pridobljeno do 1. junija.

Prizidek z dvema igralnicama
Spomnimo, da bodo ob vrt-

cu v Dragomerju zgradili nov 
prizidek. Ta se bo naslanjal na 

obstoječe trakt na jugozaho-
dnem delu objekta, v njem pa 
bo prostora za dve vrtčevski 
skupini. »Gradnja prizidka z 
dvema varstvenimi enotami ob 
obstoječem vrtcu v Dragomerju 
povečuje bivalne kapacitete ma-
tične enote. Nov prizidek obse-
ga dve varstveni enoti (2 x 62,02 
m2«) z lastnim sanitarnim blo-
kom z wc-jem in umivalnico ter 
skupnim povezovalnim hodni-
kom,« so še dodali na Občini. V 
povezovalnem hodniku bodo 
uredili prostorno garderobo, 
preko novega nadstreška in 
vetrolova pa bodo otroci skozi 
povezovalni hodnik dostopali 
do novih igralnic in obstoječih 
igralnic drugega starostnega 
obdobja. V novem delu bodo še 
sanitarije za zaposlene, manjši 
obstoječi prostor ob obstoje-
čem vetrolovu bodo preuredili 
in ga namenili shrambi igral na 

novi enoti. Novi prizidek bo pri-
tličen objekt, tlorisnih dimenzij 
20,48 krat 10,48 metra in bo s 
povezovalnim hodnikom pri-
slonjen ob bočno fasado jugo-
-vzhodnega krila obstoječega 
objekta. Oblikovno bo sledil 
že uporabljenim materialom 
na obstoječem objektu. Streha 
novega prizidka bo dvokapnica, 
krita bo s trapezno pločevino v 
barvi obstoječe kritine.

Vrednost investicije je dobrih 
450 tisočakov. Prvi skop projek-
ta, ki obsega gradbena dela je 
ocenjen na skoraj 203 tisočake, 
za obrtniška dela pa naj bi od-
šteli 249 tisočakov. Investicijo 
sofinancira Ministrstvo za iz-
obraževanje, znanost in šport. 
Občina je na razpisu za sofi-
nanciranje investicij v vrtcih in 
osnovnem šolstvu dobila 175 
tisočakov.

V. L., Foto: V. L. 

Nov prizidek vrtca že kaže obrise

Pogled v prihodnost … 

V naslednjih letih Občina Log - Dragomer 
planira nadzidavo OŠ Log - Dragomer, ki bo s 
temi posegi pridobila naslednje dodatne prosto-
re: šolsko knjižnico, splošno knjižnico, skupno 
čitalnico za obe knjižnici, tri učilnice za pred-
metni pouk, učilnici za individualni pouk, sani-
tarije in zunanjo večnamensko teraso.

 
Pogled v prihodnost …

V naslednjih letih Občina Log - Dragomer 
planira nadzidavo OŠ Log - Dragomer, ki bo s 
temi posegi pridobila naslednje dodatne pro-
store: šolsko knjižnico, splošno knjižnico, sku-
pno čitalnico za obe knjižnici, tri učilnice za 
predmetni pouk, učilnici za individualni pouk, 

sanitarije in zunanjo večnamensko teraso. V ta 
namen je bila v začetku oktobra letošnjega leta 
v večnamenskem prostoru šole postavljena vi-
zualizacija načrta nadzidave. Učenci, zaposleni 
in tudi starši so si jo z zanimanjem ogledovali. 
Učenci so bili povabljeni, da po ogledu zapišejo 
svoje ideje in predloge. Nastala je »knjiga idej«, 
ki je bila osnova za izvedbo delavnice. V sredo, 
30. novembra 2022, smo se v šolski knjižnici se-
stali predstavniki šole, Občine Log - Dragomer 
in predstavniki posameznih oddelkov od 3. do 
9. razreda in se pogovorili o njihovih predlogih, 
ki so bili zelo zanimivi, izvirni in konkretni. 
Največ predlogov se je nanašalo na povečanje 
šolske telovadnice. Druženje je bilo zelo ustvar-
jalno in menimo, da je bil cilj delavnice, prido-
biti podporo šolskih otrok za izvedbo projekta, 
dosežen. VL

Log - Dragomer, januar 
2023 – Od začetka 

oktobra v občini Log 
- Dragomer deluje 

referenčna ambulanta. 
Gre za nadgradnjo 

dosedanjega dela, kjer 
se je ekipi zdravnika 

in medicinske 
sestre priključila 

še diplomirana 
medicinska sestra. 

Referenčna ambulanta se bo 
posvečala predvsem kronič-
nim bolnikom in preventiv-
nim pregledom zdravih ljudi 
ter tako razbremenila tudi 
zdravnika dr. Tasića, ki mu bo 
ostalo več časa za akutne in 
huje bolne bolnike.

 Referenčne ambulante 
so ambulante družinske me-
dicine, okrepljene z diplomi-
rano medicinsko sestro. Ta za 
razliko od zdravnika, ki zdravi, 
prevzema velik del oskrbe ter 
zdravstvene vzgoje kroničnih 
bolnikov, hkrati pa skrbi še za 
preventivne preglede zdrave 
populacije. Kot smo izvedeli 
bodo v referenčno ambulanto 
vabljeni vsi zdravi pacienti dr. 
Igorja Tasića, ki so starejši od 
30 let ter tudi kronični bolniki. 
Namen obravnave v referenč-
ni ambulanti je zgodnje od-
krivanje obremenjenosti ljudi 
z dejavniki tveganja (telesna 
nedejavnost, nezdrava pre-
hrana, kajenje, zvišan krvni 
tlak, zvišane maščobe v krvi 
in drugi), ki vodijo v razvoj 
kroničnih nenalezljivih bole-
zni sodobnega časa. Poleg teh 
oseb diplomirana medicinska 
sestra obravnava še kronične 
bolnike, torej osebe z že zna-
nimi boleznimi, kot so arterij-

ska hipertenzija, sladkorna bo-
lezen tipa 2, kronična pljučna 
bolezen, osteoporoza, astma 
in druge. V referenčni ambu-
lanti Log – Dragomer deluje 
diplomirana medicinska sestra 
Darija Jozeljić. Kot nam je 
pojasnila v pogovoru paciente 
na preglede vabi osebno ter jim 
nato podatke o dogovorjenem 
terminu pošlje še po pošti. Vsi, 
ki ste stari 30 let in več in ob 
tem nimate kroničnih težav z 
zdravjem, lahko pričakujete 
povabilo v referenčno ambu-
lanto. 

Kaj obsega preventivni 
pregled?

-Pogovor o vaših življenjskih 
navadah, povezanih z zdrav-
jem

-meritve krvnega tlaka, tele-
sne višine, teže in obsega pasu,

-laboratorijske meritve ter
-kratko svetovanje o spremi-

njanju nezdravih življenjskih 
navad in krepitvi duševnega 
zdravja.

Ob obisku referenčne am-
bulante pacient opravi preven-
tiven pregled, v okviru kate-
rega se skupaj z diplomirano 
medicinsko sestro pogovorita 
in izpolnita vprašalnike za od-
krivaje dejavnikov tveganja in 
kroničnih bolezni, del rednega 
pregleda so še meritev krvne-
ga tlaka, tehtanje in merjenje 
višine ter obsega pasu. Pred 
pregledom v referenčni ambu-
lanti pacient obišče laboratorij, 
diplomirana medicinska sestra 
pa mu ob pregledu krvno sliko 
tudi obrazloži. Na obravnavo 
se diplomirana medicinska 
sestra pripravi s pregledom 
pacientovega kartona. Na ta 
način se pacient seznani z mo-
rebitno boleznijo, predvsem 
pa s preventivnimi ukrepi 

oziroma zdravim načinom 
življenja in preprečevanjem 
kroničnih nenalezljivih bo-
lezni. Postavljanje diagnoz, 
uvajanje zdravil in vodenje 
zdravljenja so še vedno v do-
meni zdravnikov.

Kronični bolniki na pregled 
vsaj enkrat na leto

Posameznik, ki na prese-
jalnem vprašalniku nima 
dejavnikov tveganja, je vpi-
san v register zdravih ljudi 
in ga na pregled v referenčno 
ambulanto ponovno pova-

bijo čez pet let. Tisti, ki imajo 
dejavnike tveganja za razvoj 
bolezni in kronične bolnike, 
pa v ambulanti kontrolirajo 
pogosteje. Kronični bolniki so 
tako v ambulanto povabljeni 
vsaj enkrat na leto. Bolniki pri 
diplomirani medicinski sestri 
izvejo več o svoji bolezni, kako 
jo obvladovati, kako se obna-
šati, če se bolezen poslabša in 
kako jo pravilno zdraviti tako z 
zdravili kot z zdravim življenj-
skim slogom. 

Odprta dvakrat tedensko ter 
vsak drugi petek

Referenčna ambulanta je od-
prta vsak torek in četrtek ter 
vsak drugi petek. Deluje v pri-
tličju Upravnega centa Občine 
Log - Dragomer, poleg ambu-
lante družinskega zdravnika 
dr. Tasića. Diplomirana medi-
cinska sestra Darija Jozeljić 
v referenčno ambulanto vabi 
vse, ki so starejši od 30 let ter 
kronične bolnike. Na pregled 
v referenčni ambulanti pa se 
lahko naročite tudi sami.

Naročanje
1) osebno in po telefonu na 
št. 08 205 41 19 v ordinacij-
skem času referenčne ambu-
lante:
- torek: 12:00–20:00
- četrtek: 7:00–13:00
- petek: 7:00–14:00 (vsak 2. in 4. 
petek v mesecu)
2) po e-pošti (samo za re-
ferenčno ambulanto): 
ra.tasic@zd-vrhnika.si
4) po navadni pošti:
Ambulanta družinske medici-
ne Darija Jozeljić, dipl.m.s.
Cesta 6. maja 11,
1360 Vrhnika

Vesna Lovrenčič

Nadzidava osnovne šole

Referenčna ambulanta že skrbi 
za preventivo
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Občina Log - Dragomer 
je resda ena izmed 
manjših in mlajših 
slovenskih občin, a 
je njena zgodovina 
vseeno zanimiva. 

Tančice preteklosti je na 
predavanju, ki ga je pripravi-
la Občina Log - Dragomer v 
okviru sofinanciranega pro-
jekta Zgodovina nas povezuje, 
odstiral ljubiteljski zgodovinar 
Marjan Gregorčič.

 Večnamenski mansardni 
prostor Upravnega centra 
Občine Log - Dragomer je bil 
skorajda premajhen za mno-
žico ljudi, ki je prišla poslušat 
predavanje Marjana Gre-
gorčiča o zgodovini občine 
Log - Dragomer. Predavatelj 
je zbranim postregel z mno-
žico zanimivih zgodovinskih 
podatkov, do katerih se je do-
kopal ob svojem večletnem 
brskanju po starih arhivih, 
zbirkah, knjigah ter pogovo-
rih z domačini. Na obsežnem 
uro in pol dolgem predavanju 
obogatenem še s slikovnim 
materialom je Gregorčič strnil 
najbolj zanimive podatke in 
dejstva o vsakem izmed treh 
naselij, ki tvorijo občino. Nato 
pa so si občani ogledali še spo-
minsko sobo, ki jo je Občina 
Log - Dragomer uredila v kle-
tnih prostorih.

Dogodek je potekal v okvi-
ru projekta Zgodovina nas 
povezuje, ki je sofinanciran 

iz Evropskega sklada za regi-
onalni razvoj. Projekt Občine 
Log - Dragomer poteka v par-
tnerstvu z JZ Krajinski park 
Ljubljansko barje in Društvom 
upokojencev Log pri Brezovi-
ci. V okviru projekta je bila 
opremljena spominska soba, 
kjer bodo potekale raznoli-
ke dejavnosti, s katerimi se 
bodo prepletale medsebojne 
vezi vseh generacij in ranljivih 
skupin. V spominski sobi se 
bodo izvajale predstavitve na-
ravne in kulturne dediščine 
ter zgodovine lokalnega pre-
bivalstva z namenom vključe-
vanja vseh deležnikov. Odprta 
bo za vse ljudi vseh starosti, 
ki želijo soustvarjati prijazno 
skupnost. »Z vzpostavitvijo 
skupnega prostora za druže-
nje in osveščanje prebivalcev, 
zlasti ranljivih skupin želimo 
izboljšati kakovost življenja. Z 
izobraževanji, delavnicami in 
prireditvami bomo združevali 
lokalno prebivalstvo, saj bodo 
spoznavali lokalno zgodovino 
in kulturno dediščino lokalne-
ga okolja,« o namenu projekta 
pravijo na Občinski upravi. 
Celotna vrednost projekta je 
skoraj 25 tisočakov, dobrih 17 
tisoč je sofinancerskih sred-
stev. V okviru projekta, ki bo 
potekal do sredine letošnjega 
leta, pa naj bi bilo poleg vzpo-
stavitve spominske sobe izpe-
ljanih še vsaj trinajst prireditev 
oziroma dogodkov. 

V. L.

Log - Dragomer, 
19. januar 2023 – 

Gradbeno, finančno in 
organizacijsko najbolj 

obsežen projekt Občine 
Log - Dragomer se 

zaključuje. 

H koncu gredo gradbena 
dela na Lukovici, v ostalih dveh 
naseljih je treba še poasfaltira-
ti krajše odseke cest in za za-
ključek izvesti še manjša dela. 
Sedaj je na vrsti priključevanje 
na novo zgrajeno kanalizacijsko 
omrežje. Kot so nam povedali 
na Občinski upravi, je na novo 
čistilno napravo priključenih že 
90 objektov. Medtem je Obči-
no v okviru naključnih kontrol 
obiskal tudi Urad za nadzor 

proračuna, ki se je poglobil v 
izvajanje operacije Odvajanje 
in čiščenje odpadne vode v po-
rečju Ljubljanice – 3. sklop in v 
okviru nadzora ni ugotovil ne-
pravilnosti.

 Dobri dve leti in pol po po-
ložitvi temeljnega kamna se 
na terenu končujejo gradbena 
dela v okviru projekta gradnje 
kanalizacije in čistilne napra-
ve Log - Dragomer. »Do zdaj 
smo bili in smo še črna pika v 
Ljubljanski urbani regiji, saj ni-
mamo urejenega odvajanja in 
čiščenja odpadnih voda,« je ob 
polaganju temeljnega kamna, 
19. junija 2020 pojasnil župan 
Miran Stanovnik. Zgrajenih bo 
23 kilometrov kanalizacijskega 
omrežja. Vso komunalno od-
padno vodo so speljali na cen-

tralno čistilno napravo, ki so jo 
zgradili na Barju, padavinsko pa 
v najbližje potoke. 

Celoten projekt je bil ocenjen 
na 14,6 milijona evrov brez ddv 
oziroma 17,6 milijona evrov 
z ddv. V oceno so vključeni 
stroški gradbenih del nadzora, 
obveščanja javnosti, že vlože-
na sredstva, dokumentacija in 

ostali stroški, ki so nastajali 
od leta 2014 dalje. Občina je 
na razpisu za izbor gradbenih 
del izbrala Hidrotehnik d.d. v 
partnerstvu s podjetjema Ko-
munalne gradnje d.o.o. in Trgo-
grad d.o.o. Vrednost gradbenih 
del znaša 9.797.990,06 EUR brez 
DDV. Nadzor je vršil Projekt d.d. 
iz Nove Gorice, posel je težak 

238 tisoč evrov. Projekt se izvaja 
v okviru Operativnega progra-
ma za izvajanje evropske kohe-
zijske politike v obdobju 2014–
2020, prednostne osi »Boljše 
stanje okolja in biotske razno-
vrstnosti«, prednostne naložbe 
»Vlaganje v vodni sektor za iz-
polnitev zahtev pravnega reda 
Unije na področju okolja ter 
zadovoljitev potreb po nalož-
bah, ki jih opredeljujejo države 
članice in ki presegajo te zahte-
ve«, specifični cilj »Zmanjšanje 
emisij v vode zaradi izgradnje 
infrastrukture za odvajanje in 
čiščenje komunalnih odpadnih 
voda.« 

Revizija izvajanja projekta ni 
odkrila nepravilnosti

Revizijo nad izvedbo pro-
jekta gradnje kanalizacijskega 
omrežja in čistilne naprave v 
Občini Log - Dragomer je v 
okviru naključnih nadzorov iz-
vedel Urad za nadzor nad pro-
računom. Kot lahko preberemo 
v poročilu so revizijo opravili v 
oktobru in novembru, preverili 
pa so več področij. Revizija ni 
odkrila nepravilnosti pri pre-
verjanju izbora operacije, osre-
dotočili so se še na finančno 
izvajanje operacije in prav tako 
niso odkrili nepravilnosti. Revi-
zor je poleg tega preverjal še ali 

so bili izdatki, ki jih je Občina 
Log - Dragomer uveljavljala v 
okviru revidiranega zahtevka 
za izplačilo skladni z veljavnimi 
predpisi Unije ter nacionalni-
mi predpisi, operativnim pro-
gramom in pogoji za podporo 
operacij ter dejansko izvede-
nimi deli. Kot smo izvedeli je 
revizor pregled opravil tudi na 
terenu, kjer si je ogledal čistilno 
napravo ter traso gravitacijsko-
-tlačnega in vakuumskega siste-
ma kanalizacije. Med drugim je 
tako preverjal ali je bil postopek 
javnega naročila za gradnjo iz-
veden v skladu s predpisi s po-
dročja javnega naročanja. Pri 
obeh pregledih, tako postopku 
javnega naročanja kot tudi pre-
verjanju upravičenosti izdatkov, 
nepravilnosti niso ugotovili. Re-
vizijsko poročilo o opravljenem 
nadzoru bo skupaj z drugimi 
revizijami osnova za pripra-
vo revizijskega mnenja Urada 
za nadzor nad proračunom in 
letnega poročila, ki ga Urad 
predloži Evropski komisiji. S 
pomočjo revizijskega mnenja 
pa bodo na Uradu za nadzor 
nad proračunom ugotovili ali 
so izdatki, prijavljeni v raču-
novodskih izkazih, zakoniti in 
pravilni. 

V. L. 
Foto: Občinska uprava

Dragomer, 14. januar 
2023 – Pri vrtcu v 

Dragomerju je Občina 
uredila novo stezo za 

kolesarje. 

Razgibana krožna zanka ob 
popoldnevih že privabi mlade 
kolesarske navdušence. Projekt 
v vrednosti 44 tisočakov v ve-
čjem delu sofinancira LAS Bar-
je z zaledjem.

 Ob vrtcu v Dragomerju je 
v jesensko-zimskem času zra-
sel pravi mali park s kolesar-
skim poligonom oziroma tako 
imenovanim pump trackom. 

Razgibana kolesarska proga s 
klančinami, spusti in poševni-
mi zavoji omogoča svojevrstno 
izkušnjo. Poligon je namenjen 
vsem vozilom s kolesi, običajno 
pa v tovrstnih parkih najbolj 
pogosto srečamo kolesarje. Ti z 
usklajenim spuščanjem in dvi-
ganjem telesa ter obremenje-
vanjem in razbremenjevanjem 
omogočajo gibanje brez poga-
njanja pedal. 

Otroci pridobivajo različne 
vrline

Nova športna pridobitev že 
privablja mlade športnike, ki se 

z navdušenjem in brezskrbno-
stjo poženejo po progi. »Dajmo, 
dajmo, dajmo skooook,« svojega 
sovrstnika na novi progi spod-
bujajo kolesarji in opazujejo 
kako spretno vijuga po progi. 
Z občudovanjem ga opazujejo 
malčki, ki prav takrat v sprem-
stvu svojih staršev odhajajo 
domov. S strahospoštovanjem 
proti koloparku pogledujejo 
mlade mamice, ki po eni strani 
občudujejo spretnost mladeni-
čev, po drugi strani pa z nekaj 
zaskrbljenosti razmišljajo o var-
nosti na bližnji potki. A kot pra-
vijo na Občini, obiskovalci ko-
loparka za uporabo poligona ter 
ustvarjanje zadostne hitrosti ne 
potrebujejo sosednjih potk. Pre-
mikanje po progi ustvarja tež-
išče telesa in zato ni potrebno 
poganjanje pedal, odrivanje ali 
nabiranje hitrosti izven poligo-
na. S pravilno tehniko kolesarji 
poganjajo kolo in pridobivajo 
hitrost ter tako brez poganja-
nja pridejo od začetka do konca 
proge, na njej pa lahko ostanejo, 
dokler želijo.

Kot ob tem dodajajo na Ob-
čini so z ureditvijo novega 
športnega poligona ustvarili 
dodaten prostor za kvalitetno 
preživljanje prostega časa na 
prostem. Pumptrack poligoni 
imajo izredno pomembno vlo-
go pri razvoju kolesarskih spo-
sobnosti pri otrocih. S pomočjo 
tega poligona otroci pridobivajo 
različne vrline, kot so ravnotež-
je, hitrost, gibljivost, moč, ko-
ordinacija in natančnost. Poli-
gon je odličen za učenje osnov 
skakanja, pumpanja in vožnje v 
zavoje, namenjen je osebam od 
treh let naprej in zajema širok 
spekter uporabnikov. 

Uporaba brezplačna, a z 
upoštevanjem pravil

Na poligonu je obvezna upo-
raba kolesarske čelade, pri-
poročljiva pa je tudi uporaba 
dodatne zaščitne opreme kot 
so kolenčniki, komolčniki in 
zaščita za hrbet. »Pred vožnjo 
preverite, če je kolo tehnično 
brezhibno. Na poligon vstopajte 
tako, da ne ovirate ali ogrožate 
drugih udeležencev. Spoštujte 
in ne ogrožajte mlajših in manj 
spretnih uporabnikov,« je nekaj 
izmed pravil, ki jih je potrebno 
upoštevati na poligonu. Tega 
zaradi varnosti ne sme hkrati 
uporabljati več kot 5 uporabni-
kov, ki morajo biti med vožnjo 
pozorni in paziti na ostale upo-
rabnike. Mlajši od deset let, naj 
poligon uporabljajo izključno 
pod nadzorom odrasle osebe.

Projekt sofinanciran z 33 
tisočaki. 

Posel je dobil BATT CREW d. 
o. o., ki je za ureditev novega po-
ligona dobil okoli 44 tisočakov. 
V okviru projekta so zgradili 
kolopark z utrjeno podlago in 
asfaltirano stezo. Kolopark raz-
svetljujejo štiri ulične svetilke, 
za katere so odšteli šest tisoča-
kov, v kratkem pa bodo postavi-
li še pametno klop. To bo napa-
jala solarna energija, vsebovala 
pa bo tudi stojala za kolesa, kjer 
bodo obiskovalci lahko polnili 
svoja električna kolesa, skiro-
je in telefone. Za to investicijo 
naj bi odšteli štiri tisoč evrov. 
Projekt izgradnje pumptracka 
sofinancira LAS Barje, in sicer 
v višini 32.683,02 evra.

V. L., Foto: V. L. 

Marjan Gregorčič 
o zgodovini občine

Projekt gradnje kanalizacije in čistilne naprave 

Zgodovinski projekt 
tik pred zaključkom

V Dragomerju odprli nov kolopark
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Vse kaže, da 
je »globalna« 

prvojanuarska  mrzlica 
zajela tudi naše kraje.  

Natančneje povedano – 
nam bližnjo Rakitno.

 
Po istrskih mestih skakanje 

v zimsko morje ni več nobena 
novost. Kot smo prebrali v Pri-
morskih novicah, to od nekdaj 
počnejo vsi, ki jih mraz ne pre-
straši, temveč jim vzbuja celo 
ugodje. Skok v morje, ki ima 
pod 19 stopinj Celzija, je za člo-
veški organizem poln dobrodej-
nih občutkov, ko pa ima morje 
še manj, denimo 13,5 stopinje, 
kot jih je imelo 1. januarja, pa je 
korist hlada toliko večja.

Prav gotovo. Zato vztrajnim 
kopalcem od Ankarana do Por-
toroža ljubkovalno rečejo ping-
vini. Vse čestitke! Toda, kako 
naj imenujemo Rakičane, ki so 

se letošnjega 1. januarja zalučali 
v Rakiško jezero – pri vetrov-
nih sedmih stopinjah ozračja in 
pri le šestih stopinjah(!), kolikor 
smo izmerili temperaturo vode? 
Ime še iščemo, lahko bi jim re-
kli »Rakiški medvedje«, pri če-
mer bi se morda naši domači 
kosmatinci pritožili, da oni prav 
gotovo niti v zimskih sanjah ne 
bi skakali v tako mrzlo vodo. 
Kakorkoli že, ob letošnjem 
prvem zimskem štrbunku na 
Rakitni je dokaj številno občin-
stvo navdušeno pozdravilo eno 
»medvedko« in tri »medvede«! 

V Portorožu so se pohvali-
li, da se organizator vsakokrat 
prvi poda v morje. Tudi na Ra-
kitni je bilo tako. Bojan Šara-
bon, sicer naš sokrajan z Loga, 
vztrajni športnik, maratonec in 
popotnik, ki je zbral prve nav-
dušence, je po okrepčilni kopeli 
napovedal, da bo prihodnje leto 
prav gotovo še veliko več zim-

skih kopalcev in da mora novo-
letni skok v Rakiško jezero po-
stati tradicionalen. Pritrdil mu 
je tudi predsednik Turističnega 
društva Rakitna Rok Likovič, ki 
v takšni prireditvi vidi zelo do-
brodošlo popestritev turistične-
ga utripa v tem lepem kraju. 

Vidimo se torej ponovno 1. 
januarja 2024! Verjamemo pa, 
da bo priskočil tudi kateri od 
gostincev, tako kot se to dogaja 
pri vseh podobnih prireditvah v 
Sloveniji. 

Eden od premraženih gledal-
cev je pripomnil, da bo nekje 
julija ali avgusta v jezeru marlji-
vo treniral tudi sam. Morda bo 
nabral toliko poguma, da se bo 
prihodnjo zimo pridružil novo-
letnim kopalcem v mrzlem Ra-
kiškem jezeru. Če ne, se lahko 
še vedno zapelje med korenjake 
v toplejše kraje, recimo v Porto-
rož … (ZŠ)

Frogsmas 
2022 

Sreda, 21. december 
2022, je bila za Žabice 

poseben dan. 

Na predbožični prireditvi, ki 
jo je v Cankarjevem domu Vrh-
nika organiziralo Šolsko špor-
tno društvo Log - Dragomer, so 
se srečale Žabice vseh generacij, 
od najmlajših do najstarejših. 
Obiskovalcem se je v nabito 
polni dvorani s svojimi nastopi 
predstavilo več kot 100 članov 
društva, ki obiskujejo žabje 
programe.

Frogsmas je praznik medse-
bojnega zaupanja, spoštovanja, 
hvaležnosti in ljubezni, ki jih 
Žabice čutimo drug do druge-
ga in do cheer športa. Veseli 
smo, da smo ga po dveh letih 
odpovedi zaradi epidemije CO-
VID-19, lahko ponovno doživeli 
v živo.

Prireditev se je začela z do-
brodošlico obiskovalcem in 
mimohodom ter predstavitvijo 
nastopajočih, nadaljevali pa z 
njihovimi demonstracijskimi 
nastopi. Čeprav prireditev ni 

imela tekmovalnega naboja, je 
v nastopajočih zbudila precej 
motivacije, saj so se prav vsi že-
leli s svojimi nastopi predstaviti 
v najboljši luči. Z demonstracij-
skimi nastopi oziroma s posebej 
za to priložnost pripravljenimi 
koreografijami, so se obiskoval-
cem predstavile:
• Žabice mini
• Žabice pripravnice Log - Dra-

gomer
• Žabice Brezovica
• Žabice Notranje Gorice
• Žabice otroška cheerleading 

skupina 1
• Žabice otroška cheerleading 

skupina 2

• Žabice otroška performance 
cheer skupina

• Žabice mladinska cheerlea-
ding skupina

• Žabice mladinska perfor-
mance cheer skupina

• Mladinski plesni par Lori in 
Tija

• Žabice članski dekliški dvigi

Med posameznimi odrskimi 
nastopi smo si ogledali video re-
portaže Frogsmasov iz prejšnjih 
let in video najavo tekmovanja 
FROGS CHEER CUP 2023, ki 
ga bo naše društvo izpeljalo v 
soboto 4. marca 2023 v Logatcu. 
Zbrane je nagovorila in povabila 

k sodelovanju gospa Hajdi Ko-
sednar, ki vodi ekipo prostovolj-
cev za ta dogodek.

Ogledali smo si tudi video o 
praznovanju 20-letnice Žabic in 
vse prisotne povabili na prazno-
vanje naše 25-letnice, ki bo pri-
hodnje leto. Na koncu smo se 
vsem udeležencem prireditve 
zahvalili za obisk in jih povabili 
na pogostitev s torto velikanko.

Čeprav so Žabice osvojile več 
kot 100 naslovov državnih, 10 
naslovov evropskih in 3 naslove 
svetovnih prvakov, smo v ŠŠD 
Log-Dragomer najbolj ponosni 
na več kot 1.000 članov društva, 
ki so v 25 letih oblikovali iden-

titeto Žabic. Enako kot v času 
svojega nastanka tudi danes 
povezujemo ljudi vseh genera-
cij in jim omogočamo, da se v 
društvu osebnostno razvijajo 
in uresničujejo svoje ambicije. 
Predvsem pa Žabice želimo biti 
skupnost, za katero bo okolje 
veselo, da je nastala, in za kate-
ro bo okolje želelo, da obstaja in 
se razvija.

Iskreno se zahvaljujemo 
vsem, ki soustvarjate zgodbo 
o Žabicah. Hvala vsem, ki ste 
del »žabje družine«, ki Žabice 
z naklonjenostjo podpirate ali 
Žabice šele spoznavate. Hvala 
trenerjem in staršem, ki s svo-

jim zgledom moč prostovoljstva 
prenašate na mlajše generacije. 
Hvala, ker svoje znanje, izku-
šnje, srčnost, čas in pozitivno 
energijo nesebično razdajate 
za dobro širše skupnosti. Hva-
la vam, vi ste največja vrednost 
našega društva.

Vsem želimo miren božič in 
vesele praznike, v letu 2023 pa 
zdravja, sreče, upanja, poguma 
in iskrenih prijateljev. Žabicam 
pa posebej želimo, da bi še na-
prej ohranjale svoje sanje in 
odločenost, da svoje sanje ure-
sničijo.

V imenu ŠŠD Log - 
Dragomer, Simon Strgar

Na OŠ Log - Dragomer smo na 
predzadnji šolski dan v letu 2022 

na jutranjo čajanko povabili starše 
učencev I. triletja. 

Spekli smo različne piškotke, okrasili hodnike 
in učilnice, napeljali lučke, v kuhinji pa so nam 
pripravili zelo okusen čaj. Starši so se našemu 

povabilu odzvali v velikem številu. Učenci so jih 
pogostili sami ter z njimi pokramljali. Vsem se 
zahvaljujemo za obisk, prijazne besede in male 
pozornosti. V prihajajočem letu Vsem želimo 
obilo zdravja, osebne sreče in veliko objemov. 
Kot so peli otroci v pesmici »Sreča ni v papir 
zavita«.

Učiteljice I. triletja 
OŠ Log - Dragomer

Božična čajanka
na OŠ Log - Dragomer

Novoletni skok v Rakiško jezero
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Kleklanje je 
dejavnost, ki ti uri 

spomin in prste 
ter te vzpodbuja k 

ustvarjalnosti. 

Te zasvoji in večkrat tudi 
odtegne od drugega dela. Pri 
KUD Kosec smo skupina nav-
dušenk, ki se druži že osem-
najsto leto. Ob torkih se sreču-
jemo v prostorih društva KUD 
Kosec Klekljamo enostavne pa 
tudi bolj zahtevne tehnike, ki 
jih iščemo v različnih vzorcih. 

Pri delu smo vztrajne in naši 
izdelki so vse pestrejši in pre-
pleteni z različnimi motivi. 

Obiskujemo vsakoletne pri-
reditve povezane z izdelova-
njem čipk (Žiri, Idrija, Železni-
ki, Borovnica), klekljale smo na 
srečanju slovenskih klekljaric v 
Ljubljani. Pa še kaj bi se našlo. 

Če bi kitice, ovitki, mrežice, 
rogljički, listki in rožice znali 
govoriti, bi slišali mnoga na-

rečja, povedali bi mnogo šal, 
kuharskih receptov, navodil 
za zdravo življenje in ravna-
nje v bolezni. Slišalo bi se ve-
liko smeha in tudi pesem bi se 
oglasila. Čipkarice druži volja 
do učenja, medsebojna pomoč 
in skupni rezultati. 

To je odlična terapija in pot 
do kakovostnega življenja.

Ivica Česnik, 
KUD Kosec

Vabilo

Deveta 
Ložanska 
semenjava
V sredo, 1. marca 16:30–18:30, pr’ Lužar, 
Stara cesta 12, Dragomer

Menjali bomo semena, posušena zelišča in začimbe, knjige 
o vrtnarstvu in vrtnarjenju, marmelade in vloženine, zele-
ne nasvete in nasmehe. Hkrati bo potekala tudi praktična 
predstavitev zimskega reza sadnega drevja, ge. Remškar. 
Za več informacij pošljite mail na 
premus.mojca@gmail.com

Vljudno vabljeni, denar pustite doma!

Log, 24. december 2022 
– Kulturno umetniško 

društvo Kosec je že 
osmič pripravilo pohod 
z lučkami k mali otroški 

polnočnici. 

Tudi tokrat so bleščeči od-
sevi luči ustvarili romantično 
vzdušje in zbrane zazibali v 
čaroben božični večer, ki se je 
nadaljeval z mašo v loški kapeli.

Kot vsako leto so tudi letos 
v KUD Kosec na božični ve-
čer organizirali tradicional-
ni pohod z lučkami k otroški 
polnočnici. Lahkoten večerni 
sprehod so otroci in njihovi 
odrasli spremljevalci začeli pri 
trgovini na Logu. »Tokratni po-
hod si bomo zapomnili po tem, 

da smo se do kapele na Logu pr-
vič lahko sprehodili po novem 
pločniku in ga na nek način kr-
stili. V jesensko-zimskem času 
smo namreč dočakali otvoritev 
pločnika, nove varne povezave 
Jordanovega kota z Lukovico,« 
so nam povedali v KUD Kosec. 
Tudi tokrat obiskovalci niso bili 
razočaran. Pohod z lučkami 
po ravni poti, ki je primerna za 
sprehod vseh generacij, je odra-
sle navdušila z romantičnostjo, 
otroke pa je očarala z čarobni-
mi sencami, odsevi in odbliski, 
ki so jih ustvarile luči. »Bil je 
idealen dan in še lepši sprehod. 
Ob skorajda popolnem času, ne 
prezgodaj in tudi ne prepozno, 
ko se je ravno začel spuščati 
mrak, v polmraku in poltemi, 
smo se zbrali in z množico luči, 

ki so jih nosili otroci in odrasli 
ustvarili bleščeči sprehod. Po 
zaključku pohodnega večera 
in male maše, smo se zadovolj-
ni ter bogatejši za lep doživljaj 
starega običaja odpravili vsak 
po svojih opravkih,« nam je še 
povedala Lojzka Šarabon.

Pohod z baklami je eden iz-
med starih, že skorajda pozabili 
običajev, ki ga društvo v okviru 
Sekcija za ohranjanje kultur-
ne dediščine in starih običajev 
oživlja in ga poskuša prenašati 
na mlajše generacije.

V. L. 

Vabljeni v 
KUD Kosec

 

Toplo vabljeni v naše vrste, kjer je poskrbljeno za mlade 
in stare.

Likovna sekcija – kaligrafija
Nadaljevalni tečaj – kraj in datum obvestimo naknadno
Delavnica keramike – četrtek, 16. 2. 2023, ob 17.30, de-
lavnico vodi Suzana Buček Rožmanc
Prijavite na mobi 051 366-236 ali na 
kud.kodec@gmail.com

Folklorna skupina »Nageljček«
Vsak torek od 15:15 v OŠ Log - Dragomer

Pevska skupina »Mladi po srcu«
Vsak torek od 18:00 do 20:00 v Domu krajanov v Dra-
gomerju.

Kamišibaj – papirno gledališče
Vsak prvi četrtek ob 17:00 v Domu krajanov v Drago-
merju, vsak drugi četrtek v OŠ Log Dragomer ob 14:00

Ročne spretnosti
Vsak ponedeljek od 18:00 do 19:30 v Domu Krajanov v 
Dragomerju

Klekljanje
Delavnice potekaj vsak torek od 15:00 do 17:00 v Domu 
krajanov Dragomer

Gledališka sekcija za odrasle
Vsak četrtek ob 19:00 v Domu krajanov Dragomer – pri-
četek v februarju

 V KUD Kosec smo 
prišli na dan z idejo, da, 

predvidoma v aprilu, 
organiziramo bolšji 

sejem na Logu.

 S tem namenom bomo v 
naslednjih mesecih pripravili 
kratke članke na temo recikla-
že in ponovne uporabe. V no-
vembru poteka teden EU teden 
zmanjševanja odpadkov. V letu 
2022 je potekal pod sloganom 
Tekstilni odpadki so iz mode. 
V skladu s to idejo, bo današnji 

članek opisal idejo, kako »re-
šiti« oblačila, ki imajo madeže, 
katerih ne morete odstraniti. 
Ali pa kako preprosto osvežiti 
dolgočasna oblačila, ki ste se jih 
naveličali nositi. 

Kaj potrebujemo: majico ali 
kak drug kos tekstila, ki ga ho-
čemo izboljšati, nekaj starega 
časopisnega papirja, samolepil-
no folijo, pisalo, škarje, variki-
no, pršilko za varikino (lahko 
uporabite staro pršilko od ka-
kega čistila), zaščitne rokavice 
in očala.

1. korak: Pripravite delovno 

površino, oblecite jo v časopisni 
papir, da varikina ne poškoduje 
vaše delovne mize. Pripravite 
tudi prostor, kamor boste odla-
gali izboljšane tekstilne izdelke. 
V majice, hlače, krila vstavite 
časopisni papir, da varikina ne 
preide iz ene plasti v drugo plast.

2. korak: Pripravimo vzorec, 
ki ga želimo nanesti na tkanino. 
Vzorec naj bo večji, brez majh-
nih detajlov. Za ideje lahko po-
brskate po internetu in iščete 
s ključno besedo stencil. Naš 
vzorec je bil simbol za reciklažo.

3. korak: Vzorec prerišete na 
samolepilno folijo in ga izrežete. 
Pri tem imejte v mislih, da bo ti-
sti del tekstila, ki bo prelepljene 
s samolepilno folijo obdržal isto 
barvo, del tekstila, ki pa bo ne-
pokrit, pa bo barvo spremenil.

4. korak: Izrezan vzorec nale-

pite na tekstil. Poskrbite, da se 
madež nahaja zunaj nalepljene 
folije in ne pod njo.

5. korak: Po tekstilu (in nale-
pljeni foliji) previdno s finim pr-
šcem napršite varikino. Pri tem 
seveda nosite zaščitna očala in 
rokavice. Otroci naj tega koraka 
nikakor ne izvajajo sami.

6. korak: Tekstil s čistimi ro-
kami (ne z rokavicami na kate-
rih so lahko ostanki varikine) 
prestavimo na prej pripravljeno 
mesto, kjer se ga več ne dotika-
mo, dokler postopek beljenja ni 
končan.

7. korak: Počakajte, da variki-
na začne delovati, vsaj 15 minut, 
a ne več kot nekaj ur, da nam 
tekstila ne poškoduje. Trajanje 
delovanja je odvisno od tekstila 
in željene jakosti.

8. korak: Tekstil oplaknemo 
z veliko hladne vode, ga nato še 
operemo v stroju.

9. korak: Uživamo ob nošenju 
unikatnega kosa perila.

Poskusite se poigrati. Če ne 
najdete časa ali volje pa ne za-
vrzite oblačil, preprosto pridite 
aprila na boljši sejem. Skupaj 
se bomo podružili, menjali in 
prodajali tekstil ter ostale stva-
ri. Do tedaj pa nas spremljajte v 
člankih, ki prihajajo.

Zeliščna sekcija – Mojca 
Premuš, KUD Kosec

Prihaja boljši sejem

Spretni prsti kljekljaricZ lučkami k mali polnočnici

Fotografija je simbolična
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V hladnih zimskih 
dneh, ob sprehodih 

po zasneženi 
pokrajini, pa tudi v 

hladnem vetru, nas 
rado zazebe v roke 

in za tak namen 
so idealne pletene 

rokavice. 

Volna je odličen izolator in 
hitro pogreje naše roke. 

V sekciji ročnih spretnosti 
smo se lani odločili, da splete-
mo rokavice za svojce, prijate-
lje, sosede in druge nam ljube 
osebe in jih tako razveselimo 
ob bližajočih se božičnih pra-

znikih. Nekatere članice sekci-
je smo se skupaj učile tehnike 
pletenja rokavic in z velikim 
navdušenjem osvojile osnovno 
znanje. Ker pa s tem nismo bile 
zadovoljne, smo izdelke okra-

sile še z vezenjem. Z skupnimi 
močmi smo znanje nadgradile 
in nastali so lepi izdelki.

Pridružite se nam, veseli vas 
bomo!

KUD Kosec

Po dveh letih smo v KUD Kosec 
ponovno organizirali tradicionalni 

Božično novoletni koncert, tokrat že 
peti po vrsti. 

Tokrat je koncert potekal v cerkvi Sv. Lovren-
ca v Dragomeru. Ponosni, da lahko na tak način 
pričaramo našim krajanom praznično vzdušje in 
da nekoliko pripomoremo k oživljanju naših obeh 
cerkva, smo za dovoljenje zaprosili Župnijo Bre-
zovica oz. župnika g. Jožefa Pojeta, ki nam je veli-
kodušno omogočil izvedbo koncerta v cerkvi, za 
kar se jim, tudi po tej poti, iskreno zahvaljujemo. 

Do cerkve Sv. Lovrenca nas je vodila osvetljena 
pot s svečkami, jasen topel večer in razgled pro-
ti Ljubljani, pa je bil dih jemajoč. Pred začetkom 
koncerta nam je g. Marjan Gregorčič povedal ne-
kaj o zgodovini cerkvice, v kateri smo se nahajali. 
Z zanimanjem smo prisluhnili pripovedi o najsta-
rejši stavbi v občini.

Naša telesa in srca sta ogrela Natalija in Miha 
Erič v zasedbi imenovani »Ljudski blues«. Polno 
cerkev je tako zapolnil nežen zvok citer ob spre-
mljavi improviziranih vložkov blues orglic.

Zasedba »Ljudski blues« predstavlja žanrsko 
mešano zvrst glasbe, ki vsebuje tradicionalno in 

sodobno glasbo različnih svetovnih kultur. Glas-
benika sta tokrat posebno pozornost namenila 
inovativni predstavitvi tako že pozabljene ljud-
ske pesmi, klasične in sodobne glasbe s pridihom 
bluesovskih in country glasbenih melodij. Rekli 
bi lahko, da njuna glasba in prezenca dišita po 
starem ter združujeta inovativno v novem. Sliša-
li smo lahko slovenske ljudske in božične pesmi, 
znane tuje napeve ter tudi »skoraj ponarodelo« 
Cvetje v jeseni.

V sklepnem delu večera se je glasbenikoma 
pridružila tudi pevska skupina »Mladi po srcu«, 
pod vodstvom Iztoka Urbanca, nakar so skupaj 
zaigrali in zapeli dve skladbi: Glej zvezdice božje 
in seveda tisto, ki za božič ne sme manjkati – Sve-
to noč. 

Ta del koncerta si lahko ogledate tudi na 
YouTube – Božični koncert Dragomer 2022 
– oz. na naslovu: https://www.youtube.com/
watch?v=eA96SlBzwSU&t=79s

Čas je mnogo prehitro minil. Udeleženci kon-
certa smo s pogledom na svečke ob cesti, polni 
prijetnega vtisa, »bogatejši« za čudovito izkušnjo, 
zapuščali cerkev ob mislih na skorajšnji božič in 
novo leto.

Za KUD Kosec: tekst: A.V., foto: I.U.

Natalija Šepul Erič – citre in Miha Erič – ustna harmonika

Božično novoletni koncert  
v cerkvi sv. Lovrenca

Prvi začetki našega 
delovanja segajo v leto 

2014. 

Takrat se je na pobudo pred-
sednice KUD Kosec, ga. Anice 
Vengust ustanovila otroška fol-
klorna skupinica, v katero so 
bili vključeni predšolski otroci 
Vrtca Log - Dragomer. Od ta-
krat se vsako leto oblikuje nov 
sestav, v katerega se vključijo 
otroci od 1. do nekako 5. razre-
da. Na vaje, ki potekajo enkrat 
tedensko, zelo radi hodijo, saj 
se v družbi prijateljev igramo 
ljudske igre, pojemo ljudske pe-
smi in pa seveda spoznavamo 
prve korake ljudskih plesov. Ti 
so zaenkrat še zelo enostavni in 
preprosti, saj je treba upošteva-
ti sposobnosti otrok te starosti. 
Predvsem pa ni namen s stro-
gim ponavljanjem korakov do 
potankosti obvladati ples, pač 

pa vzbujati veselje in ljubezen 
do te zvrsti in predvsem ohra-
njati naše ljudsko izročilo, ki ga 
bodo z otroci veseljem ohranjali 
in predajali naslednjim genera-
cijam. Zato so vaje polne igre, 
veselega prepevanja in posluša-
nja ljudske glasbe. Na ta način 
si otroci razvijajo ritmični in 
melodični posluh, sposobnost 
sproščenega komuniciranja, se 
vživljajo v razne vloge in razvi-
jajo domišljijo. 

Vse to pa nam koristi ob obli-
kovanju in učenju spleta, ki ga 
ob različnih priložnostih prika-
žemo na nastopih.

Splet običajno vsebuje prikaz 
nekega dogodka iz preteklosti, 
tako, da otroci obenem spo-
znavajo tudi življenje iz časov 
naših prednikov, ga primerjajo 
z današnjimi razmerami in po-
gosto kar ne morejo verjeti, da 
so se otroci nekoč imeli zelo 
lepo brez televizije, računalni-

kov, tablic in telefonov, pač pa 
so uživali v vrstniški igri na pro-
stem, polni domišljije in lastne 
aktivnosti.

Vse to bi radi nudili čim večje-
mu številu otrok, vendar ugo-
tavljamo, da je »koronski čas« 
pustil posledice tudi na tem po-
dročju, saj je, po dveletni preki-
nitvi, zanimanje za tovrstno de-
javnost zelo upadlo. Tako v tem 

šolskem letu obiskuje »LJUD-
SKE PLESE IN IGRE« le 6 otrok, 
ki sicer z veseljem hodijo na vaje, 
želimo pa si še kakšnega navdu-
šenca, da bi skupinica štela vsaj 

10–12 članov in bi lahko našo 
dejavnost prikazali tudi širši 
javnosti na nastopih ob različ-
nih priložnostih. 

Vabljeni otroci pridružite 

se nam vsak torek ob 15.15 v 
OŠ Log - Dragomer.

KUD Kosec, zapisala 
mentorica: Nataša Kogovšek, 

foto: Eva Križaj

Otroška folklorna skupina 
»Nageljčki«

V okvirju projekta Zgodovina nas 
povezuje smo dne 12. 12. 2022 

v Spominski sobi na Občini Log 
- Dragomer izvedli stare otroške 

igre, kjer nas je ga. Damjana Toplak 
popeljala v otroški svet iger naših 

babic. 

Delavnice starih otroških iger so se udeležili 
učenci osnovne šole Log - Dragomer, pri čemer 
se moramo iskreno zahvaliti ravnateljici ge. Mi-
haeli Mrzlikar ter učiteljicam ge. Janji Zadnikar 
in ge. Kaji Lenič. 

Namen delavnice je medgeneracijsko sodelo-
vanje in vključevanje šolskih otrok v dejavnosti 

lokalnega okolja. Damjana Toplak je izdelala 
maketo in pravila igrice ter seznanila učence s 
pravili stare družabne igre. Naslov otroške igri-
ce je VOLKALCA, ki je stara pastirska igra, za 
katero potrebujemo 20 belih in 2 črna fižolčka 
ter križno mrežo katero je pripravila Damjana. 
Igrata po dva igralca skupaj. Beli fižolčki pred-
stavljajo ovčke, črni pa volka. Ovce je potreba 
spraviti s pašnika, na katerem so na začetki igre, 
v ogradi. Pri tem volk preži nanje. Igra traja toli-
ko časa, dokler niso vse ovce, ki jih volk ne požre, 
v ogradi. Učenci so zelo uživali v otroški igri in 
ura druženja je prehitro minila. 

Delavnico otroških iger smo zaradi velikega 
števila otrok razdelili na dve delavnici.

KUD Kosec

Delavnice starih otroških iger

Živahne pletene rokavice
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Pri pripravi študije so občani Občine Log 
- Dragomer povedali svoja razmišljanja 
vizije o tem, kako si želijo, da bi občina 
izgledala in delovala v naslednjih letih 
na področju staranja in sožitja med 
generacijami. 

Tej temi je bilo posebej na-
menjeno tudi eno od srečanj 

lokalne akcijske skupine – ude-
leženci so bili z doživljajsko vajo 

povabljeni, da si predstavljajo 
občino čez 7 let. Izkristalizirala 
se je naslednja vizija.

 Moja občina, moj dom. 
Občina, ki z učinkovito orga-
nizacijo programov spodbuja 
in omogoča, da lahko človek do 
konca življenja živi doma. Ob-
čina, kjer se občani na starost 
niso primorani seliti v druge 
kraje. Občina, ki je pozorna na 
to, da so tisti, ki so v oskrbi, ne 
glede na to, kdo jih oskrbuje, še 
posebej deležni domače topli-
ne. Občina, kjer vlada načelo: 
V oskrbi smo doma, če se le 
da!

Občino prijazno vsem 
generacijam, kjer bodo vse 
generacije lahko aktivne in 
medgeneracijsko poveza-
ne. Torej občinsko skupnost 

živahnih ulic, parkov in javnih 
prostorov, kjer lahko različne 
generacije varno in aktivno pre-
življajo svoj čas. Občinska sku-
pnost, ki spodbuja in ustvarja 
razmere za redne, komplemen-
tarne medgeneracijske odnose 
in skupno učenje. 

Občinska skupnost, v kateri 
generacije druga drugo spoštu-
jejo. Občina, kjer nima mesta 
prezir starosti.

Občino, ki ne pozabi na 
nikogar, posebej ne na naj-
bolj ranljive. Pri tem je poseb-
na skrb namenjena osamljenim 
starejšim ljudem, saj je osa-
mljenost pogosta in uničujoča 
spremljevalka starosti. Posebna 
skrb gre tudi tistim, ki so oble-
žali v postelji in njihovim preo-
bremenjenim svojcem, ki zanje 

skrbijo. Občina informiranih 
občanov in povezanih dele-
žnikov. To je skupnost, v kateri 
civilne organizacije, vodstvo 
in stroke, zlasti vzgojne, oskr-
bovalne in kulturne, posvečajo 
posebno pozornost medsebojni 
naklonjenosti, spoštovanju raz-
ličnosti in pretoku informacij. 
Zaradi učinkovitega sodelo-
vanja med vsemi deležniki, ki 
so pomembni za kakovostno 
staranje in sožitje med genera-
cijami pa se dviga tudi infor-
miranost in ozaveščenost vseh 
občanov. Naš cilj je, da smo ob-
čina informiranih in ozavešče-
nih občanov. Informiran občan 
ve, katere možnosti so mu na 
razpolago, zato je informiran 
občan osnova za uveljavljanje 
vseh strateških ciljev. 

Vizija je naša podoba želene 
prihodnosti, ki jo lahko dose-
žemo, če se zanjo potrudimo. 
Z veseljem in ponosom lahko 
rečemo, da Občino Log - Dra-
gomer korak za korak gradimo 
v smeri naših skupnih vizij. Pri 
tem sodelujemo vsi; občinska 
uprava, institucije, društva, or-
ganizacije, občani. 

Važno pa je, da imamo vizijo 
ves čas pred očmi, saj nam je kot 
smerokaz pri upoštevanju raz-
ličnih možnosti, ki se ponujajo. 

Širše in više kot nam seže po-
gled, več izbire imamo, da se na 
koncu lahko osredotočimo na 
pobude, ki nas vodijo k uresni-
čevanju naše vizije. 

Ekipa 
Podaj roko

Srečanje 
članic GZ 

Vrhnika v 
PGD Log 

V petek, 9. 12., smo v 
prostorih PGD Log in 
v okviru organizacije 

GZ Vrhnika, imele 
srečanje gasilke 
iz prostovoljnih 

okoliških gasilskih 
društev. 

Pričakal nas je topel sprejem 
in program. Najprej so nas poz-
dravili: predsednik PGD Log, 
tov. Andrej Gubič, predsednik 
GZ Vrhnika, tov. Vinko Ker-
šmanc, župan občine Log Dra-
gomer, g. Miran Stanovnik ter 
Andreja Lenarčič, predsednica 
Komisije za članice GZ Vrhnika. 
Sledila je predstavitev tov. Jure-
ta Jamnika, poklicnega gasilca, 
zaposlenega v Gasilski brigadi 

Ljubljana. Na zelo zanimiv na-
čin nam je prikazal svojo službo 
oziroma poslanstvo. Vmes je za 
smeh s svojim nastopom poskr-
bel tudi g. Avramovič, komedi-
jant in hkrati tudi član društva 

PGD Log.
Nato pa je sledil glavni gost 

večera, znani župnik Martin 
Golob skupaj s profesorico, 
družinsko in zakonsko terapev-
tko in psihologinjo, Tanjo Repič 

Slavič. Na zelo zanimiv, spro-
ščen in humoren način sta nam 
ubesedila nekaj zgodb iz dana-
šnjega življenja, ki je nemalokrat 
zelo pestro in zapleteno. 

Nadaljevalo se je sproščeno 

druženje članic GZ Vrhnika. 
Večer je bil res prijeten in zani-
miv.

Iskrena hvala vsem organiza-
torjem, GZ Vrhnika in Andreji 
Lenarčič, predsednici Komisije 

za članice GZ Vrhnika ter celo-
tni ekipi PDG Log, da smo lah-
ko srečanje izpeljali v njihovem 
društvu. Vse pohvale.

Za PGD DG LB zapisala: 
Barbara Friškovec

Vabilo 

Najbarjanska zgodba
Vabljeni k sodelovanju za “Najbarjansko zgodbo 2023”, 
ki ga razpisuje KD Mah teater v sodelovanju z Javnim 
skladom za kulturne dejavnosti, Območno izpostavo Vrh-
nika in Območno izpostavo Ljubljana okolica, Zavodom 
Ivana Cankarja Vrhnika, Cankarjevo knjižnico Vrhnika 
ter občinami: Vrhnika, Log - Dragomer, Horjul, Dobrova 
- Polhov Gradec, Borovnica, Brezovica.

Vabljeni so učenci in učenke zadnje triade osnovnih šol v 
zgoraj naštetih občinah. 
Razpis poteka do 14. aprila. 
Udeleženci razpisa oddajo zgodbo, povezano z lokalnim 
okoljem. 
Več podrobnosti o razpisu poiščite na skupnih stra-
neh Našega časopisa.

Vizija starosti 
prijazne 
občine 
Log - Dragomer
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Po Moskvi, Istanbulu in 
Amsterdamu Kuznetsova 
razstavlja še na Logu
 
Log, 4. januar 2023 – Stopnišče Upravnega centra 
Občine Log - Dragomer gosti novo razstavo slik. 
Tokrat se domačemu občinstvu predstavlja Dra-
gomerčanka Yulia Kuznetsova. Ruska slikarka, ki 
se je leta 2014 preselila v Slovenijo, se na razstavi 
predstavlja z utrinki s svojega novega doma, Slo-
venije. Realistične oljne slike na platnu poustvar-
jajo naravo v vsem njenem sijaju in interpretirajo 
njeno raznolikost.
 Yulia Kuznetsova se je rodila leta 1985 v Jaroslav-
ju v Rusiji, kjer je preživela svoje otroštvo in mla-
dost. Že zelo zgodaj je začela kazati nadarjenost 
za risanje, zato ni čudno, da je svoje življenje po-
svetila umetnosti. V rojstnem kraju je obiskovala 

akademijo za likovno umetnost in oblikovanje in 
se tam pridružila umetniškemu studiju Andreja 
Efremova, znanega po izostreni tehniki tihožitij, 
pejsažev in portretov. Ob študiju je umetnica od-
krila peredvižnike, rusko umetniško gibanje 19. 
stoletja, ki je zagovarjalo slikanje v naravi in slavi-
lo slovansko neskončno ravnino, gozdove, polja in 
travnike. Prepustila se je vplivom znanih članov 
te šole, Levitan, Šiškin, Savrasov. Yulia ob svojem 
ustvarjanju poskuša poustvariti naravo v vsem 
njenem sijaju ter interpretirati njeno raznolikost. 
Umetnica nenehno izpopolnjuje študijo z oljnimi 
barvami na lepenki. Njene slike so realistične in 
umetniško delo zanjo ni dokončano, dokler ni v 
njem zaznati barvnega ravnovesja. Zato svojim 
konvencionalnim tehnikam dodaja glaziranje in s 
pomočjo prosojne smole izdela odtenke, kar sliki 
vdihne občutek globine.
Kuznetsova oziroma Kuz je v sodelovanju z Na-
rodno galerijo v Ljubljani razstavljala v Moskvi, 
Instanbulu in Ansterdamu, tokrat pa se pred-
stavlja tudi domačemu občinstvu. Na stopnišču 

Upravnega centra Občine Log - Dragomer si lah-
ko do 1. marca ogledate njena dela, ki so nastala 
med bivanjem v Sloveniji. Z njimi slikarka slavi 
svoj novi dom. »Moj novi dom je celotna Sloveni-
ja. Čudovita dežela, v kateri se zelo lepo živi. Ži-
vljenje tukaj je utečeno, brez nenadnih sprememb, 
mirno, kakovost je visoka, rada imam vaš način 
življenja,« nam pove ruska slikarka in nadaljuje. 
»Pred leti sem bila na Triglavu s skicirko v roki. 
Doživetje je bilo neverjetno, enkratno, še nikoli 
nisem videla kaj podobnega in prizori so me osu-
pnili.« Občutke, ki so jo takrat prevevali je zlila na 
slikarsko platno, na katerem se kažejo realistične 
podobe čudovite narave, kakor jih je videlo njeno 
oko. Njene umetnine v opazovalcu zbudijo ob-
čutke in ga popeljejo v umirjeno vzdušje, ki veje 
iz narave. Yulia pri svojem delu uporablja klasično 
tehniko olja na platnu. »Zgledujem so po starih, 
velikih mojstrih, ki so večinoma delali v olju. Da 
bi ustvarili oljno sliko, morate najprej pripraviti 
platno, ki ga sama napnem na ogrodje, nato pa 
na platno nanašam dva ali tri sloje barve,« nam 
še razloži Kuz.
Slikarska razstava Yulie Kuznetsove z naslovom 
Utrinki z mojega doma so pripravili v sodelova-
nju z Društvom Dvig. Ogledate si jo lahko do 1. 
marca, in sicer v poslovnem času občine:

Ponedeljek: od 8.00 do 12.00 in od 13.00 do 15.00,
torek: od 8.00 do 12.00 in od 13.00 do 15.00,
sreda: od 8.00 do 12.00 in od 13.00 do 17.00,
četrtek: od 8.00 do 12.00 in od 13.00 do 15.00,
petek: od 8.00 do 12.00 in od 12.30 do 13.00.

V. L. 

I N

DRUŠT VO DVIG IN MAH TEATER -  UČENJE IN IGR ANJE

Vabimo na srečanje z 
Darjo Rojec
V torek, 31. januarja, ob 18h v Dom kra-
janov v Dragomerju. Zvedeli boste, kako 
lahko čistimo naše domove s čistili, ki jih 
pripravimo sami, brez strupeni snovi, ne 
ogrožajo našega zdravja in so okolju pri-
jazna. Mnogi že uporabljamo kis in sodo 
bikarbono, a možnosti je še veliko več. In 
poceni so. Prijave sprejemamo na dvig@
iold.si ali po telefonu 031 254 125

Srečanje bomo izpeljali, če bo vsaj 10 prijav. 

Vabimo vas na drugo 
srečanje na temo 
Vloga moškega v 
družini

Tokrat bo o tem, da ni nikakor ni mogoče 
podcenjevati moškega in očeta v družini, 
spregovoril naš sokrajan, predsednik dru-
štva Zaživi življenje, Steven Telzerow. 
Čeprav obstaja veliko vidikov moškega vpli-
va v domu, se bo na našem srečanju osredo-
točil na tri bistvene elemente, ki ustvarjajo 
pozitivno izkušnjo za vse, ki so z njimi po-
vezani. Te tri sestavine je preprosto razu-
meti, vendar jih ni vedno enostavno izvesti. 
Spoznali bomo vse tri in ozavestili, kaj je 
naša naloga. Če svojo nalogo poznamo, je 
veliko večja verjetnost, da bomo uspešni v 
službi in doma.

Kdaj: 22. februarja ob 18h, 
Dom krajanov v Dragomerju

Prosimo vas, da se na srečanje prijavite na 
dvig@iold.si ali po telefonu 031 254 125

Učenje španščine
 
Po daljšem covindem odmoru smo se ven-
darle uspeli zbrati ljubiteljev učenja špan-
ščine in dobiti mentorico, naravno govor-
ko prof. Anny Pradar Stopar. Tečaj poteka 
na ravni A2 ob četrtkih ob 18.30 v Domu 
krajanov v Dragomerju. Če bi se nam radi 
pridružili, pokličite na 041 775 771 ali pišite 
na dvig@iold.si.
Dobrodošli 

Olga Drofenik 

Vabilo na zbor članov
 
Spoštovani člani, študentje, mentorji in podporniki! 

Prosimo, da si dne 1. 3. 2023 
na svojem koledarju označite pomemben dogodek 

zbor članov DVIG-a. 
Dobimo se v Domu krajanov ob 18h. Pregledali bomo opravljeno delo in se dogovorili, 
kako naprej v letu 2023. 
Veselimo se snidenja.

Nika Gams, predsednica

Vabimo vas na 
Ustvarjalnice iz 
posušenega travniškega 
cvetja z Milko Erbežnik
 
Milka je dolgoletna ustvarjalka voščilnic iz 
suhega cvetja, ki ga vse leto nabira po bar-
janskih travnikih in obronkih naših gozdov. 
Svoje znanje bi rada prenesla na mlajše in 
navdušila vse generacije v družinah za dru-
ženje v naravi in nabiranje cvetja.
Voščilnice boste lahko ustvarjali z Milko na delavni-
ci v Domu krajanov dne 30. 1. 2023 ob 17h.

Prosimo vas, da se na delavnico prijavite, da 
bo lahko Milka pripravila vse, kar potrebu-
jete za izdelavo voščilnice. S seboj prinesite 
le dobro voljo in ljubezen do narave.

Prijavite se na dvig@iold.si ali po telefonu 
031 254 125
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Predstavljamo vam 

Brejc Sašo in Karla
 
V tej številki časopisa bi vam rada predstavila ne-
navaden par, ki ju v gledališču ne srečamo prav 
pogosto, zato bo predstavitev drugačna in bolj 
zanimiva. Nista fant in dekle ali zakonca, pač pa 
oče in hči, ki je stara osem let in pol in obiskuje 
tretji razred logaške osnovne šole in oba sta člana 
Mah teatra, ki sodelujeta v predstavi, ki jo ta čas 
pripravljajo. Prihajata iz Logatca, kjer sedaj živijo, 
čeprav sta tako očka kot mamica svojo mladost 
preživela v Dragomerju.
Deklica izkazuje nenavadno zrelost in jo za raz-
liko od mnogih vrstnic privlači gledališče. V po-
govoru očka poudari, da jo z ženo nista niti malo 
nagovarjala k tej dejavnosti. Prizna pa, da sta po-
skusila na nekaterih drugih področjih a sta bila 
neuspešna. Za gledališče se je Karla odločila čisto 
sama in doslej pri tem delu zelo uživa.
Še en dokaz več, da otrok ni in noče biti podaljšek 
neuresničenih starševskih želja, pač pa je lahko 
uspešen tam, kjer lahko uresničuje svoje želje in 
pričakovanja.
Mah teater ob koncu januarja pripravlja premi-
erno predstavo Partljičevega dela Moj ata socia-
listični kulak v režiji Matije Milčinskega in Sašo 
igra v predstavi vaškega župnika, njegova hči pa 
otroka Tinko, »pesnico« v tem gledališkem delu.
Čas je torej pravi, da povesta kaj o sebi in o svojem 
gledališkem ustvarjanju.

Najprej Karla…
Kako si sploh začela igrati in kako se počutiš med 
odraslimi igralci?
Veliko članov gledališča že dlje časa poznam, ker 
sem z očkom pogosto hodila na vaje. Z njimi se 
zato dobro razumem. Želela sem si kdaj z njimi 
nastopiti na odru in se predstaviti publiki. Nisem 
razmišljala, ko se je ponudila prilika. Na začetku 
mi je bilo malo nerodno, a sem se kmalu privadi-
la njihovi družbi in zdaj se med njimi zelo dobro 
počutim.

Imaš rada gledališče? Kako si se naučila teksta?
Ja, gledališče imam rada in kadar je mogoče, si 
kakšno predstavo tudi ogledam. Z učenjem teks-
ta nisem imela posebnih težav in sem se ga hitro 
naučila. Ker nekaterih uporabljenih besed nisem 
razumela, mi je z razlago pomagal oči.

Kaj pa večerne vaje? Si utrujena zjutraj, ko moraš v 
šolo?
Ne, to mi ne predstavlja večjih težav. V šoli mi 
gre dobro, sem pridna učenka (to je dodal oči) in 
mi ni težko opravljati šolskih obveznosti in gle-
daliških vaj.

Kako pa vidiš očka na odru? Dobro igra, ti je všeč? In 
kako vidiš sebe? Igraš ali si taka kot si sicer?
Ja, zdi se mi dober in všeč mi je. Sama sem precej 
podobna sebi v vsakdanjem življenju, malo igra-
nja pa je potrebno, ja. Ampak se mi zdi, da sem 
to jaz.
Zvečer sem si ogledala vajo v Cankarjevem domu 
na Vrhniki in ugotovila, da je v deklici zares ogro-
mno energije in ji igralski krog pomeni razširje-
no družino. Tako domače in sproščeno se počuti 
med njimi. Tekst zna na pamet, izkušnje in vaje 
bodo dodale piko na i s pravočasnim »vklopom« 
v zgodbo, kjer jo je v tem času še treba spodbujati. 
Za osemletno deklico presenetljivo dobro obvla-
duje oder.

Pa nekaj več še o Sašu.
Sašo se poklicno ukvarja z računovodstvom in 
gledališče je zanj nek odklop od vsakodnevnih 
opravil. Od njega zahteva drugačen pristop k 
delu, obenem pa ga vključuje v okolje, v katerem 
se dobro počuti in s soigralci rad sodeluje ne le pri 
gledališkem delu pač pa tudi kot recitator.

Kako si prišel v Mah teater in zakaj?
Povsem po naključju sem bil v Dragomerju na 
nekem sestanku, kjer sem srečal člane gledališke 

skupine, ki so šli na vajo. Med njimi je bil svak 
Aleš, dobro sem poznal tudi Jožeta, ki je vaje vo-
dil in po pogovoru z njimi sem se odločil za so-
delovanje. To pa niso bili moji začetki gledališke 
dejavnosti. V srednji šoli sem bil član dramskega 
krožka, ki je pripravil eno predstavo letno in v 
drugem in tretjem letniku smo s predstavo na-
stopili tudi v okrogli dvorani Cankarjevega doma 
v Ljubljani in navdušili gledalce. Takrat sem prvič 
začutil, kaj pomeni nastop in kakšno velikansko 
zadovoljstvo prinese aplavz publike, ko stojiš na 
odru. Takrat sem tudi izgubil tremo pred nasto-
panjem. Imel sem tudi prijatelja, s katerim sva 
redno obiskovala predstave v Drami in tako tudi 
spoznaš, kakšna je razlika med profesionalnim 
gledališčem in ljubiteljskim.

Ta občutek ostaja tudi sedaj? Se veseliš nastopov, vaj, 
predstav?
Ja, seveda. Komaj čakam, da smo skupaj, da 
ustvarjamo, oblikujemo in soustvarjamo nek 
kulturni dogodek (predstavo, recital, recitacijo) 
in ga prikažemo ljudem. Vedno s tem ljudem 
kulturo približamo, jim damo nekaj novega, jih 
obogatimo.

Kaj pa učenje tekstov, imaš kakšno posebno metodo, je 
to problem?

Dobro vprašanje. Ko sva se nekoč z Matijo (reži-
serjem Milčinskim, op. avtorice), peljala skupaj na 
neko predstavo, mi je rekel, da zdaj končno lahko 
reče, da tekst zares obvladam. Pri tej moji raz-
tresenosti in obremenjenosti z vsemi mogočimi 
podatki je včasih res težko zagotoviti koncentra-
cijo in osredotočenost na posamezno besedilo, a 
do sedaj lahko rečem, da spomin še deluje in mi 
to nekako uspe. Pomembna je disciplina in po-
navljanje.

Kako pa se spoprijemaš z vlogami? So podobne tvo-
jemu življenju ali moraš veliko« zares igrati«?
Iz izkušenj lahko rečem, da sta oba režiserja do 
sedaj odlično prepoznala sposobnosti in značaje 
posameznih igralcem in temu primerno tudi na-
redila izbor vlog. Lahko sem takšen, kot v resnici 
sem in mi ni treba posebej »igrati«. Res pa se ob 
tem nenehno sprašujem, ali pa sem tudi zares do-
ber. Včasih pogrešam podrobnejšo analizo svoje-
ga igranja v smislu še dodatnega izboljšanja. Naj-
lažje igramo in tudi najbolje igramo samega sebe.
Ob priliki nastopa na Logu sem se pogovarjal 
z enim od gledalcev, ki tudi sam veliko nastopa 
in sem ga vprašal o mnenju o igri in mojem pri-
spevku ... pa mi je odgovoril, da se o tem sploh ne 
sprašuje, ker vsak lik je najboljši, če igralec igra 
samega sebe.

Partljičevo delo Moj ata socialistični kulak sodi med 
dela, ki opisujejo čas po drugi svetovni vojni, ki ga 
mnogi sploh ne poznajo in zadeva čas naših babic in 
staršev. Se ti zdi, da bo dobro sprejeta med gledalci in 
kako sam gledaš na tekst?

Ja, res je. Sam ne poznam tega časa, o njem smo se 
učili v šoli. Bolj, ko se poglobiš v tematiko, bolje jo 
razumeš in nekatere takratne odločitve so zares 
absurdne. Spominjata se obdobja agrarne refor-
me tako starša kot stari starši. Težko obdobje je to 
bilo in mislim, da generacije 45+ bodo delo dobro 
sprejele in tudi razumele.
Ne vem pa, kako bo všeč mlajšim gledalcem. 
Ob predstavitvi filma z istoimenskim naslovom 
koncu osemdesetih let so bili gledalci navdušeni. 
Vmes se je veliko dogajalo in marsikaj spremenilo. 
Vsekakor realistično odraža dogodke nekega časa, 
za katere je prav, da ne gredo v pozabo. S kultu-
ro nekaj sporočamo, ne glede na čas. Časi so bili 
kakršni so bili in prav je, da ne tonejo v pozabo in 
jih tudi prikažemo take, kot so bili.
Nedavno nazaj smo se v nekem pogovoru med 
prijatelji strinjali, da ni vsaka predstava za vsako 
občinstvo. Nekatere, zlasti lahkotnejšega žanra, 
ciljajo na množični obisk. Zahtevnejše predstave 
z resnim žanrom pač težko dosegajo tak cilj, kar 
pa ne pomeni, da se jih ne lotevajo tudi v amater-
skih gledališčih.

Kaj pa oči meni o nastopu hčere?
Nisem pričakoval, da se bo odločila za to sode-
lovanje in zdi se mi prav, da se je. Ponosen sem 
nanjo in vesel, da se je tako odločila. Vesel sem, da 
se ne boji odra in nastopov, kot sem se jih v svojih 
začetkih jaz in da se dobro počuti med soigralci. 
Lepo je, da se je sploh ponudila priložnost, da lah-
ko igra med odraslimi. Pravzaprav ni veliko teks-
tov in priložnosti, da se v predstavo vključi mlade 
igralce, da ne rečem otroke in lepo, da je režiser 
dal to priložnost prav Karli. Predstava je zahtevna 
in pripravili jo bomo v razmeroma kratkem času. 
Rad bi verjel, da se bo izteklo po željah in načrtih.
Lahko bi še kramljali, razpravljali o igranju, o 
nastopih, o delu amaterskih gledališč, kjer brez 
prizadevnih posameznikov ne bi mogli realizirati 
ničesar. Lahko bi jadikovali o tem, kaj vse bi bilo 
treba, pa tokrat ne bomo. Oba voljna delati naprej 
sta se odpeljala nazaj na Vrhniko na vaje. Spet bo 
potrebno zbrati misli in se koncentrirati na igro, 
ampak če človek nekaj počne s srcem, to ni težko.
Karla in Sašo v predstavi uporabljata oboje, zbra-
nost, spomin in ljubezen do teatra.

Dragica Krašovec

Sašo in Karla Brejc

Kako hitro teče čas, se zavemo, ko na koledarju 
obrnemo nov list. 

Koronski čas je nekatere navade močno spre-
menil, saj zaradi omejitev druženja ni bilo mo-
goče izvesti predvidenih aktivnosti. A lani nam 
je uspelo marsikaj od načrtovanega in zato smo 
zadovoljni z realiziranim delom.

V decembru smo v dvorani gasilskega doma 
priredili slovo od starega leta. Preko šestdeset 
članov društva je preživelo še eno lepo petkovo 
popoldne ob prijetni glasbi priznane glasbene 
ustvarjalke Nade Barle. Srečanje je popestril naš 
krajan in humorist Jože Čamernik in v smeh 
spravil zbrano množico z nekaterimi starimi, pa 
tudi novimi šalami, ki vselej zabavajo občinstvo. 

Vse navzoče je pozdravil župan Miran Stanov-
nik in vsem zaželel še eno ustvarjalno, zdravo in 
optimistično leto, saj smo krajani skupaj z ob-
činskim vodstvom že večkrat dokazali, da sku-
paj zmoremo doseči tudi zahtevne cilje. 

Ob dobri hrani in jedači je popoldne hitro mi-
nilo, prevesilo se je v večer in razšli smo se po 
svojih domovih.

Letos je na prireditvi svoje izdelke prvič pred-
stavila družina Kranjc, kjer prav podmladek do-
kazuje, kako se z dobro idejo, smislom za ustvar-

jalnost in pridnimi rokami lahko naredi veliko. 
Nekateri izdelki so prisotne navdušili. 

V dneh pred novim letom smo obiskali vse 
člane društva, starejše od 75 let in jih obdarili s 
priložnostnimi darili. Stisk roke in tople besede 
so večkrat dragocenejše od podarjene vrečke in 
prostovoljci in člani upravnega odbora vedno 
znova ugotavljamo, kako pomembni so osebni 
stiki v jeseni življenja. 

Prehojeno leto je bilo za društvo uspešno. Res 
nismo še sprejeli uradnih poročil, to bomo sto-
rili na občnem zboru, ko se bomo tudi odločali 
o novem vodstvu društva. 

Razmislite, kaj si želite v prihodnje in komu 

boste zaupali opravljanje vodstvenih nalog. Za 
delo društva pa so potrebna tudi finančna sred-
stva in naprošamo vse člane, da to store čimprej 
v času uradnih ur, ki je objavljen na oglasni deski 
društva. 

Za dobre želje in lepe misli ni nikoli prepozno. 
Izbrane voščilnice je letos za vas pripravila Mil-
ka Erbežnik in hvaležni smo ji za lepo likovno 
izvedbo. Sama pa naj vam v imenu upravnega 
odbora zaželim, da v letu ki je pred nami doživi-
te zdravi in zadovoljni veliko prijetnih trenutkov 
in želimo si, da se čim večkrat srečamo na kate-
rem koli od naših dogodkov. Srečno.

Dragica Krašovec

DUDL ob zaključku starega leta
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Azori so skupina otokov 
v Atlantskem oceanu, 

1400 km oddaljeni od 
portugalske obale v 
smeri proti Severni 

Ameriki. 

Otočje sestavlja 9 večjih oto-
kov in več manjših na površini 
600 km2. Med otoki je letalska 
povezava. Največji otok je Sao 
Miguel, ki je tudi turistično naj-
bolj obiskan. Otoki so poseljeni 
od leta 1430, večinoma s portu-
galskim prebivalstvom. Azori 
spadajo tako kot otok Madeira 
pod avtonomno portugalsko 
oblast.

Naši prijatelji so nama pripo-
vedovali o svojem navdušenju 
nad agencijskim izletom na 
največji otok San Miguel. Mid-
va rada potujeva v lastni režiji, 
zato sva še isti dan pogledala na 
spletno stran. Najina odločitev 
je bila let na Azore od 25. 11. 
2022 do 8. 12. 2022 z letalsko 
družbo TAP Portugal za ceno 
168 € na osebo. Izbira hotelov v 
največjem mestu Ponta Delgada 
je bila kar velika. 12 dni bivanja 
v Canadian Natural hotelu z 
zajtrkom naju je stalo 490 €. Z 
izbiro hotela sva bila zelo zado-
voljna. Čakala naju je lepo ureje-
na soba v novem hotelu, okusni 
zajtrki in prijetno osebje.

Najela sva si še avto in za 12 
dni plačala 110 €. Morala sva še 
položiti kavcijo 500 € za zavaro-
vanje avta. Ta denar sva ob vra-

čilu avta dobila nazaj, saj nisva 
povzročila nobenih poškodb. 
Najino potovanje se je začelo v 
Benetkah. Po treh urah letalske 
vožnje sva prispela v Lizbono. 
Kmalu sva imela še 2 uri in 20 
minut dolgo vožnjo do letališča 
v Ponta Delgadi.

Ko sva prispela, sva si najprej 
ogledala mesto in poiskala tr-
žnico. Majhne okusne banane, 
ki rastejo tukaj so naju najbolj 
navdušile, v toplih gredah pa 
gojijo tudi ananas. Najin maj-
hen avto za najem se je dobro 
izkazal, saj so ulice v mestu zelo 
ozke in polovica je namenjena 
za parkiranje. Zato je tudi veči-
na cest enosmernih. Najin dan 
se je začel z jutranjim poleža-
vanjem, saj je ura za 2 uri pre-
maknjena. Najini prijatelji na 
Logu so imeli ob 7:30 jutranjo 
telovadbo. Tu pa je bila ura 5:30 
in vse je bilo še tiho in mirno.

Po zajtrku sva si naredila plan, 
kateri del otoka bova obiskala. 
Kljub temu, da sva bila na naj-
večjem otoku, so razdalje med 
mesti in vasmi zelo majhne. Z 
vožnjo 15 do 20 km prideš po 
širini na drugo stran otoka, po 
dolžini pa je okoli 50 km ce-
stnih razdalj. Ceste med naselji 
so dovolj široke. Veliko je zelo 
lepo urejenih postajališč, ki te 
vabijo, da se ustaviš. To so raz-
gledne točke za naravne lepote, 
ki jih odkrivaš. Vsa postajališča 
so brezplačna, tudi vožnja po 
avtocesti je brezplačna. Parki-
rišča v mestih so plačljiva. Kaj 

vse naju je navduševalo. Čudo-
vita narava – pravijo, da tu vi-
diš več sto odtenkov zelene, pa 
se kar strinjam s tem; bučanje 
Atlantika ob obalo, črne plaže 
z dobro zmletim vulkanskim 
peskom, ugasli ognjeniki, ki so 
se napolnili z vodo in se spre-
menili v čudovita jezera, vrelci 
s toplo vodo za kopanje, majh-
na mesta z majhnimi hišicami, 
veliko cerkva z belimi fasadami 
in s črnimi obrobami in okraski 
iz vulkanskega kamna, gozdovi 
z bujnim rastlinstvom, veliko 
lepo urejenih pešpoti, da se 
lahko zliješ z naravo in najdeš 
v njej mir za svojo dušo. Azori 
so otoki cvetja. Povsod ob poti 
te pozdravljajo modri cvetovi 
grmovja – hortenzij. To niso 
avtohtone rastline. Prinešene 
so menda iz Amerike ali Azije 
in so tu zaščitene. 

Najino odkrivanje Azorov je 
bilo pravzaprav v najbolj pu-
stem delu leta. To je čas zime. 
Temperatura je bila vsak dan od 
14 °C do 18 °C. Če pa je posijalo 
sonce, se je ogrelo do 24 °C. To-
plo sonce je sijalo na Miklavže-
vo 6. decembra in moj mož se 
je kopal v Atlantiku, pa ni bil 
edini. 

Vse kar sva kupila, predvsem 
hrana, stane manj, kot pri nas. 
Dobro sva se najedla že za 7 
€–11 € za obrok. Cena malega 
piva ‘cerveja pequena’ pa je v 
vseh gostiščih bila 1 €. 

Za prebivalce pravijo, da go-
vorijo malo popačeno portugal-

ščino. Seveda pa se z znanjem 
angleščine lahko dobro znajdeš, 
tudi domačini so zelo ustrežljivi. 
Tu so samo živali, ki so jih lju-
dje pripeljali z ladjami. Domače 
živali: krave, konje, koze, koko-
ši, pse in mačke imajo, videla 
sem tudi miši. Gozdnih živali, 
kot npr. jelenjadi, srnjadi in li-
sic tu ni. Gojijo tudi posebne 
vrste čajev. Se pa zelo razcveta 
tudi turizem. Zaradi blagih zim 
prihajajo turisti vse leto, najve-
čji obisk pa imajo od aprila do 
oktobra.

Novoletna okrasitev, posebno 
v mestih, je bila zelo lepa – pre-
plet pisanih lučk. Pozorna sem 
bila na skrbno narejene jaslice. 
Narejene so v naravni velikosti 
na leseni podlagi. Take so pri 
nas Gasparijeve jaslice v vasi Se-
lšček pri Begunjah (Cerknica). 
Božična zgodba je prikazana na 
prostem pred cerkvijo.

Občasno je za letala problem 
močan veter. Zato se je tudi na-
jin povratek v Lizbono zakasnil 
in zamudila sva let v Benet-
ke. Ob pristanku v Lizboni se 
nama je predstavnik letalske 
družbe TAP Portugal opravi-
čil in dobila sva en brezplačen 
dan bivanja v novem hotelu ob 
letališču. Ta dan sva izkoristila 
za ogled znamenitosti Lizbone.

Če radi potujete, toplo pri-
poročam obisk Azorov. Veliko 
imajo skupnega s Slovenijo. Vse 
je majhno, prijetno, obdelano in 
varno.

Alojzija Šarabon

Na podlagi 11., 12. in 119. člena Zakona o urejanju prostora 
(Uradni list RS, št. 199/21) in 7. člena Statuta Občine Log - 

Dragomer (Uradni list RS, št. 33/07, 74/21 in 85/22) Občina 
Log - Dragomer izdaja

JAVNI POZIV 
za zbiranje pobud za spremembe in dopolnitve 
Občinskega prostorskega načrta  Občine Log – 

Dragomer 

1. Občina Log – Dragomer obvešča javnost, da bo pri-
stopila k začetku priprave sprememb in dopolnitev Ob-
činskega prostorskega načrta Občine Log – Dragomer 
(v nadaljevanju Spremembe in dopolnitve OPN Občine 
Log - Dragomer), ki je bil sprejet v maju 2022 in poziva 
zainteresirano javnost da poda pobude za Spremembe in 
dopolnitve OPN Občine Log – Dragomer.

2. Zbiranje pobud za Spremembe in dopolnitve 
OPN Občine Log - Dragomer traja od 10.1.2023 
do vključno 10.4.2023.

3. Pobude se lahko do vključno 10.4.2023 na poseb-
nem namenskem obrazcu »Pobuda – SD OPN 1« 
posredujejo:

- po e-pošti na naslov obcina@log-dragomer.si,
- po pošti na naslov Občina Log – Dragomer, Na 

Grivi 5, p.p. 09, 1358 Log pri Brezovici,
- osebno v sprejemni pisarni Občine Log – Dra-

gomer, Loška cesta 12, 1358 Log pri Brezovici, v 
poslovnem času občine. 

4. Pobuda mora biti oddana v pisni obliki na izpol-
njenem obrazcu »Pobuda – SD OPN 1«, ki je dosto-
pen  na spletni strani Občine Log – Dragomer (http://
www.log-dragomer.si) in v sprejemni pisarni Občine 
Log – Dragomer, Loška cesta 12, 1358 Log pri Brezovici, 
v poslovnem času.

5. Višina takse za obravnavo pobud za spremembo 
namenske rabe je določena v skladu z Odlokom o 
določitvi takse za obravnavanje zasebnih pobud za 
spremembo namenske rabe prostora v Odloku o ob-
činskem prostorskem načrtu Občine Log - Dragomer 
(Uradni list RS 87/2022) in znaša: 

– za spremembo osnovne namenske rabe prostora: 150 
eurov,

– za spremembo podrobnejše namenske rabe prostora: 
150 eurov. 

Za pobudo za spremembo namenske rabe v primarno 
rabo (gozdna, kmetijska, vodna zemljišča) se taksa ne 
plača. 

V kolikor se vloga nanaša na več zemljišč, se za posamezno 
pobudo šteje pobuda dana za spremembo namembnosti 
na enovitem zaokroženem območju v okviru ene enote 
urejanja prostora. Zavezanec za plačilo takse je vlagatelj 
pobude. Plačilo takse ne zagotavlja spremembe namenske 
rabe prostora v Občinskem prostorskem načrtu. Plačilo 
takse je pogoj za obravnavo pobude. 
6. Občina Log - Dragomer se bo opredelila do pobud, pre-
jetih do navedenega datuma. Obravnavane bodo le tiste 
pobude, ki bodo ustrezno izpolnjene, podpisane, bodo 
vsebovale priloge navedene na obrazcu in imele plačano 
takso, v kolikor je predpisana.  Pobude bodo pri pripravi 
osnutka Sprememb in dopolnitev OPN upoštevane, če 
izpolnjujejo pogoje glede skladnosti s temeljnimi pravi-
li urejanja prostora, cilji prostorskega razvoja občine in 
pravnimi režimi v prostoru (upoštevanje varstvenih in 
varovalnih omejitev v prostoru) ter ustreznosti z vidika 
urbanističnih meril, strokovnih podlag in možnosti opre-
mljanja zemljišča za gradnjo s komunalno opremo in dru-
go gospodarsko javno infrastrukturo.
7. Občina Log - Dragomer se bo do pobud oddanih v 
razpisanem roku opredelila  in sprejemljive uvrstila v 
Spremembe in dopolnitve OPN.  Obravnava pobud bo 
objavljena na spletni strani Občine Log - Dragomer, na 
naslovu http://www.log-dragomer.si in na oglasni deski 
Občine Log – Dragomer. Pobuda bo objavljena le z naved-
bo parcelne številke, katastrske občine in oznako pobude 
in ne z osebnimi podatki. 
8. Javni poziv se objavi v Uradnem glasilu e-občina, v gla-
silu Naš časopis in na spletni strani Občine Log – Dra-
gomer.

Občina Log - Dragomer
Župan 

Miran Stanovnik

Azori na moji dlani
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Na podlagi 7. člena Pravilnika o sofinan-
ciranju izobraževanja odraslih v Občini 

Log - Dragomer (Uradni list RS, št. 31/21) 
in Odloka o proračunu Občine Log - Dra-
gomer 2023 (Uradni list RS, št. 140/22), 

Občina Log - Dragomer objavlja

Javni razpis
zbiranja predlogov za 

sofinanciranje 
letnega programa izobraževanja 
odraslih Občine Log - Dragomer 

v letu 2023

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA 

Naročnik javnega razpisa je Občina Log - 
Dragomer, Na Grivi 5, p.p. 09, 1358 Log pri 
Brezovici.

2. PREDMET JAVNEGA RAZPISA 
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje 
programov in projektov izobraževanja od-
raslih po sledečih vsebinskih sklopih:
- splošno neformalno izobraževanje odra-

slih,
- promocija učenja za razvoj učeče se ob-

čine v Tednu vseživljenjskega učenja,
- pospeševanje medgeneracijskega učenja 

in učenja starejših,
- razvoj novih izobraževalnih dejavnosti,
- spodbujanje vključevanja starejših v izo-

braževanje,
- dejavnosti za izpeljavo LPIO - izobraže-

vanje, usposabljanje in izpopolnjevanje 
strokovnih kadrov

- spodbujanje delovanja lokalnih društev 
in zvez, katerih osnovna dejavnost je iz-
obraževanje odraslih. 

- sofinanciranje organizacije prireditev, 
večdnevnih aktivnosti izven občine, te-
čajev oz. tematskih delavnic ter celole-
tnih krožkov za otroke in mladino, 

- sofinanciranje organizacije tekmovanj 
ter sodelovanja na tekmovanjih oziroma 
prireditvah, 

- sofinanciranje organizacije strokovnega 
predavanja ali ekskurzije za člane in ob-
čane občine, 

- sofinanciranje izdaje tiskane brošure, 
glasila, biltena oz. internetne strani.

3. CILJI JAVNEGA RAZPISA
Cilj javnega razpisa je spodbujanje progra-
mov in projektov na področju izobraževa-
nja odraslih v Občini Log - Dragomer.

4. UPRAVIČENCI
- društva, katerih dejavnosti spadajo pod 

šifro št. 85.5 – Drugo izobraževanje, iz-
popolnjevanje in usposabljanje, skladno 
z Standardno klasifikacijo dejavnosti – 
SKD 2008 po Uredbi o standardni kla-
sifikaciji dejavnosti (Uradni list RS, št. 
69/07 in 17/08), pod pogojem, da je pri-
čakovanih vsaj 10 udeležencev izobraže-
vanja občanov Občine Log - Dragomer,

- zavodi, gospodarske družbe, zasebniki 
in druge organizacije, ki so na podla-
gi zakonskih predpisov registrirane za 
opravljanje dejavnosti izobraževanja 
odraslih, pod pogojem, da je pričakova-
nih vsaj 10 udeležencev izobraževanja 
občanov Občine Log - Dragomer,

- javni zavodi s področja vzgoje in izobra-
ževanja za program, ki ne sodi v osnov-
no dejavnost iz ustanovitvenega akta 
javnega zavoda, pod pogojem, da je pri-
čakovanih vsaj 10 udeležencev izobraže-
vanja občanov Občine Log - Dragomer.

5. POGOJI ZA SODELOVANJE NA 
JAVNEM RAZPISU
Upravičenci morajo izpolnjevati naslednje 
pogoje:
- imajo sedež v Občini Log - Dragomer 
- imajo v svojih aktih jasno opredeljeno 

delovanje na razpisanem področju, 
- imajo zagotovljene materialne, kadro-

vske, prostorske in organizacijske mo-
žnosti za uresničitev načrtovanih izo-
braževalnih dejavnosti, 

- imajo društva vsaj 25 članov s stalnim 
prebivališčem v Občini Log - Dragomer,

- imajo urejeno evidenco o članstvu,

- občinski upravi vsako leto redno dosta-
vljajo poročila o realizaciji programov in 
finančno poročilo,

- vlagatelji, ki so v preteklih 2 letih že bili 
pogodbene stranke Občine Log - Drago-
mer morajo imeti izpolnjene pogodbene 
obveznosti do Občine Log - Dragomer. 

- da se ne sofinancirajo za redno dejavnost 
in programe iz katere koli druge postav-
ke proračuna Občine Log – Dragomer.

6. MERILA JAVNEGA RAZPISA
Vloge bodo presojane in ocenjevane v 
skladu  z merili, ki jih določa Pravilnik o 
sofinanciranju izobraževanja odraslih v 
Občini Log - Dragomer (Uradni list RS, št. 
31/21).
Komisija bo v skladu z navedenim pra-
vilnikom ugotovila število vseh prispelih 
vlog, število vseh formalno popolnih in 
pravočasnih vlog, pozvala predlagatelje 
nepopolnih vlog k predložitvi manjkajoče 
dokumentacije in za vse popolne in pravo-
časne vloge na podlagi pogojev in meril, ki 
jih opredeljuje navedeni pravilnik, pripra-
vila oceno redne dejavnosti in posameznih 
programov ter izračunala vrednost točke 
glede na višino sredstev iz proračuna in 
glede na zbrano skupno število točk pre-
dlagateljev za njihovo redno dejavnost in 
programe. 
Po določitvi vrednosti točke občinska 
uprava z odločbo obvesti vse predlagatelje 
o višini dodeljenih sredstev za redno dejav-
nost in posamezne programe, s katerimi so 
kandidirali na javnem razpisu. 

7. OKVIRNA VREDNOST JAVNEGA 
RAZPISA
Okvirna vrednost vseh razpoložljivih sred-
stev, namenjenih za predmet tega javnega 
razpisa, znaša 4.000,00 EUR. Vrednost 
vseh razpoložljivih sredstev se lahko spre-
meni v skladu s spremembami proračuna 
Občine Log - Dragomer.

1 Splošno neformalno izobraževanje 
odraslih

1.800,00 €1.1 Računalniško opismenjevanje starejših
1.2. Učenje tujih jezikov

1.3. Bralni krožek, spoznavanje slovenskih 
avtorjev

2
Promocija učenja za razvoj Učeče se 
občine v Tednu vseživljenjskega učenja 
(TVU)

200,00 €2.1. Prireditve za promocijo učenja v OLD v 
okviru TVU

2.2. Koordinacija prireditev v barjanskih 
občinah za promocije Barja v okviru TVU

3 Medgeneracijsko učenje in 
izobraževanje starejših

600,00 €3.1. Pomoč učencem osnovne šole pri učenju 
matematike, slovenščine in angleščine

3.2. Pomoč mladih starejšim pri uporabi 
računalnika in pametnega telefona

3.3. Medgeneracijska izobraževalna srečanja 

4 Razvoj novih izobraževalnih oblik in 
dejavnosti 200,00 €

4.1. Razvoj novih študijskih krožkov

5

Spodbujanje vključevanja starejših 
v izobraževanje – študijski 
obiski starejših – spoznavanje in 
predstavljanje uspešnih izobraževalnih 
dejavnosti v Sloveniji in tujini

600,00 €

6
Izobraževanje, usposabljanje in 
izpopolnjevanje strokovnih delavcev v 
izobraževanju odraslih

200,00 €

7
Delovanje društev in zvez na lokalni 
ravni, katerih osnovna dejavnost je 
izobraževanje odraslih

400,00 €

8. OBDOBJE ZA PORABO 
DODELJENIH SREDSTEV
Sofinancirajo se programi, ki se bodo iz-
vedli v letu 2023. Rok za porabo sredstev 
je 31. 12.
2023. Sredstva niso prenosljiva.

9. ROK JAVNEGA RAZPISA
Javni razpis prične teči naslednji dan po 
objavi v Našem časopisu in se zaključi 15. 
3. 2023 ob 12. uri. 

10. POSTOPEK OBRAVNAVE VLOG
Obravnava vlog bo potekala v skladu z do-
ločili Pravilnika o sofinanciranju izobra-
ževanja odraslih v Občini Log - Dragomer 
(Uradni list RS, št. 31/21).

Vloge se bodo predvidoma odpirale dne 22. 
3. 2022 v prostorih Občine Log - Dragomer. 
Postopek odpiranja ter ocenjevanja in vre-
dnotenja vlog ni javen. 

Vloga mora biti pravočasna in popolna. 

Pravočasna vloga je tista, ki je prejeta na 
občini kot je določeno v 12. točki tega jav-
nega razpisa.
Popolna vloga je tista, ki vsebuje:
• pravilno in popolno izpolnjene prijavne 

obrazec, ki so del razpisne dokumenta-
cije, 

• plan dela za tekoče leto, 
• zapisnik zadnjega občnega zbora, 
• poimenski seznam članov ter dokazilo o 

plačani članarini, 
• dokazilo o zagotovljenih materialnih, 

prostorskih, kadrovskih in organizacij-
skih možnostih,

• fotokopijo veljavnega temeljnega akta 
(statut ali pravila),

• fotokopijo odločbe o vpisu v ustrezni 
register (na primer.: centralni register 
društev, sodni register).

Društvo ali organizacija, ki ima status de-
lovanja v javnem interesu, mora predložiti 
ustrezno odločbo pristojnega organa.
Vloge, ki niso bile oddane v predpisanem 
roku, ki jih ni vložila upravičena oseba in 
nepopolne vloge, ki kljub pozivu niso bile 
pravočasno dopolnjene, bodo s sklepom 
zavržene.
Odločba o izboru prejemnikov razpisanih 
sredstev se izda kot posamični upravni akt 
po Zakonu o splošnem upravnem postop-
ku.

11. RAZPISNA DOKUMENTACIJA
Razpisna dokumentacija je dostopna na 
spletnem naslovu www.log-dragomer.si. 
Prav tako je možno razpisno dokumenta-
cijo prevzeti na naslovu Upravnega centra 
Občine Log - Dragomer, Loška cesta 12, 
1358 Log pri Brezovici, in sicer vsak dan v 
času uradnih ur Občine Log - Dragomer, 
od dneva objave javnega razpisa do dneva, 
ko se izteče rok za oddajo vlog.

Razpisno dokumentacijo sestavlja:
- besedilo javnega razpisa,
- obrazec OBR - prijava,
- obrazec OBR - izjava,
- obrazec OBR - programi,
- vzorec pogodbe.

12. ODDAJA IN DOSTAVA VLOGE
Predlagatelji morajo vloge oddati pripo-
ročeno po pošti na naslov Občine Log 
- Dragomer, Na Grivi 5, p.p. 09, 1358 Log 
pri Brezovici ali osebno na naslovu Uprav-
nega centra Občine Log - Dragomer, Loška 
cesta 12, 1358 Log pri Brezovici – vlogo 
se odda v sprejemni pisarni Občine Log - 
Dragomer. 
Oddaja vloge pomeni, da se upravičenec 
strinja z vsemi pogoji in merili javnega 
razpisa. Tudi dopolnitve vlog se oddajajo, 
dostavljajo in označujejo na način, ki je do-
ločen v prvem in drugem odstavku te toč-
ke. Posamezni upravičenec lahko na javni 
razpis predloži samo eno vlogo.
Vloga je pravočasna, če je bila oddana pri-
poročeno po pošti do vključno dne 15. 3. 
2023 ali dostavljena osebno v sprejemno 
pisarno Občine Log - Dragomer do 15. 3. 
2023 do 12. ure. 
Vloga mora biti izdelana na obrazcih, ki 
so sestavni del razpisne dokumentacije 
ter vsebovati zahtevane priloge. Nepravo-
časno oddane vloge ne bodo upoštevane. 
Vlogo je potrebno oddati v zaprti kuverti, 
označeni z imenom in naslovom pošiljate-
lja in s pripisom »NE ODPIRAJ – vloga 
– JAVNI RAZPIS LPIO 2023 – 603-
5/2022«.
V primeru, ko vloga ne bo pravilno ozna-
čena, se ne bo uvrstila v nadaljnji postopek 
ocenjevanja in vrednotenja vlog in bo s 
sklepom zavržena.

13. IZID RAZPISA
Predlagatelji programov bodo o izidu jav-
nega razpisa obveščeni v roku 30 dni po 
dokončnosti odločb o izbiri izvajalcev. 
Z izbranimi upravičenci bo Občina Log - 
Dragomer sklenila pogodbo o sofinancira-
nju izobraževanja odraslih v letu 2023.
V kolikor upravičenec, kateremu so bila 
dodeljena sredstva, ne vrne podpisane po-
godbe v petnajstih dneh od izdaje poziva 
za podpis pogodbe, se šteje, da je odstopil 
od zahteve za sofinanciranje izobraževanja 
odraslih v letu 2023.

14. DODATNE INFORMACIJE
Dodatne informacije in pojasnila zagota-
vlja Mateja Skočir, elektronski naslov ma-
teja.skocir@log-dragomer.si . 

Številka: 603-5/2022
Datum:   16. 1. 2023

 Občina Log - Dragomer
 Župan
 Miran Stanovnik

Številka: 671-11/2022-13
Datum: 16. 1. 2023

Na podlagi 13. člena Zakona o športu 
(Uradni list RS, št. 29/17, 21/18 - ZNOrg, 

82/20, 3/22 - ZDeb), določil 4. in 6. točke 
Nacionalnega programa športa (Uradni 
list RS, št. 24/00 in 31/00 – popr.), 7. čle-
na Odloka o postopku in merilih za so-

financiranje letnega programa športa v 
Občini Log - Dragomer (Uradni list RS, št. 

72/17, 46/19 in 36/21) in sklepa župana o 
objavi javnega razpisa št. 671-11/2022-12 
z dne 12. 1. 2023, Občina Log - Dragomer 

objavlja naslednji

JAVNI RAZPIS 
ZA ZBIRANJE PREDLOGOV

ZA SOFINANCIRANJE 
ŠPORTNIH VSEBIN 

IZVAJALCEV LETNEGA 
PROGRAMA ŠPORTA OBČINE 

LOG - DRAGOMER V LETU 
2023

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPI-
SA:
Občina Log - Dragomer, Na Grivi 5, p.p. 09, 
1358 Log pri Brezovici 

2. PREDMET JAVNEGA RAZPISA:
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje 
športnih vsebin, opredeljenih v Letnem 
programu športa Občine Log - Dragomer 
za leto 2023, ki ga je Občinski svet Občine 
Log - Dragomer sprejel na svoji 19. redni 
seji, dne 12. 10. 2022. 

OKVIRNA VIŠINA SREDSTEV NA-
MENJENIH POSAMEZNIM PRO-
GRAMOM 

1. ŠPORTNI PROGRAMI V VIŠINI 
34.170,00 €
1.1. Prostočasna športna vzgoja otrok in 
mladine v višini 11.340 €

1.1.1. Ciciban planinec in mladi planinec 
(400,00 €)
Programi so namenjeni predšolskim in šo-
loobveznim otrokom za aktivno preživlja-
nje prostega časa v naravi, spoznavanje na-
rave, pridobivanje uporabnega gorniškega 
znanja, predvsem pa za vsebinsko oprede-
ljene izlete s športno gibalnimi vsebinami, 
ki služijo vseživljenjskemu učenju.

1.1.2. Planinski tabori (450,00 €)
Programi so namenjeni otrokom in mladi-
ni. Tabori se izvajajo v pouka prostih dne-
vih in med počitnicami izven kraja bivanja. 
Predstavlja  posebno  organizacijsko obliko 
izvajanja planinske dejavnosti, ki se izvaja 
v skromnejšem bivanjskem okolju in vse-
buje različne učne vsebine, družabnost, ter 
izlete in ture.  

1.1.3. Celoletni športni programi 
(10.490,00 €)
Programi so namenjeni predšolskim otro-
kom, šoloobveznim otrokom in mladini. 
Po vsebini so programi lahko splošni (vse-
bujejo različne športne aktivnosti) ali pa so 
namenjeni le določeni športni panogi. Pro-
gram se mora izvajati najmanj 30 tednov v 
obsegu najmanj 30 ur.

1.2. Športna vzgoja otrok in mladine, 
usmerjene v kakovostni in vrhunski šport 
v višini 13.580,00 €
V programe športne vzgoje otrok in mla-

dine, usmerjene v kakovostni in vrhunski 
šport so vključeni otroci in mladina  s 
statusom registriranega športnika pod 
pogojem, da so registrirani pri nacionalni 
panožni športni zvezi za prijavitelja in tek-
mujejo v uradnem tekmovalnem sistemu 
panožne športne zveze. 

1.3. Športna rekreacija v višini 4.580,00 €
Program športne rekreacije je namenjen 
odraslim osebam (nad 19 let). Program se 
mora izvajati najmanj 30 tednov v obsegu 
najmanj 30 ur. Navedeni obseg aktivnosti 
je tisti, ki daje pozitivne učinke posame-
zniku z vidika odpravljanja negativnih 
posledic sodobnega življenja in ohranjanja 
zdravja.  

1.4. Kakovostni šport v višini 2.410,00 €
V programe kakovostnega športa so vklju-
čeni posamezniki s statusom registrira-
nega športnika, ki so vključeni v uradne 
tekmovalne sisteme nacionalnih panožnih 
športnih zvez v članski kategoriji.

1.5. Šport starejših v višini 2.260,00 €
Program šport starejših udeležencem sta-
rih 65 in več let in razširjenim družinam. 
Kot razširjeno družino razumemo »zve-
zo« starejših oseb in vnukov. Program se 
mora izvajati najmanj 30 tednov v obsegu 
najmanj 30 namenjen celoletne gibalne 
programe za starejše od 65 let.

2. RAZVOJNE DEJAVNOSTI V 
ŠPORTU V VIŠINI 1.250,00 €
Sredstva so namenjena strokovnim delav-
cem, ki izvajajo športne programe. Izpo-
polnjevanja in usposabljanja strokovnih 
kadrov pomeni izboljšanje njihovih kom-
petenc pri izpeljevanju športnih progra-
mov, s tem pa tudi kakovosti programov.

3. ORGANIZIRANOST V ŠPORTU V 
VIŠINI 6.920,00 €
S sredstvi za delovanje športnih organi-
zacij se zagotavlja možnost osnovnega 
delovanja nepridobitnim športnim orga-
nizacijam.

4. ŠPORTNE PRIREDITVE IN PRO-
MOCIJA ŠPORTA V VŠINI 2.660,00 
€
Z zagotavljanjem sredstev za sofinancira-
nje športnih prireditev se izvajalcem za-
gotavlja sredstva za čim kakovostnejšo iz-
vedbo športnih prireditev in nadaljevanje 
tradicije. Organizacija športnih prireditev 
je priložnost organizatorjev, da svojo dejav-
nost prikažejo občanom in jih spodbudijo k 
aktivnemu preživljanju prostega časa.

3.  SUBJEKTI, KI SE LAHKO PRIJA-
VIJO NA JAVNI RAZPIS
− športna društva, registrirana v Republi-

ki Sloveniji,
− zveze športnih društev, ki jih ustanovijo 

društva s sedežem v Občini Log - Dra-
gomer,

− zavodi za šport po Zakonu o športu,
− pravne osebe, registrirane za opravljanje 

dejavnosti na področju športa v Republi-
ki Sloveniji,

− ustanove, ki so ustanovljene za splošno 
koristne namene na področju športa, v 
skladu z zakonom, ki ureja ustanove,

− javni zavodi s področja vzgoje in izobra-
ževanja, ki izvajajo javno veljavne pro-
grame,

− samostojni podjetniki posamezniki in
− zasebni športni delavci.

Športna društva imajo pod enakimi 
pogoji prednost pri izvajanju programov 
in področij letnega programa športa.

Ne glede na prejšnji odstavek, imajo 
prednost pri izvajanju programov pro-
stočasne športne vzgoje otrok in mladine 
športna društva in javni zavodi s področja 
vzgoje in izobraževanja, ki izvajajo javno 
veljavne programe.

4.  POGOJI, KI JIH MORAJO IZPOL-
NJEVATI IZVAJALCI ŠPORTNIH 
VSEBIN

Izvajalci iz prejšnjega člena imajo pra-
vico do sofinanciranja programov in 
področij letnega programa športa, če so 
registrirani in imajo sedež v Občini Log - 
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Dragomer najmanj eno leto.
Izvajalci športnih programov morajo iz-

polnjevati naslednje osnovne pogoje:
− izvajati športne programe neprekinjeno 

vsaj eno leto pred objavo javnega razpisa, 
na katerega se prijavljajo.

− izvajati športne programe, ki so predmet 
razpisa vsaj 30 vadbenih tednov letno 
v obsegu najmanj 30 ur (razen v pro-
gramih, pri katerih je z merili določen 
manjši obseg).

− v programih športne vzgoje otrok in 
mladine, usmerjene v kakovostni in vr-
hunski šport, kakovostnega, vrhunskega 
športa in šport invalidov so vključeni 
posamezniki, ki imajo status registri-
ranega športnika v skladu z Zakonom 
o športu, so registrirani v nacionalni 
panožni športni zvezi za prijavitelja in 
vključeni v uradne tekmovalne sisteme, 
potrjene s strani Olimpijskega komiteja 
Slovenije – Združenja športnih zvez v 
letu, na katerega se nanaša javni razpis.

− imeti izdelano finančno konstrukcijo, iz 
katere je razviden predviden vir prihod-
kov in stroškov za izvedbo programa.

− imeti urejeno evidenco članstva s porav-
nano letno članarino (športna društva) 
in evidenco o udeležencih programov
Dodatni pogoji za izvajalce posameznih 

športnih vsebin in športnih programov so 
navedeni v merilih, ki so priloga Odloka 
o postopku in merilih za sofinanciranje 
letnega programa športa v Občini Log - 
Dragomer (Uradni list RS, št. 72/17, 46/19 
in 36/21).

5. VIŠINA RAZPOLOŽLJIVIH SRED-
STEV
Višina sredstev, skladno z Odlokom o pro-
računu Občine Log - Dragomer za leto 
2023 in Letnim programom športa Ob-
čine Log - Dragomer za leto 2023, znaša 
45.000,00 €.

6. MERILA ZA VREDNOTENJE 
ŠPORTNIH VSEBIN

Merila za izbor in sofinanciranje izvaja-
nja programov letnega programa športa v 
Občini Log - Dragomer so sestavni del Od-
loka o postopku in merilih za sofinancira-
nje letnega programa športa v Občini Log 
- Dragomer (Uradni list RS, št. 72/17, 46/19 
in 36/21) in so dostopna na naslednji sple-
tni povezavi https://www.uradni-list.si/fi-
les/RS_-2017-072-03485-OB~P001-0000.
PDF. 

7. DOLOČITEV OBDOBJA, V KATE-
REM MORAJO BITI PORABLJENA 
SREDSTVA
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izve-
dli v letu 2023. Rok za porabo sredstev je 31. 
12. 2023. Sredstva niso prenosljiva. 

8. ROK IN NAČIN ZA PREDLOŽI-
TEV VLOG
Predlagatelji morajo vloge oddati pripo-
ročeno po pošti na naslov Občine Log 
- Dragomer, Na Grivi 5, p.p. 09, 1358 Log 
pri Brezovici ali osebno na naslovu Uprav-
nega centra Občine Log - Dragomer, Loška 
cesta 12, 1358 Log pri Brezovici – vlogo 
se odda v sprejemni pisarni Občine Log - 
Dragomer. 

Vloga je pravočasna, če je bila oddana pri-
poročeno po pošti do vključno dne 3. 3. 
2023 ali dostavljena osebno v sprejemno 
pisarno Občine Log - Dragomer do 3. 3. 
2023 do 12. ure. 

Vloga mora biti izdelana na obrazcih, ki 
so sestavni del razpisne dokumentacije 
ter vsebovati zahtevane priloge. Nepravo-
časno oddane vloge ne bodo upoštevane. 
Vloga je potrebno oddati v zaprti kuverti, 
označeni z imenom in naslovom pošiljate-
lja, v spodnjem levem kotu pa opremljena 
s pripisom »NE ODPIRAJ – vloga - LPŠ 
2023 – št. 671-11/2022«.

9. ODPIRANJE VLOG
Odpiranje vlog bo komisija za vrednotenje 
športnih vsebin opravila po poteku razpi-
snega roka, predvidoma 9. 3. 2023. Odpi-
ranje vlog ni javno. Vloga je popolna, če je 
pravilno označena in so ji priloženi izpol-

njeni obrazci prijave na javni razpis števil-
ka 1,2,3,4, obrazci za prijavljene programe, 
navedene v obrazcu 2 in zahtevane priloge, 
navedene na obrazcu 2. 
V primeru nepopolno izpolnjene vloge ali 
s pomanjkljivo dokumentacijo, bo predla-
gatelj pozvan, da vlogo dopolni. 
Vloga, ki ni pravočasna, pravilno označe-
na ali je ni vložila upravičena oseba se s 
sklepom zavrže. Pritožba zoper sklep ni 
dovoljena.

10. DODATNE INFORMACIJE
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom 
so vam na voljo na Občini Log - Dragomer, 
Upravni center, Loška cesta 12, 1358 Log 
pri Brezovici. Kontaktna oseba je Mateja 
Skočir – mateja.skocir@log-dragomer.si .

11. RAZPISNA DOKUMENTACIJA
Razpisno dokumentacijo lahko zaintere-
sirani dvignejo na naslovu Občine Log - 
Dragomer, Upravni center, Loška cesta 12, 
1358 Log pri Brezovici, od dneva objave 
javnega razpisa do dneva, ko se izteče rok 
za oddajo vlog.

Razpisna dokumentacija je objavljena na 
spletni strani www.log-dragomer.si, na 
oglasni deski Občine Log - Dragomer in v 
511. številki Našega časopisa, z dne 30. 1. 
2023.

12. IZID JAVNEGA RAZPISA
Predlagatelji programov bodo o izidu jav-
nega razpisa obveščeni v roku 30 dni po 
dokončnosti odločb o izbiri izvajalcev. 

 
 Občina Log - Dragomer

                Župan 
       Miran Stanovnik l.r.

Na podlagi 5. člena Pravilnika za vredno-
tenje programov organizacij in društev 

na področju humanitarnih in mladinskih 
dejavnosti ter dejavnosti tehnične kultu-
re in stanovskih organizacij (Uradni list 

RS, št. 122/2008) Občina Log - Dragomer 
objavlja

Javni razpis
zbiranja predlogov za 

sofinanciranje humanitarnih 
in mladinskih dejavnosti ter 

dejavnosti tehnične kulture in 
stanovskih organizacij v letu 

2023

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA 

Naročnik javnega razpisa je Občina Log - 
Dragomer, Na Grivi 5, p.p. 09, 1358 Log pri 
Brezovici.

2. PREDMET JAVNEGA RAZPISA 
a) S področja skrbi za socialno ogro-
žene, invalide, ostarele in izboljšanja 
kvalitete življenja občanov Občine 
Log - Dragomer
• sofinanciranje programov/aktivnosti 

humanitarnih organizacij in društev, 
ki vsebujejo elemente skrbi za invalide, 
ostarele, elemente reševanja socialnih 
stisk upravičencev, elemente dobrodel-
nosti in samopomoči (na primer: pre-
vozi oseb na zdravljenja, letni obiski pri 
starostnikih nad 75 let, dnevna pomoč 
ostarelim), 

• sofinanciranje pomoči posamezniku za 
ohranjanje socialne in zdravstvene var-
nosti,

• sofinanciranje letovanja in zimova-
nja socialno in zdravstveno ogroženih 
otrok, 

• sofinanciranje programov za aktivno 
preživljanje prostega časa otrok in mla-
dostnikov s specifičnimi potrebami, 

• sofinanciranje zdravljenja v zdraviliščih, 
• sofinanciranje predavanj članom in za 

širše okolje, 
• sofinanciranje izdaje glasila ali biltena, 
• sofinanciranje dobrodelnih prireditev, 

• sofinanciranje dodatnega izobraževa-
nja, prilagojenega specialnim potrebam 
invalidov ali razvidni skupini socialno 
ogroženega prebivalstva, 

• sofinanciranje rehabilitacijskih progra-
mov.

b) S področja delovanja mladincev ter 
tehnične kulture in stanovskih orga-
nizacij s sedežem v občini
• sofinanciranje programov/aktivnosti 

društev in organizacij, ki izvajajo pro-
grame, namenjene spodbujanju kreativ-
nosti in zadovoljevanju interesov mladih 
(na primer:  ki pri mladih spodbujajo av-
tonomijo, ustvarjalnost in inovativnost, 
prostovoljstvo, solidarnost in medge-
neracijsko sodelovanje, mobilnost in 
mednarodno povezovanje, zdrav način 
življenja in preprečevanje različnih oblik 
odvisnosti, neformalno učenje in uspo-
sabljanje ter večanje kompetenc mladih, 
sodelovanje mladih pri upravljanju jav-
nih zadev v družbi, ki izboljšujejo dostop 
mladih do kulturnih dobrin in do trga 
delovne sile, razvijajo podjetnost mladih, 
skrbijo za mlade z manj priložnostmi v 
družbi)

• sofinanciranje organizacije prireditev, 
večdnevnih aktivnosti izven občine, te-
čajev oz. tematskih delavnic ter celole-
tnih krožkov za otroke in mladino, 

• sofinanciranje organizacije tekmovanj 
ter sodelovanja na tekmovanjih oziroma 
prireditvah, 

• sofinanciranje organizacije strokovnega 
predavanja ali ekskurzije za člane in ob-
čane občine, 

• sofinanciranje izdaje tiskane brošure, 
glasila, biltena oz. internetne strani.

3. CILJI JAVNEGA RAZPISA
Cilj javnega razpisa je spodbujanje hu-
manitarnih in mladinskih dejavnosti ter 
dejavnosti tehnične kulture in stanovskih 
organizacij.

4. UPRAVIČENCI
• organizacije, društva, združenja in zveze, 

ki delujejo kot prostovoljne in neprofitne, 
v njihovih programih pa so elementi skr-
bi za invalide, ostarele, reševanje social-
ne stiske upravičencev, dobrodelnost in 
samopomoč in so registrirane za izvaja-
nje opredeljenih dejavnosti,

• mladinske skupine, klubi, društva ter 
druge organizacije, ki izvajajo programe, 
namenjene spodbujanju kreativnosti in 
zadovoljevanju interesov mladih, 

• organizacije in skupine tehnične kulture, 
• stanovske organizacije.

5. POGOJI ZA SODELOVANJE NA 
JAVNEM RAZPISU
Upravičenci morajo izpolnjevati naslednje 
pogoje:
• da ima sedež v Občini Log - Dragomer 

vsaj eno leto, oziroma da so člani občani 
Občine Log - Dragomer, 

• da so registrirani za opravljanje dejavno-
sti po Uredbi o uvedbi in uporabi stan-
dardne klasifikacije dejavnosti (Uradni 
list RS, št. 2/02, 111/05 – Odl. US, 69/07) 
v skladu s 4. točko tega razpisa in deluje-
jo najmanj eno leto, 

• da imajo urejeno evidenco o članstvu, 
• da imajo zagotovljene materialne, pro-

storske, kadrovske in organizacijske 
možnosti za realizacijo programov, 

• da se ne sofinancirajo za redno dejavnost 
in programe iz katere koli druge postav-
ke proračuna Občine Log - Dragomer.

6. MERILA JAVNEGA RAZPISA
Vloge bodo presojane in ocenjevane v skla-
du  z merili, ki jih določa Pravilnik za vre-
dnotenje programov organizacij in društev 
na področju humanitarnih in mladinskih 
dejavnosti ter dejavnosti tehnične kulture 
in stanovskih organizacij (Uradni list RS, 
št. 122/2008).

Komisija bo v skladu z navedenim pra-
vilnikom ugotovila število vseh prispelih 
vlog, število vseh formalno popolnih in 
pravočasnih vlog, pozvala predlagatelje 
nepopolnih vlog k predložitvi manjkajoče 
dokumentacije in za vse popolne in pravo-

časne vloge na podlagi pogojev in meril, ki 
jih opredeljuje navedeni pravilnik, pripra-
vila oceno redne dejavnosti in posameznih 
programov.
Občinska uprava pa bo na osnovi ocene 
ocenjevalne komisije izračunala vrednost 
točke glede na višino sredstev iz proraču-
na in glede na zbrano skupno število točk 
predlagateljev za njihovo redno dejavnost 
in programe. 
Po določitvi vrednosti točke občinska 
uprava s sklepom obvesti vse predlagatelje 
o višini dodeljenih sredstev za redno dejav-
nost in posamezne programe, s katerimi so 
kandidirali na javnem razpisu. 

7. OKVIRNA VREDNOST JAVNEGA 
RAZPISA
Okvirna vrednost vseh razpoložljivih sred-
stev, namenjenih za predmet tega javnega 
razpisa, znaša 4.750,00 EUR. Vrednost 
vseh razpoložljivih sredstev se lahko spre-
meni v skladu s spremembami proračuna 
Občine Log - Dragomer.

8. OBDOBJE ZA PORABO DODE-
LJENIH SREDSTEV
Sofinancirajo se programi, ki se bodo iz-
vedli v letu 2023. Rok za porabo sredstev 
je 31. 12.
2023. Sredstva niso prenosljiva.

9. ROK JAVNEGA RAZPISA
Javni razpis prične teči naslednji dan po 
objavi v Našem časopisu in se zaključi 
3.3.2023 ob 12. uri. 

10. POSTOPEK OBRAVNAVE VLOG
Obravnava vlog bo potekala v skladu z 
določili Pravilnika za vrednotenje progra-
mov organizacij in društev na področju 
humanitarnih in mladinskih dejavnosti ter 
dejavnosti tehnične kulture in stanovskih 
organizacij (Uradni list RS, št. 122/2008).
Odpiranje vlog je javno. Vloge se bodo 
predvidoma odpirale dne 14. 3. 2023 ob 
17. uri v prostorih Občine Log - Dragomer. 
Postopek ocenjevanja in vrednotenja vlog 
ni javen in bo potekal takoj po zaključku 
postopka odpiranja vlog. 
Vloga mora biti pravočasna in popolna. 
Pravočasna vloga je tista, ki je prejeta na 
občini kot je določeno v 9. točki tega jav-
nega razpisa.
Popolna vloga je tista, ki vsebuje:
• pravilno in popolno izpolnjen prijavni 

obrazec, ki je del razpisne dokumenta-
cije, 

• plan dela za tekoče leto, 
• poročilo o delu za preteklo leto, 
• finančno poročilo za preteklo leto, 
• zapisnik zadnjega občnega zbora, 
• poimenski seznam članov ter dokazilo o 

plačani članarini, 
• dokazilo o zagotovljenih materialnih, 

prostorskih, kadrovskih in organizacij-
skih možnostih,

• fotokopijo veljavnega temeljnega akta 
(statut ali pravila),

• fotokopijo odločbe o vpisu v ustrezni 
register (na primer.: centralni register 
društev, sodni register).

Društvo ali organizacija, ki ima status de-
lovanja v javnem interesu, mora predložiti 
ustrezno odločbo pristojnega organa. Če 
je društvu ali organizaciji s posebnim za-
konom ali na podlagi posebnega zakona, 
zaradi njegove splošno koristne dejavnosti, 
priznan poseben status, ali je določeno, da 
je njegova dejavnost humanitarne narave, 
ali mu zakon na drug način neposredno 
ureja opravljanje in financiranje dejavno-
sti, ki je v javnem interesu, se šteje, da je 
tako društvo v javnem interesu na podlagi 
tega zakona.
Vloge, ki niso bile oddane v predpisanem 
roku, ki jih ni vložila upravičena oseba in 
nepopolne vloge, ki kljub pozivu niso bile 
pravočasno dopolnjene, bodo s sklepom 
zavržene.
Sklep o izboru prejemnikov razpisanih 
sredstev se izda kot posamični upravni akt 
po Zakonu o splošnem upravnem postop-
ku.

11. RAZPISNA DOKUMENTACIJA
Razpisna dokumentacija je dostopna na 

spletnem naslovu www.log-dragomer.si. 
Prav tako je možno razpisno dokumenta-
cijo prevzeti na naslovu Upravnega centra 
Občine Log - Dragomer, Loška cesta 12, 
1358 Log pri Brezovici, in sicer vsak dan v 
času uradnih ur Občine Log - Dragomer, 
od dneva objave javnega razpisa do dneva, 
ko se izteče rok za oddajo vlog.

Razpisno dokumentacijo sestavlja:
- besedilo javnega razpisa,
- obrazec OBR - prijava,
- obrazec OBR - plan dela,
- obrazec OBR - poročilo o delu,
- obrazec OBR - izjava,
- obrazec OBR - poročilo o delu 2023,
- vzorec pogodbe.

12. ODDAJA IN DOSTAVA VLOGE
Predlagatelji morajo vloge oddati pripo-
ročeno po pošti na naslov Občine Log 
- Dragomer, Na Grivi 5, p.p. 09, 1358 Log 
pri Brezovici ali osebno na naslovu Uprav-
nega centra Občine Log - Dragomer, Loška 
cesta 12, 1358 Log pri Brezovici – vlogo 
se odda v sprejemni pisarni Občine Log - 
Dragomer. 
Oddaja vloge pomeni, da se upravičenec 
strinja z vsemi pogoji in merili javnega 
razpisa. Tudi dopolnitve vlog se oddajajo, 
dostavljajo in označujejo na način, ki je do-
ločen v prvem in drugem odstavku te toč-
ke. Posamezni upravičenec lahko na javni 
razpis predloži samo eno vlogo.
Vloga je pravočasna, če je bila oddana pri-
poročeno po pošti do vključno dne 3. 3. 
2023 ali dostavljena osebno v sprejemno 
pisarno Občine Log - Dragomer do 3. 3. 
2023 do 12. ure. 
Vloga mora biti izdelana na obrazcih, ki 
so sestavni del razpisne dokumentacije 
ter vsebovati zahtevane priloge. Nepra-
vočasno oddane vloge ne bodo upošte-
vane. Vlogo je potrebno oddati v zaprti 
kuverti, označeni z imenom in naslovom 
pošiljatelja in s pripisom »NE ODPIRAJ 
– vloga – JAVNI RAZPIS ZBIRANJA 
PREDLOGOV ZA SOFINANCIRA-
NJE HUMANITARNIH IN MLA-
DINSKIH DEJAVNOSTI TER DE-
JAVNOSTI TEHNIČNE KULTURE 
IN STANOVSKIH ORGANIZACIJ V 
LETU 2023 – 430-1/2023«.
V primeru, ko vloga ne bo pravilno ozna-
čena, se ne bo uvrstila v nadaljnji postopek 
ocenjevanja in vrednotenja vlog in bo s 
sklepom zavržena.
Posamezni upravičenec lahko na javni raz-
pis predloži samo eno vlogo.

13. IZID RAZPISA
Upravičenci, ki bodo oddali vlogo, bodo o 
izidu javnega razpisa obveščeni v roku 30 
dni od datuma odpiranja vlog. Z izbrani-
mi upravičenci bo Občina Log - Dragomer 
sklenila pogodbo o sofinanciranju huma-
nitarnih in mladinskih dejavnosti ter de-
javnosti tehnične kulture in stanovskih 
organizacij v letu 2023.
V kolikor upravičenec, kateremu so bila 
dodeljena sredstva, ne vrne podpisane po-
godbe v petnajstih dneh od izdaje poziva 
za podpis pogodbe, se šteje, da je odstopil 
od zahteve za sofinanciranje programov 
in projektov na področju humanitarnih in 
mladinskih dejavnosti ter dejavnosti teh-
nične kulture in stanovskih organizacij v 
letu 2023.

14. DODATNE INFORMACIJE
Dodatne informacije in pojasnila zagota-
vlja Mateja Skočir, elektronski naslov ma-
teja.skocir@log-dragomer.si . 

Številka: 430-1/2023.
Datum:   16. 1. 2023

Občina Log - Dragomer
 župan
 Miran Stanovnik
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Kotiček za oddajo 
aparatov v 
ponovno uporabo

Iz zaprašenega kota v kotiček za ponovno upo-
rabo, ki ga imamo v Zbirnem centru Vrhnika. 
Tja lahko prinesete tudi svoje še delujoče apara-
te (npr.: zabavno elektroniko, mobilne telefone, 
zvočnike, male gospodinjske aparate, namizne 
in prenosne računalnike, TV z ravnim zaslonom 
in daljincem, LCD-monitorje, glasbene stolpe, 
krožne žage, vrtalnike, sesalnike in druge pri-
merne aparate na elektriko ali baterije, pralni 
stroj, sušilni stroj, hladilnik, zamrzovalnik …)   

Zbrane aparate v procesu ponovne uporabe 
najprej pregledamo in jih nato pripravimo za 
oddajo novim lastnikom. Projekt Life - Spodbu-
jamo e-krožno se je začel v začetku leta 2022 in 
spodbuja krožno gospodarstvo na področju e-
-opreme, pri čemer poudarja okoljski in social-
ni vidik podaljševanja življenjske dobe aparatov. 
V kotičku zbiramo aparate, ki so varni za upo-
rabo, niso pokvarjeni ali poškodovani, niso 
čezmerno umazani in niso starejši od deset let.

Portal Komunala.info
Obveščamo vas, da smo z mesecem oktobrom po-
sodobili portal Komunala.info, kateri je namenjen 
vsem našim uporabnikom. 

Portal Komunala.info uporabnikom omogoča:
•  pregled prejetih računov za komunalne storitve 

in zemeljski plin,
•  pregled finančne kartice uporabnika (sklop od-

prti/zaprti računi),
• možnost direktne prijave na e-račune,
• oddajo števčnih stanj za vodo in zemeljski plin,
• pregled zgodovine oddanih števčnih stanj.

Novosti na portalu:
•  uporabnik bo obveščen o vseh aktualnih zade-

vah,
•  uporabnik lahko preko portala odda naročilo za 

kosovni odvoz,
•  uporabnik lahko preko portala odda reklamacijo 

računa,
• pregled urnika odvozov smeti,
•   podatki o porabi pitne vode (grafično, tabelarič-

no),
•  možnost pregleda več odjemnih mest (več do-

stopov)  z enim uporabniškim imenom,
• pregled nad obračunanimi storitvami,
• vizualizacija računa (v pdf obliki).

Kako se na portal Komunala.
info prijavite prvič?
Pri prvi prijavi v portal Komuanala.info mora upo-
rabnik na spustnem seznamu izbrati naziv podje-
tja (JP KPV, d.o.o.) ter izpolniti polja, ki jih od vas 
zahteva portal. V polji Šifra stranke in Odjemno 
mesto prepišite podatke s položnice, ki ste jo prejeli 
s strani JP KPV, d.o.o.. Izberite si Uporabniško ime 
in Geslo, geslo potrdite tudi v polju Potrdi geslo. 
Obvezen podatek pri prvi prijavi je tudi naslov ele-
ktronske pošte in telefonska številka. Na ta naslov 
boste prejeli obvestilo o odprtju uporabniškega ra-
čuna. Uporabniški račun boste aktivirali tako, da 
boste kliknili na potrditev v sporočilu, ki ga boste 
prejeli na naslov vaše elektronske pošte. Pisna na-
vodila s slikovnim prikazom se nahajajo na gumbu 
POMOČ, ob prijavi v portal.

Prejemanje e-računov
Ponovno vas bi povabili k uporabi e-računov. S 
prijavo na prejemanje e-računov, se odločite, da 
mesečne položnice dobivate po elektronski poti (v 
elektronsko banko, na elektronsko pošto ali oboje) 
in ne več tiskano v svoj poštni nabiralnik. Če že-
lite račune prejemati samo na elektronsko pošto 
(torej na svoj e-mail), potem je dovolj prijava preko 
spletnega portala Komunala.info. Za prejemanje v 
svojo elektronsko banko pa morate opraviti prija-
vo prek aplikacije svoje spletne banke. Navodila za 
naročilo e-računa in vse pomembne informacije, si 
lahko preberete na naši spletni strani:
https://www.kpv.si/pogosta-vprasanja/prejema-
nje-e-racunov

K O M U N A L N O  P O D J E T J E  V R H N I K A

Termostatski ventili – ena stopinja 
Celzija razlike pomeni šest odstotkov 
prihranka.

V času, ko so dragoceni odgovori na vpraša-
nja, kako lahko z energijo varčujemo v gospo-
dinjstvu, v sklopu projekta LIFE IP CARE4CLI-
MATE nastajajo številni zapisi strokovnjakov. 
Davor Kravanja je energetski svetovalec Eko 
sklada, ki poudarja pomembnost termostatskih 
ventilov. Z znižanjem temperature v prostoru za 
eno stopinjo Celzija lahko na  leto prihranimo 
do šest odstotkov, tudi brez večjih investicij in z 
učinkovitim ravnanjem pa celo do 30 odstotkov 
energije za ogrevanje. 

Nastavitev želene temperature v hiši ali stano-
vanju je pogoj za dobro počutje. Znižanje tem-
perature, ko nas ni doma, ali znižanje tempera-
ture v prostoru, ki ga le uporabljamo občasno, 
sta primera ukrepov, ki lahko prineseta znatne 
prihranke.

Samo centralno uravnavanje temperature ne 
zagotavlja želene temperature v posameznih 
prostorih. To nam omogočajo termostatski 
ventili in njihova pravilna uporaba. Veliko go-
spodinjstev ima še vedno navadne ventile, in to 
kljub relativno majhnemu strošku in veliki učin-
kovitosti termostatskih.

Termostatski ventil je zelo pomemben del 

ogrevalnega sistema, s katerim lokalno uravna-
vamo ogrevanje. Omogoča prilagoditev delo-
vanja ogrevalnih naprav trenutnim potrebam 
po toploti. Tako dosežemo, da v prostor po ra-
diatorju dovedemo le toliko energije, kolikor je 
potrebujemo. Z vgradnjo termostatskih ventilov 
lahko prihranimo do 20 odstotkov energije. 

Na nastavitev temperature vpliva več dejavni-
kov. Med najpomembnejše vsekakor spada na-
membnost prostora, ki ga ogrevamo. V dnevni 
ali otroški sobi so temperature okoli 20–22 °C, v 
spalnici ali na hodniku okoli 18 °C in v kopalnici 
okoli 24 °C. Nastavitev temperature v prostoru 
je odvisna tudi od uporabnikov, njihovega raz-
položenja, zdravstvenega stanja, starosti in ak-
tivnosti.

Z navadnimi radiatorskimi ventili, prepozna-
mo jih tako, da na glavi nimajo številk, ni mogo-
če nastaviti temperature. Ko je ventil zaprt, skozi 
radiator ni pretoka, ko ga nekoliko odpremo, je 
pretok skozi ventil stalen in se radiator hitro 
ogreje. Pretok se tudi po doseženi temperaturi v 
prostoru ne zmanjša. Posledica je zvišanje tem-
perature prostora in s tem povišanje stroškov 
ogrevanja. 

V zadnjih letih se uveljavljajo tudi elektronski 
termostatski ventili, ki omogočajo nastavitev 
temperature po tedenskem programu. Tako 
lahko uporabnik nastavi različno temperatu-
ro prostora za posamezni dan v tednu in del 

dneva, na primer zjutraj 20 °C, čez dan 18 °C in 
popoldan, ko se vrne v stanovanje, znova 20 °C. 
Elektronske termostatske glave imajo več funk-
cij, med drugim lahko ugotavljajo, kdaj želimo 
prezračiti stanovanje z odpiranjem oken. V ta-
kem primeru termostatska glava zazna, da se je 
temperatura nenadoma hitro znižala, in ventil 
zapre. Ne glede na število funkcij, ki jih nudi, pri 
izbiri ne smemo pozabiti, da mora biti elektron-
ska termostatska glava preprosta za uporabo za 
vse uporabnike.   

Za učinkovit prenos toplote iz radiatorja v 
prostor je pomembno, da grelnega telesa ne za-
krivamo z zavesami ali pohištvom in da nanj ne 
polagamo predmetov, ki bi ovirali pretok zraka.

Med najučinkovitejšimi ukrepi za varčno 
rabo energije so poleg vgradnje termostatskih 
ventilov tudi nekateri stroškovno nezahtevnimi 
ukrepi, ki jih lahko izvedemo sami. To so tesnje-
nje oken in vrat ter izolacija cevovodov v neo-
grevanih prostorih ter kotlovnici. Našteti ukrepi 
imajo od nekdaj kratko vračilno dobo, z dvigom 
cen energentov v zadnjem času pa se je njihov 
pomen še povečal.  

Za dodatne informacije vam priporočamo 
obisk najbližje pisarne svetovalnice ENSVET, 
kjer vam bomo pomagali z brezplačnim sveto-
vanjem.

Eko sklad, j. s., Ensvet
Davor Kravanja, energetski svetovalec

Novoletni prazniki so hitro minili in že smo pri koncu januarja. Dejavnosti Komunalnega 
podjetja Vrhnika potekajo zelo aktivno naprej na vseh področjih. Obvezne gospodarske 
javne službe  so ključno poslanstvo našega delovanja, zato namenjamo temu največ 
pozornosti, da bo izvajanje čim bolj kakovostno in stroškovno učinkovito. Žal se soočamo 
s pomanjkanjem operativnega kadra. Razpise prostih delovnih smo objavili, zato v svoj 
kolektiv vabimo nove sodelavce s tehničnim znanjem. Izzivov in možnosti za osebno ter 
strokovno rast je zelo veliko.

Letošnje poslovno leto bo zaznamoval velik dvig stroškov energentov, materialov in storitev. Zato sta ključna naše uspešno poslovanje in obvladovanje 
stroškov, da bodo naše storitve kljub vsemu kakovostne in bo oskrba z osnovnimi dobrinami nemotena. 
K temu lahko veliko pripomorete tudi vi, naši uporabniki komunalnih storitev. 
Zato vas pozivam, da si uredite E-prejemanje računov in v čim večji meri uporabite naš spletni portal Komunala.info.

Direktor mag. Gregor Klemenčič s sodelavci

Zakorakali smo v novo leto

Energetski nasvet

Termostatski ventili
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SEMENSKI KROMPIR
ALBERTINE

zelo zgodnja sorta
za pridelavo mladega krompirja
rumeno meso in kožica
srednje veliki gomolji z gladko 
kožico in s plitvimi očesi

KRESNIK - ˝kifeljčar˝

zelo zgodnja sorta
za pridelavo mladega krompirja
belo meso in kožica
srednje veliki gomolji, izrazito 
podolgovati in zaviti

PRIMABELLE

zelo zgodnja sorta
za pridelavo mladega krompirja
svetlo rumeno meso in kožica
veliki gomolji, pravilne ovalne 
oblike

Za vse, ki iščete ideje, kaj skuhati 
med tednom, ko vam zmanjkuje 

časa, a vseeno radi dobro in zdravo 
jeste. 

Recepti so zasnovani tako, da jih zlahka pre-
izkusite tudi vsi tisti, ki niste vešči kuhanja, a 
vseeno radi jeste dobro in zdravo ter s sesta-
vinami, ki so na voljo na domačem vrtu ali v 
kuhinjski kašči. Z novimi idejami bodo reši-
tve hitre. Iz dostopnih sestavin pa boste pri-
pravili preproste domače in udomačene jedi. 
Za več receptov obiščite www.izibizi.si in se na-
ročite na brezplačne tedenske recepte.

Sočna rižota s treviškim radičem
Ta slastna in aromatična jed vzame le 15 minut! 
V tako kratkem času boste pripravili in prinesli 
na mizo sočno rižoto z radičem, ki je omamne-
ga okusa in božanske kremne teksture.

Za 4 osebe, sestavine:
350 g riža vrste Carnaroli
300 g radiča vrste Treviso
1 srednje velika rdeča čebula
4 jž oljčnega olja
50 g masla
80 g sira (parmezana) vrste Parmigiano Reggi-
ano
1.000 ml vode ali zelenjavne jušne osnove
100 ml rdečega vina
sol in poper

Okrasitev in serviranje:
En kos (majhen) priljubljenega sira (npr. Parmi-
giano Reggiano ali Grana Padano) za serviranje
beli poper za ljubitelje bolj pekočega in inten-
zivnejšega okusa

Priprava:
1. Čebulo očistimo in nasekljamo, v veliki kozici 
jo na oljčnem olju popražimo in rahlo osolimo. 
2. Riž oplaknemo in dobro odcedimo. Dodamo 
ga k čebuli in malo podušimo, toliko, da so vsa 
zrna dobro prevlečena z oljem, pražimo dve mi-
nuti. 
3. Vmes očistimo radič: izrežemo mu kocen in 

ga razrežemo na trakove, debeline 1,5 cm. Zali-
jemo z vodo (ali jušno osnovo) in k rižu dodamo 
radič. Dodamo še vino in poper. 
4. Dobro premešamo in pazimo, da so vse sesta-
vine prekrite. Zmanjšamo temperaturo, pokri-
jemo posodo, rižoto kuhamo približno 15 minut 
na majhnem ognju. Vmes občasno pomešamo, 
če postane presuha, po potrebi dodamo malo 
tekočine (vode oz. jušne osnove).
5. Sir naribamo. Ko je jed kuhana, k rižoti pri-
mešamo maslo in nariban sir, po okusu doso-
limo. 
6. Ko odstavimo z ognja, pustimo še nekaj mi-
nut, da se okusi in arome lepo povežejo. 
7. Za intenzivnejši okus lahko za ljubitelje peko-
čega pred serviranjem dodamo beli poper. Po 
želji lahko po vrhu še dodatno narežemo ali na-
ribamo priljubljeni sir, priporočamo vrste Par-
migiano Reggiano ali Grana Padano.

Kateri radič uporabiti v receptu?
Obstajajo štiri priljubljene vrste radiča, ki jih 
uporabljamo tudi pri kuhanju: 
Chioggia: velik in okrogel, v glavicah, grenak in 
hrustljav,
Treviso (Trevigiano): dolgi, čvrsti rdeči in beli 
podolgovati mesnati listi,
Verona (Veronese): podoben tistemu iz Chio-
ggie, vendar manjše velikosti,
Variegato: rumene in svetlo zelene barve, posut 
z rdečimi pikami, nežnejšegaga okusa.
 
V receptu sem uporabila radič vrste Treviso, po 
želji vzemite tistega, ki je na voljo.
Namig: če želite radiču odstraniti grenkobo (kar 
sicer zelo sodi v to jed), radič najprej blanširaj-
te in ga nato dobro odcedite. Nato ga pustite v 
hladni vodi. Po namakanju v mrzli vodi in od-
cejanju lahko nadaljujete s svojim receptom. To 
je primerna različica za vse dvomljivce ali tiste, 
ki res ne prenesejo malček grenkobe v življenju.
Idealna vrsta riža za ta recept je vrsta Carnaro-
li. Če ga nimate doma, lahko uporabite tudi riž 
vrste Arborio. To sta italijanski sorti riža, najpri-
mernejši za sočne rižote. 
Za več receptov obiščite www.izibizi.si

Nina Glažar, foto: Matjaž Škerjanec

Krompir je  pomembna vrtnina na 
slovenskih vrtovih in v naši prehrani, 
zato predstavljam sorte za vaš vrt.

 Odlično je, da imamo lastno 
pridelavo zgodnjega krompirja. 
V rastlinjakih se bo sajenje že 
prav kmalu začelo, zato pred-
stavljam izbor sort za letošnjo 
sezono. Sorte predstavljam po 

zgodnosti, kar pomeni število 
dni od sajenja do izkopa.

Zelo zgodnje sorte (60 do 80 
dni), zgodnje sorte (80 do 100 
dni), srednje zgodnje sorte (100 
do 110 dni), srednje pozne do 

pozne sorte 110 do 140 dni. Pri-
poročam sadilno razdaljo v vr-
sti od 25 do 35 cm ali en čevelj 
in razdalja med vrstami od 60 
do 75 cm.

Ponudba slovenskih, že znanih 
sort krompirja

Kresnik je najbolj znana sorta 
kifeljčarja. Zelo zgodnja sorta z 

belim mesom.
KIS slavnik – zgodnja sorta, 

oblikuje debele dolge ovalne go-
molje s svetlo rumenim mesom.

KIS vipava – zgodnja sorta 
krompirja, okroglo ovalne obli-
ke z belim mesom, modro vijo-
lično kožico.

KIS kokra – srednje zgoden 
krompir za ozimnico, ovalni 
gomolji s svetlo rumenim me-
som. 

KIS savinja  – srednje zgodnja 
sorta z okroglo ovalnimi gomo-
lji, krem belim mesom.

KIS kokra, EKO – srednje 
zgoden krompir, gomolji ovalni 
s svetlo rumenim mesom. 

KIS krka – srednje pozna sor-
ta krompirja z okroglo ovalno 
obliko gomolja in belim mesom.

KIS sora – pozna sorta z be-
lim mesom s podolgovato oval-
nimi gomolji.

Nove sorte 
KIS blegoš – zgodnja sorta z 

belim mesom.
KIS mangart – srednje pozna 

sorta krompirja z rumenim me-
som. 

Sortiment sort, ki so okusne 
in primerne za pridelavo v naši 
regiji.

Albertine  – nova zelo zgo-
dna sorta z rumenim mesom in 
ovalnimi gomolji.

Anais  – zelo zgodnja sorta 
z rumenim mesom in okroglo 

ovalnimi gomolji.
Primabelle – nova zelo zgo-

dnja sorta z rumenim mesom 
in ovalnimi gomolji, zelo po-
dobna sorti primura.

Prada – zgodna sorta s svetlo 
rumenim mesom z ovalnimi 
gomolji.

Maris bard  – zgodnja sorta z 
belim mesom in okroglo oval-
nimi gomolji.

Larissa  – nova zgodnja sorta 
z rumenim mesom in ovalnimi 
gomolji, podobna sorti maris 
bard. 

Celtiane – poznejša sorta ki-
feljčarja s svetlo rumenim me-
som in podolgovatimi gomolji.

Še nekaj sort za ozimnico
Red fantasy – srednje zgodna 

sorta z rumenim mesom in 
ovalnimi gomolji ter rdečo ko-
žico, podobna zelo znani sorti 
desiree.

Evora  – srednje zgodnja sor-
ta z belim mesom in okroglo 
ovalnimi gomolji, zanjo se lah-
ko odločimo, če smo prisegali 
na kennebec.

Daifla  – pozna sorta s svetlo 
rumenim mesom in okroglo 
ovalnimi gomolji.

Cereza  – nova srednje pozna 
sorta s svetlo rumenim mesom 
in podolgovato ovalnimi gomo-
lji, alternativa sorti desiree.

Monte carlo – srednje pozna 
sorta z belim mesom in oval-
nimi gomolji ter rdečo barvo 
kožice.
 
Gnojenje krompirja

Krompirju prijajo rahlo kisla 
tla. Za pridelovanje krompirja 

so najprimernejša peščeno ilov-
nata tla z razmeroma visoko 
vsebnostjo humusa. Krompir je 
okopavina, ki jo gnojimo tudi z 
organskimi gnojili, ki izboljšu-
jejo zračenje in zadrževanje vla-
ge v tleh. Z organskim gnojem 
gnojimo jeseni ali spomladi.

Pri gnojenju z organskimi 
gnojili je pomembno, da ne 
uporabljamo svežega hlevskega 
gnoja, ker pospešuje pojav nava-
dne krastavosti. Gnojila kot so  
fosfor, kalij, kalcij in dušik, po 
potrebi  dodajamo ob okopava-
nju ali  prek listov v fazi rasti do 
cvetenja.

Dobri sosedje krompirja 
so: bob, fižol, grah, artičoka, 
kolerabica, ohrovt, sladka ko-
ruza in

Špinača; spodbuja rast krom-
pirja. Jajčevec je preventiva ali 
magnet za koloradskega hrošča. 
Če imate ob krompirju posajene 
jajčevce, jih bodo najprej napa-
dli koloradski hrošči, šele potem 
se bodo preselili na krompir.

Nasvet: Za urbane vrtnarje 
priporočam sajenje zgodnih 
sort v večje posode, iz katerih 
lahko postopoma pobiramo 
gomolje.

Glede na bogat izbor sort 
vsak lahko pridela na svojem 
vrtu debel krompir ne le …, kot 
pravijo, ampak  s pravim izbo-
rom sorte. Priporočam sajenje 
novih sort za testiranje, če vam 
ustrezajo.

Barbara Lončar, inž. agr.

Slovenski vrt

Sorte krompirja 

Nov blog: 
Izibizi – udomačena kuhinja
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Je mladostništvo 
res obdobje, ki je že 
samo po sebi za starše 
na meji sprejemljive 
zahtevnosti, ki je le 
stežka ukrotljivo ali pa 
tako zdolgočaseno, da 
mladostnika sploh ne 
opazimo več? 

Je res samo po sebi umevno, 
da je to obdobje problematično?

Obdobje mladostništva je 
polno sprememb, česar je 

mladostnika strah, saj po-
stane sam sebi nepredvidljiv. 
V tem obdobju se možgani 
ponovno preoblikujejo, zato 
je to za mladostnika zelo vi-
hravo obdobje. V spomin se 
poleg čutenj vtisnejo tudi 
osebe, predvsem pa način, 
kako so ga osebe (starši) 
znale umiriti, mu pokazati 
pot naprej, kar bo postalo 
njegovo življenjsko vodilo.

Mladostnik se ob starših 
in vrstnikih le neprestano 
preverja in ugotavlja, kdo 

je, kaj si želi, od kod prihaja 
in kaj bi v življenju rad do-
segel. In da bo to resnično 
lahko ugotovil, ob sebi po-
trebuje ljubeče, odzivne in 
fleksibilne starše. Trenutno 
o stiskah še ne zna govoriti 
kot odrasli in se mora tega 
naučiti ob starših. Ob vseh 
stiskah pa so v stiski tudi 
starši, le da je dobro, če se 
vanjo vživijo, se mladostni-
ku približajo in ga razume-
jo. To je za starše večkrat trd 
oreh. Ni mladostnikova naloga, 
da se zna pogovarjati s starši, 

temveč je naloga staršev, da se 
naučijo pogovarjati z mlado-
stnikom in se ob njem sprostiti 
in uživati. Prek pogovorov se bo 
tudi mladostnik naučil izražati 
svoja čutenja, občutke, stiske in 
potrebe na zrelejši način.

Starši morajo mladostni-
ka naučiti avtoregulacije. 
Zelo pomembno je, na kakšen 
način starši uravnavajo svoja 
čutenja, predvsem tista težja. 
Težava je, če se starši mlado-
stnikovih močnih čutenj ustra-
šijo, lahko se prebudi tudi jeza 
na mladostnika. Starši se mora-
jo vprašati, od kje taka čutenja 
v njem izhajajo. Starši morajo 
vzpostaviti spoštljiv in iskren 
odnos do sebe, da lahko zares 
začutijo mladostnika v njegovih 
potrebah. Starši morajo biti ob 
mladostniku in mu pomagati 
tako, da umirijo svoj ton glasu, 
so prisotni in se znajo opravičiti.

Ker je mladostnik sam 
sebi neobvladljiv, vedno 
znova prosi za pomoč, ven-
dar na nenavaden način. 
Največkrat to počne z nepri-
mernim vedenjem, v katerem 
starši velikokrat ne vidijo klica v 
stiski. Mladostnik namreč star-
še vedno potrebuje, pa čeprav 
ju velikokrat odriva od sebe. 
Najbolj ceni, če vidi, da bosta 
kljub njegovem odrivanju osta-
la ob njem, mu nudila pogovor 
in oporo. Starši morajo dati 
mladostniku vedeti, da kadar-
koli je v stiski, bosta tam z njim.  
Mladostnik si želi pozitivnih 
povezav s starši, želi si jasnega, 
nedvoumnega pogovora, v kate-
rem lahko sodeluje in je sprejet 
kot enakopraven sogovornik. 
Mladostnik želi dobiti zrcalno 
sliko, zato veliko govori, deba-
tira. Mladostnik mora imeti ta-
krat občutek, da je nekdo z njim, 
da ga nekdo sliši. Mladostniku 
je treba postaviti razmejitve. 
Starši morajo budno paziti na 
mladostnikov razvoj in kadar 
je potrebno, ga omejiti tako 
govorno, miselno kot čustveno. 
Mladostnik potrebuje struktu-
ro. Čeprav je na zunaj videti, 
da mladostnik pogosto išče 
konflikte, spore, se upira in 
dokazuje svojo samostoj-

nost,  v resnici z izzivanjem 
in tveganjem preverja star-
ševsko skrb. Starši naj se spo-
štljivo pogovarjajo o morebitnih 
posledicah tveganja, izrazijo 
naj skrb in se izogibajo pridigi 
ter jezi. Mladostnik namreč 
preizkuša svoje sposobnosti 
in zmogljivosti, od staršev pa 
želi dobiti občutek, da je zanje 
vreden, da starše iskreno skr-
bi zanj. Ob takih pogovorih se 
bo laže razumno odločal in ne 
brezglavo tvegal. Normalno je, 
da se starši ob mladostniku 
počutijo nemočne in da jih 
spravljajo v stisko. To pome-
ni samo, da se ob njih lahko kot 
starši še naprej polno in globlje 
razvijajo. Če uspejo kljub vsem 
tegobam z mladostnikom iskati 
in ohranjati močno čustveno 
vez, jim bodo hvaležni vse ži-
vljenje. Z veseljem in ponosom 
se bodo osamosvojili kot zrele, 
zadovoljne in samostojne oseb-
nosti.

Urška Jesenovec, mag. 
zakonskih in družinskih 

študijev,
zakonska in družinska 

terapija
jesenovecurska@gmail.com, 

tel.  031544095
 

   

Urška svetuje

Življenje z mladostnikom

Zopet sem za vas 
pripravila navdihujočo 
zgodbo avtorja Jorgea 

Bucoya, uspešnega 
argentinskega pisatelja 

in psihoterapevta. 

Pravljica z naslovom Prikle-
njeni slon pripoveduje o slonu, 
ki otrokom in tudi nam odra-
slim vliva pogum, da nikoli ne 
prenehamo poskušati in se vda-
ti. Zgodba pripoveduje:

»Ko sem bil majhen, sem rad 
hodil v cirkus. V njem so mi 
bile najbolj všeč živali, še pose-
bej slon, ki je bil, kot sem izvedel 
pozneje, ljubljenec vseh otrok. 
Med prestavo je velika žival raz-
kazovala svojo spretnost in ne-
verjetno moč – a po predstavi 
in vse do trenutka, ko je ponov-
no stopil v areno, je imel slon 
eno nogo z verigo priklenjeno 
na količek, zabit v tla.

Količek je bil majhen kos lesa, 
zapičen le nekaj centimetrov 
globoko v tla. Čeprav je bil slon 
nanj privezan z debelo verigo, 
je bilo očitno, da bi žival, ki bi 
z lahkoto izdrla drevo s koreni-
nami vred, zlahka izpulila tudi 
količek in pobegnila. Ni mi bilo 
jasno, kaj ga je zadrževalo. Zakaj 
ni zbežal?

Star sem bil pet ali šest let 
in sem še verjel, da so odrasli 
pametnejši. Zato sem vprašal 
učitelja, starše in teto, v čem je 
slonova skrivnost. Eden med 
njimi mi je pojasnil, da slon ne 
pobegne, ker je udomačen.

Naslednje vprašanje se je 
ponujalo samo: ‘Zakaj je prikle-
njen, če je udomačen?’

Ne spomnim se, da bi dobil 
kak uporaben odgovor.

Sčasoma sem pozabil na 

skrivnost slona in njegovega 
količka – in se nanjo spomnil le 
občasno, kadar sem srečal koga, 
ki se je spraševal isto kot jaz.

Pred nekaj leti pa sem na sre-
čo le naletel na nekoga, ki je bil 
dovolj moder, da je našel odgo-
vor na moje vprašanje: ‘Cirku-
ški slon ni pobegnil, ker je bil 
na količek priklenjen že vse od 
najzgodnejše mladosti.’

Zaprl sem oči in si predstavljal 
nebogljenega slonjega mladička, 
priklenjenega na količek. Pre-
pričan sem, da je tedaj slonček 
vlekel, potiskal in se trudil, da bi 
se osvobodil. A kljub vsem na-
porom mu to ni uspelo. Količek 
je bil takrat zanj res prečvrst.

Prisegel bi, da je utrujen za-
spal in naslednji dan znova po-
skusil, pa tudi dan potem in še 
naslednji dan … Dokler ni ne-
kega dne, nekega zanj groznega 
dne sprejel svojo nemoč in se 
vdal v usodo.

Veliki in močni cirkuški slon 
ne pobegne, ker verjame, da 

tega ne zmore. V spomin se mu 
je vtisnila tista nemoč, ki jo je 
začutil kmalu po rojstvu.

In najhuje je, da se nikoli več 
ni resno vprašal o tem spominu.

Nikoli – nikoli več ni ponov-
no preizkusil svoje moči …«    

Se vam zdi, da smo vsi vča-
sih kot cirkuški sloni? Po svetu 
hodimo priklenjeni na mnoge 
količke, ki nas omejujejo. Kot 
pravi Bucay, smo nekoč, ko smo 
bili še majhni, poskusili in nam 
ni uspelo, zato živimo v prepri-
čanju, da številnih stvari  pre-
prosto ne zmoremo. V tem smo 
podobni cirkuškemu slonu, saj 
smo si tako prepričanje vtisni-
li v spomin. Zrasli smo s takim 
sporočilom in ga ponotranjili, 
zato se nikoli več nismo skušali 
osvoboditi količka. Mislimo, da 
je največ, kar lahko storimo, da 
občasno začutimo verigo, z njo 
zarožljamo, skrivaj pogledamo 
količek in pomislimo, da pre-
prosto ne zmoremo in da nam 
nikoli mi ne bo uspelo! Žalo-
stno je, ko se vdamo v usodo. Ko 
smo prepričani, da ne moremo 
izdreti majhnega količka. Ker so 
nam tako rekli drugi in ker smo 
jim verjeli.

Avtor pa meni: »Edini način, 
da izveš, ali zmoreš, je, da znova 
poskusiš z vsem svojim srcem … 
Z vsem svojim srcem!«

Želite izboljšati kakovost 
vašega življenja? Poiskati 
priložnost za premagovanje 
čustvenih težav in stisk? Želite 
boljše spoznavanje samega sebe 
in svojih potreb ter ustvarjanje 
novih poti za vzpostavljanje 
kakovostnejših odnosov tako 
z drugimi kot s samim seboj? 
Lahko stopite v stik z mano.

Ana svetuje

Zgodba o priklenjenem slonu,
ki osvobaja in daje upanje

Ana Podlipnik, mag. 
psihosocialnega svetovanja, 

edukantka Geštalt izkustvene 
psihoterapije na Inštitutu za 

družinsko terapijo v Ljubljani
ana@motivacijainsvetovanje.si, 
www.motivacijainsvetovanje.si

Tel.: 040 126 826.

Obvestilo 

Literarni 
razpis za izbor 
najbarjanske 
zgodbe 2023

Literarni razpis razpisuje Kulturno 
društvo Mah Teater v sodelovanju z 
Javnim skladom za kulturne dejav-
nost, Območno izpostavo Vrhnika, in 
Območno izpostavo Ljubljana okoli-
ca, Zavodom Ivana Cankarja Vrhnika, 
Cankarjevo knjižnico Vrhnika ter obči-
nami: Vrhnika, Log - Dragomer, Horjul, 
Dobrova - Polhov Gradec, Borovnica, 
Brezovica.

KDO: Učenke in učenci zadnje triade OŠ v 
našteh občinah.
KDAJ: Razpis poteka od 1. februarja do 
vključno 14. aprila 2023.
KAKO: Udeleženke in udeleženci v razpisa-
nem terminu oddajo zgodbe (lahko tudi več 
kot eno), ki so
povezane zlokalnim okoljem (Ljubljansko 
barje, Polhograjski dolomiti, Ljubljanica, Tr-
žaška cesta
… ). Zgodba ne sme biti krajša od 3000 zna-
kov in ne sme presegati 6500 znakov s pre-
sledki vred.

Zapisane zgodbe je treba oddati v elektronski 
obliki vodji, ki ga/jo vsaka OŠ izbere sama. 
Vsaka šola
izbere do pet najboljših zgodb in jih najpo-
zneje do 14. aprila 2023 do 15. ure pošlje po 
elektronski
pošti na e-naslova: kultura@zavod-cankar.si 
in info@mah-teater.si.
IZBOR: Komisija v sestavi: predsednica – 
pisateljica in vodja kulturnih programov ZIC 
Vrhnika – mag.
etnologije Tatjana Oblak Milčinski, članica 
Sonja Žakelj, direktorica CKV, članica Dra-
gica
Krašovec, Mah Teater, ter nevtralni stro-
kovni član izbere tri najboljše zgodbe, izmed 
katerih 
izbere najbarjansko zgodbo 2023.
DOLOČILA ZA IZBOR: Pri izboru se bo 
upoštevalo avtentičnost, izvirnost in literar-
no bogastvo zgodbe.
PODELITEV IN NAGRADE: Slovesna 
razglasitev najbarjanske zgodbe 2023 in 
podelitev nagrad bosta med Cankarjevimi 
dnevi 2023 – 22. maja 2023 ob 18. uri v ve-
liki dvorani Cankarjevega doma na Vrhniki 
na prireditvi, ki jo bo organiziralo KD Mah 
teater. Vsi avtorji, ki bodo izbrani za najbar-
jansko zgodbo 2023, bodo prejeli simbolično 
nagrado, najboljše tri zgodbe pa bodo pose-
bej nagrajene.
Pravice organizatorja: S prijavo na natečaj 
avtorji v primeru nagrade ali uvrstitve v ožji 
izbor dovolijo organizatorju objavo imena in 
se strinjajo, da se na organizatorja prenesejo 
vse materialne avtorske pravice na avtorjevih 
besedilih brez omejitev (krajevnih, časovnih 
in glede nadaljnjega prenosa). Pravice se na 
organizatorja prenesejo ne izključno (tj. avtor 
lahko avtorsko delo uporablja tudi sam ozi-
roma pravice ne izključno prenese na tretjo 
osebo). S prijavo na natečaj avtorji v primeru 
uvrstitve v ožji izbor dajejo neodplačno do-
voljenje za javno objavo v Skodelici literature 
za lepši dan (FB in You Tube kanal Cankar-
jeve knjižnice Vrhnika).
Pritožba na izbor ni mogoča. Naročnik vsem 
avtorjem, katerih dela ne bodo nagrajena, 
zagotavlja, da prejetih besedil ne bo repro-
duciral, predelal ali javno objavil brez avtorja 
dovoljenja.
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Patronažne medicinske sestre ugotavljamo 
potrebe po zdravstveni pomoči in zdravstveni 
negi bolnika  na njegovem domu, načrtujemo 

posege zdravstvene nege, jih izvajamo po 
zdravnikovem naročilu glede na izdani delovni 

nalog in vrednotimo dosežene cilje.  

Vse aktivnosti, tako preven-
tivne, babiške kot tudi kura-
tivne obiske, opravlja ena pa-
tronažna medicinska sestra na 
svojem terenskem območju.

Nosečnice, v zadnjem trime-
sečju nosečnosti, vabimo, da se 
obrnejo na patronažno službo. 
Tudi njim pripada preventivni 
obisk, na katerem se lahko po-
govorimo o vprašanjih, ki zade-
vajo nosečnost, porod in popo-
rodno obdobje. S tem obiskom 
se s »svojo« patronažno medi-
cinsko sestro osebno spoznate 
in je morda zato prvi obisk po 
porodu nekoliko lažji. 

Otročnica in novorojenček 
imata pravico do patronažnega 
obiska v prvih 24 urah po od-
pustu iz porodnišnice oziroma 
prvi delovni dan. Ob prihodu 
novorojenčka iz porodnišnice 
prosimo vse starše, da v naj-
krajšem mogočem času ( v 
prvih 24 urah) pokličete pa-
tronažno službo, ker je tako naj-
lažje zagotovljena kontinuirana 
zdravstvena oskrba mamice 
in novorojenčka. Zaradi lažje 
organizacije dela je zaželeno, 
da pokličete v jutranjih urah 
(7.00–8.00).

Izvajamo kurativne obiske 
po naročilu izbranega osebne-
ga zdravnika, na podlagi delov-
nega naloga. Zdravstveno nego 
bolnika na domu z delovnim  
nalogom  naroči izbrani oseb-
ni zdravnik (lahko nadomestni 
zdravnik). Pogostnost patrona-
žnih obiskov in trajanje zdra-
vstvene nege praviloma določi 
patronažna medicinska sestra v 

dogovoru z zdravnikom, ko ob 
prvem obisku oceni zdravstve-
no stanje pacienta. Izvajamo 
medicinsko tehnične posege 
(preveze kroničnih in kirurških 
ran, zdravstveno oskrbo vseh 
vrst katetrov, aplikacijo zdravil/
cepljenja po naročilu zdravnika 
in druge zahtevne medicinsko- 
tehnične posege),  zdravstve-
no-vzgojno delo posameznika 
in družine, pomoč pri ureja-
nju nege na domu, svetovanje 
in pomoč pri urejanju drugih 
zdravstveno-socialnih težav. 
Mesečno smo prisotne v lokal-
nih skupnostih za kontrolna 
merjenja krvnega tlaka in krv-
nega sladkorja ter svetovanja.

V veliki meri smo prisotne 
tudi pri obravnavi neozdravlji-
vo bolnih in kot podpora nji-
hovim bližnjim. Skupaj z oseb-
nim zdravnikom, bolnišnično 
obravnavo in/ali paliativnim 
timom se zavzemamo za čim 
boljšo kakovost življenja bolni-
ka, za prilagojeno obvladova-
nje težav (telesnih, psiholoških, 
duhovnih, socialnih) v obdo-
bju obravnave neozdravljive 
bolezni ter nudimo podporo 
družini med boleznijo in med 
žalovanjem.

Paliativna oskrba je aktivna 
celostna obravnava bolnikov z 
neozdravljivo boleznijo in pod-
pora njihovim bližnjim. 

Patronažne medicinske se-
stre lahko že s pravo informa-
cijo oziroma nasvetom ob pra-
vem času, na bolnikovem domu, 
pripomoremo k zmanjšanju 
negotovosti in stiske ter posle-

dično pripomoremo k boljšemu 
počutju, hitrejšemu okrevanju 
in zadovoljstvu. 

Dosegljive smo po telefonu 
01/810-66-52 in 01/810-66-53, 
kamor nas lahko pokličete od 
ponedeljka do petka od 7.00 do 
8.30 ter 13.00 do 14.30 (vmes 
smo na terenu) in na elektron-
skem naslovu patronaza@zd-
-vrhnika.si .

Ob sobotah je dežurna pa-
tronažna sestra dosegljiva 
na stacionarnem telefonu 
med 7.00 do 8.00, vmes smo 
na terenu. 

Mag. Petra ŠEST PLEŠKO, vodja, 
051 390 922
Jelena DESPIĆ, 051 390 925
Ines GREGORČIČ, 051 658 668
Klara JELOVČAN / Špela DO-
LENC, 
051 390 929
Andreja JESENOVEC, 051 390 
924
Anita NOVAK, 051 390 923
Anita MALAGIĆ, 051 390 927
Biljana PETKOVIĆ, 051 390 921
Maja SREĆKOVIĆ/ Suzana 
STUPAR, 
051 390 926
Monika TRČEK, 051 652 811

Na terenskem območju ZD 
Vrhnika (del Borovnice in 
okoliški zaselki) deluje tudi 
zasebna patronažna medicin-
ska sestra s koncesijo Marija 
Žakelj, ki je dosegljiva na tele-
fonski številki 
031- 880 - 745.

Termini lokalnih 
posvetovalnic 2023
KS Stara Vrhnika
Krajevna skupnost Stara Vrhnika – 
Lopa (patronažna sestra Biljana 
Petković 051/390-921) vsak 
3. torek v mesecu: 21.02., 

21.03., 18.04. in 16.05. 2023 
od 9.00-10.00.

KS Podlipa – Smrečje 
Gasilski dom Podlipa (patronažna 
sestra Biljana Petković 
051/390-921) vsaka 3. sreda 
v mesecu: 15.02., 15.03., 
19.04. in 17.05. 2023 od 
9.00-10.00.

Dragomer
Dom krajanov, Društvo upokojencev 
Dragomer – Lukovica (patronažna 
sestra Petra Šest Pleško 
051/390-922) vsak 2. torek 
v mesecu: 14.02., 14.03., 
11.04. in 09.05. 2023  od 
9.00- 9.30.

Log
V Pisarni za starejše - Podaj roko, 1. 
nadstropje Upravni center Občine 
Log - Dragomer (patronažna ses-
tra Anita Novak 051/390-923) 
vsaka 1. sreda v mesecu: 
01.02., 01.03., 05.04., 10.05. 
in 07.06. 2023 od 9.00-10.00.

KS Drenov Grič – Lesno Brdo
Gasilski dom Drenov Grič 
(patronažna sestra Jelena 
Despić 051/390-925) vsak 
3. četrtek v mesecu: 16.02., 
16.03., 20.04. in 18.05. 2023  
od 9.00-10.00.

KS Sinja Gorica
Gasilski dom Sinja Gorica 

(patronažna sestra Suzana 
Stupar 051/390-926) vsak 
2. torek v mesecu: 14.02, 
14.03., 11.04. in 09.05. 2023  
od 9.00-10.00.

KS Verd
Gasilski dom Verd (patronažna 
sestra Anita Malagić 051/390-
927) vsak 2. torek v mesecu: 
14.02., 14.03., 11.04. in 09.05. 
2023 od 9.00-10.00.

KS Ligojna
V stari šoli v Ligojni (patronažna 
sestra Monika Trček 051/652-
811) vsak 1. torek v mesecu: 
14.02., 07.03., 04.04. in 09.05. 
2023 od 9.00-10.00.

KS Blatna Brezovica
V prostorih krajevne skupnosti 
(patronažna sestra Monika 
Trček 051/652-811) vsaka 
2. sreda v mesecu: 15.02., 
08.03., 12.04. in 10.05. 2023 
od 9.00-10.00.

KS Breg – Pako
Gasilski dom Breg - Pako 
(patronažna sestra Špela 
Dolenc 051/390-929) vsaka 
2. sreda v mesecu: 15.02., 
08.03., 12.04. in 10.05. 2023 
od 9.00-10.00.

Patronažna služba za občine
Vrhnika, Log - Dragomer, Borovnica

VLAK JE
ZA VSE
Najboljše poti so tiste, ki jih
skupaj ohranjamo zelene.

www.slo-zeleznice.si
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Mokrišča so območja, 
kjer stalno ali začasno 

zastaja voda. 

Človekovo razumevanje po-
mena mokrišč ključno vpliva na 
obstoj le teh! Dolga leta so bila 
mokrišča razumljena kot neko-
risten svet poln blata, komarjev 
in ostalih nadlog, ki bi se jih bilo 
najbolje čim prej znebiti. Marsi-
kje je tako res prišlo do izsušitve 
mokrišč in marsikje izsuševal-
na dela na teh območjih še ve-
dno potekajo. 

Tako je bilo v zadnjih tristo 
letih uničenih skoraj 90 % mo-
krišč po svetu. Pa so take aktiv-
nosti res vedno upravičene? 

Številni raziskovalci 
doma in po svetu opozarjajo, 
da so mokrišča ključna za 
preživetje človeštva: blažijo 
namreč poplave in podnebne 
spremembe (omogočajo po-
nor ogljika v šotnih tleh, vlaga, 
ki izhlapeva iz mokrih tal pa v 
vročih obdobjih, hladi območje), 
predstavljajo dragocen vir pitne 
vode in hrane ter hkrati deluje-
jo kot naravna čistilna naprava. 
Poleg vsega naštetega je izredna 

tudi pestrost rastlinskih in ži-
valskih vrst. Kar 40% vseh vrst 
na svetu živi ali se razmnožuje v 
mokriščih. Ljubljansko barje kot 
mokrišče pa je pomembno tudi 
za ohranjanje dragocenih najdb 
koliščarskih naselbin svetovne-
ga pomena.

Zaradi vsega naštetega so 
bila številna mokrišča za-
varovana kot naravni parki, 
nekatera pa tudi prepozna-
na kot mokrišča mednaro-
dnega pomena. 2. februarja 
1971 je tako prišlo do podpisa 
Ramsarske konvencije, medvla-
dnega sporazuma, ki zagotavlja 
mednarodno sodelovanje pri 
ohranjanju mokrišč, njihovih 
funkcij in biotske raznovrstno-
sti. Omenjena konvencija je bila 
podpisana v želji, da bi zavrli 
poseganje v mokrišča in nji-
hovo izginjanje v sedanjosti in 
prihodnosti. Tudi Jugoslavija in 
kasneje Slovenija sta ratificirali 
omenjeno konvencijo. V spo-
min podpisa Ramsarske kon-
vencije 2. februarja praznujemo 
svetovni dan mokrišč, katerega 
tema je »Čas je za obnovo de-
gradiranih mokrišč«.

Ljubljansko barje zaradi 

dolge zgodovine izsuše-
valnih del vse bolj izgublja 
karakteristike mokrišča. Na 
Barju tako danes skoraj ni več 
živega barja. Strajanov breg je 
edino preostalo nizko barje, 
Kozlerjeva gošča, Goriški mah 
in Mali plac pa predstavljajo še 
zadnje večje ostanke visokega 
barja. Od nekdanjega velikega 
močvirja je ostala gosta mreža 
izsuševalnih kanalov. Vztraj-
no se manjša tudi obseg mo-
krotnih travnikov. V želji, da 
bi ohranili največje območje 
mokrotnih travišč s sistemom 
mejic in gozdnih, grmiščnih 
ter vodnih površin v Sloveniji, 
je bilo območje Ljubljanskega 
barja leta 2008 zavarovano kot 
Krajinski park Ljubljansko barje. 

Na zemljiščih v upra-
vljanju Krajinskega parka 
Ljubljansko barje izvajamo 
številne ukrepe namenjene 
obnovi mokriščnega znača-
ja Barja. 

V zadnjih letih je Javni zavod 
Krajinski park Ljubljansko bar-
je pridobil v upravljanje več kot 
200 ha  površin, na katerih iz-
vaja prilagojeno kmetijsko pra-
kso. Z opuščanjem gnojenja in 

prilagojeno košnjo  intenzivne 
travnike spreminjamo v eks-
tenzivne. Opuščamo obnovo iz-
suševalnih jarkov, ali pa na njih 
nameščamo pregrade za poča-
snejše odtekanje vode. Ustvar-
jamo tudi  nove vodne habitate, 
kjer svoj dom najde pestra pa-
leta živalskih in rastlinskih vrst.

Ključni pogoj za ohra-

njanje mokriščnega zna-
čaja Barja je dovolj visok 
nivo podzemne vode, ki ga 
v zadnjih letih budno spre-
mljamo. Na podlagi rezultatov 
meritev vodostaja načrtujemo 
oziroma prilagajamo ukrepe 
tako za obnovo habitatov kot 
tudi za ohranjanje arheološke 
dediščine. Kljub mokrotnemu 
značaju Ljubljanskega barja v 

poletnih mesecih opažamo po-
manjkanje vode. Pomanjkanje 
vode pa predstavlja težavo tudi 
za kmetijstvo. V interesu vseh 
je tako najti pravo mero med 
izkoriščanjem in ohranjanjem 
Ljubljanskega barja.

Maša Bratina, 
Javni zavod Krajinski park 

Ljubljansko barje

Pregloboki izsuševalni jarki so eden glavnih vzrokov izginjanja mokrišč, 
vir foto: Javni zavod KP Ljubljansko barje

Čas je za obnovo degradiranih mokrišč

Radon je naravni 
radioaktivni plin v 
zemeljski skorji, ki 

je brez vonja, okusa 
in barve, in nastane 

v razpadni verigi 
naravnega urana. 

Ker je radon plin, se lahko od 
mesta nastanka dokaj preprosto 
širi v okolje. V naravnem okolju 
za ljudi ni nevaren, a žal to ne 
velja za zaprte prostore.

Znanost je šele v zadnjih letih 
ugotovila, da je radon veliko bolj 
škodljiv, kot smo si mislili. Poleg 
tega vedno več časa preživljamo 
v zaprtih prostorih, naše stavbe 

pa so, da bi se izognili izgubam 
energije, vedno bolje izolira-
ne, okna in vrata pa odlično 
tesnijo. Če je torej radon skozi 
drobne razpoke ali cevi prišel 
do naših bivalnih prostorov, jih 
brez naše pomoči (torej zrače-
nja prostora) težko zapusti. Ne 
pozabimo – vsak deseti rak na 
pljučih je posledica radona. V 
Sloveniji zaradi pljučnega raka 
na leto umre okoli 1200 ljudi. 
Torej je v Sloveniji vsako leto 
tudi več smrti neposredna po-
sledica izpostavljenosti radonu. 
Strokovnjaki opozarjajo, da sta 
najbolj smrtonosna kombinaci-
ja kajenje in presežne vrednosti 
radona v prostorih, v katerih 
preživljamo svoj čas. 

Kaj lahko naredimo sami?
Najbolj preprosto in najce-

neje je zmanjšati koncentra-
cije radona s prezračevanjem 
prostorov. Ponoči se ga lahko 
nabere veliko, zato je zelo po-
membno, da takoj zjutraj izda-
tno prezračimo svoj dom. Kako 
lahko radon prodre v vaš dom? 

Skozi razpoke v talni plošči, 
razpoke na stikih talne plošče 
in zidov,skozi  jaške in odprtine, 
dimnike itn. Če so koncentra-
cije višje od 1000 bekerelov na 
kubični meter, moramo razmi-
šljati o uvedbi prisilnega prezra-
čevanja, s katerim zrak in radon 
v njem odvajamo iz prostora. 
Če tudi ta ukrep ne zadošča, 
lahko uredimo odvajanje ra-
dona izpod talne plošče – pod 
njo izdolbemo luknjo, vanjo pa 
namestimo cevi, ki jih potegne-
mo izpod talne plošče, in na 
koncu cevi namestimo ventila-
tor. Tako odvajamo radon izpod 
talne plošče in preprečimo pre-
hajanje plina v stavbo.

Na seznamu tudi vrhniška 
občina

V Sloveniji je preveč obreme-
njenih kar 51 občin (tudi vrhni-
ška), kjer so pričakovano pove-
čane koncentracije radona. To 
so predvsem občine iz notranj-
ske, dolenjske in obalno-kraške 
regije. Ker meritve izvajajo tudi 
v drugih predelih Slovenije, 

predvidevajo, da se bo število 
občin povečalo, saj so bile viso-
ke koncentracije radona izmer-
jene tudi v nekaterih gorenjskih, 
koroških in štajerskih občinah. 
Do zdaj so bile največje izmer-
jene vrednosti v občinah Idri-
ja, Cerknica, Ribnica in Loški 
Potok. Uprava RS za varstvo 
pred sevanji pri Ministrstvu 

za zdravje zato prebivalcem, ki 
živijo na bolj obremenjenih ob-
močjih, nudi 480 brezplačnih 
merjenj.

Kako izmerimo koncentracijo 
radona?

Gre za preprosto metodo 
z detektorji sledi, ki traja dva 

meseca. Detektorje sledi lahko 
skupaj z navodili prejmete po 
pošti in jih namestite v prostor. 
Po dveh mesecih jih v priloženi 
kuverti vrnete v laboratorij, kjer 
jih analizirajo. 

V Sloveniji meritve izvaja 
ZVD Zavod za varstvo pri delu. 
(GO)

Veljavnost izkaznice za švicarske drža-
vljane ter družinske člane slovenskih, 
švicarskih ali državljanov EU v plastifi-
cirani obliki je do 3. avgusta 2023

Izkaznice dovoljenja za prebivanje, iz-
dane državljanom Švicarske konfederacije, 
njihovim družinskim članom, družinskim 
članom državljanov Evropske unije in dru-
žinskim članom slovenskih državljanov v 
plastificirani obliki, ostanejo v veljavi do po-
teka veljavnosti, vendar najdlje do 3. avgusta 
2023.

Državljani Švicarske konfederacije, njihovi 
družinski člani, družinski člani državljanov 

Evropske unije in družinski člani slovenskih 
državljanov morajo izkaznice dovoljenja 
za prebivanje, izdane v plastificirani obliki, 
pred potekom njihove veljavnosti oziroma 
najkasneje do 3. avgusta 2023 zamenjati za 
novo izkaznico dovoljenja za prebivanje za 
državljana Švicarske konfederacije oziroma 
za novo izkaznico dovoljenja za prebivanje 
druge generacije. To lahko storijo kadar koli 
pred potekom veljavnosti izkaznice oziroma 
pred 3. avgustom 2023. Za zamenjavo izka-
znice se ne plača upravne takse, temveč le 
strošek tiskovine izkaznice.

Upravna enota Vrhnika

Izkoristite brezplačno 
preverjanje, ki ga po-
ravna država. Ker je na 
voljo le 480 brezplačnih 
testiranj, se čim hitreje 
prijavite na radon@zvd.si. 
Več informacij dobite na 
spletni strani www.zvd.si. 

Brezplačna meritev radona
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Ob obletnici smrti našega velikega rojaka Ivana 
Cankarja, 11. decembra 1918, je bilo pripravljenih in 
izvedenih niz kulturnih dogodkov, poimenovanih 
Povsod je luč 2022. 

Prva prireditev je bila v sredo, 
7. decembra, ob 19.18 v mali 
dvorani Cankarjevega doma na 
Vrhniki. Pripravili sta jo JSKD, 
Območna izpostava Vrhnika, in 
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
pod imenom Besedna snovanja. 
Na literarno-glasbenem večeru 
so sodelovali udeleženci vrhni-
škega območnega literarnega 
srečanja 2022, ki ga je vodila pi-

sateljica Barbara Korun. Večer 
poezije so popestrile fotografije 
in glasba Lada Jakše. Celotno 
prireditev pa je povezovala Sa-
nja Rejc.

Dan kasneje, v četrtek, 8. 
decembra, so lahko obiskoval-
ci Cankarjeve knjižnice Vrhnika 
prisluhnili ohranjevalki ljudske-
ga spomina Ljobi Jenče. S pri-
povedovanjem pravljic in petja 

je obiskovalce zazibala v svet 
narodnega izročila, ki je polno 
življenjskih resnic, pa čeprav se 

na prvi pogled ne zdi tako. 
V petek, 9. decembra, so 

učenci OŠ Ivana Cankarja po-
skrbeli za tradicionalno branje 
Cankarjevih del, a s to razli-
ko od prejšnjih let, da je tokrat 
zaradi slabega vremena name-
sto pred spomenikom pri šoli 
potekalo v šolski avli. Zvečer 
so na svoj račun prišli ljubitelji 
gledališča, saj je bila na odru 
Cankarjevega doma gledališka 
predstava Za narodov blagor 
v izvedbi Šentjakobskega gleda-
lišča Ljubljana.  

V soboto, 10. decembra, je 
v Cankarjevem domu nastopil 
Mešani pevski zbor Ivana 
Cankarja Vrhnika. V prvem 
delu koncerta so zapeli osem 
pesmi, kjer sta se izkazali solist-
ki Ksenija Abramović Grom in 
Marijana Kunc. Nato so se na 
odru s petjem predstavili gostje 
MePZ Slovenskega kulturno-
-prosvetnega društva Bazovica 
z Reke. Pevski večer je sklenil 
skupni nastop zborov, kjer se je 

kot solistka predstavila Dragica 
Rizman. Osemdeset pevcev pa je 
polna dvorana nagradila z grom-
kim aplavzom.

Nedeljo dopoldne (11. de-
cember) je zaznamovalo branje 
Cankarjevih del pred pisate-
ljevem spomenikom v središču 
mesta. Njegova dela so na glas 
brali člani TD Blagajana in reci-
tatorska skupina Mavrica Vrhni-
ka. Popoldne je svoja vrata obi-
skovalcem odprla Cankarjeva 
spominska hiša. Kot je povedal 
»Cankar«, se obisk hiše ta dan 
ne more meriti z 8. februarjem, 
ko kar poka po šivih. Nedeljsko 
popoldne oziroma večer sta 
obogatila še koncert Klavir-
skega tria Rupnik v Glasbeni 
šoli Vrhnika in produkcija Gle-
dališkega ateljeja Pohujšanje v 
skodelici hrušk v Cankarje-
vem domu na Vrhniki.

V ponedeljek, 12. decem-
bra, je potekalo odprtje raz-
stave Blaža Tomšiča, katere-
ga karikature redno krasijo Naš 

časopis na tretji strani. Razstava 
je bila na ogled do 26. januarja. 
Avtor se je predstavil z izborom 
karikatur iz prejšnjih številk 
Našega časopisa, ilustracijami 
koledarja Cerkvenega pevskega 
zbora sv. Pavla na Vrhniki in celo 
s starim plakatom za Oktet Ra-
skovec, ki ga je oblikoval – kdo 
drug kot Blaž Tomšič. Odprtje 
razstave je popestril nastop Ok-
teta Raskovec, katerega član je 
tudi Blaž, zasedba pa je v letu 
2022 obeleževala že 30. letnico 
obstoja. Pevsko popotnico raz-
stavi je dal tudi prej omenjeni 
cerkveni pevski zbor. 

Sklop dogodkov Povsod je 
luč 2022 se je končal s predsta-
vitvijo Vrhniških razgledov, že 
22. po vrsti. Predstavljena je bila 
vsebina, spregovorili pa so tudi 
nekateri avtorji. Novo številko 
razgledov si lahko kupite v TIC 
Vrhnika po ceni 25 evrov. Na vo-
ljo je tudi večina starih letnikov. 

Gašper Tominc in Simon 
Seljak (Foto: GT in SS)

Povsod
je luč

Literarno-glasbeni večer z Barbaro Korun

Mešani pevski zbor Ivana Cankarja Vrhnika

Ne glede na dokaj mrzlo in deževno vreme se je branja udeležilo okoli dvajset ljubiteljev Cankarjevih del.

Cankarjeva spominska hiša ima največji obisk ob slovenskem kulturnem prazniku. 

Oktet Raskovec je v letu 2022 obeleževal 30. obletnico obstoja.

Ohranjevalka ljudskega spomina 
Ljoba Jenče

Blaž Tomšič, karikaturist in ilu-
strator, katerega dela lahko srečate 
v vsaki številki Našega časopisa na 

tretji strani. 

Tatjana Oblak Milčinski, urednica 
22. številke Vrhniških razgledov in 
vodja projekta Povsod je luč 2022.
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Sredi decembra je 
Glasbena šola Vrhnika 

pripravila in izvedla 
praznični koncert 

svojih orkestrov v dveh 
dneh v veliki dvorani 

Cankarjevega doma na 
Vrhniki. 

To tradicijo pripravljajo že 
mnogo let, ko se v orkestrih 
predstavijo učenci glasbene šole 
in njihovi mentorji, učitelji ter di-
rigenti orkestrov. Tudi letos sta 
bila oba dneva polna poslušalcev, 
predvsem staršev, sorodnikov, 
prijateljev in ljubiteljev njihove-
ga glasbenega znanja.Na prvem 
koncertu sta se predstavila Veliki 
godalni orkester pod vodstvom 
Nastje Cajhen Rode in Pihalni 
orkester pod vodstvom Metke 
Pupis. Koncert je povezovala 
Rada Kikelj Drašler. Zbrane je 
prva nagovorila ravnateljica GŠ 
Dominika Naveršnik, ki je polno 
dvorano pozdravila in poudarila 
vso pohvalo sedanjim in nekda-
njim učencem, ki zavzeto in z 
zanosom obiskujejo glasbeno 
šolo. Nekateri so razpoznavni 
na številnih tekmovanjih širom 
Slovenije in Evrope ter tako 
predstavljajo Vrhniko tudi na 
glasbenem področju. Nato se je 
čestitkam pridružil tudi župan 
Daniel Cukjati ter izrazil ponos 

za učence in njihove učitelje, ki z 
dobro glasbo uresničujejo svoje 
sanje in ponos Vrhnike širom 
sveta. 

Zahvalil se je tudi staršem 
učencev glasbene šole, da na 
tak način poskrbijo, da glasba 
združuje mlade med seboj in z 
glasbo prijetno zapolnjujejo svoj 
prosti čas.

Oba orkestra sta se predstavila 
s tremi glasbami in na koncu oba 
skupaj zaigrala J. Vinsona A Jazz 
Christmas. Tako se je na odru 
predstavilo blizu 90 učencev go-
dal in pihal, ki bodo kmalu lahko 
pomladili odrasle glasbene orke-
stre na Vrhniki. Zato naj glasba 
živi še naprej, saj na mladih stoji 
svet, Slovenija in tudi Vrhnika. 

Ob tem dogodku ne morem 
mimo enega izmed staršev, ki je 
na odru presenetil vse nastopa-
joče in prisotne s spodbudnim 
nagovorom in prejel velik aplavz:

»Dragi in spoštovani profesor-
ski zbor Glasbene šole Vrhnika 
in učenci – mladi, a že izkušeni 
glasbeniki ter vsi prisotni danes 
v tej dvorani Cankarjevega doma 
na Vrhniki!Zelo radi pridemo k 
vam, samo v šolo, h kakšni uri 
instrumenta ali pa na nastope 
naših otrok. Krona vsega pa so 
seveda vaši koncerti. Mladi glas-
beniki, ko v dvorani ugasnejo 
luči, osvetli pa se oder, ko zač-
nete prihajati nanj, zavzamete 

svoja mesta pred pulti z obilni-
mi notami, takrat se med nami 
poslušalci zbudi veliko pričako-
vanje: Kaj nam bodo pa ta večer 
zaigrali? – Zagotovo kaj dobrega, 
kot vedno, in vedno novega. Kaj 
dosti drugega, skromna publika, 
ne zmoremo kot gromki aplavz 
in nato še enkrat, ko stopi pred 
vas dirigentka ali dirigent. Tudi 

zanj je to zagotovo velik dogo-
dek, višek. Dvigne roke z diri-
gentsko paličico in zaslišijo se 
prvi toni. Najprej uberete eno 
uvodno melodijo, potem pa vse 
bolj naraščajoče in na koncu še 
z največjim navdihom – ki nas 
prevzame – enim do »dlak po-
konci«, drugim do solz v očeh, 
večinoma pa kar oboje.V glasbi 

je mnogo dela, saj to dobro veste, 
a tudi veliko plemenitosti in sre-
če, dajanja sebi in drugim – pa 
ne za vsak dan, za celo življenje. 
Glasba ne govori z besedami, 
govori sama po sebi, pa naj bo 
resna, zabavna ali humorna ali 
klasična ali moderna. S tem glas-
ba združuje svet in ima nepre-
cenljivo vlogo v naših življenjih. 

Zato, dragi mladi glasbeniki in 
spoštovana učiteljica, mentorica 
in dirigentka profesorica Metka 
Pupis, le igrajte nam. Radi vas 
imamo – cel orkester in vse or-
kestre Glasbene šole Vrhnika. 
Želimo vam vse najboljše in še 
mnogo glasbe in uspehov, ki nas 
ponesejo v višave.«

Simon Seljak

Veliki godalni orkester z vodjo Nastjo Cajhen Rode

Pihalni orkester, vodja orkestra Metka Pupis

Praznični 
koncert orkestrov

Vrhnika, 20. december 
– Orkestri Glasbene 

šole Vrhnika se že 
več let ob koncu 

koledarskega leta 
na velikem odru 

osrednjega kulturnega 
hrama na Vrhniki 

predstavijo občinstvu.

 Na torkovem Prazničnem 
koncertu orkestrov, kot so po-
imenovali dvodnevno priredi-
tev (v ponedeljek sta se pred-
stavila veliki godalni in pihalni 
orkester), so se predstavile tri 
zasedbe: kitarski (vodja: Pavla 
Lučin Kolman), mali godalni 

(vodja Nina Demšar) in har-
monikarski orkester (vodi: Miha 
Plavčak). Nastopi so bili dele-
žni izdatnega aplavza občinstva, 
kar potrjuje dobro delo vrhniške 
glasbene šole. Njena ravnateljica 
Dominika Naveršnik je deja-
la, da je vodenje orkestrov zelo 
kompleksno delo. »Ponosna sem, 
da nam to dobro uspeva. Ni lah-
ko najti dobrega učitelja. Nikogar 
ne želimo prisiliti v to, kajti ter-
ja motiviran pristop učitelja, ki 
mora v tem videti poslanstvo in 
možnost za osebni razvoj.« 

Dober učitelj zna tudi moti-
virati učence, da jim je igranje 
v orkestru v ponos in veselje. 
Večina orkestrov pa je več kot 

le to, je na predstavitvi zasedb 
ugotavljala Katja Sinko Luin, 
mama Ize Brine, kontrabasistke 
v malem godalnem orkestru, kla-
rinetistke Vite Lucije v pihalnem 
orkestru in Eve Zarje v baletu: 
»Vedno pa je ena najboljših, naj-
pomembnejših stvari tisto, kar 
se dogaja okoli orkestra – ko se 
povezujejo s tistimi, s katerimi se 
sicer ne bi: na intenzivnih vajah, 
med odmori na vajah, na avtobu-
snih vožnjah … Prek tega neglas-
benega dogajanja v orkestru se 
krepijo vezi med otroki. Zaradi 
tega zunanjega povezovanja se 
povečuje tudi povezanost v času 
igranja.« Da je res lepo biti del 
orkestra, so na prireditvi s svoji-

mi izjavami potrdile tudi »male« 
violinistke: Miša Šemrov, Julija 

Vehar in Kiara Andročec. 
Uro dolgo prireditev je vodila 

Rada Kikelj Drašler. 
Gašper Tominc, foto: GT

Harmonikarski orkester Mali godalni orkester

Kitarski orkester

Na odru so se predstavili kitarski, godalni in harmonikarski orkestri
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S ponosom in 
nostalgijo se 

vrhniški pevci 
spominjamo zlatih 

časov Usnarjade, 
ki se je rodila na 

Vrhniki v času, ko 
je bil direktor IUV 

Anton Debevec, 
ki je podpiral 

športno in 
kulturno življenje 
svojih zaposlenih 

in vseh Vrhničanov. 

Bil je boter Moškega pevskega 
zbora IUV, ki je pod vodstvom 
Toneta Jurjevčiča dosegel vr-
hunske rezultate. Zbora ni več, 
nekateri pevci pa še vedno poje-

jo v našem mešanem pevskem 
zboru. Anton Debevec je povabil 
še direktorje drugih usnjarskih 
podjetij v Sloveniji, ki so, kar za-
deva kulturo in zlasti zborovsko 
petje,  sledili njegovemu vzoru. 
Tako je nastala Usnarjada, fe-
stival pevskih zborov slovenske 
usnjarskopredelovalne industri-
je.

Vemo, da je od te industrije 
ostalo bore malo. A pevke in 
pevci se ne damo! Po gospodar-
ski in zdravstveni krizi smo se 
22. 10. 2022 v Celju zopet sre-
čali na 37. Usnarjadi v organi-
zaciji Upokojenskega pevskega 
društva Celje. 

Sodelovali so  mladi pevci iz 
Loma pod Storžičem, Moški 
pevski zbor Alpina iz Žirov – 
sami mladi pevci, ki jih je bilo ve-

selje poslušati in gledati. Zapeli 
so fantje iz Slovenskih Konjic. In 
seveda mi! Vsi smo se zavedali, 
da je to praznik petja, spomi-
nov in spoštovanja tradicije, ki 
nas vse povezuje in jo je vredno 
ohranjati.

Jesen ni prinesla le odpadanja 
listja z drevja in umirjanja nara-
ve, temveč tudi vesel in sproščen 
tradicionalni jesenski koncert 

Ženskega pevskega zbora Stane 
Habe DU Domžale, ki ga vodi 
Andreja Polanec. Letos je bil 
koncert še posebno slavnosten, 
saj so praznovali triinštirideseto 
obletnico obstoja, s koncertom 
pa so zaključili počastitev sto-
te obletnice rojstva njihovega 
ustanovitelja in dolgoletnega 
zborovodje Staneta Habeta, Vrh-
ničana, ki ga Vrhnika preslabo 

pozna. Bil je slovenski glasbenik 
in zborovodja, vrhniški organist,  
ustanovitelj in dolgoletni ravna-
telj Glasbene šole Domžale ter 
med pobudniki Pevskega zbora 
Šentvid in kar petdeset let srce 
glasbenega dogajanja na Dom-
žalskem. Prireditev je potekala 
na praznik svete Cecilije, za-
vetnice pevcev in organistov v 
torek, 22. novembra 2022, vodil 

pa jo je Matej Primožič. 
Počaščeni smo, da smo lahko 

v polni dvorani KD Franca Ber-
nika prepevali v družbi Ženske-
ga pevskega zbora Stane Habe, 
Pevskega zbora Glasbene šole 
Domžale in  Kvarteta Grm. In 
na koncu skupaj slovesno zapeli 
Zbor sužnjev iz Verdijeve opere 
Nabucco.

Špela Petkovšek

Po dveh letih 
prisiljenega premora 
je Orkester Simfonika 

Vrhnika z gosti izvedel 
že 34. Novoletni 

koncert. 

Pripravili so štiri koncerte: dva 
7. januarja na Vrhniki v veliki 
dvorani Cankarjevega doma in 
dva 14. januarja v Slovenski fil-
harmoniji Ljubljana. Kot že nekaj 
let so se na koncertu pridružili 
Mešani pevski zbor Mavrica 

pod vodstvom Darinke Fabiani, 
Mešani pevski zbor dr. Frančišek 
Lampe iz Črnega Vrha s Katjo 
Bajec Felc in Komorni zbor 
Fran Gerbič iz okolice Cerknice 
z Jožetom Rajkom. Na odru se 
je večkrat pojavil že znani teno-
rist Žiga Lakner, solo pa sta za-
peli tudi pevki Komornega zbora 
Fran Gerbič Vilina Rajk in Maša 
Simčič. Celotno prireditev je po-
vezoval Lovrenc Habe.

Koncertni dvorani na Vrhniki 
in v Ljubljani sta bili polno zase-
deni, poslušalci so bili navdušeni 
nad zvoki srčnih glasbenikov in 
pevcev. 

S prelepim glasbenim pro-
gramom so pričarali prelepo 
novoletno vzdušje in tako za-
služili dolge aplavze. Še poseb-
no je poslušalce navdušil Žiga 
Lakner, ki je že nekaj let solist 
na novoletnih koncertih. Žiga je 
nase opozoril v tretji sezoni šova 
Slovenija ima talent. Takrat so 
se mu z uvrstitvijo v finale ure-
sničile sanje, hkrati pa je bila to 
njegova odskočna deska v svet 
glasbe. Sedaj je študent prvega 
letnika magisterija na Akademiji 
za glasbo v Ljubljani. Kljub mla-
dosti je sodeloval z več orkestri 

in dirigenti, med drugim z Big 
Bandom in Simfoniki RTV Slo-
venija, opernim orkestrom ter 
seveda s Simfoniki Vrhnika. Prav 
z njimi in dirigentom Markom 
Fabianijem je sodeloval največ-
krat in imel tudi skupne samo-
stojne tradicionalne koncerte, 
predvsem v domači Idriji.

Na 34. Novoletnem koncertu 
je že s prvo pesmijo J. Straussa 
ml. Arija Orlovskega iz operete 
Netopir navdušil z izurjenim 

glasom petja zelo visokih tonov.
Program koncerta je obsegal 

precej pesmi znanih avtorjev 
in v priredbah dirigenta Marka 
Fabianija. Poslušalci so tako med 
drugim slišali: J. Gotovca Ero z 
onega sveta, J. Ivanovici Valovi 
Donave, E. di Capua – G. Ca-
purro O sole Mio, znano našo v 
Ljubljano A. Soss – S. Makaro-
vič, A. Lara Granada, J. Williams 
Jurski park in G. Puccini Nessun 
Dorma iz opere Turandot.

Zaradi navdušenja so mora-
li zaigrati še tri dodatke: Novo 
leto, Radetsky marš in Triglav. 
Nato se je dvorana le počasi iz-
praznila, saj aplavz nikakor ni 
ponehal. Tako so poslušalci že 
nekako nakazali, da z nestrpno-
stjo pričakujejo naslednji, že 35. 
Novoletni koncert. 

Zato samo srečno pričakova-
nje naslednjega koncerta.

Simon Seljak

Popravek

V prejšnji številki Naše-
ga časopisa (štev. 510) na 
strani 78 pri prispevku 30 
let orkestra Simfonika je 
bilo izpuščeno naslednje 
besedilo: »Celotno prire-
ditev sta povezovali Ana 
Bokalič in Mirjam Suha-
dolnik, vezno besedilo pa 
sta pripravili Petra Grom 
in Ana Bokalič.« Za napa-
ko se iskreno opravičujem.

Simon Seljak

ob letu 
osorej
večer pada že na breg
ni več neba modrine
s temé pomolom
tišino pivna sneg
oko hrani le spomine
pod spodmolom
zdaj zaprtih vek

ni več sna
ne topline rok
brez sence dneva
spiš v samoti dna
tvoj glas je mavrice obok
a že zgineva
v brezup želja

sklenjen je obroč
odhajaš preko roba
srce se polni z bolečino
tolaži se vedoč 
da v domu groba
objeta z rajsko boš 
toplino
že to noč

(Sošolki Viki, 
1. 2022–1. 2023)

Milan Žniderič

Mešani pevski zbor Ivana Cankarja Vrhnika

Odmevna koncerta
v knežjem mestu Celje 
in v Domžalah

Zaslužni za prelep nastop: Katja Bajec Felc, Žiga Lakner, Jože Rajk, Darinka Fabiani in Marko Fabiani

Dirigent, Simfonika in vsi trije zbori, na odru okoli 150 nastopajočih.

Polna dvorana zvestih ljubiteljev dobre glasbe

34. Novoletni koncert
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V Cankarjevi knjižnici na 
Vrhniki tudi to študijsko 
leto potekajo zanimive 
delavnice iz programa 

U3ŽO. 

V naši skupini z veseljem obi-
skujemo delavnico risanja in sli-
kanja, ki jo uspešno, strokovno in 
zelo zanimivo vodi profesor Ja-
nez Kovačič. V prijetnem vzduš-
ju, z raznovrstnimi materiali, ki 
jih vsakokrat razporedimo pred 
seboj in se trudimo, da bi jih zna-

li dobro uporabiti, z zanimanjem 
prisluhnemo našemu profesorju. 
Iz zakladnice znanja nam tako 
življenjsko naslika dogajanja, da 
si jih dobro ubesedene in več-
krat slikovno podprte prav živo 
predstavlja vsak od nas v svojih 
miselnih slikah. Seveda skuša-
mo vsak po svojih močeh glede 
na različno likovno-slikarsko 
znanje narediti nekaj lepega za 
oko in dušo. Ob tem nas žene 
posebna naklonjenost do akva-
rela, do imenitnih podob, ki bi 
jih radi znali pričarati, ter dobra 

volja vseh udeleženih, vsekakor 
ob izdatni podpori odlične pro-
fesorjeve energije. 

Že vnaprej se veselimo, da 
bomo izbrana dela v maju tudi 
razstavili. Zato vas že zdaj pova-
bimo na ogled v malo dvorano 
Cankarjevega doma na Vrhni-
ki. V letu 2023 pa vam želimo 
zdravja, zadovoljstva, uspehov 
in čim več dobrih ustvarjalnih 
izzivov!

Za skupino študentov zapi-
sala:

Jožica Rupar

PREMIERA
29. 1. 2023 ob 18:00

2. REPRIZA
18. 2. 2023 ob 19:30

CANKARJEV DOM
na VRHNIKIMOJ ATA,

Tone PartljicReziser: 
Matija Milcinski

SOCIALISTICNI KULAK
v

v

v

GLEDALIŠKA SKUPINA
  

Predstavo so podprli:

Predstava je nastala v koprodukciji
z ZIC Vrhnika in obcino Log-Dragomer,

ter v sodelovanju z JSKD OI Vrhnika.

Ustvarjalna delavnica
risanja in slikanja se aktivno nadaljuje 

Poredni 
Cankar

»Ne, fant je bil med nami otroki najbolj pri-
den, tako so pravili o njem, čeprav je bil bolj 
nagajiv kot mi in najbolj navihan med nami 
vsemi. Nekaj let starejši sem bil kot Cankar, 
vendar je ta mladenič hodil po Vrhniki pokon-
cu, ošabno, navadno z obema rokama v žepih 
svojega suknjiča. Mi smo ga dražili s tem, da 
je ravnilo pojedel. Moj oče ga je imel zelo rad 
in večkrat me je namazal z brezovko, ker sem 
hotel Cankarja poboljšati.

Po zimi je bil hud mraz in četrt metra visok 
sneg. S sosedovim sinom sva napravila pred 
našo hišo drsalnico; zvečer v temi sva jo poli-
vala z vodo, da je bila drugi dan bolj gladka 
in daljša. Navihanec Cankar naju je nekoč 
opazoval pri tem delu in ko sva šla v hišo, je 
natrosil po drsalici črepinj razbitih loncev in 
skled. Drugi dan grem na drsalico, se zapodim 
in telebnem po njej kakor klada ter si razbijem 
skoraj pol črepinje in koleno.

Drugi dan izvem, kdo je napravil to hudob-
nost. Počakam Cankarja in ga naklestim. Toda 
še isti dan pove soseda to mojemu očetu.

»Nace,« me pokliče oče, »pojdi v hišo, boš šel 
po tobak.« Ko sem bil v hiši, se oče postavi za 
vrata in seže na polico, kjer se nahaja brezovo 
olje za naše občutljive dele telesa. Pošteno me 
je namazal; še danes mi šumi po mišicah, in 
nič se ni oziral na moje rane.

O, to pa še ni vse!
V vrtu sem imel nastavljene ptičnice; lovil 

sem senice. Tudi tu vmes se je vtaknil Cankar. 
Jezen je bil name, pa mi je napolnil dve tični-
ci s - konjskimi figami. Nič sluteč Cankarjeve 
hudomušnosti, sem pobral tičnici, ker sta bili 
zaprti, in ju odnesel v hišo. V hiši previdno od-
piram in moja mama se mi zaničljivo krohota. 
V tičnici - fige! Užaljen v svojem srcu, sklenem, 
da se maščujem nad zločincem, ki ga sumim.

Nekaj dni pozneje zalotiva s prijateljem Can-
karja pri Sv. Trojici. Od veselja mi poskakuje 
srce, da se mi nudi tako ugodna prilika za ma-
ščevanje. Prijatelj pograbi Cankarja, jaz mu pa 
nabašem snega za srajco, da je bil ves moker. In 
kaj hočeš, Cankar je imel že takrat dobre zveze, 
pa je zvedel moj oče za to maščevanje in zopet 
je zdravil mojo bolezen s splošnim zdravilom 
- brezovim oljem.

Takih dogodkov sem doživel več. Cankar je 
bil že kot otrok neugnan rogovilež.

Odšel sem po svetu. Mnogo kasneje se sreča-
va s Cankarjem na Dunaju. Na Dunaju mi je 
Cankar dopovedal, da sem Slovenec in takrat 
sem se pričel učiti v delavskem izobraževalnem 
društvu »Apollo« slovensko pisati in brati.

Najlepšo dobo sem pa preživel s Cankarjem 
v Trstu. Pripovedoval in pojasnjeval mi je vire, 
iz katerih je zajemal svoje motive.

Da, videl sem delavnico globoko v njegovi 
duši!«

»Šaljivi in zbadljivi Nace«

»Gornji zapis je izšel v Proletarcu 15. junija 
1938 (let. 33, št. 1605), str. 3, spisal pa ga je 
Ignacij Mihevc - Nace z Vrhnike. Slednji je 
bil rojen očetu Gregorju in mami Marjeti 30. 
junija 1870 na naslovu Vrhnika št. 123 (zdaj 
Stara cesta 22). O njegovem življenju in delu 
je v Slovenskem biografskem leksikonu kar 
obsežen sestavek, a ko se je 5. decembra 1935 
za vedno poslovil, so mu v Jutru (7. december 
1935 (let. 16, št. 284), str. 3) posvetili tale ne-
krolog: »Zadet od srčne kapi je ponoči umrl 
v starosti 65 let višji mestni monter Nace Mi-
hevc, ki je bil v delavskih slojih prav popularen 
kot bivši organizator socialno-demokratske 

kovinarske organizacije in zelo delaven mož 
v nekdanji socialistični stranki, poznan pa je 
tudi kot jedek publicist in podlistkar. Bil je 
rojak Ivana Cankarja, do katerega ga je vezalo 
presrčno prijateljstvo. Nace Mihevc je ohra-
nil pristno šaljivost in zbadljivost, ki je lastna 
Vrhničanom. Po osnovni šoli se je učil klju-
čavničarstva. Kot pomočnik je obredel mnogo 
sveta. Bil je na Dunaju, na Tirolskem, hodil je 
po Švici in zajadral je tudi v Monakovo v letih, 
ko je tam besnel Bismarckov šovinizem proti 
socialistom. Iz Monakovega so ga leta 1889. 
izgnali domov na Vrhniko. Stopil je kot stroje-
vodja v železniško službo pri avstrijski državni 
železnici. Služil je v Lienzu in prišel naposled v 
Trst, kjer so ga sprejeli kot strojevodjo pri južni 
železnici. V Bozenu na Tirolskem je našel l. 
1907. družico. Zaradi socialistične agitacije 
pa je zapustil tudi službo pri južni železnici. 
Med vojno je bil mobiliziran. Sprva je služil 
na Dunaju, nato so ga kot železničarja poslali 
za soško fronto. Po prevratu je bil izvoljen pod 
Perićem v občinski svet. L. 1921 je dobil službo 
monterja pri mestni plinarni in je v njej ostal.«

Damjan Debevec

Ignacij Mihevc

• Vabilo na predstavitev 
Nacionalnega programa 
duševnega zdravja MIRA

Vsi si želimo biti srečni in zdravi, a ta želja 
v resničnem življenju nikoli ni povsem dose-
gljiva. Dobro duševno počutje nam pomaga, 
da se s stiskami in težavami lažje soočimo, 
da so prehodne narave in jih sčasoma uspe-
šno razrešimo. Ljudje občutimo široko paleto 
pozitivnih in negativnih čustev, ki so ravno 
tako naše vsakodnevne sopotnice. V življe-
nju si prizadevamo za duševno blagostanje, 
ki ne pomeni zgolj prisotnosti ali odsotnosti 
duševnih motenj. 

Temelj stabilnosti in blaginje vsake druž-
bene skupnosti so duševno in telesno zdravi 
ljudje. 

Duševne motnje so velika javnozdravstve-
nena težava sodobne družbe, so veliko breme 
za posameznika in njihove bližnje, pomenijo 
pa tudi veliko izgubo in obremenitev za druž-
bo ter vse njene podsisteme.  Glede na zna-
no dejstvo, da so se stiske ljudi na področju 
duševnega zdravja zaradi epidemije povečale 
tako po obsegu kot po težavnosti, se je Nacio-
nalni inštitut za javno zdravje celovito odzval 
s pripravo Nacionalnega programa za duševno 
zdravje MIRA.

V okviru Univerze za tretje življenjsko 
obdobje na Vrhniki,  U3ŽO, organiziramo  
predstavitev  programa MIRA, ki sledi po-
trebam sodobnega časa na področju skrbi za 
duševno zdravje. Program temelji na skupno-
stnem pristopu h krepitvi duševnega zdravja 
in pri obravnavi oseb s težavami v duševnem 
zdravju v skupnosti. Med drugim se ukvarja s 
promocijo duševnega zdravja in preventivo ter 
destigmatizacijo duševnih motenj. Program si 
prizadeva tudi za zmanjšanje posledic alko-
hola na duševno zdravje ter  za preprečevanje 
samomorilskega vedenja. 

Na predstavitvi bodo udeleženci spoznali 
konkretne možnosti, kako ohranjati in skr-
beti za duševno zdravje otrok, mladostnikov 
in odraslih ter kako dostopati  do celostne in 
kakovostne obravnave v skupnosti. Podrob-
neje bo predstavljen program Centra za du-
ševno zdravje na primarni zdravstveni ravni, 
ki deluje v Zdravstvenem domu Logatec in je 
namenjen širšemu krogu uporabnikov v ožji 
regiji. Na predstavitvi bosta sodelovali  vodja 
CDZO Logatec, prof. dr. Vesna Švab, ter ra-
zvojna sodelavka programa MIRA, Marjeta 
Ferlan Istinič, univ. dipl. soc. 

Predstavitev bo v ponedeljek, 20. 2. 
2023, z začetkom ob 17.00 v Grabeljškovi 
dvorani v prostorih Cankarjeve knjižnice Vrh-
nika. Predhodna prijava ni potrebna. 

Dr. Katica Pevec Semec, članica 
Upravnega odbora U3ŽO Vrhnika

   •  Skodelica 
  novega 
  znanja

C K V
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Program 
prireditev za februar 
2023
Do 19. februarja 2023
KULTURNO DRUŠTVO STARA VRHNIKA, ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

STAROVRHNIŠKI MOJSTRI
Dokumentarna razstava
Avla Cankarjevega doma na Vrhniki

TOREK, 31. 1. 2023, ob 18. uri.
Prost vstop.
JAVNI SKLAD ZA KULTURNE DEJAVNOSTI; OI VRHNIKA, ZAVOD IVANA 
CANKARJA VRHNIKA

TOPLA SVETLOBA
Regijska likovna razstava osrednje Slovenije bo na ogled do 5. marca 2023.
Galerija Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA, 1. 2. 2023, ob 18. uri.
Vstop prost.
PLESNA ŠOLA 5ka, ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

OB SLOVENSKEM KULTURNEM 
PRAZNIKU ... KO PLEŠEM, ZAPOJE NAJ 
GLAS!
France Prešeren: Povodni mož
Plesna produkcija
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA, 1. 2. 2023, ob 18.30.
Vstop prost.
GLASBENA ŠOLA VRHNIKA, OSNOVNA ŠOLA IVANA CANKARJA VRHNIKA, 
CANKARJEVA KNJIŽNICA VRHNIKA, ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA 

PREŠERNOV DAN
z učenci Glasbene šole Vrhnika in Osnovne šole Ivana Cankarja Vrhnika
Dvorana Glasbene šole Vrhnika

PETEK, 3. 2. 2023, ob 20. uri
Vstop prost.
HUMANISTIČNO IN UMETNIŠKO DRUŠTVO »O«, DUM društvo umetnikov, 
FEDERACIJA, ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

Andreja Rauch Podrzavnik
POSEBNA IZDAJA
Serija krajših improvizacij
Nastopajo: Jošt Drašler, Vid Drašler, Alja Lacković, Andreja Rauch Podrzavnik
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA, 4. 2. 2023, ob 19.30.
Vstop je prost.
KULTURNO DRUŠTVO MAH TEATER, JAVNI SKLAD ZA KULTURNE DEJAVNOSTI
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

Tone Partljič
MOJ ATA, SOCIALISTIČNI KULAK
Žalostna komedija
Režija: Matija Milčinski
Igrajo: Vincencij Žust – Vine, Barbara Majcen, Nives Kermavnar, Karla Brejc, 
Miran Setnikar, Sašo Brejc, Nevena Kralj, Drago Leskovar, Damja-na Rožič, 
Ivica Rajković, Silvester Pontelli, Breda Mušič
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA, 5. 2. 2023, ob 17. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

OBUTI MAČEK: ZADNJA ŽELJA 
Animirana uspešnica, sinhronizirano, novo

NEDELJA, 5. 2. 2023, ob 19. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

DUŠE OTOKA (Z Liffa na Vrhniko)
Črna komedija, prejemnik Zlatih globusov, Irska

SREDA, 8. 2. 2023, ob 19. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

DEDEK GRE NA JUG 
Nova slovenska uspešnica, režija: Vinci Vogue Anžlovar

PETEK, 10. 2. 2023, ob 17. uri.
Vstopnina: 5 €.  
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

100% VOLK (novo!)
Animirana uspešnica, sinhronizirano

PETEK, 10. 2. 2023, ob 19. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

AVATAR: POT VODE 
Nadaljevanje enega izmed najbolj gledanih filmov vseh časov 
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA, 11. 2. 2023, ob 17. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

100% VOLK 
Animirana uspešnica, sinhronizirano, novo

SOBOTA, 11. 2. 2023, ob 19. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

MOŽ Z IMENOM OTTO 
Komična drama s Tomom Hanksom, po knjižni uspešnici

NEDELJA, 12. 2. 2023, ob 17. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

ENKRATNI MARE 
Animirana pustolovščina o navihanem mačku Maretu, sinhronizirano

NEDELJA, 12. 2. 2023, ob 19. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

ALCARRÀS (Z Liffa na Vrhniko)
Dobitnik zlatega medveda na Berlinalu, španski kandidat za oskarja

TOREK, 14. 2. 2023, ob 19. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

NEKAJ SLADKEGA (novo!, slovenski)
Romantična komedija zmešnjav za Valentinovo, 
režija: Tin Vodopivec, Slovenija
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK, 17. 2. 2023, ob 17. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

OBUTI MAČEK: ZADNJA ŽELJA (sinhro.)
Animirana uspešnica, sinhronizirano, novo

PETEK, 17. 2. 2023, ob 19. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

VROČI MIKE: ZADNJI PLES
Tretji del s Channingom Tatumom in Salmo Hayek , ZDA. 

SOBOTA, 18. 2. 2023, ob 19.30.
Vstop je prost.
KULTURNO DRUŠTVO MAH TEATER, JAVNI SKLAD ZA KULTURNE DEJAVNOSTI
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

Tone Partljič
MOJ ATA, SOCIALISTIČNI KULAK
Žalostna komedija
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA, 19. 2. 2023, ob 17. in 19.uri.
Vstopnina: 32 €, 29 €, 27 € in 25 €.
Prodaja vstopnic - Eventim, pol ure pred predsta-
vo v blagajni CDV.
POPUP Teater
IĆKOTI 
Nastopajo: Ranko Babić, Admir Baltić, Denis Avdić, Žan Papić, Ivan Šarić
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PONEDELJEK, 20. 2. 2023, ob 20. uri.
Vstopnina: 24 €. 
KULTURNO DRUŠTVO ŠPAS TEATER

Deja Crnović
VROČICA
Show & komedija
Režija: Nina Kleflin
Nastopajo:  Špela Grošelj, Irena Yebuah Tiran in Nina Ivanič
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

TOREK, 21. 2. 2023, ob 18. uri.
Prost vstop.
JAVNI SKLAD ZA KULTURNE DEJAVNOSTI; OI VRHNIKA
FOTOKLUB OKULAR VRHNIKA, ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

RISANJE S SVETLOBO
Razstava fotografij Eve Križaj in udeležencev natečaja za mlade fotografe bo 
na ogled do 26. marca 2023.
Avla Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA, 22. 2. 2023, ob 17. uri.
Prost vstop.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

POSVET o turističnih in kulturnih do-
godkih v letu 2023
Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK, 23. 2. 2023, ob 10. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA
FILMSKO DOPOLDNE

PO SONCU (Z Liffa na Vrhniko)
Drama, ki je navdušila kritike na festivalu v Cannesu in se uvrstila na številne 
lestvice najboljših filmov leta 2022.
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK, 24. 2. 2023, ob 19.30.
Vstopnina: 18 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GLEDALIŠKI ABONMA in IZVEN
SNG DRAMA LJUBLJANA

Heinrich von Kleist: RAZBITI VRČ
Veseloigra
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA, 25. 2. 2023, ob 11. uri.
Vstopnina: 6 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA 
OTROŠKI ABONMA 11. ŠOLA in IZVEN  
UMETNIŠKO UPRIZARJANJE IVAN GORBUNOV

REGEC IN KVAKEC
Lutkovna predstava
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA, 25. 2. 2023, ob 17. uri.
Vstopnina: 5 €. 
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

ENKRATNI MARE (sinhro.)
Animirana pustolovščina 

SOBOTA, 25. 2. 2023, ob 19. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

BABYLON (novo!)
Avanturistični film

NEDELJA, 26. 2. 2023, ob 17. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

MOJA POREDNA VILA (novo!, sinhro.)
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA, 26. 2. 2023, ob 19. uri.
Vstopnina: 5 €.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA; KINO VRHNIKA

NEKAJ SLADKEGA (novo!)
Romantična komedija zmešnjav, 
režija: Tin Vodopivec, Slovenija
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PONEDELJEK, 27. 2. 2023, ob 20. uri.
Vstopnina: 18 €; dijaki, študenti, upokojenci: 16 €. 
KUD DVEH in RUMENA ZAVESA

ZDRAVA PAMET
Nik Škrlec
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NAPOVEDUJEMO:

NEDELJA, 5. 3. 2023, ob 17. uri.
Vstopnina: 22 €.
POVEZUJEMO LJUDI

AVSENIKOV VEČER – 70 LET 
AVSENIKOVE GLASBE
Koncert
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NAPOVEDUJEMO:

SOBOTA, 18. 3. 2023, ob 19. uri.
Vstopnina: 22 €.
POVEZUJEMO LJUDI

KONCERT PRIFARSKIH 
MUZIKANTOV
z gostjo Ljobo Jenče
Koncert
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

Spoštovane obiskovalke in obiskovalci, obstaja 
možnost spremembe ali odpovedi programa, 
zato prosimo, da spremljate naše spletne strani. 
Hvala za razumevanje!

Ugankarski 
izziv 
za 
velike brihte

Simon Gregorčič je bil za časa življenja zelo 
priljubljen pesnik. Najbolj znan je po svoji 
domovinski pesmi Soči. Njegove pesmi so 
zbrane v pesniški zbirki Poezije. Poleg tega, 
da je bil pesnik, je opravljal tudi poklic:

A) duhovnika

B) učitelja

C) doktorja



K U L T U R A

NAS CASOPIS 511/30. 1. 2023 C M Y K 69

30. januar 2023 69
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

Svetovalno središče 
Ljubljana
Ljubljanske urbane regije

Brezplačno in zaupno informiranje in sve-
tovanje za izobraževanje
odraslih:

–  INFORMIRANJE o: možnostih uče-
nja in izobraževanja (za poklic, strokov-
no izpopolnjevanje ali za prosti čas), 
vpisnih pogojih, trajanju izobraževanja, 
učni pomoči …

–  SVETOVANJE pri: odločanju za 
primerno izobraževanje (neformalno, 
formalno, NPK), premagovanju učnih 
in drugih težav, povezanih z izobraže-

vanjem (motivacija, učni stili, tipi, vaje 
za spomin, koncentracijo, načrtovanje 
učenja, kam in kako …), načrtovanju in 
spremljanju izobraževanja, izvajanju 
postopkov ugotavljanja in vrednotenja 
že pridobljenega znanja, spretnosti in 
kompetenc (Učenje učenja, Načrtova-
nje kariere, digitalna kompetenca, dr-
žavljanska k., socialna k. v osebnem in 
delovnem okolju) …

Dejavnost poteka:
– v Cankarjevi knjižnici na Vrhniki/prek 

spleta enkrat na mesec – prva sreda v 
mesecu od 9.00 do 11.00: individualna 
svetovanja in informiranje.

Prijave zbiramo na 
Mojca.Sikosek@cdi-univerzum.si. 

V februarju bo svetovanje 
v sredo, 1. 2. 2023.

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

Otroški abonma 11. šola 2022/23 in za IZVEN
SOBOTA, 25.  februar 2023, ob 11. uri
UMETNIŠKO UPRIZARJANJE IVAN GORBUNOV

REGEC IN KVAKEC
Lutkovna predstava 

Igrata: Uršula Vratuša in Ivan Gorbunov
V predstavi otroci spoznajo Regca in Kvakca, junaka otroških 
povesti Arnolda Lobela.  Vse se dogaja na Regčev rojstni 
dan in pravi prijatelj Kvakec mu ga želi popestriti. Učita se 
organizirati svoj čas, uporabljati moč volje, delati svoje misli 
velike in se boriti z mravljinci po hrbtu! Otroci se z igralcema 
poigrajo in tudi sami sodelujejo v predstavi.

Predstava traja 40 minut. 3+

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

Gledališki abonma 2022/23 in za IZVEN 
PETEK, 24. februar 2023, ob 19.30 
SLOVENSKO NARODNO GLEDALIŠČE DRAMA  LJUBLJANA

Heinrich von Kleist: RAZBITI VRČ 
Der zerbrochne Krug
Veseloigra
Režija: Vito Taufer
Prevod: Andrej Rozman Roza

Igrajo:
Valter, sodni svetnik: Branko Šturbej
Adam, vaški sodnik: Jurij Zrnec
Svit, pisar: Marko Mandić
Gospa Marjeta Rul: Polona Juh
Eva, Marjetina hči: Maruša Majer
Vid Timpel, kotlar: Bojan Emeršič/Valter Dragan
Rupert, Vidov sin: Timon Šturbej
Gospa Brigita: Vanja Plut
Hanfrid, sodni sluga: Matija Rozman
Meta, dekla: Zvezdana Mlakar

Večplastna komedija Razbiti vrč (krstno uprizorjena leta 
1808, objavljena leta 1811) je ena najznamenitejših iger Hei-
nricha von Kleista in obenem kánonsko delo nemške roman-
tike. Kleistov Razbiti vrč je nastal le nekoliko zatem, ko se je z 
Linhartovima veseloigrama rodilo naše sodobno gledališče. 
In tudi pri Razbitem vrču gre za razkrinkavanje nečednih 
erotičnih namenov moškega, ki ima družbeno moč oziroma 
se v primeru Tulpenheima in Micke dela, da jo ima. Vplivni 
in ugledni gospodje, ki si proti njihovi volji želijo telesne in-
timnosti s socialno nižje stoječimi lepimi mladimi dekleti, 
so bili svetu komedije namreč znani že davno pred škandali, 
ki so v zadnjem času zatresli Hollywood. 

Predstava traja 90 minut, brez odmora.

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

SREDA, 27. februar 2023, ob 20. uri
KUD DVEH in RUMENA ZAVESA

Nik Škrlec: ZDRAVA PAMET
Monokomedija

Zdrava pamet je najbolj nora 
monokomedija o možganih, 
naših mislih in vseh vrago-
lijah, ki nam jih uganjajo. 
Na odru bo svoje možgane 
seciral Nik Škrlec, igralec in 
tv voditelj, ki si lahko zapo-
mni tisoče decimalk števila 
pi in je hkrati vsaj enkrat na 
mesec na banki, ker pozabi 
PIN bančne kartice. Predsta-
va je polna miselno-telesnih 
akrobacij in humorja, smeh 
je konec koncev eden bolj-

ših pokazateljev naše možganske forme! S predstavo potuje 
tudi posebna interaktivna razstava za vse obiskovalce, za-
radi katere boste svoje možgane videli v novi luči. Le-ta bo 
na ogled pred predstavo in po njej, med predstavo pa bo 
Nik poskrbel, da boste s smejalnimi mišicami popolnoma 
prevetrili možgane.

Primerna je tudi za mladostnike, starejše od 12 let. Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

PONEDELJEK, 20. februar 2023, ob 20. uri
KULTURNO DRUŠTVO ŠPAS TEATER

VROČICA
Show & komedija

Nastopajo:  Špela Grošelj, Irena Yebuah Tiran in Nina Ivanič
Priredba: Deja Crnović
Režija: Nina Kleflin
Scenografija in kostumografija: Žiga Flajnik
Glasbeni aranžmaji: Rudolf Gas
Koreografija: Anja Robida

Tri energične voditeljice 
bodo za to posebno prilo-
žnost izvedle ‘veliki radijski 
pok’ – jubilejno oddajo bodo 
praznovale ekskluzivno, z 
glasbenim šovom v živo! 

‘LIVE’. ‘ON AIR’.  
Če boste mislili, da ste za trenutek prišli na prizorišče serije 
Seks v mestu, se ne boste veliko zmotili. Vročekrvne dame 
pač rade govorijo o življenju, ljubezni, seksu, zakonu, od-
nosih, prijateljstvu, materinstvu, karieri, hrani, alkoholu in 
da, moških, kakršnokoli vlogo že igrajo v njihovem življenju. 
V navihani komediji se boste zabavali ob njihovih ženskih 
pogovorih, se smejali, plesali in ob seksi glasbi legendarnih 
pop uspešnic, ki občinstvo vedno katapultirajo iz sedežev, 
prepevali od začetka do konca! 
Premiera: oktober 2022
Vljudno vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

NEDELJA, 19. februar 2023, ob 17 in ob 20. uri
POPUP Teater

IĆKOTI
Nastopajo: Ranko Babić, Admir Baltić, Denis Avdić, Žan 
Papić, Ivan Šarić

Decembra so trije dobri 
možje... Nas je skoraj dva-
krat več, pa tudi mi smo do-
bri! Pa na kupu bomo, da nas 
ne bo treba vsakega posebej 
čakati. Papič je od gor, Šarić 
je od dol, Baltić in Avdić sta 
dokaj normalna, Babić je pa 
iz Kranja. Vsi skupaj smo 
bili decembra v Hali Tivoli 

in obdarili vse, tudi tiste poredne! Darilo je bilo Novoletni 
Festival-ić Smeha in nekaj nam ga je še ostalo za razdeliti. 
Osebam z motorko vstop prepovedan, osebam v opankah pa 
dovoljen! Prej ko kupiš, več ti ostane za hrenovke.
Se vidimo v vašem kraju! Opozorilo: 5 na ić. Vsi morda ne 
govorijo slovensko.

Vljudno vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

PETEK, 3. februar 2023, ob 20. uri

Posebna izdaja
serija krajših improvizacij

Posebna izdaja je serija krajših improvizacij, ki jih izvajajo 
ustvarjalke in ustvarjalci plesa, glasbe in gledališča. V okvi-
rih zastavljenih konfiguracij (duet, trio, kvartet) nastopajoči 
hipno komponirajo. S povečano pozornostjo, odzivnostjo, 
sledenjem, manipuliranjem sproti ustvarjajo strukture po-
sameznih slik, iz katerih vznikajo vzorci, ki se pretvarjajo 
v vizualno-zvočne impresije, tudi v potencialne pripovedi. 

Koncept in vodenje projekta: Andreja Rauch Podrzavnik
Organizacija Posebne izdaje na Vrhniki: Suzana Kajba
Zasedba: Jošt Drašler, Vid Drašler, Alja Lacković, Andreja 
Rauch Podrzavnik
Fotografija: Nada Žgank
Produkcija: Federacija
Koprodukcija: HUD ‘O’, DUM društvo umetnikov

V sodelovanju z: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika; Cankarjev 
dom Vrhnika

Projekt finančno podpira: Mestna občina Ljubljana, oddelek 
za kulturo in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
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Vabljeni 
na naše prireditve 
v februarju 2023 

Potopisno predavanje S 
kolesom čez 
Severno Ameriko – 
Aleš Juvanc
»Kolesarsko pot po Severni Ameriki 
sem začel v Los Angelesu, na zahodni 

obali ZDA. Doživel sem vročino Doline 
smrti in si ogledal znameniti jez Hoover 
dam. Videl sem čudoviti Grand Canyon 
in imel zimske razmere v Skalnem go-
rovju. Prek Detroita sem pot nadaljeval 
v Kanado, kjer sem v Torontu obiskal 
sorodnike in si ogledal dirko formule 
ena v Montrealu - brez vstopnice ali 
akreditacije sem prišel na VIP tribuno. 
Po 52 dneh in 4.500 km na kolesu sem 
pot sklenil v mestu Quebec, na vzhodu 
Kanade.« Aleš Juvanc. CKV in KVŠ 
vljudno vabimo v četrtek, 2. 2. 2023, 
ob 18.00 v Grabeljškovo dvorano CKV. 

Zdravilna meditacija 
za boljši spanec – vodi 
Marjan Rijavec
»Na meditacijo vabim vse, ki imate iz-
zive s spanjem. Zdravilna meditacija je 

namenjena vsem, ki si želite izboljšati 
kvaliteto svojega spanca, se naučiti umi-
riti misli pred spanjem ter se končno do-
bro odpočiti. Tekom meditacije bomo 
aktivirali srčni center ter sprožili proces 
samozdravljenja. Spoznali bomo tudi 
zakaj do nespečnosti v osnovi prihaja 
iz energijskega vidika, ter kako si lahko 
pomagamo sami. Čas za vprašanja bo. 
Udeležba je brezplačna. Prijave in več 
informacij na 041 766 559/info@marja-
nrijavec.com.« Marjan Rijavec. Vabljeni 
v ponedeljek, 6. 2. 2023, ob 17.00 v 
Grabeljškovo dvorano. 

Branje Cankarjevih 
besedil
V sodelovanju s Turističnim dru-
štvom Blagajana vas vsako sredo 
ob 16.00 vabimo v Močilnik k bra-
nju Cankarjevih besedil. Dogodek bo 
v vsakem vremenu. Prijava za branje 
na daljavo oziroma informacije o 

točnem kraju in terminu: mirjam.
suhadolnik@gmail.com. 

Komunikacija za vsak 
dan
Vabljeni na dogodke, ki jih bo organizi-
ralo Društvo Kneipp Vrhnika. »Giba-
li bomo,  komunicirali na aktualne teme 
in se ob sproščanju imeli lepo.« Maja 
in Helena iz Društva Kneipp Vrhnika. 
Vsako sredo od 9.30 do 11.30 v pri-
tličju Kulturnega centra Vrhnika. 
Odkriti pogovori – O minevanju, koncu 
in – hvaležnosti življenja

Na mesečna srečanja 
vabljeni v Cankarjevo knjižnico Vrhni-
ka – med odkrite ljudi. Enkrat na mesec 
gostimo novega zanimivega posame-
znika s svojo zgodbo, ki se zaveda, da 
so odkriti pogovori pomembni, da se 
lahko premaknemo na bolje. Odkrit 
pogovor odstrani strah, ki nas paralizi-
ra, nam pokaže potencial, ki ga imamo, 
daje smisel življenju in povezuje. 
Zelo lepo vabljeni. Pogovori in zgodbe. 
V sodelovanju z Marjeto Herksel/
Monumentum. Vabljeni v petek, 10. 
2. 2023, ob 17.00 v Grabeljškovo dvo-
rano.

Predstavitev knjige 
Za obzidjem – 
Darja Korez Korenčan
Darja Korez Korenčan je dolgoletna 
ustvarjalka v kulturno-umetniškem 
programu TV Slovenija, kjer pripravlja 
avtorske oddaje o klasični glasbi, za 
kar je prejela več strokovnih nagrad. 
V prostem času se ukvarja s pisanjem 
proze za odrasle in otroke, napisala je 
tri romane in devet knjig za otroke, si-
cer pa je tudi avtorica petih knjig s po-
dročja glasbe. Kriminalni roman Za 
obzidjem postavlja v središče zgodbe 
vzgojiteljico, ki je poročena z uspešnim 
poslovnežem, njuna hči pa je obetavna 
glasbenica. Živijo v veliki vili z obzid-
jem na obrobju mesta. Na prvi pogled se 

zdi, da so srečna družina, a izkaže se, da 
gre za zlato kletko, v kateri še zdaleč ni 
vse tako, kot je videti navzven. Avtorica 
pravi: »Roman sem začela pisati že pred 
dvema letoma, potem pa sem zbolela 
za covidom in sem rokopis nekoliko 
odložila, letos pa sem nadaljevala in ga 
zaključila. Gre za izmišljeno zgodbo, 
tematiko pa črpam iz sodobne družbe, 
v kateri prevladujejo vladavina kapita-
la, korupcija, birokratizacija, odtujeni 
odnosi … Zdi se mi, da ima ta družba 
velikokrat bleščeč oplesk, za katerim pa 

se skriva gniloba. Koliko mi uspeva to 
nastavljanje ogledala sodobni družbi, 
pa naj presodijo bralci sami.« Z avto-
rico se bo pogovarjala Jana Petelin 
Zadnik. Prijazno vabljeni v četrtek, 
16. 2. 2023, ob 17.00 v Grabeljškovov 
dvorano Cankarjeve knjižnice Vrhnika. 

Predstavitev knjig 
Boruta Podgorška: 
Zaljubljeni v letenje, 
Stražar z neba in 
Na krilih poguma
V četrtek, 23. 2. 2023, ob 18.00 vas 
vabimo na predstavitev treh knjig Bo-
ruta Podgorška. O zgodovini sloven-
skega vojaškega in civilnega letalstva. 
Dogodek pripravljamo v sodelovanju z 
ZB NOB Vrhnika. 

UGANKE  – 
Nagradno žrebanje 
V prazničnih decembrskih dneh smo 
prejeli 59 rešitev ugank, osem odgo-
vorov je bilo nepravilnih. Žreb smo 
opravili 3. 1. 2023. Tokratni nagrajenci 
so: UGANKA ZA NAŠE NAJMLAJŠE 
– rešitev: novoletna jelka, nagrajenec: 
MAKS HOZJAN, Vrhnika, nagrada: O 
Ivanu in Ani, Tone Partljič. UGANKA 
ZA BRIHTNE GLAVCE – rešitev: pi-
žama, nagrajenec: LUDVIK JESENO-
VEC, Vrhnika, nagrada: Znamenitni, 
Imenitne zgodbe znamenitih osebnosti 
v stripu, Žiga X. Gombač in Jaka Vuko-
tič. UGANKARSKI IZZIV ZA VELIKE 
BRIHTE –  Po čem je znan glavni junak 
romana? – rešitev: Vitez žalostne po-
dobe, nagrajenec: SIMON ŠUSTER, 
Vrhnika, nagrada: Moje življenje, Ivan 
Cankar. Vsem trem čestitamo in jim 
želimo prijetno branje.  
V letu 2023 smo uganke malce spreme-
nili in jih poimenovali ABC uganke. 
Novo knjižno nagrado bomo izžrebali 
1. februarja. Nagrajenci bodo objavljeni 
na družabnih omrežjih naše knjižnice, 
na spletu in v naslednji številki Našega 
časopisa. Nagrado bodo lahko prevzeli 
v knjižnici; če to ne bo mogoče, bomo 
nagrade poslali po pošti
Darja Arsič, CKV

Paketnik – 24- urni 
brezstični prevzem 
gradiva
V Cankarjevi knjižnici Vrhnika je upo-
rabnikom na voljo PAKETNIK  (Di-
rect4.me).  Našli ga boste v pritličju 
knjižnice, nasproti knjigomata. Pa-
ketnik omogoča brezstični  prevzem 
naročenega knjižničnega gradiva, 
tudi zunaj delovnega časa knjižnice 

– 24 ur na dan in vse dni v tednu. Za 
uporabo paketnika potrebujete  pre-
nosni telefon – ni potrebno, da je to 
pametni telefon. Paketnik polnimo 
po 18. uri tekočega delovnega dne 
oziroma po 12. uri ob sobotah. Do te 
ure gradivo prevzemate v knjižnici, na 
oddelku Izposoja. 

Pravljice na Facebooku
Vabljeni k ogledu novih in že objavlje-
nih pravljic na Facebooku v skupini 
Ure pravljic. V obeh knjižnicah so za 
izposojo na voljo tudi Moljčkovi pra-
vljični nahrbtniki (za tri različne sta-
rostne skupine otrok), v katere bomo 
poleg knjig za otroke in priročnika za 
vzgojo dodali še idejo za ustvarjanje ter 
priporočilni seznam knjig na to temo. 
Vabljeni k izposoji ter ustvarjanju v dru-
žinskem krogu. 

E-knjige in zvočne knjige
V naši knjižnici si lahko na daljavo brez-
plačno izposodite e-knjige prek portala 
Biblos in zvočne knjige prek aplikacije 
Audibook. Več informacij si lahko pre-
berete v članku Eme Križič na spletni 
strani www.ckv.si ali na družbenih 
omrežjih knjižnice. 

RAZSTAVE V  CANKARJEVI  
KNJIŽNICI  VRHNIKA
Razstava Mama in sin – Helena Primc 
in Urban Gulič
»Sva mama in sin, ustvarjava vsak po 
svoje. Urbanova strast so lego technic. 
oz izdelava čisto samosvojih kreacij 
– instalacij. Urban je avtist. Obiskuje 
Center za usposabljanje Elvire Vatovec 
Strunjan, enota Divača. Urban Gulič je 

nadebuden športnik, rad kolesari, obi-
skuje bližnje in druge hribe ter gore. 
Rad gleda poljudnoznanstvene oddaje 
o znanosti, vesolju, gradbenih kon-
strukcijah. Sama ustvarjam pod ime-
nom Snovalka. Izdelujem nakit, okrasne 
blazine, torbe, sedežne vreče, preproge 
vseh vrst iz recikliranega tkanja iz bom-
bažnih majic in kavbojk. Vsi izdelki so 
unikatni, neponovljivi. Nepravilnosti 
kot vozli, robovi v tkanju so zaščitni 
znak, dokaz, da dejansko recikliram. 

Uživam v izbiranju barv in oblikovanju 
iz tkanja, to je moj zen,« pravi Hele-
na Primc. Prijazno vabljeni na ogled 
razstave do konca februarja 2023. 

Razstava 
Ljubezen gre skozi želodec 
Na lanskem Kulturnem bazarju je Zgo-
dovinski arhiv Ljubljana predstavljal 
zanimivo panojsko razstavo Ljubezen 
gre skozi želodec (je tudi v knjižni iz-
daji), ki si jo boste lahko v februarju 
in marcu 2023 ogledali v naši knji-
žnici. Kulinarika v arhivskih virih. Lani 
najdena kuharska knjiga v Idriji je bila 
iztočnica, iz katere je zrasla ideja o zgod-
bi v stripu, ki jo dopolnjujejo zanimiva 
zgodovinska dejstva in povedni arhivski 
viri. Z igro besed je nastal tudi prikupen 
stripovski lik mlade raziskovalke Zale. 
V sodelovanju z Mestno knjižnico 
Ljubljana.

Stalne razstave v 
prostorih Cankarjeve 
knjižnice Vrhnika

Razstava Vintage art
Lepo vabljeni, da si ogledate razsta-
vo Vintage art-a. Pavlinka Mirleva se 
ukvarja z obnovo in prodajo unikatnega 
pohištva. Na ogled je postavila različne 
mize in stole, ki jih je že obnovila. Več 
informacij na pavlinkamirleva@gmail.
com ali 070 475 577. 

Lesene zverinice Igorja Pavlovčiča 
na obisku 
pri vas doma
Igor Pavlovčič že od oktobra 2017 raz-
stavlja svoje lesene zverinice v naši knji-
žnici. Njegove stvaritve razveseljujejo 
zaposlene, uporabnike in obiskovalce. 
Marsikdo nas je že povprašal o njih in 
si jih občudujoče ogledoval. V lanskem 
letu pa sva se dogovorila, da bo našim 
uporabnikom omogočil enomesečno 
brezplačno izposojo umetnin na dom. 
Za več informacij/izposojo njegovih 
umetnin pokličite 041 363 755. Z željo, 
da je/bo umetnost dostopna vsem in 
vsakomur vas lepo pozdravljam, Sonja 
Žakelj, direktorica Cankarjeve knjižnice 
Vrhnika. 

Mobili
Simpatični in unikatni mobili krasijo 
mladinski oddelek. Izdelali so jih otro-
ci naslednjih šol: OŠ Ivana Cankarja 
(podružnična šola Drenov Grič), OŠ 
Antona Martina Slomška, OŠ Polhov 
Gradec (podružnična šola Šentjošt) 
in OŠ Primoža Trubarja Velike Lašče 
(vrtec Sončni žarek). V sodelovanju z 
JSKD IO  Vrhnika in ZIC Naš Časopis. 

C A N K A R J E V A  K N J I Ž N I C A  V R H N I K AC A N K A R J E V A  K N J I Ž N I C A  V R H N I K A

Uganke  – nagradno žrebanje 
V knjižnico vas vabimo reševati ABC-uganke. Vsak mesec bomo izžrebali tri knjižne nagrade. V prazničnih 
decembrskih dneh smo prejeli 59 rešitev ugank, osem odgovorov je bilo nepravilnih. Žrebali smo 3. 1. 2023. 
Tokratni nagrajenci so: UGANKA ZA NAŠE NAJMLAJŠE – rešitev: novoletna jelka, nagrajenec: MAKS 
HOZJAN, Vrhnika, nagrada: O Ivanu in Ani, Tone Partljič. UGANKA ZA BRIHTNE GLAVCE – rešitev: 
pižama, nagrajenec: LUDVIK JESENOVEC, Vrhnika, nagrada: Znamenitni, Imenitne zgodbe znamenitih 
osebnosti v stripu, Žiga X. Gombač in Jaka Vukotič. UGANKARSKI IZZIV ZA VELIKE BRIHTE –  Po 
čem je znan glavni junak romana? – rešitev: Vitez žalostne podobe, nagrajenec: SIMON ŠUSTER, Vrhnika, 
nagrada: Moje življenje, Ivan Cankar. Vsem trem čestitamo in jim želimo prijetno branje. Novo knjižno 
nagrado bomo izžrebali 1. februarja. Nagrajenci bodo objavljeni na družabnih omrežjih naše knjižnice, na 
spletu in v naslednji številki Našega časopisa. Nagrado bodo lahko prevzeli v knjižnici; če to ne bo mogoče, 
bomo nagrade poslali po pošti. Darja Arsič, CKV.
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Športno društvo 
rokometna šola 
je vrhniški ženski 
rokometni klub, ki je s 
svojim delom začel leta 
2008. 

Dekleta trenirajo in tekmuje-
jo v športni dvorani OŠ Antona 
Martina Slomška Vrhnika, del-
no pa treningi potekajo tudi v 
telovadnici OŠ Ivana Cankarja 
Vrhnika. Osnovni namen de-
lovanja je združevanje deklet s 
skupnim interesom na podlagi 
rokometne igre, organiziranje 
vadbe in promoviranje rokome-
ta ter zdravega načina življenja 
za dekleta na Vrhniki in v širši 
okolici; sodelujejo na različ-
nih rokometnih tekmovanjih 
in turnirjih doma in v tujini, 
vključitev v Rokometno zvezo 
Slovenije (RZS) in tekmovanje 
na državnem prvenstvu mladih.

Športno društvo Rokometna 
šola (ŠDRŠ) Vrhnika se je ob 

izteku koledarskega leta 2022 
na svojevrsten način zahvalilo 
tako svojim varovankam kot 
njihovim staršem.

Kaj je lepšega od decembr-
skih pričakovanj? In kaj je lepše 
od obiska dobrega moža, ki vsa-
ko leto nariše nasmeh na obraz? 
Tudi varovanke ŠDRŠ Vrhnika 

so decembra nestrpno pričako-
vale čarobni obisk.

Sveti Miklavž se je kljub svoji 
starosti potrudil in tudi letos 
obiskal dekleta mlajših selekcij 
ŠDRŠ Vrhnika. Presenetil jih je 
kar med rokometnim trenin-
gom, ki so ga imele v sredo, 7. 
12. 2022, v telovadnici OŠ Ivana 

Cankarja na Vrhniki. Miklavž 
je prišel v spremstvu angelov in 
parkljev, ki so se takoj na vratih 
telovadnice obrnili in odšli, saj 
glede na pridnost naših vajenk 
pri nas niso imeli veliko poče-
ti. Za naše vajenke in Miklavža 
je bilo to posebno srečanje, saj 
se je Miklavž po obdarovanju 
otrok z našimi vajenkami od-
ločil za trening in zaplesal naš 
že tradicionalni ples po kore-
ografiji pesmi POLKAHOLI-
KI – SEKIRCA V MED, ki so 
jo nas naučile vajenke starejših 
selekcij.

Ko smo pojedli že vse slad-
karije, mandarine, se veselo 
igrali z darili, ki smo jih dobili 
od Miklavža, in pridno trenira-
le, sta nas v petek, 23. 12. 2023, 
čakala zaključek in tekma s 
težkim nasprotnikom –STAR-
ŠI. Druženje je potekalo v OŠ 
Martina Slomška na Vrhniki. 
Za začetek srečanja je poskrbel 
g. Miha Bogataj, ki je nagovoril 
vse prisotne. V imenu ŠDRŠ 
Vrhnika je povedal nekaj besed 
o klubu, dosežkih, ki jih je do-
segel v letu 2022 in  načrtih za 
leto 2023. Ob tej priložnosti se 
je zahvalil vsem sponzorjem, ki 
jim stojijo ob strani, trenerki ga. 
Tari Jonović in staršem za spod-
budo svojih deklet na tekmah 
in športno navijanje. Sledili sta 
težko pričakovani tekmi. Starši 
vajenk so morali priznati poraz 
mlajši selekciji in kadetinjam, 
mladinkam in članicam ter jim 
čestitati za odlično igro z željo, 
da njihov svet ostane v rokomet 
ujet tudi v prihajajočem letu 
2023.

Besedilo: Željka Borić, foto: 
ŠDRŠ Vrhnika

V dvorani pri OŠ 
Antona Martina 

Slomška na Vrhniki 
smo 4. 12. 2022 

organizirali že 23. 

Občinsko prvenstvo v na-
miznem tenisu za vse občane/
ke Vrhnike in druge, ki se z 
igro srečujejo v okviru naše 
občine. Tekmovanja se je ude-
ležilo kar petdeset igralcev 
in igralk, ki so se pomerili v 
različnih starostnih kategori-
jah. Če k temu prištejemo še 
marsikaterega igralca/ko, ki 
se zaradi različnih razlogov 
tekmovanja ni mogel udeleži-
ti, dobimo številko, ki kaže na 
lepo prihodnost tega športa 
na Vrhniki. Svoje so dobremu 
vzdušju in napetim dvobojem 
prispevali tudi obiskovalci in 
navijači.  

Vsem tekmovalcem iskreno 
čestitamo za odlične tekme, 
priborjena mesta ter vsekakor 
pogum za udeležbo! V mlajših 
kategorijah je nagrade pode-
ljeval župan Občine Vrhnika, 
Daniel Cukjati.

Za nemoteno izvedbo tek-
movanja je poskrbelo vodstvo 
namiznoteniške sekcije, ki de-
luje v okviru Športnega Dru-
štva Vrhnika. Obenem bi se 
radi zahvalili podjetjem An-
vina, d. o. o., Ljubljanske mle-
karne, d. d., Escobar, pražarna 
vrhunskih kav, d. o. o., Revoz, 
d. d., ki so podprli izvedbo 
tekmovanja z donacijami na-
grad za tekmovalce/ke ter 
poskrbeli za okrepčilo in tako 
dodali nivo samemu tekmova-
nju. Vsekakor se veselimo na-
daljnega sodelovanja z vsemi 
dosedanjimi in prihodnjimi 
podporniki naše sekcije.

Če vas zanima najhitrejši 
šport z žogico na svetu, se 
oglasite v času treningov 
pri nas (dvorana AMS, ga-
lerija zgoraj) in dobili bo-
ste vse potrebne informa-
cije: torek 17.00 do 18.00 
in 18.00 do 19.30, četrtek 
17.00 do 18.00 in 18.00 do 
19.30. Rekreativci imajo 
svoje termine ob ponedelj-
kih in četrtkih od 19.30 do 
21.00. Vljudno vabljeni. 

Spremljajte nas na Facebo-

23. Občinsko 
prvenstvo v 

namiznem tenisu 
prineslo nove

prvake

V prvi dveh dneh turnirja se 
je igralo v štirih skupinah. Za-
dnji dan, pa so prišli na vrsto 
izločilni boji in veliki finale.

Zmagovalna ekipa turnirja je 
postala ekipa Telemach Idrija 
Tolmin, katera je v finalu pre-
magala Eu Safety, za katero so 

nastopali igralci članske ekipe 
Silika. Po rednem delu je bil re-
zultat izenačen (1:1), tako da so 
o zmagovalcu odločali streli iz 6 
m. Na koncu je ekipa iz Posočja 
slavila z rezultatom 3:1.

Za tretje mesto so se izvaja-
li streli iz 6m, kjer so imeli več 
sreče igralci ekipe Gradbeni-

štvo Šarić. Četrto mesto je pri-
padlo ekipi Ključavničarstvo 
Kunc. MVP igralec turnirja 
je postal Aleksander Stožinič, 
igralec zmagovalne ekipe Tele-
mach Idrija Tolmin.

Najboljši strelec turnirja s pe-
timi zadetki je postal Vanč Flor-
jančič, prav tako igralec zmago-
valne ekipe. Najboljši vratar, pa 
Marko Đeković, igralec ekipe 
Eu Safety. Ekipa, ki je bila pre-
poznana kot najbolj borbena in 
fair play ekipa turnirja, je posta-
la ekipa Gordeja. 

Zadnji dan turnirja se je lah-
ko spremljalo v živo na Šport 
TV, kjer si lahko ogledate tudi 
krajšo reportažo o turnirju, ki 
jo mimogrede najdete tudi na 
FB strani Siliko Futsal. Zim-
sko izvedbo letnega turnirja je 
obiskalo veliko ljudi, tudi nekaj 
zvezd nogometa, med njimi naj-
bolj znani Josip Iličić, ki se je z 
veseljem postavil pred objektive 
z mladimi igralci Silika.

Zahvaljujemo se vsem, ki 
so podprli nov projekt kluba: 
Siliko, Mkeršmanc, Eu safety, 

Gordeja, Pro Saf, Molek.si, For-
trade, Občina Vrhnika in Zavod 
Ivana Cankarja, ki so omogočili, 
da smo turnir izvedli, kot smo 
si želeli.

Zahvaljujemo se tudi vam 
dragi navijači za odličen obisk 
in vzdušje, ki ste ga ustvarili v 
vseh dneh turnirja. Vidimo se 
spet decembra, še prej pa na 18. 
Siliko futsal turnirju, oziroma 
letna izvedba, ki prvi vikend ju-
nija v športnem parku na Vrh-
niki. (BE)

Zimski Siliko futsal turnir

Zimsko izvedbo letnega turnirja je obiskalo veliko ljudi, tudi nekaj zvezd nogometa, med njimi najbolj 
znani Josip Iličić, ki se je z veseljem postavil pred objektive z mladimi igralci Silika.

Drugouvrščena ekipa Eu Safety, za katero so nastopali igralci članske ekipe Silika.

Zaključek leta 2022 v ŠDRŠ Vrhnika

>>

Konec decembra smo v dvorani OŠ A. 
M. Slomška spremljali močan in dobro 

obiskan tri dnevni zimski Siliko futsal turnir, 
na katerem je nastopilo šestnajst ekip. 
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Tradicionalno smo 
smučarsko sezono 

tudi letos začeli z 
smučarskim sejmom, ki 
je potekal prvi vikend v 

decembru. 

Našli ste nas pod šotorom 
v športnem parku na Vrhniki. 
Sprejeli smo kar 1.200 kosov 
opreme in prodali skoraj 70 
% vseh kosov. Kot vsako leto 
se moramo zahvaliti našim 
članom za pomoč pri organi-
zaciji in prodaji izdelkov, Za-
vodu Ivana Cankarja, ki nam 
je omogočil prostor, podjetju 
OmegaM, ki nam je omogočil 
tisk nalepk, ter podjetju Pro-
Saf za pomoč pri promociji in 
darilne čokoladice, s katerimi 
so se stranke sladkale v času 
sejma. 

Dva tedna po uspešnem sej-

mu smo se z več kot 80 smu-
čarji oz. dvema avtobusoma 
odpravili v obmejni Nassfeld. 
Kljub megli in jutranjemu sne-
ženju smo ujeli nekaj žarkov 
sonca, ki so bili prijetno pre-
senečenje glede na stanje na 
smučišču. Med novoletnimi 
počitnicami pa smo bili pridni 
na Krvavcu. Trije učitelji so tri-
najstim otrokom od 26. 12. do 
28. 12. kljub toplemu vremenu 
predajali svoje smučarsko zna-
nje. Imeli smo se odlično.

V novem letu 2023 smo do-
segli nov društveni rekord. 
Drugi konec tedna v januarju 
smo se s kar tremi avtobusi in 
180 smučarji odpravili na son-
čen Katschberg, kjer smo ves 
dan uživali na belih strminah 
pod čistim nebom. Imeli smo 
odlične razmere za smučanje 
in še boljšo družbo. Na enako 
udeležbo in »kot naročeno vre-

me« upamo tudi na vseh nasle-
dnjih smučarskih izletih. 

Naslednjič se bomo na iz-
let odpravili 28. 1., in sicer na 
Obertauern. Na idiličnem 
smučišču, ki obljublja obilico 
snega celotno smučarsko se-
zono, vas čaka več kot 100 km 
strmin, kjer lahko najdete ne-
kaj za vse člane družine. Prija-
ve sprejemamo na spletni stra-
ni društva in prek naše strani 
na FB. Lepo vabljeni!

V začetku februarja se bomo 
vrnili na Krvavec. Med leto-
šnjimi šolskimi zimskimi po-
čitnicami vabimo starše, da 
otroke prijavite na počitniški 
tečaj smučanja. 

Naši učitelji jih bodo od 6. 2. 
do 10. 2. učili vse od osnov do 
izpopolnjevanja njihovega že 
usvojenega znanja. 

Manca Trček

V decembru 2022 so v 
našem klubu potekali 
izpiti za mojstre karateja. 

Naš učenec oziroma kandidat 
Martin Podlipec je po prikaza-
nih tehnikah, mojstrskih katah 
ter boju trikrat po eno minuto 

z odlično demonstracijo opravil 
izpit ter si tako pridobil mojstr-
ski naziv NI-DAN (2. dan). Za 
uspešno opravljen izpit mu v 
svojem imenu in v imenu Kara-
te akademije Pantera čestitam!

Karate akademija Pantera 
Boris Peček

Martin Podlipec je postal 
mojster karateja 2. dan

Pester december
in odličen začetek 
novega leta

oku (NTS Vrhnika) in spletni 
strani www.ntenis.si.

MK

Osnovnošolci/ke 1. do 5. 
razred:
1. Matija Voljč 

2. Živa Matko
3. Mia Jovanović
4.David Švab 

Osnovnošolci/ke 6.-9. 
razred:
1. Matic Skubic
2. Rok Košir
3. Maj Golob Frank
4. Jože Jeraj

Srednješolci/ke:
1. Miha Podobnik
2. Iztok Jeromel 
3. Jakob Debevec
4. Urban Skubic

Moški do 40 let:
1. Jan Vrhovec
2. Luka Podobnik
3. Urban Skubic
4. Iztok Jeromel

Moški nad 40 let:
1. Tomaž Gutnik
2. Peter Pavček
3. Boris Kandare
4. Danijel Tkalec 

Ženske, absolutna 
kategorija:
1. Tanja Nišavič
2. Mia Jovanović
3. Urška Markelj
4. Tatjana Florjančič

Absolutna kategorija:
1. Miha Podobnik
2. Smiljan Mekicar
3. Drago Torkar
4. Uroš Cerar

Dvojice, absolutna kat.:
1. Podobnik L. – Podobnik M.
2. Mekicar – Cerar
3. do 4. Ciriković – Vrhovec
3. do 4. Nišavič – Torkar

>>

Učenci in učenke 6. do 9. razred

Dvojice, absolutna kategorija
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Vrhniški nogometaši 
so že v polnem 

trenažnem procesu za 
nadaljevanje sezone 

kjer zasledujejo jasno 
zastavljene cilje v vseh 

selekcijah. 

So to zmage, rezultati ali kaj 
drugega? Odvisno! Nogomet je 
šport, kjer se uspeh gradi posto-
poma. Za najmlajše je to zabava 
in rekreacija ter spoznavanje z 
novimi prijatelji in socializacija, 
za najstarejše je pomemben re-
zultat in športno – tekmovalni 
razvoj.

Seveda je po zadnjem sve-
tovnem prvenstvu v Katarju 
nogomet spet pokazal, zakaj je 
to najbolj priljubljen šport na 
svetu in se dejansko ustavi vse, 
ko se igra na tako visokem ni-
voju. A do tja je zelo dolga pot 
in le redki pridejo do točno tega 
cilja. Izkušeni vratar in kapetan 
slovenske reprezentance Jan 
Oblak ali mladi napadalec Be-

njamin Šeško že danes vesta, da 
z reprezentanco ne bosta nikdar 
svetovna prvaka. Pa je njuna no-
gometna pot naravnost filmsko 

– fantastična! Veste, kaj imata 
skupnega naša reprezentanta in 
vseh 270 otrok, ki trenira v NK 
Dren Vrhnika? Ljubezen do no-
gometa bo kar pravšnji odgovor, 
se strinjate? In to je tisto, kar 
skozi delo z mladimi vrhniški-
mi nogometaši skušajo negovati 
vsi trenerji in ostali sodelavci v 
našem klubu. Šport je odlično 
okolje za pridobivanje delovnih 
navad, za učenje kaj prinašajo 
porazi in sem ter tja tudi uspehi.

Po mesecu dni premora so se 
tako na veliko pomožno igrišče 
najprej vrnile starejše selekcije, 
mlajše v telovadnice in na tur-
nirje, ki so zelo priljubljeni do 
selekcije U13.

Zabava z žogo in spodbudno 
okolje sta osnova za dobro 
delo z mladimi

Vodja otroškega nogometne 
šole do U13 Jan Zaletel, ki je 

po izobrazbi športni pedagog, 
dobro ve, kaj mladi potrebujejo. 
V prvi vrsti je to domače okolje, 
ki bo staršem privarčeval ne-
potrebni stres logistike prevo-
zov na treninge in tekme in pa 
druženje s prijatelji ali sošolci 
iz našega okolja. Prehitevanje 
razvoja ali »forsiranje« v klube 
bolj zvenečih imen še ne prina-
ša športnega uspeha mlademu 
nogometašu. »Če vas pokliče 
trener iz drugega kluba in vpra-
ša, ali bi se vaš otrok pridružil 
njihovi ekipi, se dobro pozani-

majte, kaj čaka otroka v novem 
okolju. Odkrito se pogovorite 
s trenutnim trenerjem, saj on 
preživi 3 do 4 krat na teden po 
uro in pol z vašim otrokom in 
pozna njegove nogometne in 
motorične sposobnosti in vam 
bo zato lahko svetoval. Nekdo, 
ki je vašega otroka videl igrati 
dvakrat, bo zelo težko poznal 
vašega otroka tako dobro kot 
trenutni trener. Večinoma smo 
trenerji veseli, da obstaja za-
nimanje za igralca/igralce, ki 
ga/jih treniramo, saj je to tudi 
potrditev našega dobrega dela. 

Menim, da v NK Dren Vrhnika 
delamo dobro. Seveda imamo 
možnosti napredka, za kar si 
vsi v klubu zelo prizadevamo. 
Vemo, da bomo s pozitivno 
energijo v klubu, torej pozitiv-
no energijo nogometašev in 
staršev, veliko bolj uspešni.«

Dobro delo v vrhniškem 
klubu so prepoznali že mnogi 
partnerji, ki so pomembni del 
razvoja in uspeha. Nogomet 
na Vrhniki je v zadnjih letih v 
strmem vzponu, ogromno se 
je naredilo tako na nogome-
tni infrastrukturi kot tudi na 

trenerskih položajih. Vse to pa 
nudi dobre pogoje, da bodo vrh-
niški nogometaši še boljši. Vrh-
niški nogomet se je tako pred 
kratkim pridružil tudi projektu 
NLB Šport mladim, ki bo klubu 
omogočal še več, boljše pogoje 
za delo in napredek.

Prav razvoj mladih pa je za-
pisan v ciljih vodstva kluba na 
prvem mestu. Z dobrim delom 
v mlajših selekcijah pride do re-
zultatov in zmag v kadetskih in 
mladinskih ter na koncu tudi v 
članskih selekcijah.

Besedilo in foto: Peter Kavčič

NK Dren Vrhnika

Priprave na drugi del 
nogometne sezone

Pot močvirskih škratov na Mali plac
Čas je za najbolj zamočvirjeno dogodivščino za vso družino!
V soboto, 11. 2. 2023, vas ob 17. uri vabimo na prav poseben pohod – NOČNI POHOD NA 
MALI PLAC! 
Vas zanima, kaj počno škratje na Malem placu, ko ga objema trdna tema? Pridite in se sami prepričajte! Še posebno 
zabavno in pravljično bo.
Od Športnega parka Bevke se boste z interpretativnim vodnikom podali na Pot močvirskih škratov na Mali plac, ča-
roben kraj, poln nenavadnih cvetlic in živali. V njem vse brbota, reglja, šumi in žvrgoli. Tam vas čaka pomembna 
misija – iskali boste čarobni izrek.
Na Malem placu namreč živijo močvirski škrati, ki radi kakšno zagodejo. Uročili so Mali plac, da je postal narobe plac! 
Vanj so se naselili zoprni komarji in nadležne mušice. Vse grize, leze, pika, brenči in renči. Brrrr! In prav otroci so tisti, 
ki lahko Mali plac rešijo tega škratjega uroka.
Seveda jim to uspe, pri tem jim pomagajo barjanske živali, ki jih srečajo na poti. Kar šestnajst velikih lesenih skulptur, 
žigi in drugi didaktični elementi na poti, predvsem pa v vseh letnih časih čudovita narava poskrbijo, da se na poti 
zabava vsa družina. 
Čaka vas prava močvirska dogodivščina!
Lučke so seveda obvezne, prav tako pohodna obutev.
Cena vodenega pohoda znaša 7,50 €/otroka in 2,50€ za odrasle.
Se vidimo na Malem placu!

Ksenija Mulej, Zavod Škrateljc

Več informacij: 
https://www.skrateljc.org/
https://www.facebook.com/skrateljc/
info@skrateljc.org
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Kdaj in kje se 
razgibavamo? 

Polurno jutranje razgibava-
nje se začne ob 7.15 na prostem 
na igrišču med Cankarjevo in 
Mrakovo šolo. 

Skratka, telovadimo zunaj, na 
prostem. Vsakodnevno jutranje 
razgibavanje v vsakem vremenu  
(mraz, dež, sneg ali vročina).

Kdo se lahko vključi? V 
naše društvo se vključijo ljudje, 
ki želijo kaj narediti za svoje 
zdravje in vsak se razgibava po 
svojih zmožnostih in sposobno-
stih  V različnih krajih Slovenije 
se v okviru Društva vsako jutro 
hkrati razgibava 4410 oseb v 93 
občinah in v 251 skupinah (po-
datki so iz  31. decembra 2022). 

Kako se razgibavamo? 
Vaje niso zahtevne, kar pome-

ni, da ni potrebna predhodna 
kondicijska pripravljenost, dra-
ga športna oprema tudi ne. De-
lamo po svojih zmožnostih in 
svojih sposobnostih.

Vaje so preproste in primerne 
za vsakogar. Vodijo jih uspo-
sobljeni prostovoljci s pomo-
čjo strokovnega kadra. Gre za 
sklepne vaje, ki jih je sestavil dr 
Nikolay Grishin, in se imenujejo 
»1000 gibov«. Vse vaje izvajamo 

stoje. V približno 30 minutah 
razgibamo vse sklepe telesa in 
vse mišične skupine. Začnemo 
pri dlaneh, končamo pri pod-
platih. Tako ohranjamo funkci-
onalne sposobnosti in doseže-
mo boljšo gibljivost, okretnost 
telesa in ravnovesje.

Zakaj zjutraj? Jutranje raz-
gibavanje izboljšuje fizično in 
psihično stanje posameznika. 
Zaradi boljše gibljivosti telesa 
se zmanjšuje telesna teža, tudi 
druge težave se zmanjšajo ali 
celo izginejo. Zaradi gibanja v 
naravi in prijetnega druženja v 
skupini se izboljša tudi psihič-
no stanje, zmanjšuje se občutek 
osamljenosti, socialne izključe-
nosti in depresije.

Kakšni so stroški? Ker se 
razgibavamo na javnih površi-
nah in vaje vodijo usposobljeni 
prostovoljci s pomočjo stro-
kovnega kadra, ne pobiramo 
vadnine, kar pomeni, da so vaje 
brezplačne. Za včlanitev v dru-
štvo izpolnite Pristopno izjavo, 
članarino pa poravnate enkrat 
na leto, in sicer 20 evrov, s či-
mer podpirate delovanje našega 
društva.

Vabljeni, da se nam pridružite.
Zapisala Teja Žučko.

Vabilo 

Vadba pilates krepi duha in telo. 
Učinkovito vpliva na zdravje oseb, ki se 

vadbe udeležujejo redno.

Deska oziroma plank je ena izmed najučinkovitejših vadb in 
velja za kralja med vajami za stabilizacijo trupa. Klasični plank 
izvajate v ležečem položaju tako, da se uprete na prste na nogah, 
postavljenih v širini bokov. 

Telo dvignete na komolce (lahko tudi dlani z iztegnjenimi 
rokami), ki so poravnani z rameni in tvorijo pravi kot. Pri tem 
pazite, da stisnete zadnjico in trebušne mišice ter zravnate hrbet. 
Pomembno je, da telo držite v ravni liniji s pogledom, usmerje-
nim v tla. Različne izvedbe deske lahko izvajamo z  raznolikimi 
gibi rok in nog. Radi imamo tudi stransko desko, kot je prika-
zana na sliki.

Pri vadbi uporabljamo različne pripomočke, žogice, trakove, 
elastike, uteži in drsnike. 

Učinkovitost vadbe povečamo z osredotočenjem na jedro te-
lesa in pravilnim dihanjem. Ves čas kontroliramo izvedbo vaj, 
da ne nastanejo poškodbe ali se poslabša zdravstveno stanje va-
dečih. Težavnost vadbe povečujemo postopoma in prilagodimo 
večini. 

Občasno ponudimo izvajanje vaj različnih zahtevnosti.
Dobimo se vsak torek in četrtek od 19. do 20. ure in od 20. do 

21. ure v OŠ Ivana Cankarja  na Vrhniki.
 Prijetno in sproščeno vzdušje je tudi eden izmed razlogov, za-

radi katerega so nekatere, ki vadijo, z nami v družbi že osem let.

Društvo Motivakcija

Breda Štupica, 
inštruktorica športne rekreacije pilates, 

040 559 991

Ana Podlipnik, 
inštruktorica športne rekreacije pilates

Po dveh letih uspešnega 
projekta Dihamo z 

naravo nadaljujemo z 
vadbo tudi v obdobju 

2023–2025!

Društvo Šola zdravja (sedež 
v Domžalah) ima status huma-
nitarne organizacije in status 
društva v javnem interesu in je 
bilo uspešna na javnem razpisu 
Ministrstva za zdravje 2023–
2025, ki sofinancira programe 
svetovanja, aktivnosti in oskrbe 
ranljivih, ogroženih oseb. 

Dobili smo potrditev za do-
bro opravljeno delo v prejšnjihh 
dveh letih, ki ga bomo v novem 
obdobju še nadgradili. V prvih 

dveh letih projekta Dihamo z 
naravo smo zabeležili več kot 
štiri tisoč udeležencev na 615 
vadbah. Po Sloveniji se je bilo 
mogpče udeležiti vadbe na 
osemnajstih lokacijah v letu 
2021 in dvajsetih lokacijah v 
letu 2022.

Vadba Dihamo z naravo je 
brezplačna za vse udeležence 
in namenjena vsem generaci-
jam. Za aktivnost ne potrebuje-
te predznanja. Vadbo vodi stro-
kovni kader, ki vas vodi skozi 
celoten proces umirjanja in ču-
ječega gibanja. Vadba omogo-
ča osvajanje preprostih metod 
sproščanja, ki jih lahko vadeči 
kasneje izvajajo sami doma.

Marca 2023 bomo zače-

li z vadbo tudi na Vrhniki. 
Vadba je namenjena vsem, ki si 
želite aktiven umik v naravo, ki 
prinaša notranji mir. V okviru 
vadbe boste prebudili praspo-
min pravilnega dihanja in po-
večali gibljivost svoje hrbtenice. 
V obdobju šestih mesecev (kot 
bo trajala vadba) lahko z redno 
udeležbo na vadbi svoje zdravje 
nadgradite in se povežete s sa-
mim sabo ter z naravo. 

Več informacij o vadbi 
Dihamo z naravo najdete na 
https://solazdravja.com/cate-
gory/dihamo-z-naravo/.

Andraž Purger, vodja 
projekta Dihamo z naravo, 

foto: arhiv društva

Društvo šola zdravja – metoda 1000 gibov

Že šesto leto na Vrhniki

Projekt Dihamo z naravo – 
letos tudi na Vrhniki!

Vas pritegne 
pilates na 
Vrhniki?
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Lintverni okrog 
Ljubljanskega vrha

16. decembra 2022 – Pred koncem leta smo se 
še enkrat zbrali in tudi letos odšli na tradicionalni 
prednovoletni pohod. Izhodišče in traso je dolo-
čil vodja pohoda Fotojager. Zapeljali smo se na 
Češnjico pod Ljubljanskim vrhom. Čeprav je bilo 
snega le za vzorec, smo se znašli v pravem zim-
skem okolju. Krenili smo po severnem pobočju 
Ljubljanskega vrha. Gozdna cesta je bila zasneže-
na, tu in tam nas je oplazila kakšna veja, obtežena 
s snegom. Po dobri uri hoje smo prispeli na goz-
dno cesto, po kateri poteka Vrhniška planinska 
pot. Značilna tišina in rahel sneg sta dajala pravo 
romantično vzdušje. Ustavili smo se na TV 17 in 
si ogledali znamenito kurirsko postajo iz časov 
NOB. Pohod smo nadaljevali mimo zavetišča na 
Dolgih talih ter po makadamski cesti iz smeri Po-
kojišča proti Verdu. Na Češnjici smo sklenili krog 
okoli Ljubljanskega vrha. Pohod je ustrezal pred-
novoletnemu vzdušju in razpoloženju. 

Vrnili smo se v Deltex in nadaljevali z drugim 
delom programa. Prednovoletno druženje so 
tokrat popestrili rojstnodnevniki, ki so dobili 
in izkoristili priložnost, da so s kolegi Lintverni 
praznovali svoj osebni praznik. V kramljanju in 
prijaznem vzdušju smo zaključili zadnje letošnjo 
druženje. 

Pohoda in druženja smo se udeležili Betajnovc, 
Duno, Cvičkar, Fotojager, Padalc, Ponca, Špilčk, 
Trbovc in Vezist ter Stari in Marč.

Zapisal: Lintvern Vezist

Veseli Triglavci v 
neznano

Naš vsakoletni decembrski izlet je zaključek 
nečesa lepega … Obujanje spominov na minule 
pohode, predvsem pa odkrivanje novih neznanih 
poti, na za večino neznani lokaciji. Tudi tokrat ni 
bilo nič drugače. Na sobotno jutro, 10. decembra, 
smo se v velikem številu z avtobusom odpeljali z 
Vrhnike. Srečko, idejni organizator poti, nam svo-
jega skrivnostnega načrta ni zaupal, a smo kma-
lu ugotovili, kateri konec naše lepe dežele bomo 
odkrivali v ne ravno najlepšem vremenu, saj je 
vremenska napoved nakazovala na dež in sneg, 
kar se je tudi uresničilo. Z obvezno postojanko na 
jutranji kavici na Trojanah je bilo upiranje vonja-
vam dišečih krofov skorajda nemogoče, pa ven-
dar smo bili močni in krenili naprej. Zavili smo 
proti Spodnji Savinjski dolini, do Prebolda, in se 
peš odpravili proti hribu Golava (834 m), vrhu, ki 
se dviga severno od Mrzlice. Večji del poti smo 
prehodili po kolovozu, mimo kmetij Huš in Kočet 
v smeri našega cilja. 

Po dolgem času se nam je na pohodu pridru-
žil planinec Tine G., ki je v novembru praznoval 
okroglih 70 let. V ta namen smo mu v Lovskem 
domu Golava, kjer so nas pričakale zelo prijazne 
gostiteljice, pripravili majhno presenečenje, ob 
katerem smo se nasmejali. Po odličnem kosilu 
smo se v plesnih ritmih vrteli ob živi glasbi, ki 
sta jo samo za nas igrala Marjan in Bojan. Poleg 
Tineta je bilo še nekaj slavljencev, ki so praznovali 
rojstni dan, zato smo vsem čestitali in jim zaželeli 

polno mero zdravja; hvala, ker ste nas pocrkljali s 
kapljico rujnega. Kljub enkratnemu vzdušju se je 
naš izlet v popoldanskih urah moral končati, saj 
je napočila ura odhoda proti domu. 

Za idejo in organizacijo pohoda se zahvaljuje-
mo Srečku, Marti pa za vrhunske sladke dobrote, 
s katerimi nas je razvajala na poti in po kosilu. Po-
sebno zahvalo namenjamo gostiteljicam Lovske-

ga doma Golava, vsem pohodnikom in seveda 
našemu vozniku Miru. 

Obenem pa naj vam Veseli Triglavci ob začetku 
novega leta zaželimo vse dobro in naj vas varen 
korak spremlja, kjerkoli boste hodili. 

Besedilo in fotografija: 
Branka Gutnik

P L A N I N S K I  K O T I Č E K
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M A L I  O G L A S I

Storitve 

Pomagam družinam in starejšim 
osebam pri hišnih opravilih. Tel.: 070 
219 044.

Lesene voščilnice različnih pra-
zničnih motivov. Ročno izdelane. Več 
informacij in naročilo na tel. št.: 040 
235 455 (Robert).

Trajno vam odpravim depresijo, 
razne strahove, tesnobo, izgorelost, 
ljubosumje, anksioznost, nespečnost, 
stres, panične napade ... s terapijo EFT. 
Mojca NENDL, 051-780-724, www.
eft.si, mojca@eft.si.

Globinsko čiščenje sedežne gar-
niture, cena 70 €. Tel.: 031 648 877, 
Nina.

Če imate naporen urnik ali pa ste 
starejši in potrebujete pomoč pri hi-
šnih opravilih, sem vam na voljo. Tel.: 
040 784 718.

Nepremičnine, gradnja

Star les – ostrešje hleva – prodam. 
Tel:  041 612 847.

Delavnica – obnovljena kovačnica, 
130 m2 delovne površine, 100 m2 
skladišča nad delavnico, adaptirana 
leta 2000, vsa infrastruktura. 
Delavnica je ob glavni cesti Dobrova–
Horjul v vasi Zaklanec, parcela 230 
m2. Stavba je vpisana kot stanovanjski 
objekt, prodam za 180 tisoč evrov (po 
dogovoru). Janez: Tel: 031 819 330.

Prodam špirovce, različnih dolžin, 
12 x 14 cm. Telefon: 031 285 622.

Prodam peč za centralno ogre-
vanje Buderus, 11 kw rabljena, z 
gorilcem, in bojler, 300 L, s toplotno 
črpalko. Tel.: 041 613 944. 

Poštni nabiralnik, bele barve, 
znamke Rottner tresor, nov, original 
embalaža, nepoškodovan, 36,6 x 11,5 
x 39 cm, nerjaveče jeklo, teža 2,8 kg, 
zaklepa s cilindrično ključavnico - dva 
ključa, zelo ugodno prodam. 051 258 
004.

Kupim kmetijsko zemljišče na 
območju Horjula, Drenovega Griča, 
Dobrove. Tel.: 051242531.

Gostinski lokal oddam v najem na 
Dolu pri Borovnici. Telefon: 031 379 
722. 

Oddam sobo eni osebi. SMS na 069 
606 857.

Kmetijstvo

Prodam traktorsko brano, ježevko. 
Telefon: 031 558 643.

Drva – kostanjeva, hrastova, 
smrekova, mešana – prodam. 
Zanesljivo so suha. Naprodaj tudi 
smrekovi krajniki in žamanje za 
spodkuriti. Vse razrezano. Tudi 
manjše količine. Lokacija: Log pri 
Brezovici. Tel. 041 / 575 430.

Cvetlični in gozdni med iz 

Podlipske doline. Dostavimo tudi na 
dom. Tel. 041 328 799. 

Prodam traktor Massey Ferguson 
35, s kabino, povsem obnovljen. 
Telefon: 041 577 470.

Prodam plužno desko za sneg, 
240 x 70, s hidravličnim obračanjem, 
tritočkovnim priklopom na čelo 
hidravlike. Nikoli uporabljen. Tel.: 041 
849 985.

Prodam jermen za na traktor. Tel.: 
041 849 985.

Prodam senene kocke oziroma bale 
(20 do 25 kg). Tel .: 031 285 622.

Drva kostanjeva, hrastova, smrekova, 
mešana prodam. Zagotovo so suha. 
Naprodaj tudi smrekovi krajniki in 
žamanje za spodkuriti. Vse razrezano. 
Tudi manjše količine. Lokacija Log pri 
Brezovici. Tel.: 041 / 575 430.

Ostalo

Kupim manjši, dobro ohranjen motor 
– 25 km/h. Ponudbe na: 041 87 87 39

Kupim kotel za žganjekuho, 100 l, 
prekucni. 031 852 871.

Prodam smrekove deske in plohe. 
Telefon: 031 285 622.
Prodajam snežno frezo, malo rabljeno, 
zaradi moževe bolezni in smrti.  
Znamka je OPTIMA MR 76, ima 
montirane tudi verige na kolesih. Tel.: 
041 686 231.

Prodam električni invalidski 
voziček – juvo b4, širši model, letnik 
marec 2019, zelo malo rabljen.  Cena 
2500 evrov oz. po dogovoru. Tel. 01 
7565286, 051 359 455.

Prodam razne stole, mize. Telefon: 
041 583 629.

Starinsko omaro, kuhinjsko kre-
denco, mizarsko mizo, skrinjo, mizo, 
stole, klop ... kupim 041 623 165.

Prodam sušilni stroj za perilo, 
malo rabljen. Telefon: 040 714 119.
od 1,5 m2 do 3 m2. Tel.: 071 259 440.

Prodam krzneno jakno, kanadski 
bizam, elegantno, zelo lepo ohranjeno, 
toplo, št.42–44. Info 041 828455.

Kotel za žganjekuho - kompleten 
- prodam,  cena ugodna, tel.  041 
612-847.

Steklenice, pletene, 15 l, 10 kosov, 
za žganje ali vino, cena 15 evrov, pro-
dam. Tel.071 259 440.
 
Trobenta Dignatone, starejša, v 
kovčku, brezhibna, od gorenjskega 
trobentača, prodam. Tel.071 259 440.

Ustrojene kože, rdeče-bele barve, 4 
kose, velikost od 1,5 do 3 kvadratne 
metre, prodam. Tel. 071 259 440. 

Tri nove mize, 2 m x 1 m, alu-
minijasto ogrodje, montažne noge, 
vodoodporna plošča, in šest novih 
kovinskih stolov z blazinami – pro-
dam. 071 259 440.
 
Moško obleko, novo, sive barve, 
prodam. Ženski lovski plašč,  št. 42, 

pet moških novih hlač (pas 105 cm), 
prodam. Prodam tudi zbirko lovskih 
knjig (priročniki). Telefon: 070 670 
933.

Slika Marije z Jezusom in stenski 
križ. Ročno izdelano v tehniki intarzi-
je v lesu. Tel. 040 235 455.

Lestenec, muransko steklo, s pozlače-
no obrobo. Prodam tudi ogledalo, 97 
x 97 cm. 01 3641 288

Prodam bojler za kmečko peč. Tele-
fon: 031 558 643.

Odkupim velike gramofonske 
plošče džez in rok glasbe. Tel.: 064 185 
331.

Moške čevlje, nove, št. 42, zelo ugo-
dno prodam. Prvi par so  rjavi mehki 
usnjeni udobni mokasini – italijanski 
Il Casato. Drugi par so  elegantne bele 
superge s črno obrobo iz naravnega 
usnja, model Leo, modne znamke 
Kazar.Tel. 051 258 004.

Prodam harmoniko v kovčku, 
96-basno, skoraj nerabljeno, cena po 
dogovoru. Kupljena v Melodija Men-
geš. Telefon: 040 856 975.

Štedilnik na trda goriva (drva), 
Kipperbush, temno rjave barve, 54 š x 
43 g, nerabljen, samo testiran. Telefon: 
040 856 975.

Prodam invalidski voziček. Tel. 
041 749 263.

Prodam dve dobro ohranjeni 
češnjevi starinski omari. Cena po 
dogovoru. Več informacij na tel.: 041-
309-026.

Prodam ženski lovski plašč 
(loden), št. 42, telefon: 070 670 933. 

Razne lupe, z lučko ali brez, s 
6- do 30-kratno povečavo, prodam. 
Prodam tudi stereo lupo za 30-kratno 
povečavo. Prodam zaradi upokojitve. 
Tel. 041 445033

Prodam lupinico z izofiksom 
za dojenčka /modro-črno/, stajico 
– okroglo z ograjo - mrežo in trip 
trap stolček, svetlo rjav. Cena za 
posamezne elemente po dogovoru. 
Tel. 031/350-076.

Zimske gume, Bridgestone LM 00,5 
Blizzak, velikosti: 215/ 60R17 96H, 
skoraj nove z garancijo. Letnik 2021, 
zelo malo vožene. Cena po dogovoru. 
Te.: 031392706,  Verd, Vrhnika.

Otroški skiro iz aluminija (do 60 kg), 
stabilen, lahek, balanca se prilagaja 
višini otroka, strehici za kolesa, 
zadnjo zavoro, ter zložljivo nogico za 
prosostoječo postavitev skiroja. Zelo 
ohranjen in zelo ugodno! 051 258 004

Superge elegantne, nove, črno bele, 
ugledne znamke KAZAR - LEO, št. 
42, naravno usnje, zelo udobne, za več 
kot pol ceneje. 051 258 004

Poslovno/študentsko torbo 
Roncato črne barve, dimenz. 43 x 31 
x 7 (raztegne se do 14 cm), 3 večji 
prekati, primerna za računalnik, akte, 
mape...udoben ročaj, naramni pas po 
želji, iz kvalitetnega materiala, nikoli 
rabljena, ugodno prodam. Zraven 
podarim še tipkovnico. 051 258 004

Prodam peč (Veto) za centralno 
ogrevanje za 2000 evrov. Prodam tudi 
cisterno za olje – za 100 evrov. 040 
450 527

Prodam kavč, primeren za spanje, 
kot nov, 210 x 1,10 (širina). Cena: sto 
evrov. Telefon: 041 573 812.

Prodam posteljo 200 x 120 cm, 
Alples, zelo malo rabljena. Prodam 
tudi vzmetnico Dormeo, debeline 16 
cm, in 5 cm nadvložka. Tel.: 031 685 
783. 

Prodam kakovostna mešana suha 
drva. Možnost prevoza na dom. Tel.:  
031 740 792 ali 051 872. 404. 

Proučevanje Svetega pisma v 
majhni skupini na Vrhniki. Vabljeni 
vsi, ki ste iskrenega srca, ne glede na 
spol, starost ali izobrazbo. Skupina je 
brezplačna. Prijave na tel. 040 475 703. 

Prodam ženske zimske škornje, št. 
43, simbolična cena. Tel.:  040 784 718.

Ugodno prodam kuharsko knjigo 
prvega kuharja sveta Henrija Paula 
Pellaprata Moderna francoska in 
mednarodna kuharska umetnost. Tel.: 
051 353 057.

Iščemo pomoč pri negi, kuhanju, 
nakupu in spremstvu. Če si socialni 
oskrbovalec, bolničar ali medicinska 
sestra, se priporočamo. Tel.: 040 235 
139.

Ugodno prodam lupinico z 
izofiksom za dojenčka do enega leta /
modro-črna. Tel. 031/350-076.

Oddam otroško stajico z ograjo 
- mrežo in kovinskimi nogami. 
Zložljiva. Tel. 031/350-076.

Varstvo za fanta, dvojčka, stara 
18 mesecev, najraje na našem domu 
v Podplešivici za leto 2023 vse dni 
v tednu od 7. do 15. ure potrebuje 
mlada družina. Plačilo po dogovoru, 
mogoč tudi dogovor glede števila dni 
varstva v tednu. Informacije na GSM 
041 646 482.

Prodam vino kraški teran, tel.: 041 
823 163.

Prodam trimetrski hladilni pult, 
retro pult in dvometrski šank. Tel.: 
041 670 726.

Prodam diatonično harmoniko, 
Anton Železnik, starejša, dobro ohra-
njena. Tel.: 051 311 573.

Starine

Odkupujem vse vrste starin: 
mizarske ponke, skrinje, orodja, kipe 
in drugo. Tel.: 051 258 936.

Kupim stare figurice PEZ. 031 
878351.

Lesena kolesa od velike kočije, 
premera 1,3 metra – za okras ali 
lestenec. Prodam. Telefon: 071 259 
440.

»Inštrukcije«

Inštrukcije kemije, telefon: 031 352 
124. Zelo uspešno, z dvajsetletnimi 
izkušnjami, inštruiram kemijo za 
gimnazije, druge SŠ, osnovno šolo in 
pripravljam za maturo. ATOKEM. 
Zlatko Šorn.  s. p., e-pošta: zlatko.
sorn@siol.net

Nudim učno pomoč šoloobve-
znim otrokom. Po izobrazbi sem 
pedagoginja in imam veliko izkušenj 
ter zagotavljam odlične rezultate.                    
Več informacij: 051 346 179

Inštruiram matematiko za osnov-
no in srednjo šolo, tudi na vašem 
domu. Informacije na telefonsko šte-
vilko: 031 392-842.

Ima vaš osnovnošolec ali srednješolec 
težave pri matematiki? S svojim 
znanjem in izkušnjami na področju 
pomoči pri učenju matematike lahko 
pomagam, da bodo te težave hitro 
mimo. Pokličite na 041 621 343. Slavi-
ca Peševska.
 
Ponujam inštrukcije za angleščino 
za osnovnošolce, pa tudi za srednjo 
šolo. 040 524 640.

Ponujam inštrukcije za anglešči-
no, slovenščino in matematiko. 
Zagotavljam uspeh. Lepo povabljeni. 
GSM: 041 878 661, Sabina Mivšek, 
Tičnica 24, Vrhnika.

Potrebuje vaš osnovnošolski otrok 
(do 5. razreda) pomoč pri učenju in 
domačih nalogah? Z veseljem sem 
mu pripravljena pomagati. Na voljo 
sem tudi v dopoldanskem času. Katja, 
031/404-809

Inštrukcije in poučevanje špan-
ščine ter angleščine. Tel. 031 751 
561.

Oglašujte!
Oglašujte! 
Oglašujte!
v
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     ODLIČNA KVALITETA

SVINJSKE POLOVICE

SVEŽE

Prodaja mesa, Miha Medvešček s.p.
Podplešivica 1, Notranje gorice

          031-246-973

Iščete 
zanesljiv in strokoven
računovodski servis?

Poslovno svetovanje
Računovodstvo
Knjigovodstvo
Bilanca stanja

NAŠE STORITVE

Kontaktirajte nas!
info@birk-racunovodstvo.si

051 420 286
www.birk-racunovodstvo.si

d.o.o.
Bilance. Izkazi. Računovodstvo. Knjigovodstvo.

Avtohiša Sever
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika
Tel.: 01 750 6 330
www.opel-sever.com

Kombinirana poraba goriva (po WLTP-ciklu): 4,4–6,0 l/100 km, poraba električne energije: 15,8–6,2 kWh/100 km ter izpusti CO2: 0–135 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Specifične 
emisije dušikovih oksidov (NOX): 0–0,0460 g/km. Trdi delci: 0,00052 g/km in število delcev: 0,0900 *1011/km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Več informacij je na voljo na www.opel-sever.com. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Slika je simbolna.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA RADA IMAM SVOJ AVTO,
ZATO DOBRO SKRBIM ZANJ

NOVANOVA RADA IMAM SVOJ AVTO,NOVANOVANOVA

VARNOST NAJ BO VEDNO NA PRVEM MESTU. 
ZATO NE SKLEPAJTE KOMPROMISOV IN 
OBIŠČITE POOBLAŠČENI OPEL SERVIS.

 Avtohiša SEVER, pooblaščeni serviser in prodajalec vozil Opel.

 Pogodbeni partner zavarovalnic: Triglav, Sava, Generali, Allianz.

 Nudimo cenitve škod in kleparska ter ličarska popravila vseh vrst vozil.

Veljavnost od 19. 1. do 27. 2. 2023www.lekarnaljubljana.si

Cene s popustom iz ZDRAVO - kataloga ugodnosti veljajo v enotah Lekarne Ljubljana, specializiranih prodajalnah 
LL VIVA (v okviru razpoložljivega asortimana) in v Spletni Lekarni Ljubljana na www.lekarnaljubljana.si izključno ob 
predložitvi Kartice zvestobe Lekarne Ljubljana ter zahtevanega števila jabolk zvestobe, sicer veljajo redne cene. 
Slike so simbolične, popusti se ne seštevajo. Ponudba velja od 19. 1. do 27. 2. 2023 oz. do prodaje zalog.

izbrano iz kataloga ugodnosti

Novim  
ciljem 

 in izzivom  
naproti!

Za več informacij prelistajte 
nov katalog ugodnosti ali 
nas pokličite

080 71 17!
na brezplačno telefonsko številko 

CELOVIT
Vsebuje vitamine, 
minerale in koencim Q10 
v obliki praška za pripravo 
napitka, okus pomaranče 
in limete, 20 vrečk.
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

redna cena: 14,90 €

cena s Kartico zvestobe

11,92 €
3

POPUST: 
20 %

NOČNA KREMA
Z vitaminoma A 
in E, namenjena 
vsakodnevni negi 
kože obraza in 
vratu, 50 ml.

NEGOVALNA KREMA 
MALČEK
Z mandljevim oljem in 
izvlečkom prave kamilice, 
namenjena vsakodnevni 
negi občutljive otroške 
kože, 50 ml.

redna cena: 2,97 €

cena s Kartico zvestobe

2,38 €
1

POPUST: 
20 %

ZIMSKI ČAJ
Vsebuje plodove šipka, 
cvetove lipe, liste navadnega 
sleza, liste melise, 
cvetove črnega bezga in 
cimetovo skorjo, 50 g.

redna cena: 4,90 €

cena s Kartico zvestobe

3,92 € 1
POPUST: 
20 %

PROPOLIS 150 PRŠILO
Alkoholna raztopina 
suhega izvlečka propolisa, 
standardiziranega na 
flavonoide, 20 ml.
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

redna cena: 6,43 €

cena s Kartico zvestobe

5,14 €
2

POPUST: 
20 %

MAZILO ZA NOS
Mazilo za nos 
s pantenolom, 
za nego in 
vlaženje, 10 g.

redna cena: 3,36 €

cena s Kartico zvestobe

2,69 € 1
POPUST: 
20 %

redna cena: 5,39 €

cena s Kartico zvestobe

4,31 € 1
POPUST: 
20 %
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1€4 zimske 
gume *

Hyundai zastopnik, naslov št 123, Mesto ali kraj, tel.: 040 000 000

Izbrati najboljšega ni več le za privilegirane, saj vam Hyundai omogoča, da z lahkoto izberete najboljšega – 
in to v različnih segmentih vozil. Morda novi IONIQ 5, ki se ponaša z naslovoma svetovni avto leta 2022, 
svetovni električni avto leta 2022 ter nagrado svetovni dizajn leta 2022 in nazivom električni avto leta po 
izboru PAL. Ste razmišljali o kakšnem manjšem, bolj mestnem modelu? Potem bo i20, kot zmagovalec testa 
'Najbolj prima mali avto' po izboru slovenskih novinarjev, ravno pravšnji za vas. Če pa prisegate na SUV 
modele – prav tiste, ki so jim v raziskavi Qudal Slovenci pripisali najvišjo raven kakovosti – so tu kot prava 
izbira še BAYON, KONA, TUCSON in SANTA FE.

Hyundai je na poti, da do leta 2045 postane podnebno nevtralno podjetje. 
Električna mobilnost je šele začetek.

Povprečna poraba goriva: 0,0 – 7,816 l/100 km, emisije CO2: 0,0 – 177,68 g/km. 
Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih 
oksidov. Slike so simbolne. Akcija velja do razprodaje zalog. Več informacij vezanih na akcijsko ponudbo je na voljo pri pooblaščenih prodajalcih vozil Hyundai. Pogoji garancije in podatki o specifični porabi goriva in emisijah 
CO2 so na voljo na www.hyundai.si. Kupci ste v raziskavi QUDAL (QUality meDAL) terenskim vozilom Hyundai podelili priznanje Najvišja raven kakovosti na slovenskem trgu. Vir: https://www.qudal.com/
SLOVENIA-653YP18. Najboljši mali avto v velikem primerjalnem testu Prima. Rezultati Prima testa: https://www.hyundai.si/novice/255/najboljsi_mali_avto_po_izboru_slovenskih_novinarjev/. IONIQ 5 je osvojil nagrado 
svetovni avto leta, nagrado za najboljšo obliko leta in nagrado svetovni električni avto leta. Vir: https://www.avto-fokus.si/Novice/Svetovni_avto_leta_2022_Najboljsi_na_svetu_je_/. IONIQ 5 je na izboru Poslovni avto leta 
prejel naziv električni avto leta 2022. Vir: https://www.hyundai.si/novice/263/ioniq_5_elektricni_avto_leta_2022/ .

Izberi 
najboljše!
IONIQ 5 svetovni avto leta
i20 zmagovalec velikega 
primerjalnega testa
SUV modeli najvišje ravni kakovosti 
po mnenju Slovencev

Interclass cars d.o.o., Gorjupova 1, 1000 Ljubljana
Tel: 01 2000 955,   WWW.INTERCLASSCARS.SI

Kombinirana poraba goriva WLTP: 5,6 – 6,9 l/100 km. Emisije CO2: 134 – 156 g/km. Uradna vrednost emisijske stopnje: 6d-ISC-FCM. Specifične emisije NOX: 0,009 – 
0,0494 g/km. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno 
prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.

D R I V E  TO G E T H E R

I N T E R C L A S S  CA R S  D. O. O.
G O R J U P O VA  1  /  1 0 0 0  L J U B L J A N A

T E L . :  0 1  2 0 0 0  9 5 0
w w w. i n t e r c l a s s c a r s . s i

M A Z D A  C X- 3 0
Ž E  O D  2 3 . 1 9 0 €
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Z vami že od leta 1973

www.visitvrhnika.si

Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec, Log-Dragomer

KUPON
-15% POPUST

031 / 490 - 908
optika.damjana@gmail.com
Idrijska cesta 42, VRHNIKA

NAHAJAMO SE V PROSTORIH BIVŠE ISKRE

POKLIČITE NAS IN SI ZAGOTOVITE 
PROST TERMIN IN POSVET

ODPRTO PON-PET: 9:00-17:00

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

ZAHVALA

MARIJA KOVAČ
z Brega pri Borovnici

(10. 3. 1936 – 11. 1. 2023)
Ob slovesu od naše drage mame se iskreno zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje 
in vsem, ki ste se še zadnjič poslovili od nje in jo pospremili na njeni zadnji poti. 
Posebna zahvala tudi gospodu župniku Janezu Šilarju in pogrebni službi Pieta. 

Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in ji z obiski krajšali dneve.

Žalujoči: sin Marjan in hči Slavi z družinama

OOKKEENNSSSSSKKEEEE PPPPPPPPPOOOOOOOOOLICE • STOPNICE
KKKKKKKKKKKUUUUUUUUUUUUUUHHHHHHHHHHHHHHHIIIIINNNNNJJJSSSSSKKKKKIII  IINNNNN KKKOPALNIŠKI PULTI
PPPPPOOOOORRRRRTTTTTTTTAAALLII •• BBAAALLLLLLLLLLKKKKKKKKONSKE OBROBE
NNAAAAAGGGGGRRRRRROOOOOOBBBBBBNNNNNNNNNIIIIIIII  SSSSSSSSSPPOOMENIK I

D oooo llll nn iiiii ččččč aaaaa rrrr

DDooooolllllnnnnniičar d.oo..ooooo.., ,, SiSiSiinjnjnjnjnjaaaaaaaa GoGoGoGGoorriririrr cacacacaaa 333333344,44,4,4,4,4,4 VVVVVVVVrhrhrhrhninininikakakka, , teteteell.l.l.l.:::: 0000000000000044444444000000 2222222222233333 1111111000000000000555555555553333
•  • • e-mamailil:: mamamamam rkrkrrkoo.o.o dodddododododolnlnnnnlnlniciciiiiiciccarararar@s@s@s@sioioioiolll.l.l.nenenennetttt •••• ••••  ••••

Ne jokajte ob mojem grobu,
privoščite mi večni mir,
izčrpal sem svoje moči,
zaprl sem trudne oči.

JOŽEF JEREB
(20. 2. 1950  –  8. 12. 2022)

Ob prehitri izgubi dragega moža, atija, ata, brata, tasta, zeta, strica, svaka, 
bratranca Jožeta Jereba iz  Sinje Gorice se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem, znancem, sokrajanom,  krajanom in gasilcem iz Korene nad Horjulom 
za izrečeno sožalje, darove, sveče in cvetje. Posebna zahvala gasilcem iz PGD Sinja 

Gorica za izvedbo častne straže, Pogrebni službi Vrhovec, g. župniku Mohorju, 
Kvartetu Grm, ministrantom, ga. Romani za pripravo vežice ter  trobentaču 

Domnu pa se zahvaljujemo za občuten  pogrebni obred ob njegovem slovesu. 
Hvala tudi vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči: vsi njegovi
Sinja Gorica, Horjul, Koreno nad Horjulom

Ko se vrata zaprejo, stojimo in 
nemo zremo v upanju,

da nam bo odhajajoči namenil še 
zadnji pozdrav …

ZAHVALA

JOŽEFA JESENKO 
iz Smrečja

(22. 4. 1933 – 1. 12. 2022)

Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje, cvetje, sveče in darove za 
svete maše. Hvala g. župniku Francu Kaduncu, pevcem iz Šentjošta in Pogrebni 

službi Vrhovec za lepo opravljen obred. Hvala govorcema za ganljivo slovo. 
Najlepše se zahvaljujemo za vso skrb in nego osebni zdravnici in patronažni službi 

Zdravstvenega doma Vrhnika ter osebju Doma starejših Logatec. Posebna hvala 
za pomoč tudi vsem sosedom. Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo pospremili na 

njeni zadnji poti.

Vsi njeni
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Darilni art program 
I love Cankar /  I love Vrhnika, 
je na voljo v TIC Vrhnika, v 
cvetličarni Lepa Roža in v trgovini 
z darili Levček.
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Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru počivali vsi,

delo za vselej končali,
v hišo Očetovo šli.

Takrat, zvonovi, zvonite …
(A. M. Slomšek)

STANISLAV KONČAN,
po domače Štantov Stane iz Žažarja

(13. 11. 1934 – 13. 12. 2022)
Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, cvetje, sveče in darove. Hvala partonažni sestri  
Barbari Gabrovšek za obiske in podporo, župniku Ladislavu Jaksetiču  za lepo 

opravljen obred, Pogrebni službi Pieta in vsem, ki ste pomagali pri pogrebu ter ga 
pospremili na zadnji poti.

Vsi njegovi

Zdaj bivaš vrh višave jasne,
kjer ni mrakú, kjer ni noči;

tam sonce sreče ti ne vgasne,
resnice sonce ne stemni.

(Simon Gregorčič)

ZAHVALA

MARKO KAVČIČ
(1944–2022)

Vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom hvala za tolažbo, molitve in izraze 
sožalja, za darovano cvetje, sveče, dobre namene ter darove za svete maše. 

Hvala župniku g. Mohorju Rihtaršiču za zadnje slovo, Pogrebni službi Vrhovec, 
Kulturnemu društvu Krizantema, g. Franciju Končanu. Še posebej se zahvaljujemo 
dr. Juliji Ogrin Papič ter zdravnikom in sestram OI Ljubljana. Hvala vsem, ki ste ga 

poslednjič pospremili.

Vsi njegovi

Vsi, ki radi jih imamo,  
nikdar ne umro,

le v nas se preselijo
in naprej, naprej živijo,

so tu in ostanejo.
(Janez Medvešek)

ZAHVALA
Zapustila  nas je naša draga mama, babica in 

prababica

MARIJA  SEČNIK
iz  Horjula

(6. 11. 1936 – 28. 11. 2022)
Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemi vsem, ki ste se še zadnjič poslovili od nje 

in jo pospremili na poti k večnemu počitku.

 Žalujoči: vsi njeni

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate spomin
bo večno ostal.

FRANC TOMINC
19. 9. 1953 - 15. 1. 2023

Iskreno se zahvaljujeva vsem za izrečeno sožalje, hvala tudi vsem sorodnikom 
in prijateljem, ki so mu pomagali in stali ob strani. Posebna zahvala pa gre tudi 

osebju Doma upokojencev Vrhnika za vso prijazno oskrbo.

Sin Uroš z družino in nečakinja Sandra z družino

Samo to še opravim, 
samo to še postorim,

potem se spočijem
in umirim.

(T. Kuntner)

ZAHVALA

ANDREJ KAVČIČ
s Stare Vrhnike

(1.10. 1941 – 8. 12. 2022)
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, starega ata, brata in strica se iskreno 

zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, vaščanom in prijateljem, ki ste nam v težkih 
trenutkih stali ob strani, izrekli sožalje, darovali cvetje, sveče in darove za sv. 

maše. Hvala tudi  župniku Mohorju Rihtaršiču in Pogrebni službi Pieta za lepo 
opravljen obred. Posebna zahvala nečaku Miranu za nesebično pomoč. Hvala 

vsem, ki ste ga imeli radi.

Žalujoči: žena Ivanka, otroci Miha, Andreja in Mitja z 
družinami ter sestra Malči z družino

Zahvale
Želite tudi vi objaviti zahvalo? 
Pošljite nam jo po elektronski 

pošti na 
nascasopis@zavod-cankar.si 

(besedilo v wordu, sliko kot 
priponko)  ali po klasicni pošti 

na Naš casopis, Tržaška 9, 
1360 Vrhnika. Cena zahvale je 

68,72 evrov z DDV. Zraven pripišite
 še naslov placnika in telefon. 

v

v

v

Aktualna elektronska številka 
in arhiv preteklih izdaj 

Našega časopisa 
na 
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Polje, kdo bo tebe ljubil, 
kadar jaz bom v grobu spal? 
Ljubil žar me bo pomladni, 

ki nad mano bo sijal …

ZAHVALA

JANEZ RUS
(1945–2022)

Zahvaljujemo se sorodnikom in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti, za vse izrečeno sožalje in darovane sveče. Posebna zahvala tudi Pogrebni 

službi Lavanda, pevcem in gospodu župniku Bogdanu Oražmu za lepo opravljen 
obred. 

Vsi njegovi
Hrastenice, december 2022

Tiho si odšel kot lepa misel, ki mine 
in nam pusti le spomine.

ZAHVALA
V 78. letu se je poslovil od nas dragi mož, ati, ata, 

pradedek in brat

JOŽEF MIKUŽ
(9. 3. 1944 – 13. 12. 2022)

Zahvaljujejo se sorodnikom, sosedom in znancem za izrečeno sožalje, darovano 
cvetje, sveče, darove za sv. maše in cerkev.  Zahvala g. župniku, kaplanu, Pogrebni 

službi Lavanda, zdravnikom, negovalni in patronažni službi. Zahvaljujemo 
se gasilcem PGD Podsmreka in gasilcem drugih gasilskih društev, ki ste ga 

pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi

Srce je  omagalo,  
dih je zastal,  

a nate spomin 
bo večno ostal.

VERONIKA DEMŠAR
(20. 1. 1953 – 18. 12. 2022) 
iz Šentjošta nad Horjulom

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče; Podjetju Lavanda za 

pogrebne storitve, pevcem in gospodu župniku Francu Kaduncu za lepo opravljen 
obred.

Vsi njeni

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a v srcih naših 
boš vedno ostal.

ZAHVALA

ROMAN MARGON
z Vrhnike

(16. 11. 1950 – 11. 1. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje. 
Zahvaljujemo se tudi osebju Zdravstvenega doma Vrhnika in Pogrebni službi 

Vrhovec. 

Vsi njegovi

Nekje tam, 
onkraj dobrega in zla, je vrt, 

kjer se bomo spet srečali. 

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega moža, očeta, dedka in 

pradedka

SLAVKA ČESNA
(1925–2022)

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, sovaščanom, ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala vsem za izrečeno sožalje, sveče, cvetje in 
topel stisk rok. Še posebno predsedniku RD za lep poslovilni govor, Turističnemu 
društvu Blagajana, Pogrebnemu zavodu Vrhovec, pevcem Raskovec, trobentaču, 

terapevtu Andreju in gospodu župniku za lep obred. Iskrena hvala tudi dr. Brenčič 
Petrovčičevi in njenemu asistentu Andreju ter patronažni službi. 

Žalujoči: vsi njegovi

Kogar imaš rad,nikoli ne umre,
le daleč, daleč je …

ZAHVALA

IVANA ZDEŠAR
(24. 12. 1940 – 24. 12. 2022) 

iz Šujice
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, vaščanom, sodelavcem 

in znancem za izrečeno sožalje, darovane sveče, cvetje in darove za sv. maše. 
Posebna zahvala g. župniku Janezu Kvaterniku za lepo opravljen obred, Pogrebni 

službi Lavanda, pevcem, citrarki ter vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 
Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo boste ohranili v lepem spominu.

Vsi njeni

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,

če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

ANTONIJA NAGODE
(18. 1. 1944 – 8. 1. 2023)

V 79. letu starosti nas je zapustila draga žena, mama, babi in prababi.
Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje, sveče in darove.

Hvala, da ste bili z nami na njeni zadnji poti.

Vsi njeni
Stara Vrhnika, januar 2023

Tisti, ki jih imamo radi,
so vedno z nami.
Podnevi v mislih,
ponoči v sanjah.

ZAHVALA

IVANKA VERBIČ
(18. 12. 1930 – 6. 1. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, ki ste 
Škupnkovo mamo pokropili in pospremili na njeni zadnji poti. Za vse izrečeno 

sožalje, darove za svete maše, cvetje in sveče. Posebna zahvala gospodu Franciju 
Trstenjaku in vsem sodelujočim za lepo opravljeno zadnje slovo.

Mož Miha in otroci z družinami
Velika Ligojna, januar 2023

Za dobroto tvojih rok 
ostala je beseda hvala, 

ki v srcih bo ostala
in večno lep spomin na te.

ZAHVALA
Ob slovesu naše drage mami, babi, tete in sestre

FRANČIŠKE OMAHEN
(7. 1. 1934 – 2. 1. 2023)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, sveče 
in darove za svete maše. Hvala gospodu župniku Janezu Šilarju, borovniškim 

pevcem in Pogrebni službi Pieta. 

Žalujoči: hčerka Bojana z družino, hčerka Lidija in sin 
Janez z družino ter vnuki Jan, Neža in Ana 

Borovnica, januar 2023

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo vedno ostal.

ZAHVALA

ALENKA LENARČIČ,
po domače Vanetova Helena

(25. 4. 1948 – 24. 12. 2022)
Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem in prijateljem za 

izrečeno sožalje in oporo, darovano cvetje in sveče. Hvala za pomoč zdravstvenim 
delavcem vrhniške urgence in dr. med. Jasni Krmec Kupljen. Hvala župnikoma 
Janezu Očkonu in Šlibarju. Hvala Pogrebni službi Vrhovec in pevcem pri vseh 

obredih. 

Žalujoči: mož Janez, sin Roman in hčerka Alenka z 
možem Rajkom in vnukoma Domnom in Tadejem

ZAHVALA

MARIJA LEŠNJAK
(1923–2022)

V stotem letu življenja je k Bogu odšla najina mama. Iskrena hvala vsem, ki ste 
jo pospremili na zadnjo pot. Zahvala tudi dr. Evi Gorup Cedilnik, s. Janji Buh, 

patronažni s. Andreji Jesenovec, Pogrebni službi Vrhovec, domačemu župniku g. 
Očkonu in g. Šlibarju za lep pogrebni obred. 

Žalujoča: Franci in Štefka z družino

Zaspalo je veliko srce.

KAROL DRAGO VERBIČ
1940 - 2023

Poslovili smo se od našega dragega dedija, atija, moža. Hvaležni smo, da smo bili 
deležni njegove dobrote, radodarnosti in skrbnosti. 

Zahvaljujemo se vsem, ki ste bogatili njegovo življenje in mu stali ob strani v 
najtežjih trenutkih. 

Vsi njegovi
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Pomlad bo na tvoj vrt prišla
in čakala, da prideš ti.
Sedla bo na rožna tla

in jokala, ker tebe več ni.

ZAHVALA

BERNARDA KOŽUH
(25. 7. 1942 – 26. 11. 2022)

Hvala vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem za izrečeno sožalje, darovano 
cvetje, sveče in darove za svete maše. Hvala gospodu župniku Janezu Kvaterniku 

in Pogrebni službi Lavanda za lepo opravljen obred. Hvala vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: mož Franci, sin Janko, hčerka Branka z 
družino

Dobrova, december 2022

  ..
 , 

     
www.usluge-lavanda.si

PIETAPOGREBNA SLUŽBA

Franci Tršar s.p.

Gabrče 9, 1360 Vrhnika
e-pošta: franci.trsar@siol.net
pieta.trsar@gmail.com
www.pieta.si

24-urna dosegljivost

031 774 939 
051 371 177 
041 930 936

Delujemo na območju občin Vrhnika, 
Borovnica, Log-Dragomer in Brezovica.

Mami, oj, mami, 
ti naša zlata mami, 

tebe ni več med nami, 
za vedno si odšla od nas. 

Kako pa zdaj živim, 
se vprašam jaz, 

ko naše ljube mamice 
ni več pri nas, 

kamor se ozrem vse prazno je, 
ni več roke mamine … 

ZAHVALA

JOŽICA MIKUŽ
(9. 2. 1934 – 27. 12. 2022)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
sosedom za izrečeno sožalje, sveče in cvetje. 

Vsi njeni

D R E N O V G R I Č  1 2 8 , V R H N I K A

NUDIMO VAM TUDI 
LASTNE ŽALNE 

ARANŽMAJE

24 – URNA DOSEGLJIVOST

041 637 617
031 716 176

01/ 755 14 37

IZVAJAMO CELOTNE POGREBNE STORITVE NA OBMOČJU OBČIN 
VRHNIKA, DOBROVA, POLHOV GRADEC, LOG, HORJUL ...

Obveščamo vas, da je z dnem 1.1. 2021 na podlagi 
sklenjene pogodbe s Komunalnim podjetjem Vrhnika, 
edini pooblaščeni izvajalec pokopališke dejavnosti na 

Vrhniki pogrebna služba VRHOVEC. 

OBVESTILO

www.vrhovec.eu

B R E Z P L A Č N A  D O S T A V A

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

spomin nate bo vedno ostal.

Zapustila nas je draga mama, tašča, babica in 
prababica

JULIJANA PETROVČIČ
z Vrhnike

(15. 2. 1928 –15. 11. 2022)
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste bili z nami v dneh žalosti. Hvala vsem 

sorodnikom, prijateljem in vaščanom za darovano cvetje in sveče ter vsem, ki 
ste našo mamo Julči pospremili na zadnjo pot. Najlepše se zahvaljujemo Domu 

upokojencev Vrhnika za vso skrb, nego in lepe besede. Hvala tudi Pogrebni službi 
Vrhovec, pevcem in gospodu župniku za lepo opravljen obred.

Vsi njeni

Poslovil se je naš oči, mož in dedi z Lesnega Brda

FRANČIŠEK CELARC
Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in vaščanom Lesnega Brda za 
izrečeno sožalje in sveče. Zahvala Zavodu Pristan za oskrbo očeta na domu in 
prijazen odnos. Posebna zahvala velja duhovniku z Vrhnike, lovcem LD Horjul, 
gasilcem iz Podolnice in Pogrebni službi Lavanda za odlično organizacijo ter 

izvedbo pogreba.

Žena Angelca, sin Robi, hčerki Sonja in Vanja

ZAHVALA

JOŽEF SELAN 
(1938–2022)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem 
in sokrajanom za izrečeno sožalje, sveče, darove za maše in cvetje. Hvala gasilcem 

za lepo spremstvo ob pogrebu. Posebna zahvala Pogrebni službi Vrhovec in 
župniku Janezu Kvaterniku. Hvala vsem, ki ste ga imeli radi. Zelo ga bomo 

pogrešali.

Žalujoči: vsi njegovi
Stranska vas, december 2022

ZAHVALA

DRAGAN ALAŠEVIĆ
Svojo življenjsko pot je zaključil Dragan Alašević. Zahvaljujemo se vsem 

sorodnikom, prijateljem, sosedom, sodelavcem in znancem za izrečeno sožalje, 
podporo in cvetje. Zahvaljujemo se ambulanti dr. Krašna in Nujni medicinski 

pomoči ZD Vrhnika, paliativnemu timu OI in patronažnim sestram. Zahvala tudi 
Pogrebnemu zavodu Vrhovec in Cvetličarni Jana.

Žalujoči sin Branko in hči Milena z družinama, vnuki 
Nik, Mia in Marcel ter pokojnikova brata in sestre

Ko ti življenje 
je čaša trpljenja, 
je smrt odrešitev, 

je tožba odveč. 

Le mir in pokoj 
mi drugi želite 

in zame prižgite 
lučko v spomin.

FRANČIŠKA ŠTERMAN
(25. 10. 1931 – 25. 12. 2022)

Zahvaljujemo se zdravstvenemu osebju in vsem, ki ste nam v najtežjih trenutkih 
pomagali pri oskrbi naše mame.

Vsi njeni

Solze žalost naj blažijo, a spomin 
naj ne zbledi; vsi, ki v večnosti 
živijo, na svetu puščajo sledi.                     

ZAHVALA
V 89. letu se je od nas poslovil 

IGNACIJ NAGODE
(3. 3. 1934 – 13. 11. 2022),
po domače Štefkov Nace

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in sosedom za izrečeno 
sožalje, darovano cvetje in sveče. Hvala tudi PGD Verd za izkazano čast v njegov 

spomin ter Pogrebni službi Vrhovec.

Žalujoči: vsi njegovi
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Nagradna križanka S U D O K U

Nagradno geslo pretekle križanke, ki je potekala pod pokroviteljstvom Slovenskih železnic, se je glasilo »Slovenske železnice« V uredništvo smo 
prejeli ogromno pisem z rešitvami. Darilne pakete bodo prejeli: Marija Perko, Bernarda Vehar, Ana Činkelj, Mitja Avsec in 
Robi Jereb. Rešitve (nagradno geslo) za tokratno križanko pošljite najkasneje do 10. februarja na naslov Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika (ali 
nascasopis@zavod-cankar.si), s pripisom »Nagradna križanka«. Slaščičarna Berzo bo podelile 5 kartonov s krofi. 

V primeru, da sem izžreban, dovoljujem da Naš časopis objavi moje osebne podatke.   

PRIIMEK IN IME:

KONTAKTNI PODATKI:

Kontaktne podatke zbiramo za namene nagradne igre in bodo v 7 dneh po izidu časopisa uničeni. Vaših osebnih podatkov ne bomo posredovali, prodajali ali zamenjali z nobenim drugim podjetjem ali fizično osebo.


Naliv
Oče zamišljeno gleda skozi okno, ko 
zunaj zelo dežuje. 
»Sinko, skrbi me za mami. Tako zelo 
dežuje, ona pa brez dežnika …«
»Oči, ne skrbi, saj bo stopila pod streho 
v kakšen butik.« 
»Saj to me tudi najbolj skrbi!«

Vprašanje
Moža sem vprašala:
»Kako bi ti živel brez mene?«
Mož je malce pomislil in nato izstrelil 

kot iz topa: 
»Mnogo ceneje!«

Zdravstvo
Novo dejstvo: javnemu zdravniku tež-
ko dopoveš, da si bolan, zasebnemu pa, 
da si zdrav. 

Alternator
Na avtomobilskem servisu. 
Serviser: »Gospod, crknil vam je alter-
nator.« 
Stranka: »Uf, kaj je to alternator?«

Serviser: »Joj, vse tri vam bomo morali 
zamenjati!«

Dobro delo
»Prejemali boste dobro plačilo, če bo-
ste dobro delali,« reče šef kadrovske 
službe kandidatu za delo v firmi.
»Saj sem vedel, da je nekaj v ozadju!« 
je dejal kandidat, vstal in zapustil pi-
sarno.

Spala sta skupaj
Na sprehajališču študent dregne prija-

telja: »Ali vidiš tisto v mini krilu na oni 
strani ceste?«
»Vidim, dobra mačka. Kaj je z njo?«
»Z njo sem že večkrat spal …«
»Res? Kje pa?«
»Na predavanjih.«

Kosti
Pri naravoslovju:
»No, Buček, ti pa zdaj lepo povej, koliko 
kosti imaš v telesu?«
»Najmanj dva tisoč petsto.«
Učitelj: »Zakaj pa me nisi včeraj poslu-

šal, ko sem razložil, da je v človeškem 
telesu dvesto kosti.«
Buček: »Saj sem! Ampak sem danes 
zjutraj jedel sardine.«

Dokaz poštenosti
»Vi se torej potegujete za delovno me-
sto kurirja v naši banki. Lahko nave-
dete kakšne dokaze v prid vaše pošte-
nosti?«
»Seveda! Dvajset let sem bil vratar v 
mestnem kopališču, pa se niti enkrat 
nisem kopal …«

Izdajatelj: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika. Soizdajateljice: občine Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec in Log-Dragomer. Urednik: Peter Perše. Časopis izhaja praviloma vsak zadnji ponedeljek 
v mesecu. Brezplačno ga prejmejo vsa gospodinjstva v omenjenih občinah. Ponatis posameznih delov ali celote časopisa za objavo v drugih medijih je mogoč samo s pisnim dovoljenjem uredništva. Uredništvo si pridružuje pravico, da 

nenaročenih prispevkov ne objavi. Pisma bralcev morajo biti obvezno  opremljena s polnim naslovom s telefonsko številko. Naslov: Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon uredništva: 041 336 277, telefon tajništva: 01 7506 630. elektronski naslov nasca-
sopis@zavod-cankar.si. Celostna grafična podoba Našega časopisa: Studio OKUSI - Vrhnika, oblikovalec Jani Govekar. Grafična realizacija: Tomograf, Tomo Cesar, s. p., naklada 14 060 izvodov; tisk Tiskarna Salomon. Cena zahvale: 68,72 evra. ISSN: 2536-4073

Navodila za igranje:  
Cilj igre sudoku je izpopolniti mrežo 
tako, da se v vsakem stolpcu, vrstici 
in malem kvadratu 3 x 3 le enkrat 
uporabi ena izmed danih rešitev. 
Nobena številka ali barva se torej v 
vrstici, stolpcu ali malem kvadratu 
ne sme pojaviti dvakrat. Za pomoč 
pri reševanju si lahko pomagate z 
zaznamki, ki jih vpišete v prazna 
polja.

J U N I O R

LABIRINT
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TC MERCATOR VRHNIKA
Robova cesta 6, T: 01 755 71 61 / M: 041 342 000, mega.phone@siol.net

NAJBOLJŠI
PAKETI PO
VAŠI MERI 

MEGA PHONE VRHNIKA

PAKETI
NEO

ŽE OD 

28€
/mesec

eurogarden.eu
PE DOBROVA PRI LJ Podsmreka 7B, 1356 Dobrova, tel: 01 24 25 100
PE KRŠKO Cesta krških žrtev 147, 8270 Krško, tel: 07 49 88 385
*Akcija traja od 1. do 28. 2. 2023. Popusti se med seboj ne seštevajo.

AKCIJA

-12%*

VRTNI STROJI RAMDA

PRIPRAVLJENI
NA POMLAD

ŠOPKI ZA
ZALJUBLJENE

RASTLINA 
MESECA
-20%* FITONIJA
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